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Dr. Janez Drnovšek v klubu Dvor Gorenjski direktorji proti zniževanju plač 
Opozorili so na probleme pri revizijah, saj se SDK obnaša kot država v državi. 

Ribno pri Bledu, 20. januarja -
gorenjski direktorji so v svo
jem klubu Dvor tokrat gostili 
Predsednika slovenske vlade 
dr. Janeza Drnovška, zani
manje za pogovor z njim je 
bilo zelo veliko in udeležba 
izjemna. Načeli so predvsem 

aktualno vprašanje plač in 
ponovili v klubu že večkrat 
izrečene misli, da uspešnim 
podjetjem ne bi smeli omeje
vati plač, zlasti pa so proti 
sedanjim zahtevem po zniže
vanju plač. Drugi problem, ki 
najbolj žuli gorenjske direk

torje pa so revizije, saj so 
zlasti kranjska podjetja zaradi 
njih v slabšem položajo, S D K 
pa se zdaj obnaša kot država v 
državi, kakor je dejal eden od 
direktorjev. 

P r e d s e d n i k v l a d e dr. 
Drnovšek je uvodoma spre

govoril o letošnji ekonomski 
politiki in direktorjem dejal, 
naj ne pričakujejo nič spek-
takularnega, saj je ekonoms
ka pol i t ika vlade že kar 
do lgočasno stabilna, tudi 
letos lahko pričakujejo do
sedanje stalnice. V e l i k i h 
sprememb torej ne, le po
pravki v smislu odprave 
dosedanjih pomanjkljivosti. 

Vlada bo še naprej posku
šala podjetjem olajšati do
stop do tujih trgov. Najbolj 
problematični ostajajo od
nosi s sosednjo H r v a š k o , 
kjer ima Slovenija tam za 
pribl ižno 5 milijard mark 
premoženja. Prvi odzivi na 
slovensko potezo glede od
plačevanja jugoslovanskega 
dolga tujim komercialnim 
bankam niso dramatični, saj 
vedo, zakaj smo to napravili, 
zato ukrepov verjetno ne bo, 
možni pa so seveda sodni 
postopki, je dejal dr. Drnov
šek. (Več na 7. strani) • 
M . V . 

G o r e n j s k a j / B a n k a 
W W d.d. Kranj 

V A R N O S T Z A Z A U P A N J E 

Uspeh Maribora in slovenskih smučark 
Takšnega smučarskega praznika pod Pohorjem te dolgo ni 

bilo. Ob odlični organizaciji XXXI. Zlate lisice nas je 
razveselila tudi naša mlada ženska reprezentanca, ki je z 
zmago in tretjim mestom Urške Hrovat na obeh slalomih, in 
ostalih dobrih uvrstitvah Spele Pretnar, Alenke Dovian in 
Katje Koren, dokazala, da tik pred olimpijskimi igrami sodi 
v sam svetovni vrh. Zlato lisico si je ie šestič nadela odlična 
Švicarka Vreni Schneider. Več o Zlati lisici v današnji 
Stotinki. • M . G . 

Radovljiška občina bo "razpadla" na več manjših Tri ali sedem novih občin? 
J*rve ocene kažejo, da Je v sedanji radovljiški občini šest območij 
(Radovljica, Bled, Bohinj, Gorje, Kropa in Lesce), Id izpolnjujejo 
pogoje za oblikovanje samostojnega referendumskega območja. 

Radovljica - Predsednik 
občinske skupščine V l a d i -
ttur Č e m e bo še ta teden 
fazpisal zbore krajanov, k i 
?odo v prvih dneh februarja 
, l * na katerih bodo krajani 
razpravljali o oblikovanju 
novih občin . Z b o r i bodo 

najprej v R a d o v l j i c i , na 
Bledu in v Bohinju, potlej 
v Gorjah, K r o p i i n v Lescah, 
nato pa Še v ostalih krajev
nih skupnostih. Pog_oje za 
oblikovanje samostojnih re
ferendumskih območi j iz
polnjuje Šest območij , sicer 

pa se v občini boli nagibajo 
k temu, da bi bile nove 
občine večje 02. da b i 2 
razdelitvijo sedanje nastale 
le tri - Radovljica, Bled in 
Bohinj. Referendumi bodo 
zadnjo marčevsko nedeljo. 
• C Z . 

Sporočilo družbe za avtoceste ^ g 

Podal jška do L e s c ne bodo gradili posebej 
-ampak ga bodo zgradili v » ^ r u tegrad^e celotnega odseka 
avtoceste od Vrbe do Črnivca in naprej do Podtabora. 
. Radovljica - Radovl j i šk i 
»vršni svet je na novembrski 
seji predlagal ministrstvu za 
Promet in zveze, da b i avtomo
bilsko cesto Hruška - Vrba 
paradi izredno nevarnega prikl
jučka na gorenjsko magistralno 
cesto pri Vrbi podaljšali do 
lese tako, da b i priključek 
Potekal v naravni izvedbi brez 
Posebnega križišča oziroma 
petnega priključevanja. Pre
lagal je še, da b i ministrstvo 
»gradnjo tega dela ceste uvr-
s tUo med prednostne, da bi za 
Podaljšek pripravilo lokacijski 
Q aČrt in da bi hkrati z gradnjo 
odseka uredili tudi ustrezno 
^ftiišče za priključitev na re
gionalno cesto, k i vodi proti 
8 , edu in Bohinju. 

Družba za avtoceste v Re-
Publiki Sloveniji (njen pre
dsednik je Jože Brodnik) je 

pripravljajo že tudi oceno o 
vpl ivu predlaganih variant 
bodoče avtoceste Vrba - Per-
ačica na okolje. Z a izbrano 
varianto, k i jo bodo določili 
na podlagi rezultatov obeh 
primerjav, bo ministrstvo za 
okolje in prostor na roč i lo 
izdelavo osnutka lokacijske
ga načrta, k i bo javno razgrn
jen in v katerem bo med 
drugim tudi rešitev za prikl
jučevan je regionalne ceste 

Bled - Bohinj . Republ i ška 
uprava za ceste je pobudo za 
izdelavo lokacijskega načrta 
posredovala ministrstvu za 
okolje in prostor že v začet
ku lanskega decembra. P o 
sprejetem programu je rok 
za izdajo lokacijskega dovol
jenja za odsek od Vrbe do 
Črnivca 21. september letos, 
rok za pridobitev gradbenega 
dovoljenja pa 31. marec pri
hodnje leto. • C . Zaplotmk 

Tržičani o bodoči lokalni samoupravi Brez želja po delitvi občine 
Tako predsedniki krajevnih skupnosti kot strank so podprli 
predlog za junijske volitve. 
Tržič, 21. Januarja - Občina s 
komaj 15.000 prebivalci ni 
dovolj velika, da bi jo bilo 
smotrno deliti. Zaenkrat je za 
takšno potezo tudi preveč 
neznank, so menili predstav
niki KS in strank na sestanku 
z vodstvom tržiške občine. 
Strinjali so se z izvedbo refer
enduma o novi lokalni samou
pravi marca in volitvami tri 
mesece pozneje, s čimer so 
soglašali tudi v občinski 
skupščini. 

V občini Tržič zaenkrat 
niso dobili nikakršnih po
bud za preoblikovanje se
danje občine v več novih. 
Zato občinsko vodstvo pod
pira predlog, da o b č i n a 
ostane celovita, je seznanil 
župan Peter Smuk predsed
nike krajevnih skupnosti in 
strank. Na ločenih sestankih 
minulo sredo popoldan je 
tudi utemeljil pobudo, da bi 
izrekanje prebivalcev o bod
oč i l o k a l n i s amouprav i 
opravili marca, na junijskih 
volitvah pa bi kandidatom 
zaupali nove dolžnosti za 
štiri leta. Kot ie še poudar
i l , bo moč ob morebitnih 
potrebah - na osnovi izku

šenj od drugod - veliko lažje 
preoblikovati občino kdaj 
pozneje tudi pri njih. 

V pogovoru so predsedni
k i K S našteli vrsto neznank, 
k i zamegljujejo tako slabosti 
kot prednosti delitve občin. 
Ko t enega ključnih proble
mov je župan omenil delitev 
občinskega premoženja, k i 
sploh ni popisano. Nasprot
na stran pa se je spraševala 
zlasti o ohranjanju vloge 
sedanjih K S in uravnoteže
nem financiranju potreb 
med centrom in podežel 
jem. Glede tega se je pre
dsednik Smuk strinjal, da 
krajevne skupnosti dobijo 
več pristojnosti, pa do vsa
ko od njih bolj kot doslej 
stimulirajo za dobro gospo
darjenje. Zatem so se še 
dogovorili, da na sestankih 
vodstev K S pripravijo pre
dloge za javne razprave, k i 
j ih bodo organizirali prve 
dni marca letos. 

Tudi na sestanku z vodstvi 
strank so soglašali, da po 
opravljenih razpravah izve
dejo re fe rendum konec 
marca. To bo omogoč i lo 

volitve v mesecu juniju, kar 
je veliko boljše od takojšn
j ih volitev in ponovitve le-
teh čez dve let i . K o t je 
u d e l e ž e n c e seznanila po
slanka S K D v republ i šk i 
skupšč in i Jana P r i m o ž i č , 
dvojnost sistema preobliko
vanja občin že presoja us
tavno sodišče. Po napovedi 
možnih sprememb zakona 
in rokov za referendum ter 
volitve je izrazila potrebo za 
prouči tev hotenj po spre
membah, če b i do nj ih 
prišlo na zborih krajanov. 
T a k i interesi pa b i b i l i 
sprejemljivi le, če bi preo
blikovanje omogočalo lažji 
razvoj bodoče občine. Vsee
no so tudi vodstva strank 
podprla predlog za ohrani
tev celovite občine. 

S stališči obeh sestankov 
so seznal i l i poslance na 
skupnem zasedanju zborov 
občinske skupšč ine . Tako 
bodo v Tržiču in okoliških 
krajevnih skupnostih že za
četek marca sklicali zbore 
krajanov, kjer bodo sprego
vorili o bodoči lokalni sa
moupravi. • S. Saje 

Pred novim letom obves-
U l a radovljiški izvršni svet, da 
^Prednostno izgradnjo odse
ka avtomobilske ceste od 
Y rbe do Lesc ne bo nič in 
J£ | a bo možno zgraditi le v 
°kviru izgradnje celotne ceste 
° d Vrbe do Črnivca in naprej 
J ° Podtabora. Z a ta del ceste 
?o do konca januarja letos 
delana pro jek tno- tehnična 
' n ekonomska primerjava 
V ariant, strokovne službe pa 

L ^ I) 

G R A D B I N K A 
Ž a n o v a u l i c a 3 , K r a n j 

Gradbeni material in druge izdelke 
vam do 30 km 

B R E Z P L A Č N O D O S T A V I M O 
na dom. Blago lahko 

NAROČITE TUDI PO TEL. 222-400! 

D a n e s v G o r e n j s k e m g l a s u 

OD RATEČ DO RODIN 
Ko breas miru okrog divjam, 
prijatli prašajo me: Kam? 

Ml amo pa Srbi 

Stran 13 do 16 
K r a n j z o k o l i c o b o o g r e v a l p l i n 

A N G L E Š Č I N A 
z L j u d s k o u n i v e r z o K r a n j 
n a 9 7 , 3 F M R a d i a K r a n j 
v s a k o s r e d o o b 1 8 . 2 0 

A N G L E Š Č I N A 
z L j u d s k o u n i v e r z o K r a n j 
n a 9 7 , 3 F M R a d i a K r a n j 
v s a k o s r e d o o b 1 8 . 2 0 



S L O V E N I J A I N S V E T 

Spisek problemov med Slovenijo in Hrvaško še ni manjši 

O d e l e k t r i k e d o m e j e 
Ta teden se bosta v Sloveniji sešla predsednik 
slovenske vlade dr. Janez Drnovšek in predsed
nik hrvaške vlade dr. Nikica Valentič. 

Seznam nerešenih problemov v odnosih med Slovenijo in 
Hrvaško se ni zmanjšal. Vendar jih po besedah predsednika 
slovenske vlade dr. Janeza Drnovška ne kaže politizirati, ampak 
reševati stvarno. Nerešeni problemi naj bi bili glavna tema 
pogovorov med napovedanim obiskom predsednika hrvaške vlade 
dr. Nikice Valentiča v Ljubljani. Hrvaško plačevanje elektrike iz 
Krškega je še naprej problem. Sosednja država je sicer priznala 
dolg v višini 40 milijonov mark in se je zavezala, da ga bo plačala, 
vendar račun še ni poravnan. Slovenija za zdaj ni sprejela dodatnih 
ukrepov, čeprav hrvaški dispečerji še naprej jemljejo energijo iz 
omrežja. Nerazrešeno je tudi lastništvo jedrske elektrarne. 
Slovenijo in Hrvaško povezuje devet daljnovodov. Zaradi 
tehničnih težav so Slovenci tri izklopili. Sporna in nerazrešena 
ostaja še naprej meja med državama. Leta 1991, ko sta se državi 
osamosvajali, sta izjavili, da velja meja, ki je držala takrat. Hrvaška 
pa je začela kmalu dvigati glas in zahtevati revizijo meddržavne 
meje, napetost med državama pa je dvigovala tudi z nekaterimi 
posegi v slovensko oziroma mejno področje. Najtrši oreh bo 
določitev meje v Piranskem zalivu. Slovenija vztraja na njegovi 
celovitosti, tako kot je bilo v nekdanji skupni državi, Hrvati pa 
zahtevajo delitev ali celo uveljavitev hrvaške oblasti nad celotnim 
Piranskim zalivom. Iz Zagreba pa napovedujejo novo presene
čenje, ki bo "udarilo" rudi slovenske državljane, Id imajo na 
Hrvaškem počitniške hiše in domove. To bo turistična taksa, ki jo 
bodo morali plačati za bivanje v svojih hišicah. Kdor se ne bo 
prijavil v enem dnevu, bo moral plačati od 200 do 500 nemških 
mark kazni. 

Slovenski odgovor Natii 
Predsednik" slovenske vlade dr. Janez Drnovšek je pisal vrhu 

vojaške grupacije Nato in predsednikom vlad držav, članic te 
vojaške zveze. V pismu jih obvešča, da Slovenija sprejema 
ponudbo Partnerstvo za mir, ker meni, da je to najboljši način za 
zagotovitev varnosti in edina možna pot za postopno vključevanje 
v evropski varnostni sistem. Za sprejem v Nato pa Slovenija po 
premierovih besedah še ni pripravljena. Slovenija naj bi bila 
najprej sprejeta v Zahodnoevropsko unijo, šele nato pa v Nato. To 
bi bil najboljši način za ureditev naših varnostnih vprašanj. 

Odobravanje in kritika 
Slovensko zunanje ministrstvo je uradno pozdravilo podpis 

sporazuma o normalizaciji odnosov med Hrvaško in Zvezno 
republiko Jugoslavijo. Interes Slovenije je, je rečeno v 
sporočilu, da bo to prispevalo k trajni pomiritvi na tem 
področju. Del slovenske, predvsem opozicijske politike pa 
meni, da je to napaka naše zunanje politike, saj s tem 
podpiramo agresorje in njihovo dogovarjanje o delitvi B i H . Ta 
sporazum je samo pesek v oči, saj dosedanji niso bili 
spoštovani, razen tega pa to dejanje utegne v svetu sprožiti 
ugibanja, ali ima Slovenija glede B i H dvojna merila. Na eni 
strani nasprotuje agresiji in delitvi države, po drugi strani pa to 
pozdravlja. 

Slovenija zamudila vlak 
Naša država najverjetneje to pomlad ne bo postala nova članica 

Splošnega trgovinskega in carinskega sporazuma G ATT, v katerem 
je sedaj 116 članic. Le-te se bodo sestale IS. aprila v Marakešu, tam 
pa Slovenije najverjetneje ne bo, ker še ni uspela urediti 
dvostranskih odnosov z nekaterimi članicami. Za sprejem k 
sporazumu mora glasovati dve tretjini podpisnic sporazuma. 
Slovenska stran se je pretekli teden še pogovarjala z delegacijami 
Združenih držav, Kanade, Avstralije in Nove Zelandije. Možnosti 
za sprejem Slovenije v to organizacijo pa ostajajo še naprej. V 
Marakeš bo naša drŽava vabljena kot opazovalka, v članstvo naj bi 
bila sprejeta sredi leta, ko bodo razčiščena stališča Združenih držav 
Amerike in evropske unije glede pogojev za sprejem novih članic. 
Važno pa je, da se Slovenija vključi v to organizacijo do jeseni. 
Spomladi bo namreč postal G A T T Svetovna trgovinska organiza
cija, ta pa bo začela v novi organiziranosti delovati v začetku leta 
1995. • J.Košnjek 

I Z S L O V E N S K E G A P A R L A M E N T A 

Vaša hišna številka in Gorenjski glas 

Vsak t e d e m E N A S R E Č N A 

D R U Ž I N A VEČ 
Še danes ali pa najkasneje jutri, v sredo, nas do 14. ure 

pokličite v uredništvo Gorenjskega glasa, telefon 064/223-
lil, če je v časopisu objavljena Vaša hišna številka. Nagradna 
igra, ki družim s tokratno srečno hišno številko prinaša 
nagrado v vrednosti 20.000 tolarjev, ni težka: nekoliko bolj 
podrobno prelistajte Časopis in v njem sta ločeno na različnih 
straneh objavljena dva podatka: naselje (in ulica v njem, če je v 
naselju uveden ulični sistem) + številka. Oboje skupaj je srečna 
hišna številka v tokratnem krogu igre "Vsak teden ena srečna 
družina več". Ker pa je možna, da je hišna številka npr. na 
večdružinskem stanovanjskem bloku ali pa je v ulici oz. 
naselju več enakih hišnih Številk z dodatki (a, b, c..), bo sreča 
v družini odvisna tudi od hitrosti: tisti, ki prvi najde svojo 
hišno številko po navedenih pravilih in prvi pokliče v 
uredništvo, prejme nagrado. 

Nad 50 točk dnevnega reda na januarski seji državnega zbora 

P r a v o s o d n i z a k o n i n a p o s l a n s k i h k l o p e h 

Državni zbor mora danes ali jutri, že želimo spomladi začeti s preoblikovanjem občin, sprejeti 
zakon o referendumu za ustanovitev občin, dopolnjen zakon o lokalnih volitvah in dopolnjen 
zakon o lokalni samoupravi. Na dnevnem redu pa ima paket zakonov s pravosodja. O njih so 
že pred prvo obravnavo zelo različna mnenja. 

Ljubljana, 25. januarja -
Zakon o referendumu za usta
novitev občin čaka na tretjo 
oziroma zadnjo obravnavo. Za
kon ureja postopek za določitev 
območij, na katerih se izvede 
referendum, s katerim se ugo
tovi volja prebivalcev določe
nega območja za ustanovitev 
obč ine.Začetek postopka so 
zbori krajanov po krajevnih 
skupnostih, lahko pa tudi po 
posameznih naseljih, k i j ih 
sk l iče predsednik o b č i n e . 
Zbori so sklepčni, če je na njih 
prisotnih najmanj S odstotkov 
volilnih upravičencev iz kra
jevne skupnosti oziroma nasel
ja. Če sklepčnosti ni, se čaka 
eno uro, potem pa se veljavno 
sklepa, vendar mora biti to 
navedeno v zapisniku skupaj s 
številom prisotnih. Občani lah
ko izražajo svojo voljo za 
ustanovitev občine tudi z zbir
anjem podpisov. Kjer se bodo 
ljudje že takoj odločili za 
ustanovitev občine, mora biti 
predlog za referendumsko ob
močje oblikovan do 15. februar-

1'a, tako da bodo referendumu 
ahko do konca marca, volitve v 

nove občine pa do konca juni-
ja.Za druge so roki nekoliko 
daljši, vendar utegne državni 
zbor tokrat poenotiti zadevo 
za vso državo. Dopolnjen pre
dlog zakona o lokalnih volitvah 
naj bi državni zbor sprejel po 
hitrem postopku. Zakon bo 

določil način volitev občinskih 
svetov, določitev volilnih enot, 
volilni sistem in volitve župa
nov, ki naj bi bile neposredne. 
Vsaj tako se je državni zbor že 
odločil. Vendar gre za dva 
različna primera. Sedanji za
kon o lokalni samoupravni 
namreč omogoča volive v nove 
in obstoječe občine. Oboje pa 
naj bi bile spomladi, ker sedan
jim občinskim skupščinam apri
la poteče mandat. Spremenjen 
zakon o lokalni samoupravi pa 
naj bi med drugim pooblastil 
sedanje izvršne svete, da delu
jejo do preoblikovanja občin in 
izvolitve novih občinskih svetov 
in županov. Po novem izvršnih 
svetov ne bo več. 

Dvoboj tožilca 
in pravosodnega ministra 

Predsednik državnega zbora 
mag. Herman Rigelnik je uvr
stil na dnevni red tudi predloge 
nekaterih zakonov s področja 
pravosodja. V drugi obravnavi 
je predlog zakona o ustavnem 
sodišču, v prvi obravnavi pre
dlog zakona o državnem tožilst
vu, v drugi obravnavi pa 
predloga zakonov o pravniš
kem državnem izpitu in o 
sodnem registru. V dosedanjih 
razpravah je bilo največ različ
nih mnenj o predlogu zakona o 
državnem tožilstvu. Pravosodni 
minister Miha Kozinc in repub
liški javni tožilec Anton Drob-

P r i soc ia lnem sporazumu se zapleta 

Vlada ne bo dolgo čakala 
Tako je rekel predsednik vlade ob novici, da predvsem 

Zveza svobodnih sindikatov ne sprejema dosedanjih dogo
vorov glede sklenitve socialnega sporazuma in tarifnih delov 
kolektivnih pogodb med vlado, zbornico in sindikati. 
Pogajanja potekajo že nekaj časa, večina sindikatov, vlada 
in zbornica so z njimi zadovoljni, Semoličev sindikat pa 
najmanj. Premier dr. Janez Drnovšek je dejal, da je vlada že 
marsikaj storila za zmanjševanje brezposelnosti, pri politiki 
plač pa bo vztrajala, saj nekontrolirano višanje plač lahko 
podre letošnji proračun m gospodarsko politiko. Vlada je za 
mirni socialni sporazum, znotraj katerega bo vsak partner 
sprejel svoj del odgovornosti za socialni mir in oživljanje 
gospodarstva. Vlada bo čakala približno dva tedna. Če pri 
vseh pogovornih partnerjih ne bo soglasja o tem in se bodo 
nadaljevala izsiljevanja, bo sprejela ustrezne ukrepe za 
uresničitev začrtane gospodarske politike. Vlada torej 
razmišlja tudi o administrativnih ukrepih, saj se visok porast 
decembrskih plač ne sme ponoviti. • J .K. 

Zasedal bo tudi državni svet 
Predsednik dr. Ivan Kristan je sklical sejo državnega sveta jutri, 

26. januarja, ob 13. uri. Svetniki bodo imeli bistveno krajši dnevni 
red kot državnozborski poslanci. Obravnavali bodo predvsem 
zadnje zakone, ki zaokrožujejo novo organiziranost lokalne 
samouprave. Tako bodo obravnavali zakon o referendumu za 
ustanovitev občin, predlog sprememb zakona o lokalnih volitvah 
in predlog sprememb zakona o lokalni samoupravi. 

Ra t i f ikac i je m e d d r ž a v n i h sporazumov 

Zoper mednarodni kriminal 
Na dnevnem redu tokratne seje državnega zbora je 

predlaganih kar 14 ratifikacij mednarodnih sporazumov in 
dogovorov. Vlada predlaga državnemu zboru potrditev 
splošnega sporazuma o privilegijih in imunitetah Sveta 
Evrope, ratifikacijo sporazumov o podpori in zaščiti 
investicij med Slovenijo, Češko republiko, Nemčijo, Slovaš
ko republiko in Kitajsko, nadalje sporazumov o o znanstve
nem, tehnološkem, izobraževalnem in kulturnem sodelovanju 
s Kitajsko, z Dansko in Japonsko pa naj bi začel veljati 
sporazum o nasledstvu sporazumov z nekdanjo Jugoslavijo. 
Državni zbor naj bi tokrat ratificiral dva pomembna 
sporazuma s Hrvaško. Prvi je pogodba o sodelovanju med 
vladama obeh držav v boju proti terorizmu, tihotapljenju in 
zlorabi mamil ter organiziranemu kriminalu, druga pa je 
pogodba o prevzemu oseb na skupni državni meji. Obe 
pogodbi sta že lani podpisala slovenski in hrvaški notranji 
minister Ivan Bizjak in Ivan Jarnjak. 

Tudi o obrambi in ustavi 
V predlogu dnevnega reda sta tudi dve zanimivi točki 

dnevnega reda. Prva je druga obravnava zakona o zagotavl
janju sredstev za realizacijo temeljnih razvojnih programov 
obrambnih sil Republike Slovenije v letih 1994 - 2001. 
Dokument je zaupne narave. Druga točka dnevnega reda, 
kjer bo težko najti soglasje, pa je predlog za začetek postopka 
za spremembo ustavnega zakona za izvedbo ustave Republike 
Slovenije. Gre za predlog, da bi ustavni zakon podaljšal rok za 
uskladitev zakonov z ustavo do konca letošnjega leta, razen za 
zakone s področja pravosodja in državne uprave. Nasprotniki 
tega zakona menijo, da je nepotreben in da naj ustavno sodišče 
razveljavlja stare zakone, tako da bodo hitreje nastajali novi. Z 
novim letom je že nastopil čas, ko je moč pred ustavnim 
sodiščem spodbijati vsak zakon, ki ni skladen z novo slovensko 
ustavo. Teh zakonov je po podatkih vlade še okrog 200. 

nič sta se sporekla, komu so 
tožilstva odgovorna. Javni toži
lec meni, da so tožilstva del 
sodne oblasti in zato povsem 
avtonomna in neodvisna ter 
odgovorna kvečjemu državne
mu zboru. Pravosodni minister 
in vlada pa zagovarjata tezo, da 
je tožilstvo del izvršne oblasti, 
saj zastopa državo, zato sodi v 
resor pravosodnega ministrstva 
oziroma vlade. Državne tožilce 
naj bi imenovala vlada, general
nega državnega toži lca pa 
državni zbor na predlog vlade. 
Sicer pa zakon predvideva neo
mejen mandat tožilcev, kar naj 
bi preprečevalo vpliv politike in 
menjajočih se vladajočih garni
tur na tožilstva. 

Na dnevnem redu tokratfltf 

seje, ki se zna zavleči še v 

februar, bo tudi prva obravna
va predloga o organizaciji min-
istrstev, prva obravnava zakona 
o upravi, predlog zakona 0 

državni statistiki, sprememb6 

pokojninskega in stanovanjske
ga zakona ter predlog za spre
membo zakona o državljanstvu 
Dokončno pa naj bi bil sprejej 
zakon o ponovni vzpostavit^ 
agrarnih sklupnosti ter vrnit*1 

njihovega premo ženja in p«*' 
v i c V Sloveniji je delovalo pre* 
300 agrarnih skupnosti, ki s ° 
bile kot celota podržavljene, 
sedaj pa naj bi bile vrnjene v 

okviru denacionalizacijskegj* 
procesa v Sloveniji. • J. Košnje" 

S T R A N K A R S K E N O V I C E 

Slovenska desnica 

L i g a z o p e r k o r u p c i j o 
Ljubljana, 21. januarja - Slovenska desnica podpira protikof; 

upcijsko gibanje v Sloveniji. Za zaveznike ima Slovensko ljudsko 
stranko, slovenske krščanske demokrate, zelene in socialdemok
rate. Februarja bo organizirano veliko protikorupcijsko zboro
vanje. Najbolj zagreto podpirata idejo Slovenska ljudska strank* 
in Socialdemokratska stranka Slovenije, ki sta skupaj že izdelal' 
osnutek protikorupcijskega zakona. V Sloveniji naj bi tako začel" 
delovati protikorupcijsko gibanje oziroma liga, v katero se boo" 
lahko včlanjevali posamezniki na osnovi strogih meril. • J .K. 

Z d r u ž e v a n j e s redinski s trank 

T u d i o i m e n i h se ž e g o v o r i 
Ljubljana, 25. januarja - Premier in predsednik Liberalu 0 ' 

demokratske stranke dr. Janez Drnovšek je povedal, da stur 
ovir za združitev L D S , Zelenih - ekološko socialne strank6' 
Demokratov in socialistov ni več. Kot možen daiv^družitvener 
kongresa je omenil 12. marec, do takrat pa naj bi b u v državneflj 
zboru tudi že sprejet proračun. Predsednik stranke naj bi še nap™ 
ostal dr. Janez Drnovšek, podpredsedniki pa naj bi bili iz vsak' 
stranke po edem dr. Dimitrij Rupel (Demokrati), dr. Peter Tanw 
(Zeleni) in Borut šuklje (Socialisti).Ceprav Drnovšek še govon 
trdnosti sedanje vladne koalicije, bo prej ali slej prišlo v vladi d ' 
sprememb. Sliši se, da bi Jožico Puhar zamenjal socialist Vikto 
Žakelj, ministra za znanost dr. Rada Bohinca dr. Dimitrij Rup6'j 
ministra za kulturo Pelhana pa nekdanji kulturni minister Bor u 

Šuklje. Odšel naj bi tudi Miha Jazbinšek (LDS), ki naj bi P 
zamenjal Boštjan Kovačič, gospodarskega ministra Tajnikarja P 
mag. Marjan Cerar. Jelko Kacin pa naj bi prišel na obramb0! 
ministrstvo, vendar še ni jasno, ali bo Janša ostal ali pa se bo m°t$ 

iz vlade posloviti. • J .K. 

Uredniška politika: neodvisni nestrankarski politično informativni poltednik s poudarkom na dogajanjih na Gorenjskem / Predsednik časopisnega sveta: Ivan Bizjak / Direktor in davni urednik: Ma«l 
Valjavec / Odgovorna urednica: Leopoldina Bogataj / Novinarji in uredniki: Helena Jelovčan, Jože Košnjek, Lea Mencinger, Stojan Saje, Darinka Sedei, Vilma Stanovnik, Marija Volčjak, Cveto Zaplot.°^ 
Danica Zavrl-Zlebir, Andrej Zalar, Štefan Zargi / Lektoriranje: Marjeta Vozlič / Fotografija: Gorazd Sinik / Priprava za tisk: Media Art, Kranj / Tisk: Podjetje DELO - TCR, Tisk časopisov in revij, Ljubi]3': 

<zmmms§M glas 
T Jstannviteli in i/daiateli 
7̂  J J I Uredništvo, naročnine, oglasno trženje: Zoisova 1, Kranj, telefon: 223-111, teletu: 222-917 / Mali oglasi: telefon: 223-444 - sprejemamo neprekinjeno 24 ur dnevno na avtomatskem odzivniku; uradne 
Časopisno podjetje GORENJSKI GLAS vsak dan od 7. do IS. ure / Časopis izhaja ob torkih in petkih. Naročnina: trimesečni obračun - individualni naročniki imajo 20 odstotkov popusta. Za tujino: letna naročnina 140 DEM. Oglasne storitve1 r 

ceniku. Prometni davek po stopnji 5 odstotkov v ceni časopisa (mnenje RMI23/27-92), CENA IZVODA: 80,00 SIT. 



I Z G O R E N J S K I H O B Č I N 

S posveta o pripravah na lokalno samoupravo v Škofji Loki KS Trata in Selca zahtevata svoji občini 
Vse kaže, da je sprejem zakona o lokalni samoupravi občino Škofja Loka presenetil 
popolnoma nepripravljeno. 
Škofja Loka, 24. januarja - Na posvetovalnem sestanku s 
predsedniki krajevnih skupnosti in predstavniki političnih strank 
y občini Škofja Loka o uresničevanju nove lokalne samouprave je 
škofjeloški župan priznal, da na občini nimajo nikakršnega načrta 
in koncepta prehoda na novo organiziranost novih malih občin. 
Toliko glasnejši pa so bili predstavniki iz K S Trata in Selca, ki 
mimo načrta o petih novih občinah na Škofjeloškem, zahtevajo 
svoje občine. 

Za posvet o uvajanju nove 
lokalne samouprave sta bila v 
Škofji Loki kar dva razloga: po 
rokovniku, ki ga je v občine 
poslal predsednik Državnega 
zbora mag. Herman Rigelnik, 
je še v tem tednu župan dolžan 
sklicati zbore občanov, škofje
loškega župana pa zavezuje tudi 
sklep občinske skupščine spre
jet pred tednom dni, da se 
postopki za prehod nemudoma 
začno. Že v vabilu je škofjeloški 
predsednik občinske skupščine 
omenil, da naj bi se predvsem 
medsebojno informirali in pos
kušali napraviti nekakšen načrt 
aktivnosti, ki so potrebne za 
izvedbo ljudskih referendumov, 
predvsem pa kako te postopke 
izpeljati v okvirih prenapetega 
rokovnika. Vse to pa ni poma
galo, da se ne bi vračali k 
samemu zakonu o lokalni sa
moupravi (zlasti k 95. členu, ki 

določa roke izvedbe referendu
mov in seveda volitev) in nje
govi (ne)uresničljivosti. 

Iz razprave na posvetu bi 
lahko rekli, da sta izbolikovani 
dve struji: prva, ki ocenjuje, da 
prehod na nove občine še 
zdaleč ni dozorel, in druga, ki 
terja takojšnjo uresničitev za
kona in sklepa občinske skupš
čine. Za drugo možnost so se 
zelo odločno zavzeli predstav
niki KS Trata in KS Selca, ki 
napovedujejo - če bodo seveda 
njihovi krajani na referendumu 
enakega mnenja - ustanovitev 
svojih občin (ki v državnem 
konceptu nista predvideni), 
medtem ko je bila prevladujo
ča večina tiho, ah pa je o tem 
početju resno dvomila. Pre
dsednik Slovenskih krščanskih 
demokratov v Škofji Loki Vin-
cencij Demšar je celo predlagal, 

da se občina Škofja Loka 
pridruži Ljubljani, ki je o zako
nu o lokalni samoupravi sproži-' 
la spor na Ustavnem sodišču, 
saj je vidno razočaran povedal, 
da je s 1. majem oziroma 
najkasneje s 1. junijem predvi
dena izločitev uprave sedanjih 
občin v ministrstva ter obliko
vanje upravnih enot po sedanjih 
občinah, ki j ih bodo vodili 
načelniki imenovani v minis
trstvih. Delovanje občine v 
sedanjem obsegu in mejah bo 
tako tedaj postalo nesmiselno. 
Druge predstavnike krajevnih 
skupnosti - posveta se je udele
žila le skromna polovica - pa je 
zlasti zanimalo, kaj naj na tako 
hitro sklicanih zborih občanov 
sploh povedo, saj so mnenja, da 
se o novih občinah, njih delo
vanju, finančnih možnostih itd. 
veliko premalo ve. Nekateri so 
odkrito povedali, da so proti 
zborom, kjer ljudem načrtov z 
novimi občinami ne morejo 
pojasniti, splošno prepričanje 
pa je bilo, da rokovnik držav
nega zbora ne more zdržati. 

Po svoje presenetljiva je bila 
ugotovitev župana, da na občini 
za prehod na novo lokalno 
samoupravo niso izdelali ni
kakršnih analiz, ocen in mož

nosti novega organiziranja, saj 
to pomeni možnost popolne 
stihije. Značilno je bilo na 
primer vprašanje predstavnika 
KS Sovodenj, k i ni vedel.v 
katero občino naj bi se vključi
la njihova KS (Gorenja vas ali 
Žiri), ter vprašanje predsednika 
K S Žiri, naj mu že vendar 
nekdo pojasni, zakaj je potreb
no sedanjo občino Škofja Loka 
razbijati. Odgovorov ob takem 
stanju s t v a r i seveda n i 
bilo,ugotovili so le, da bo pre
hod na nove občine potreben, 
če se vsaj ena od sedanjih KS za 
to odloči. Nesmisel bi namreč 
bil, da bi nastalo nekaj novih 
občin ter preostanek sedanje, ki 
bi bil teritorialno celo "raztr
gan". 

Ob zaključku so se dogovorili 
le to, da iz vseh KS v tem tednu 
predlagajo županu mesto in uro 
sklicov zborov občanov - skli
catelj je po zakonu namreč 
župan , medtem pa skrbno 
spremljajo dogajanje v Držav
nem zboru, kjer naj bi se v teh 
dneh sprejemal zakon o refer
endumu, ki bo na rokovnih teh 
opravil zelo verjetno bistveno 
vplival. • Š. Žargi 

Predlog PUP gre v skupščino 

K j e s e ( n e ) b o n a K r v a v c u g r a d i l o 

Kranj, 21. januarja - Občinski izvršni svet je v sredo sprejel 
predlog odloka o prostorskih ureditvenih pogojih (PUP) za 
območje Krvavca, to je Krvavec z njegovimi južnimi in zahodnimi 
pobočji, območje Dolgih njiv in Kalsk ega grebena ter del doline 
Kokre. 

P U P temeljijo na usmerit
vah za varstvo in razvoj tega 
območja, k i j ih opredeljuje 
krajinska zasnova Krvavca. 
Za ljudi, ki na tem območju 
žive ali bi radi živeli, je gotovo 
najbolj zanimivo, kje bo v 
prihodnje dovoljena gradnja 
stanovanjskih in počitniških 
objektov. Hiše (podobno vel
ja za kmetijska gospodarska 
Poslopja) bodo ljudje lahko 
gradili v vseh naseljih (Šte-
fanja Gora, Spodnja Štefanja 
Gora , Stiska vas, Ravne , 
Apno, Senturska Gora , S i -
draž, Viševca, Vrhpolje, Sp. 
Kokra in Podlebelca) na opre

deljenih stavbnih zemljiščih, 
izjemoma pa tudi na kmetijs
kih zemljiščih ob naseljih, v 
o k v i r u sedanjih samotnih 
k m e t i j k o t n a d o m e s t n e 
gradnje, mogoča pa bo tudi 
gradnja novih samotnih kme
tij v odprtem prostoru. 

Za gradnjo novih enodru
žinskih počitniških objektov je 
v P U P Krvavec opredeljeno 
območje počitniških naselij 
pri Stiski vasi. pri Ravnah, 
pri Apnu , pri Senturski Gor i , 

Eod Prvoznikom, pod Močni-
om, p r i A m b r o ž u in pr i 

Škerjancu. Počitniški in pla

ninski domovi obstajajo na 
turističnem območju Krvavca 
v okviru opredeljenih območij 
za turizem (Gospinca, pod 
Tiho dolino, Tiha dolina) ali 
na posameznih stavbnih zeml
jiščih na rekreacijskem ob
moč ju . Z a gradnjo novih 
počitniških domov ali turistič
nih apartmajev je namenjeno 
območje na Ravnah. Tu bo 
mogoča tudi gradnja objektov 
kmečkega turizma, razen tega 
pa še v naseljih in zaselkih, v 
okviru samotnih kmetij ter 
izjemoma na njihovih robo
vih. V sklopu komercialne 
turistične ponudbe Krvavca 
so za gradnjo turistično uprav
nih, oskrbnih, noč i tven ih , 
trgovsko servisnih ter športno 
rekreacijskih objektov in na
prav predvidena o b m o č j a 
Zanjivc, Ravne, Jezerca, Kriš
ka planina, Gospinca, pod 

Tiho dolino, Tiha dolina ter 
D o m na Krvavcu. Gradnja 
industrijskih (proizvodnih) 
objektov, razen manjših ob
jektov za obrt, v naseljih ni 
predvidena. 

Predlog odloka o prostors
kih uredfitvanih pogojih za 
območje Krvavca je kranjski 
izvršni svet v sredo po števil
nih usklajevanjih (140 pri
pomb in pobud na osnutek iz 
javne razprave) posredoval v 
sprejem občinski skupščini. 
Ob tem je Tadej M a r k i č 
vprašal, kaj bo z 79 prosilci, 
k i j im je bi la odklonjena 
sprememba kmetijskega zeml
jišča v gradbeno. Na večini teh 
zemljišč že stoje objekti. Miha 
Perčič iz skretariata za urba
nizem, gradbene in komu
nalne zadeve je pojasnil, da 
predlog tega odloka ne rešuje 
Črnih gradenj, te bodo obde
lane v posebnem sanacijskem 

f>upu, ali bodo (vse) tudi 
egalizirane, pa še ni mogel 

odgovoriti. • H . Jelovčan 

V Radovljici spreminjajo zazidalni načrt Se bo SDK selila na Prešernovo? 
Radovljica - K e r se bo radovlj iška podružnica Službe 
družbenega knjigovodstva morala izseliti iz sedanjih prostor
ov na Gorenjski cesti, so v občini že začeli iskati novo 
'okacijo. 

nega načrta med drugim raz
pravljal tudi zbor krajevnih 
skupnosti, je Lado Eržen iz 
K S Radovljica povedal, da so 
iz občinskega zavoda za pros
torsko načrtovanje prejeli tri 
predloge, vsak pa je predvide
val večjo stavbo in manj 
parkirišč. V krajevni skupnos
ti vztrajajo, da se ob poslovni 
stavbi predvidi več parkirišč. 

Denar za šolsko zemljišče 
Občina in ministrstvo za 

šolstvo in šport sta že pred 
časom podpisala pogodbo, po 
kateri naj b i za izgradnjo 
srednje gostinske šole v Ra
dovljici občina zagotovila lo
kacijo za šolo in pridobila 
zemljišča, ministrstvo za šolst
vo in šport pa naj bi financir-

Zbori občinske skupščine so 
n a zadnji seji sprejeli osnutek 
odloka o dopolnitvi zazidalne
ga načrta za osrednje območje 
Radovljice, po katerem je 
nova stavba S D K predvidena 
v Prešernovi ulici, na mestu 
nekdanje stavbe št. 11, kjer je 
P? rušitvi nastala večja praz
nina. Zavod za prostorsko 
načrtovanje in gospodarsko 
^frastrukturo predlaga, da bi 
Poslovno stavbo S D K zgradili 
kot- prizidek k stanovanjski 
stavbi na Prešernovi ulici št. 
13/15, v kateri naj bi S D K tudi 
l n i e l a del prostorov. Prizidek 
naj bi imel tri etaže, vse delo s 
strankami pa naj bi potekalo v 
Pritličju. 
Ko je o spremembi zazidal-

alo samo izgradnjo šo l e . 
Občina izpolnjuje svoje ob
veznosti, saj je že poiskala 
lokacijo in za zemljišče, k i ga 
bo odkupila od dveh zasebnih 
lastnikov, tudi zagotovila 37 
milijonov tolarjev. Približno 
polovico je prispeval sklad 
stavbnih zemljišč, iz proraču
na pa so po sklepu izvršnega 
sveta namenili 17,4 milijona 
združene amortizacije osnov
nih šol in obresti za lansko in 
predlansko leto, razliko v 
znesku nekaj več kot 1,3 
mili jona tolarjev pa bodo 
primaknili iz sredstev redne 
proračunske rezerve. 

Kratkoročna posojila 
Občina Radovljica je ob 

koncu minulega leta razpisala 
za tri milijone tolarjev krat
koročnih posojil za ohranjanje 
delovnih mest v malem gos
podarstvu. Komisija je v raz
pisnem roku prejela vloge 
petih prosilcev, med katere je 

v soglasju z izvršnim svetom 
tudi razdelila posojila. Prejeli 
so jih Engeneering biro Ra
dovljica d.o.o., obrtnik Anton 
Rajgelj iz Krope, Elkoterm 
d.o.o. Brezje, obratovalnica 
Jožice in Janeza Cengleta iz 
Kamne Gorice in Mira p.o. 
Radovljica. Najnižji znesek 
posojila je 280.000 tolarjev, 
najvišji 1.050.000 tolarjev. • 
C Z . 

g POKLIČITE 223-111 
g O B I S K A L I 
o V A S B O M O 

Kranjski D P Z jutri nadaljuje 
Kranj, 25. januarja - Pred novim letom prekinjeno sejo bo 
družbenopolitični zbor občinske skupščine Kranj nadaljeval 
jutri, v sredo, ob 15. uri. 

Za razpravo in sprejem je delegatom ostal odlok o ustanovitvi 
sklada za razvoj malega gospodarstva, odlok o graditvi in 
vzdrževanju zaklonišč - predlog naj bi obravnavah že drugič -
informacija o gibanju na področju zaposlovanja in brezposel
nosti ter problematika nekaterih komunalnih dejavnosti v 
kranjski občini. • H . J . 

Februarja nov razpis posojil iz občinskega 
stanovanjskega sklada 

P o u d a r e k rev i ta l i zac i j i 
Kranj, 21. januarja - Avgusta lani je bil objavljen zadnji razpis 
za dodelitev posojil iz občinskega stanovanjskega sklada. Za 
razdelitev je bilo na voljo 123 milijonov tolarjev, ki so j ih 
dobitniki posojil večji del že izkoristili. Naslednji mesec nov 
razpis. 

Občinski stanovanjski sklad se polni z delom denarja, ki 
ostane občini od privatizacije oziroma prodaje stanovanj. S tem 
denarjem je občina odkupila 26 socialnih stanovanj na Kidričevi 
cesti v Kranju, v nekdanjem dijaškem domu - predvidoma v 
začetku marca bodo bodoči stanovalci dobili ključe - 123 
milijonov tolarjev pa so na podlagi avgustovskega razpisa 
razdelili prosilcem za nakup, gradnjo in obnovo stanovanj in 
stanovanjskih hiš. 

Od skupne vsote 123 milijonov tolarjev je bilo 93 milijonov 
namenjenih za nakup in gradnjo stanovanj, 30 milijonov tolarjev 
pa za prenovo. 

Za posojilo za nakup stanovanj je zaprosilo dvanajst 
kandidatov, za novogradnje sto in za prenovo 55, skupaj torej 
167 prosilcev, ki so izpolnjevali kriterije za dodelitev posojil. 
Vseh prosilcev je bilo nekaj več, 180. 

Vsi , ki so zadostili razpisnim pogojem, so posojilo tudi dobili. 
17,2 milijona tolarjev je šlo za nakup stanovanj, 86,2 milijona za 
novogradnje in 16,4 milijona tolarjev za prenove. Seveda bi 
lahko razdelili še več. Občinsko posojilo je namreč še vedno 
ugodnejše kot katerokoli bančno, saj je zanj poleg obresti po 
velikem R treba plačati še 4-odstotne realne obresti, najdaljša 
doba vračanja pa ie dvajset let. Denar morajo dobitniki 
izkoristiti do konca februarja. 

Ekološko sporna obrtna cona 
Predstavniki Društva za varstvo okolja radovljiškega območja in 

članovKomisije za varstvo naravne in kulturne dediščine v Radovljici 
priradovljiškem mestem "odboru SKD so razpravljali o graditvi 
obrtne cone obsotočju Save Bohinjke in Save Dolinke. Razpravljala 
so menili, da bibila nameravana gradnja sporna z več vidikov, 
predvsem pa zaradi ekologije. Poleg tega menijo, da je za obrtne 
dejavnosti dovolj prostorav obratih leske Verige m jeseniške 
Železarne. Predstavniki bodo od radovljiškega izvršnega sveta 
zahtevali ustrezna pojasnila o odobritvi gradnje, podporo za njeno 
preprečitev pa bodo poiskali tudi pri širši slovenski javnosti. • M . G. 

SOCIALDEMOKRATSKA STRANKA SLOVENIJE 
Naš skupni cilj je ž i v e t i v bolj 

pravični, bogati in varni Sloveniji! 

Pridružite se nam! Predsednik sdss 
Janez Janša 

P R I S T O P N A I Z J A V A 

Ime in priimek 

Datum rojstva 
Naslov 
Kraj 
Poštna številka 
Krajevna skupnost 
Občina 
Izobrazba 
Poklic 
Zaposlen(a) pri/v 
Telefon doma 
Telefon v službi 
Vse mlade od 15 let dalje vabimo k Socialdemokratski 
mladini. Velja ista pristopna izjava. 

V dne 
Podpis 

Izpolnjeno pristopno izjavo pošljite na naslov: 
Socialdemokratska stranka Slovenije, Komenskega 11, 
61000 Ljubljana. Tel.: 061/314-086 

V JANUARJU POPUSTI DO 35%. 
POSEBNA PONUDBA: ORTOPEDSKI JOGI 

TRGOVINA 
S POHIŠTVOM 
Sp. Besnica 81 P o k l i č i t e « 0 6 4 / 4 0 3 - 8 7 1 



( N e ) p r i m e r e n č a s 
Nestrpnost, zaskrbljenost, neodločenost, nejevoljnost se 

kalejo le nekaj časa na srečanjih krajanov v tem ali onem 
kraju, krajevni skupnosti, ko razpravljajo o načrtih in 
programih za letos. Še pred dobrim mesecem, dvema, so 
domala povsod razmišljali, da je treba z lani začetim letos 
nadaljevati, z novimi akcijami pa pohiteti pri načrtih 
oziroma dokumentaciji, da jih ne bo prehitel čas ob 
sprejemanju občinskih proračunov in pričakovani razdelit
vi denarja za njihove načrte. 

Zdaj pa, kot da so ustvarjalno razmišljanje in načrto
vanje, volja, ponekod nekako splahneli. Iz razprav prej veje 
prikrit strah, kaj in kako bo jutri, ko sedanje občine ne bo 
več, ko bodo postali občina ali del ene od novih. 
Zaskrbljenost se nekako ne pomiri, ker zanjo ni pravega 
pojasnila, odgovora, kako bo. Ob posamičnih pobudah in 
razmišljanih, česa bi se kazalo lotiti in kaj narediti, je 
nenadoma postal aktualen pomislek, da pravzaprav čas ni 
primeren, za takšno ali drugačno večjo akcijo. 

Najbrž je res težko razmišljati in se odločati o načrtovani 
akciji, kjer bo potrebna podpora in sodelovanje vseh 
krajanov, hkrati pa iskati odgovor, kakšna bo nova 
občina, kako bo razdeljeno premoženje sedanje, kako bo 
nova jutri živela in kaj jih čaka v kraju, če bodo sami 
občina, ali pa nekje na obrobju bodoče in ta trenutek 
denarno predvsem negotove. 

Pa vendar ob takšnih nejasnostih o primernosti časa ne 
gre kljub vsemu pozabiti na tisti pregovor o cagavem fantu 
in dekletu... • A . Žalar 

Uspela uvodna prireditev 
Besnica - S koncertom ansambla Mira Klinca v soboto zvečer 

v polni dvorani Doma v Spodnji Besnici je Turistično društvo 
Besnica začelo letošnje prireditve v okviru praznovanja 40-
letnice. Sobotni koncert je ob veselem razpoloženju obiskoval
cev tudi potrdil razmišljanja vodstva društva, da si ljudje v 
Besniški dolini želijo čimveč tovrstnih veselih prireditev. Tako 
bo že prihodnji mesec, 26. februarja, društvo pripravilo zdaj že 
tradicionalno srečanje harmonikarjev iz Besniške doline z 
naslovom Pod Besniško voščenko. Takrat se bodo predstavili 
tud šolarji-člani turističnega podmladka, gost večera pa bo 
Zlatko Šugman. Podelili pa bodo tudi priznanja ob 40-letnici za 
najbolj urejeno domačijo. Naslednja prireditev pa bo 6. marca, 
ko bodo v Domu priopravili veselo srečanje z Ivanom Sivcem. 
Takrat pa bodo nastopili še Miha Dovžan, Jožica Kališnik in 
harmonikar Franc Flere s pevko. • A . Ž. 

Tesnejše sodelovanje z društvi 
Kranj - Na zadnji redni seji Gorenjske turistične zveze minuli 

teden so opredelili letošnji program zveze in komisij. Junija 
bodo izvedli ocenjevanje krajev. Komisija za turistični podmla
dek bo poglobila sodelovanju z mentorji na šolah na 
Gorenjskem, načrtuje pa tudi sodelovanje na republiškem 
festivalu 21. in 22. aprila v Postojni pod naslovom Turizmu 
pomaga lastna glava. Julija bodo ob srečanju turističnih 
delavcev v Kranjski Gori pripravili razstavo članov turističnega 
podmladka. Tesnejšega sodelovanja z društvi si želi tudi 
komisija za prireditve, šport in kulturo, razmišljajo pa tudi o 
gonovnem izhajanju revije Gorenjska. 17. februarja pa bo na 

ledu posvet za vodstva gorenjskih turističnih društev, kjer 
bodo razpravljali o novi zakonodaji o društvih, lastninjenju, 
turistični taksi in lokalni samoupravi. • (kj) 

Najstarejša klekljarica 

Železniki - 12. januarja je najstarejša klekljarica T D 
Železniki Tonika Ramovš praznovala 89. rojstni dan. Ob tej 
priložnosti so jo obiskali predstavniki društva, j i zaželeli 
trdnega zdravja in obljubili, da bodo ob njeni 90-letnici skušali 

Eonovno "spraviti v Življenje" njeno "dramsko delo" o življenju 
lekljaric v Železnikih vse od leta 1885 pa do ukinitve 

klekljarske zadruge. Tonika ima vse dogodke, ki jih j i je 
pripovedovala mati opremljene z letnicami in z imeni znanih 
osebnosti tistega časa. Ljudje jo poznajo predvsem kot 
nekdanjo dolgoletno kustosinjo Muzeja v Železnikih, turistič
no delavko in klekljarico. V jeseni življenja zdaj poseda ob topli 
peči in ob svojem "punklju" in kleklja, kolikor j i dopuščajo 
moči. Novembra lani pa je odprla tudi večnamenski prostor T D 
na Trnju v Železnikih. • A . T. 

a g r o l e s d.o.o. 
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O D K U P U J E M O 
hlodovino iglavcev in listavcev 

P R O D A J A M O 
žagan les vseh dimenzij 

^Obsežen program v KS Velesovo 

L e t o s m e d d r a g i m k a r d v a d o m o v a 

Če bodo v krajevni skupnosti Velesovo uresničili letos 90 odstotkov načrtovanega programa, 
bodo naredili precej vec kot lani. 
Adergas, 24. januarja - V polni dvorani doma vAdergasu v krajevni 
skupnosti Velesovo v kranjski občini so krajani na zadnjem zboru 
ugodno ocenili uresničitev lanskega programa. Poleg izgradnje 
mrliških vežic so obnavljali tudi cerkvi, javno razsvetljavo, v 
Praprotni Polici pa so se potitem izven prvotno opredeljenega 
programa lotili celo gradnje skupnega Doma. Razen tega pa je 
krajevna skupnost s sredstvi pomagala tudi različnim društvom. 

"Pravzaprav so nam iz progra
ma izpadle avtobusne čakalnice, 
vendar po vseh akcijah, ki so 
potekale, ni prav nič čudno, da je 
na koncu zanje "zmanjkalo 
moči". Sicer pa so zato letos v 
programu med prednostnimi na
logami," je pojasnil na zboru 
predsednik Franc Čebulj. 

Glavni letošnji akciji, ki so ju 
na zboru krajanov brez pomisle
kov podprli, pa sta izgradnja 
Doma krajanov v Praprotni Poli
ci in obnova Gasilskega oziroma 
Zadružnega doma vVelesovem. 
V zvezi s to prenovo razmišljajo 
tudi o prenovi trgovine Živila in o 
celoviti ureditvi okolice. Čaka je 
tudi še zunanja ureditev lani 
zgrajenih mrliških vežic. Velik 
zalogaj bo tudi izgradnja oziro
ma ureditev parkirnega prostora 
v Adergasu, vendar to akcijo 
načrtujejo v okviru programa 
CRPOV (celostnega razvoja po
deželja in vasi), skupaj s kablir-
anjem električnega omrežja v 
Adergasu. Nadaljevali bodo tudi 
z urejanjem javne razsvetljave, 
upajo pa, da se bodo premaknile 
stvari tudi glede ureditve hudour
nika Trskovec. V drugi polovici 
leta oziroma jeseni nameravajo 
urejati tudi ceste na območju 
Velesovega, Praprotne Police, 
Češnjevka in Adergasa. Na vrsto 
v okviru programa komunalnega 
urejanja pa naj bi slej ko prej 
prišla tudi kanalizacija. Letos bi 
se radi dokopali morda vsaj do 
projekta. 

"Tako opredeljen program, ki 
vključuje kar petnajst različnih 
del in akcij, je po obsegu in 
finančno precej večji od lanske-

E. Pravzaprav bi naredili več kot 
u, če bi ga uresničili samo 90-

odstotno," je na zboru krajanov 

poudaril predsednik KS Franc 
Čebulj. 

Krajani so opozorili tudi na 
potrebno ureditev ceste Olševek 
- Velesovo, ki je zaradi dosedan
jega vzdrževanja postala nekakš
no korito za hudournik ob 
večjem deževju. Kar pa zadeva 
cesto Trata - Šenčur, so jo na 
skupnem sestanku predsednikov 
pred nedavnim v Poženku opre
delili v program, vendar je pred 
sprejetjem občinskega proračuna 
ta trenutek najbrž težko napove
dati, ali bo urejena oziroma 
asfaltirana letos ah ne. 

Problem, katerega reševanje 
bo nabrž trajalo kar nekaj časa, 

Ne le na področju reše
vanja in urejanja komunal
nih problemov, tudi v 
društveni dejavnosti so v 
KS zelo delavni. Tako na 
primer KUD Velesovo prav 
zdaj pripravlja premiero 
burke Ervina Fritza Ta 
veseli dan ali Cefizelj se 
Ženi v režiji Silva Sirca. 
Premiera bo najbrž ie to 
soboto. 

Med drugim bodo letos obnavl
jali tudi Gasilski oziroma Za
družni dom v Velesovem. 

pa je nogometno igrišče v Vele
sovem. Lani je bilo vključeno v 
prostorski plan, zdaj pa bo naj
prej potreben postopek za legali
zaci jo . Po odmeri pa j ih 
čakapravzaprav največji zalogaj: 
prekategorizacija zemljišča in 
lokacijska dokumentacija. Izraču
ni pa kažejo, da bi samo ta del 
postopka veljal okrog 3 milijone 
tolarjev. • A . Žalar 

T e l e f o n s k a centra la " r e š e n a " 
Kranj, 24. januarja - "Morda je dogodek zanimiv za vaš 
časopis in bralce," je začel pripoved Andrej Cegnar iz podjetja 
Hribar blesk Reelectronik v Kranju, ki se je minuli teden 
oglasil v uredništvu. 

Decembra lani je telefonsko 
centralo SI 2000/224 v Žirovni
ci, ki obratuje tri leta in je 
vredna okrog 500 tisoč mark, 
poškodoval manjši požar. Po 
zasilnem popravilu pa ji je v 
letu dni grozilo uničenje, ker bi 
klorovodikova kislina sčasoma 
uničila polprevodnike. 

"Usposobljeni strokovnjaki 
PTT Kranj pa so se odzvali 
ponudbi za očiščenje, za kakrš
no je usposobljena firma Hribar 
blesk skupaj z dunajsko firmo 
Reelectronik. Akcija je stekla 
15. januarja ob 14. uri. Pogoj je 
bil, da mora biti centrala po
novno vključena v ponedeljek, 

17. januarja, zjutraj, med izkl
jučitvijo pa je nujen telefonski 
promet potekal prek jeseniške 
centrale na stroške PTT." 

Bitko s časom in strokovnim 
očiščenjem celotne centrale, ki 
ima zdaj garancijo, da bo spet 
delovala, kot da se na njej ni nič 
zgodilo, je potem bilo 26 stro
kovnjakov in med njimi poleg 
firminih in iz PTT podjetja tudi 
iz firme Reelectronik iz Duna
ja. Delo je bilo opravljeno v 
nedeljo, 16. januarja, ob 16. uri, 
torej 14 ur pred rokom. Tele
fonska centrala v Žirovnici je 
bila tako "rešena". • A . Žalar 

Čiščenje je bilo strokovno 
zahteven posel, centrala pa 
ima zdaj garancijo za delo
vanje. 

Še vedno za volanom 

S a m o r a d a r m e j e " š t r a f a l " 
Adolf Mulej z Javornika je eden od petih najstarejših še aktivnih 
šoferjev v Sloveniji. 
Jesenice, 24. januarja - Ob lanskem salonu avtomobilov sta 
Zavarovalnica Triglav, d.d., Ljubljana in Svet za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu Slovenije podelila priznanje petim 
najstarejšim in še vedno aktivnim voznikom oziroma šoferjem v 
Sloveniji. Z Gorenjskega je takrat dobil takšno priznanje, pogoj 
pa je bil, da se je sam pripeljal na srečanje, Adolf Mulej z 
Javornika v jeseniški občini. Pred dnevi smo ga obiskali skupaj z 
vodjo Poslovne enote Zavarovalnice Triglav v Območni enoti 
Kranj Alešem Klementom in mu zaželeli zdravja in še lepo število 
varnih kilometrov na vožnji z njegovim avtomobilom. 

kot je bilo včasih. "Največja 
neumnost je, da nekdo prehite
va ob polni črti, potem pa po 
100 metrih v prvem križišču 
zavije z glavne ceste. Pa takš
nih in drugačnih objestnežev ni 
malo. Mene sodnik za prekrške 
v vseh teh letih ni nikdar 
kaznoval in tudi ob dovoljenje 
nisem bil. Le radar me je enkrat 

"štrafal" v Naklem pred Mar* 
inškom. Pa sem miličniku ra
zlagal, da sem peljal tako hitro, 
kot voznik tik pred menoj« 
vendar je radar takrat zabeležil 
samo mene." 

Iz pripovedi Adolfa Mulej a 
pa veje tudi nasvet. Veliko 
avtomobilov je v teh letih 
zamenjal, vendar je vedno vsak 
nov avto kasko zavaroval vsaj 
prvo leto. Pa se mu je to 
nekajkrat "splačalo", je pove
dal. 

Pa srečno vožnjo še naprej. 
Naš nasvet pa naj bo: Izogibajte 
se radarjev Adolf Mulej. • A* 
Žalar 

86 let bo star maja letos in 
zaupal nam je, da je prvič 
naredil izpit za motor že 1932. 
leta. Takrat je kupil rabljen F N 
350 ccm, vendar je moral potem 
po vojni še enkrat delati izpit za 
motor, naredil pa ga je tudi za 
avto. 

"Prvi avto, ki sem ga kupil, je 
bil rabljen volkswagen (letnik 
1949) in v Muenchen sem moral 
ponj. Potem pa so se me 

volkswagni kar nekako držali 
ves čas. Imel pa sem tudi opel, 
cherovleta, no zdaj imam pa 
mazdo. Pa tudi vozim se kar 
precej. Na Bled grem, v Lesce 
ali pa v Beljak. Čez dve leti 
bom moral spet podaljšati voz
niško dovoljenje. Zdaj mi nam
reč velja le tri leta." 

Najstarejši gorenjski voznik 
avtomobila pravi, da mu pro
met ne dela težav, čeprav ie 
precej drugače danes na cestah, 

Srečno vožnjo še naprej je Adolfu Muleju zaželel tudi Aleš 
Klement iz Poslovne enote Zavarovanke Triglav na Jesenicah. 

T R E T J I ŠOFERSKI P L E S - Namesto rednega občnega 
zbora so se v Združenju šoferjev in avtomehanikov Kranj 
odločili, da pripravijo za vse člane, njihove svojce in 
prijatelje tretji šoferski ples. Srečanje je bilo v soboto 
zvečer v prostorih Iskre Telekom na Laborah, udeležil pa 
se ga je tudi predsednik kranjske občinske skupščine Vitomir 
Gros. Za prijetno razpoloženje na srečanju s srečelovom je 
skrbel ansambel Klopotec iz Lenarta. Predsednik ZŠAM 
Kranj Albin Zevnik pa je v nagovoru udeležence tudi povabil 
k sodelovanju pri različnih akcijah, ki so na programu letos. 

Člani ZŠAM Tržič pa bodo imeli redni in običajni občni 
zbor v soboto, 29. januarja. - A . Ž. 



Četverica invalidov samostojna v bivalni skupnosti 

A l e n k a , U r o š , M e r s i h a i n B o j a n 

s e p o s t a v l j a j o n a l a s t n e n o g e 

Tudi mladostniki s cerebralno paralizo se želijo odtrgati od staršev in zaživeti neodvisno. To 
jim omogočajo v bivalnih skupnostih. 
Kranj, 23. januarja - Zveza društev za cerebralno paralizo 
Slovenije ustanavlja tovrstne bivalne skupnosti, kjer je le 
mogoče, da bi mladi ljudje, čeprav ovirani v gibanju, zaživeli 
svojim zdravim vrstnikom enakovredno življenje. Dvoje bivalnih 
skupnosti je tudi v Kranju. Eno od njih, Id so jo umestili v 
pritlično stanovanje bloka na Planini, sestavljajo Alenka, Uroš, 
Mersiha in Bojan. Stari so devetnajst in dvajset let, fanta 
študirata, dekleti pa sta zaposleni v podjetju Sonce v Ljubljani, 
ki ga je tudi osnovala Zveza društev za cerebralno paralizo. 

Dekleti imata leto dni skup
nega staža, Uroš se jima je 
pridružil februarja lani, Bojan 

Ea oktobra ob začetku študiis-
ega leta , so nam povedali, ko 

smo jih pretekli teden obiskali v 
Prijaznem stanovanju, ki je sicer 
last kranjskih vrtcev. Tega ve
čera je bila doma le trojica: 
Mersiha Batič, ki je nekakšna 
voditeljica male skupnosti, 
Alenka Šmidt in Uroš Peklaj, 
Bojan Poredoš pa je bil odsoten 
zaradi študijskih obveznosti. 
Njihova invalidnost ni očitna. 
Fanta se teže gibljeta, Uroš tudi 
s pomočjo opornic, Alenka pa 
nam razloži dejstva o moteni 
ročni motoriki, zaradi česar ne 
bi mogla delati v klasični proiz
vodnji. 

Četverica je zbrana z vseh 
vetrov. Mersiha Batič je doma 
iz Bosne in je že dolga leta 
zdoma. "S petnajstimi leti sem 
prišla v Kamnik, kjer sem v 
zavodu za invalidno mladino 
končala srednjo administrativ
no šolo. Septembra lani sem se 
zaposlila v podjetju Sonce, kjer 
y administraciji služim vsakdan
ji kruh. Dobim ravno toliko 
plače, da imam za preživetje. 

Del denarja prispevam k stroš
kom za stanovanje, enako tudi 
Alenka, medtem ko študento
ma to obveznost plačuje social
na, podobno kot če bi prebivala 
v zavodu. Nekaj svoje plače 

Krihranim za svojce, ki so zdaj 
egunci na Hrvaškem. V bivalni 

skupnosti živimo začasno za dve 
leti, dokler se ne postavimo na 
lastne noge. Potem bomo mor
ali sami iskati stanovanje in si 
urediti življenje kakor vsi dru-
g i " 

Alenka Šmidt je Gorenjka, 
doma iz Bohinjske Bistrice. 
Obiskovala je posebno šolo v 
Radovljici in se šolala v jeseniš
kem ŽIC-u. "Štipendirala me je 
Veriga v Lescah, vendar po 
šolanju ni kazalo na zaposlitev. 
Kje drugje se zaradi motene 
ročne motorike tudi nisem 
mogla zaposliti. Zveza društev 
za cerebralno paralizo mi je 
omogočila najprej usposabl
janje, kasneje pa tudi zaposli
tev v podjetju Sonce, kjer delam 
na ročnih statvah. Redno delam 
že leto dni. Poleg tkalske de
lavnice, kjer sem bila sprva 
zaposlena, se v podjetju Sonce 
ukvarjamo tudi s peko kruha in 
peciva, z barvanjem na svilo, 
tam je tudi računalniška delav
nica. Vseh skupaj nas dela 19. 
Zaslužek je majhen, dobim 21 
t isočakov, vendar kar gre. 
Društveni kombi naju z Mersi-

Mersiha Batič Alenka Šmidt Uroš Peklaj 

ho vsako i utro pobere pred 
blokom, z dela se vračava okoli 
petihpopoldne. Če bi živela 
doma v Bohinjski Bistrici, bi 
mi bila služba precej manj 
dostopna." 

Uroš Peklaj, študent prvega 
letnika fakultete za organiza
cijske vede v Kranju, sicer pa 
doma z Vrhnike, je bil najprej 
stanovalec bivalne skupnosti na 
Tomšičevi ulici, kjer je tudi 
center za dnevno varstvo inva
lidov. Tam je bil sicer bliže 
"faksu", toda na Planino ga je 
prignala - ljubezen. Z Mersiho 
sta namreč par in pred slabim 
letom ji je sledil semkaj. Tudi 
Uroš je srednjo šolo končal v 
Kamniku. Studijsko obdobje bo 
verjetno prebil v bivalni skup
nosti, odločitev za kasnejše 
obdobje, ko bo treba iskati 
zaposhtev, pa še odlaga. 

Druščina štirih skuša živeti 
tako kot večina njihovih vrstni
kov, ki so šli iz matične družine 
zaradi študija. Ne obremenjujejo 
se veliko s svojo invalidnostjo, 
družijo se s prijatelji vseh vrst. 
Alenka je še najbolj "zvesta" 
krogu vrstnikov s cerebralno 
paralizo. Sodeluje v gledališki 
skupini Bleščečih šest, udeležuje 
se delovno-terapevtskih taborov, 
hodi na smučanjo, ki jo prirejajo 
v okviru Zveze društev za cere
bralno paralizo. Živeti neobre
menjeno in zdravim vrstnikom 
podobno življenje pa ie tudi 
eden od smislov bivalnih skup
nosti. Ti ljudje naj namreč živijo 
med nami, ne pa odrezani od 
vsakdanjega življenja v socialnih 
zavodih! • I). Z. Žlebir 

Z zakonom nad pogodbeno delo brezposelnih 

A l i nadomest i lo al i z a s l u ž e k iz pogodbenega dela 
Sicer tudi zakon ne izključuje enega in drugega, kdor pa s pogodbenim delom preveč zasluži, 
je lahko po novem ob nadomestilo. 
Kranj, 24. januarja - Koliko od več kot sto tisoč brezposelnih v 
Sloveniji je v resnici odvisno le od podpore z zavoda za zaposlovanje, 
doslej ni bilo treba ugotavljati. Javna skrivnost pa je bila, da nekateri 
brezposelni "vlečejo" nadomestilo in kasneje denarno pomoč, hkrati 

Ea zaslužijo še z delom po pogodbi. Denarna nadomestila za 
rezposelnost so bila večinoma nizka, zato je država pri pogodbeni 

zaposlitvi brezposelnih, ki so iskali dodaten vir preživetja, popustlji
vo zamižala na eno oko. Manj všeč pa je bilo to davkoplačevalcem, 
saj za brezposelne od plač že nekaj časa namenjamo svoj prispevek. Z 
zakonskimi dopolnitvami, ki jih je bil zadnje dni minulega leta 
deležen zakon o zaposlovanju in zavarovanju za primer brezposel
nosti, je formalno urejen tudi ta odnos. 

Vsak brezposelni, ki mu gre 
nadomestilo in ob ob tem še delal 
po pogodbi ali kako drugače 
služil denar, še ne bo ob nado
mestilo. Takole pravi zakonsko 
določilo, ki bo zarezalo v doslej 
nesporno pravico: uživalcu de
narnega nadomestila se čas pre-
j e m a n j a o d m e r j e n e g a 
nadomestila skrajša, če na podla
gi pogodbe o delu, avtorskega 
dela, opravljanja popoldnaske 
obrti ali kako drugače pridobi 

V e č p r i j a z n o s t i i n m a n j č a k a n j a 

Ko so nedavno tega opozorilno stavkali 
zdravniki in zobozdravniki, so se obračali po 
Podporo tudi k javnosti. Bolje plačan zdravnik 
bo svoje delo bolje opravil, manj bo zlovoljen 
in tudi pacientu se bo lahko posvetil manj 
obremenjen. Vse to kajpada velja za vse v 
zdravstvu zaposlene, ki imajo opraviti z ljudmi. 
Kako pa na njihovo delo in odnos gledalo 
pacienti? B i si raje izbrali zasebnega zdravnika 
ali so zadovoljni tudi s tistim v javni službi? 

Vida Pavšek iz Tržiča: 
"Zdravniško pomoč iščem 
le poredko, tako da z 
zdravstvom tako rekoč ni
mam izkušenj . K o l i k o r 
vem, kar dobro opravljajo 
svoje delo, tudi v javnih 
zavodih jim ni kaj očitati. 
Če bi potrebovala zdrav
niško pomoč, bi se obrnila 
kar na zdravstveni dom." 

Darko Trškan iz Kranja: 
" Z zdravstvom, kolikor ga 
sploh potrebujem, sem kar 
zadovol jen . Resda pa 
zdravnika bolj poredko 
obiščem. Izbral sem si ga 
sam in z izbiro sem docela 
zadovoljen. Če bi imel na 
izbiro zasebno ah javno, bi 

ostal kar v slednjem. Zdi se mi, da se dovolj 
potrudijo." 

Anton Kobal iz Predoselj: "Odkar sem bil 
leta 1991 operiran, velikokrat potrebujem 

zdravniško pomoč. Z njo 
• sem le deloma zadovoljen. 

^̂ Bfak V mislih imam specialista, 
j f l • h t ki bi me lahko žc takoj po 

^PP^^^^^Š operaciji poslal na obse-
^ p T vanje, namesto da je to 

•#% ^ storil šele več mesecev 
kasneje. Okoli zdravnikov 

M hodim tudi zaradi slad
korne bolezni. Prijazni so 
dovolj, tako da na stara leta 
ne bom menjal zdravnika." 

Ivanka Bizaj iz Kranja: 
"Zdravnika zase ne potre
bujem velikokrat. Če ga že 
obiščem, ga zaradi otroka, 
pa še to večidel tedaj, ko 
ga pokličejo zaradi rutins
kih pregledov. Odnos do 
pacientov bi bil lahko pri
jaznejši, sicer pa je, kakor 
naletiš. Tudi čakanja je v 
zdravstvu veliko preveč." 
• D . Z . Žlebir, foto: G . 
Šinik 

dohodek, ki mesečno presega 
dvakratni znesek najnižjega de
narnega nadomestila po zakonu, 
zmanjšanega za prispevke in 
davke, in sicer za obdobje, za 
katero izplačilo presega prej 
določeni znesek. Najnižje denar
no nadomestilo pa, kot vemo, ne 
sme biti nižje od 80 odstotkov 
zajamčene plače po zakonu, 
zmanjšane za davke in pris
pevke, ki se obračunavajo od 
zajamčene plače. Razlogi, zaradi 
katerih zavarovancem preneha 
izplačevanje denarnih nadomes
til in možnost, da se mu po 
prenehanju teh razlogov izpla
čuje preostanek nadomestila, vel
jajo tudi za zavarovance s pravico 
do denarne pomoči, je še dodano 
v zakonu. 

Zakonska dopolnila, ki jih je 
slovenski parlament sprejel pred 
iztekom leta 1993 in so začela 
veljati sredi januarja letos, so 
zaenkrat šele teorija. Niti zavo
dom za zaposlovanje, ki jih bodo 
morali izvajati, še niso docela 
jasna in zaenkrat še čakajo na 
podrobnejša "tehnična" navodi
la. Kako bodo prišli do podatkov 
o dodatnih virih zaslužka, ki 
bodo za prejemnike denarnih 
nadomestil usodna? Zakon na
laga brezposelnim, ki uživajo 
pravico do nadomestila, da za
vodu sporočajo spremembe, ki 
vplivajo na pridobitev ali izgubo 
pravic. Tudi delodajalci, ki daje-
o brezposelnim delo po pogod-
i , morajo to sporočiti zavodu. 

Podatke o izplačilih iz teh virov 
pa so dolžne zavodom na zahte
vo posredovati tudi banke. 

Obstaja pa tudi obsežno sivo 
(ah bolje črno) polje, ki se bo 
nedvomno izmuznilo budnemu 
očesu države. Delo na črno je 
očitno težko obvladljiv pojav, 
saj mu menda niti pedantni 
Nemci ne morejo stopiti na 
prste. • D.Z.Žlebir 

Športna delavnica za tržiške malčke 

R a z š i r j a n j e g iba lne k u l t u r e 
Skupina 15 predšolskih otrok je od oktobra 
obiskovala vaje v telovadnici vrtca Palček. 
Tržič, 21. januarja - Sodobna vzgoja v znatni meri upošteva 
želje otrok, kar drži tudi za športno gibanje, ugotavlja 
vzgojiteljica Anica Jerman iz vrtca Deteljica v Bistrici pri 
Tržiču. Svoje izkušnje in znanje iz atletike vztrajno prenaša 
na mladi rod, za predšolske otroke v športni delavnici. 

V 22 letih vzgojiteljskega dela je zaznala tako spremembe 
v načinu vzgoje kot potrebah otrok. Z d i se i i prav, da 
današnja vzgoja ni več tako strogo začrtana, pa da upošteva 
tudi otrokove želje. Kot navdušena atletinja je tako že v 
preteklosti rada prenašala znanje na osnovnošolce, sedaj pa 
se posveča predvsem predšolski mladini. 

"Velik poudarek dajemo športno gibalni vzgoji že v 
vzgojnih programih naših vrtcev. Na pobudo staršev otrok, 
ki so vključeni v varstvo, sem lansko jesen ponovno začela s 
popoldansko športno delavnico. Enkrat na teden je v 
telovadnico vrtca Palček prihajala skupina 15 otrok, s 
katerimi sem delala vsakič po eno uro. V obliki igre sem 
jih spoznavala s splošno gibalno kulturo, j im predstavila 
zmožnosti telesa in pomen razgibavanja ter sproščanja, ob 
razvijanju veselja do telovadbe pa sem jih tudi posvarila pred 
poškodbami. Prizadevala sem si za razvijanje sposobnosti 
posameznika, saj so si že mali otroci med seboj različni. Vse, 
kar smo se naučili, smo predstavili na končnem nastopu 
staršem, zadnje srečanje pa smo izkoristili za obisk Fakultete 
za šport v Ljubljani, kjer smo preživeli lepo uro v tamkajšnji 
telovadnici." 

Gibalne spretnosti otrok je najlažje razviti z igro, je prepričana 
Anica Jerman. - Foto: S. Saje 

Kot je med drugim povedala A n i c a Jerman, bodo s 
športnimi dejavnostmi za najmlajše v Tržiču še nadaljevali. 
Po zimski olimpiadi bodo objavili razpis za novo športno 
delavnico. V njej pričakujejo tudi otroke, k i ne obiskujejo 
vrtcev. Staršem vseh otrok, k i se j im ne bodo ne bodo 
pridružili, pa vzgojiteljica priporoča vsaj večkratne skupne 
sprehode in igre. • S. Saje 

Krvodaja l ska akcija za L o č a n e 
Škofja Loka , 25. januarja - Občinski odbor Rdečega križa 

iz Škofje Loke obvešča, da bo krvodajalska akcija za 
prebivalce te občine v četrtek in petek, 27. in 28. januarja. 

Tokrat odvzem krvi ne bo na običajnih mestih v 
škofjeloški občini (navadno v šolskih prostorih, ko so bile 
ravno počitnice), pač pa bo zaradi prestavljenih šolskih 
počitnic kar na Zavodu za transfuzijo krvi v Ljubljani. Za 
prevoz krvodajalcev bodo na voljo posebni avtobusi, k i bodo 
peljali iz Žirov, Železnikov in Škofje Loke. Prijave na akcijo 
zbirajo sodelavci Rdečega križa na telefonski številki 621-
462. Ker trenutno vlada precejšnje pomanjkanje krvi, zavod 
za transfuzijo in Rdeči križ prosita krvodajalce, naj se 

rijavijo v čim večjem številu. Zavod bi zadostil potrebam po 
rvi že, če bi se dnevno odzvalo od 250 do 300 krvodajalcev. 

Zaradi resničnega pomanjkanja krvi in na željo nekaterih 
podjetij bo odvzem krvi izjemoma potekal tudi v soboto, 29. 

ianuarja, vendar le, če se bo za ta dan prijavilo vsaj 30 
:rvodajalcev. 

Vs i prijavljeni krvodajalci bodo še pismeno obveščeni o 
kraju in času odhoda na zavod za transfuzijo. 

KLINIČNI CENTER LJUBLJANA 
0 E UNIVERZITETNI INŠTITUT ZA PLJUČNE BOLEZNI 

IN TUBERKULOZO GOLNIK 

objavlja prosto delovno mesto: 

1. ZDRAVNIK - SPECIALIST 

RENTGENOLOG/JE 
ali 

2 . ZDRAVNIK - SPECIALIZANT 

RENTGENOLOGIJE 

Delovno razmerje bomo sklenili za nedoločen čas. Nastop dela 
je možen s 1. aprilom 1994. 

Kandidate vabimo, da pisne prijave z dokazili o strokovni 
izobrazbi pošljejo v 8 dneh po objavi na naslov: Univerzitetni 
inštitut za pljučne bolezni in tuberkulozo Golnik, Golnik 36, 
(kadrovska služba). 



K U L T U R A 
UREJA: L E A MENCINGER 

K U L T U R N I K O L E D A R 
K R A N J - V galeriji Prešernove hiše je na ogled razstava 160 

let Sonetnega venca. V galeriji Mestne hiše je na ogled 
fotografska razstava Pokrajina 93. V Mali galeriji Mestne 
hiše je odprta razstava grafik ak. slikarke Irene Jeras -
Dimovske. V Kafe galeriji Pungert je na ogled razstava 
gorenjskih likovnikov. 

J E S E N I C E - V Ruardovi graščini na Stari Savi je odprta 
razstava Stara Sava včeraj, danes in jutri. V razstavnem salonu 
D O L I K je na ogled razstava likovnih del Lee Dežman in Zore 
Zalokar. 

B L E D - V belem salonu Grand Hotela Toplice so na ogled 
likovna dela akad. slikarja Jožeta Ciuhe. 

B E G U N J E - V galeriji Avsenik razstavlja akad. slikarka 
Mirna Pavlovec slike na temo Sprehodi po Gorajtah.. 

R A D O V L J I C A - V galeriji Pasaža je na ogled 2. del 
društvene razstave barvnih fotografij fotografskega društva 
Radovljica. 

Muzeji radovljiške občine vabijo zimske obiskovalce Bohinja 
k ogledu Bohinjskega muzeja v Boh, Bistrici, ki je v januarju in 
februarju odprt ob sredah, sobotah in nedeljah od 10. do 12. ure 
in od 16. do 18. V njem je na ogled rekonstrukcija Godčeve 
usnjar ne, arheološka zbirka, vezana na Bohinj, spominska soba 
Tomaža Godca in Mali vojni muzej, dragocena zbirka, ki 
predstavlja Soško fronto v 1. svetovni vojni.. Poleg omenjenega 
sta v Bohinju še Planšarski muzej v Stari Fužini in' Oplenova 
hiša v Studorju. 

ŠKOFJA L O K A - V galeriji Fara je na ogled fotografska 
razstava Predpremiera avtorja Janeza Pelka. V galeriji Ivana 
Groharja so na stenah na ogled slikarije škofjeloških umetni
kov. V mini galeriji Občine Škofja Loka se predstavlja Peter 
Pokorn z izrazno fotografijo Drevesa v štirih letnih časih. 

K A M N I K - V prostorih razstavišča Veronika so razstavljena 
dela, ki so jih pripravili člani likovnega društva Srednje šole 
Rudolfa Maistra na temo oblikovanje plakata. 

P R I R E D I T V E T E G A T E D N A 
K R A N J : GLEDALIŠČE - Danes, 25. januarja, ob 19.30 uri v 

Prešernovem gledališču gostuje P D G iz Nove Gorice s predstavo 
Glorija, za abonma rumeni, konto in izven. Predstava bo na ogled 
tudi v sredo, 26. januarja, ob 19.30 za abonma četrtek, konto in 
izven. V četrtek, 27.januarja, pa bo ob 19.30 uri Prešernovo 
gledališče ponovno uprizorili uspešnico Rayja Coonevja Zbeži od 
žene za izven in konto. 

K R A N J : L I T E R A R N I VEČER - Danes ob 18. uri bo v 
knjižnici Gimnazije Kranj literarni večer, na katerem se bo 
predstavil pesnik Viljem Šajnič z zbirko Abeceda. 

ŠKOFJA L O K A : P R A V L J I C A - Na uri pravljic v Knjižnici I. 
Tavčarja bodo jutri, 26. januarja, ob 17. uri dijakinje Srednje 
vzgojne šole iz Ljubljane uprizorile igrico Žogica nogica. 

K A N M I K : J U B I L E J S A M O S T A N A - Ob 500-letnici frančiš
kanskega samostana bo v četrtek, 27. januarja, sklepna slovesnost, 
ki se bo začela z zahvalno mašo v samostanski cerkvi sv. Jakoba in 
nadaljevala s predstavitvijo in ogledom samostanske zbirke slik in 
knjižnice. 

L J U B L J A N A : GORJUŠKA PIPA - Jutri, 26. januarja, bo ob 
11. uri v Muzeju Tobačne otvoritev razstave gorjuških pip. 
Etnološki in zgodovinski pomen pipe bo predstavil prof. dr. Janez 
Bogataj, izdelovanje pa mojster Anton Lotrič iz Gorjuš. 

GEOPROF vabi v svet mineralov 

ŠOPEK POZNANIH EKSPONATOV 
Tržič, 25. januarja - Od minulega petka je v rotundi A banke v 
Tržiču odprta zanimiva razstava, na kateri tržiški G E O P R O F 
predstavlja minerale iz Starega Trga oziroma Trepće. V načrtu 
imajo še več podobnih prireditev v Tržiču in eno v Škofji Loki. 

Z omenjeno razstavo začenjata G E O P R O F in Zavod za kulturo 
in izobraževanje iz Tržiča ciklus vzgojnoizobraževalnih dejavnosti 
pod skupnim nazivom "Svet mineralov". Gre za pet tematskih 
razstav, s katerimi bodo prvič sistematsko prikazali zaključene 
zbirke mineralov. Kot ie povedal strokovni svetovalec A . Pavel 
Florjančič. Tokrat predstavljajo več kot 20 mineralov iz rudišča 
svinca in cinka iz Starega Trga oziroma Trepče s Kosova. Med 
poznavalci in ljubitelji mineralov je to najdišče še posebej cenjeno 
zaradi tipičnega skupnega pojavljanja mineralov. Ker razstavljati iz 
teh krajev že nekaj let ne sodelujejo na mednarodni razstavi 
mineralov v Tržiču, je ta izbor za obiskovalce še posebej zanimiv. 
Razstavljeni primerki so iz zbirke podjetja GEOPROF, geološke 
zbirke Tržiškega muzeja ter zbirke Društva prijateljev mineralov in 
fosilov iz Tržiča. Obenem predstavljajo nekaj starejše in novejše 
strokovne literature iz osebne Florjančičeve knjižnice. 

Čez poldrug mesec bo na vrsti razstava, ki jo bodo posvetili 
gorskemu kristalu, kremenu. Z njo bodo skušali opozoriti tudi na 
problematiko ropanja teh naravnih lepot. V Tržiču bodo zatem 
pripravili še tri podobne razstave, ena pa bo na ogled, zlasti za 
šolsko mladino, aprila na gradu v Škofji Loki. • S. Saje 

LJUDSKA UNIVERZA RADOVLJICA 
Radovljica, Linhartov trg 1 

RAZPISUJE 

naslednje izobraževalne oblike: 
- 3. letnik programa gostinska dela, ameri kuhar in natakar 
- elektrotehnik energetik in elektrotehnik elektronik 
- osnovna šola za odrasle, 7. in 8. razred 

• ••••• v-'-
- knjigovodstvo za majhna podjetja 
- priprava za preskus strokovne usposobljenosti za trgovce 
- šivanje in krojenje 
- slikanje na tekstil, na steklo 
- tuji jeziki od 1. do 5. stopnje 
- konverzacijski tečaji tujih jezikov 
- poslovni jeziki 
- tuji jeziki za trgovce in gostince 
- obnovitveni tečaji tujih jezikov 
- slovenski jezik za tujce 
- slovenski jezik za Slovence 

Novosti: študijski krožki 
usposabljanje za življenjsko uspešnost 

Prijave sprejemamo do 1. februarja. 
L i 

Razpet sem med slastjo življenja - smrti 

P R I Z N A N J E Z A V R N J E N E 

P O E Z I J E 
Ljubljana, 20. januarja - Pretekli teden so v razstavni dvorani Narodne in univerzitetne knjižnice odprli razstavo rokopisov, 
dokumentov in knjižnih natisov Franceta Balantiča in Ivana Hribovska. Hkrat i je inštitut za slovensko literaturo in literarne 

vede pri S A Z U priredil simpozij Poezija Franceta Balantiča in Ivana Hribovska v slovenskem kulturnem prostoru. Obe 
prireditvi obeležujeta petdesetletnico smrti Balantiča in sedemdesetletnico rojstva Hribovska. 

Na dvodnevnem simpoziju je 
vrsta uglednih jezikoslovcev m 
zgodovinarjev vsestransko osve
tlila vpliv in pozicijo teh po drugi 
svetovni vojni namenoma po-
zabljnih pesnikov. Tako je bilo 
na simpoziju moč slišati osebna 
pričevanja ter poglede na delo in 
življenje pesnikov, kot sta to 
storila Jože Šmit in Ciril Kovač, 
razlage jezikovnih specifik obeh, 
kot Marko Stabej z razmišljanjem 
o inovacijah njunega pesniškega 
jezika, Jože Faganel z referatom 
Verzni pristop kot ritmotvorna 
prvina v Balantičevi in Hribovš-
kovi poeziji, Boris A . Novak z 
razlago ritmičnih inevfoničnih 
razsežnosti v pesniškem jeziku 
obeh. Spet drugi so ocenjevali 
literarne razsežnosti njunega ust
varjanja. Jože Pogačnik se je 
ukvarjal s temo smrti v Balanti
čevem pesništvu, France Pibemik 
s temporalnostjo v Hribovškovi 
poeziji, Janko Kos o položaju 
obeh v razvoju slovenskega pes
ništva. Na simpoziju, za katerega 
je bilo značilno zelo podrobno 
razčlenjevanje, ocenjevanje in 
raziskovanje vseh vidikov življen
ja in ustvarjanja Hribovska in 
Balantiča, se seveda niso mogli 
izogniti tragični življenjski usodi, 
ki je tako kot še mnogo drugega 
skupna obema. Oba doma z 
Gorenjske je zaznamovala tesna 
navezanost na svojo zemljo in 

planine. Z naravo, ki jo mojstrs
ko opisujeta, živita in umirata. 
Oba preveva preroška slutnja 
prezgodnje smrti, ki jima po 
drugi strani daje veliko umetniš
ko moč. 

Kot je na simpoziju poudaril 
Alojz Rebula, je za oba pesnika 
osebnostno značilno visoko kul
turno obzorje, ki je bilo visoko 
nad povprečjem tedanjih gimna
zijcev. Za Balantiča meni, da je v 
njem videti velikega poeta že na 

Ervi pogled, medtem ko je Hri-
ovšek izrazit intelektualec. To 

dejstvo je iz svojega zornega kota 
v bistvu potrdil tudi Boris A . 
Novak, ki pri Balantiču ugotavl
ja veliko spretnost pri izbiri rim 
m izjemno močno metaforiko. Po 
drugi strani je Hribovškova me
taforika manj drzna, na ravni 

ritma pa je našel mnoge nove 
izrazne možnost. Kot odličen 
poznavalec klasične literature je 
znal sintetizirati moderno pesniš
ko govorico s klasično, kar mu je 
na umetniško relevanten način 
tudi uspelo. 

France Papež ie bil eden tistih, 
ki se je dotaknil vpliva Balanti
čeve osebnosti na slovensko po
vojno emigracijo. Slovensko 
zdomstvo se Balantiča namreč 
še danes spominja kot borca za 
svobodo in žrtev revolucije. Mor
da zato, ker njegova poezija celo 
njim dolgo ni bila preveč pozna
na. Že od tretje obletnice pes
nikove smrti naprej so se 
emigrantski pisatelji zbrali, da 
počastijo spomin na umetnika, 
ki jim je predstavljal tudi simbol 
pesnika - vojaka. Kljub temu, 

IVAN HRIBOVŠEK je bil rojen leta 1923 v Radovljici. 
Njegove prve pesmi so izšle v rokopisnem listu za nižješolce 
Jutranja zarja, jeseni 1938 pa je nadaljeval z objavami v 
rokopisnem listu Domače vaje. Konec leta je uredil svojo prvo 
pesniško zbirko Pesmice. V letu 1944 je začel urejati svojo drugo 
pesniško zbirko Pesmi Marjana Gostiše. Ob doživljanju osebnih 
kriz, ki so bile posledica političnega dogajanja v domovini in 
zaradi stalne nevarnosti vpoklica v nemško vojsko se je konec leta 
1944 odločil za vstop med gorenjske domobrance. Ob koncu 
vojne je skupaj s svojo enoto odšel v taborišče Vetrinj. Ko je prišlo 
konec maja 1945 do vračanja domobranskih vojakov, je bil med 
vrnjenimi tudi Hribovšek. Umrl je neznano kje, verjetno junija 
1945. 

FRANCE BALANTIČ 
se je rodil leta 1921 v 
Kamniku. Že na klasični 
gimnaziji v Ljubljani se je 
zažel zanimati za poezijo, 
predvsem slovansko. Z za
četkom druge svetovne 
vojne in vpisom na slavis-
tiko na ljubljanski univerzi 
je postal tudi stalni sodela
vec revije Dom in svet, 
februarja 1942 je uredil 
rokopisno zbirko svojih 
pesmi Muževna steblika. 
Po vrnitvi iz taborišča 
Gonars se je pridružil do
mobrancem, že novembra 
1943 je padel v napadu 
partizanov na domobrans
ko postojanko v Graho
vem. 

morda pa prav zato, Marjan 
Tršan poudarja, da ne moremo 
in ne smemo postavljati vzpored
nic med avtorjevim značajem in 
njegovim umetniškim delom. Pa 
vseeno je, kot poudarja Tršan, 
Balantič eden redkih, ki mu je 
uspelo povezati moralno-etične 
vrednote z lastnim življenjskim 
slogom. " Njegov občutek mor
alne odgovornosti za svoje delo je 
redek, če ne edinstven v naši 
literaturi." • M . Ahačič 

S P L E T L I K O V N I H G O V O R I C 
Škofja L o k a • Skupina škofjeloških umetnikov se je v domači galeriji Ivana Groharja ob koncu lanskega leta predstavila z 

zanimivim likovnim projektom, k i so ga poimenovali " Z d r u ž e n e barve Betlehema". 

Slikarji Janez Hafner, Maja 
Dolores Šubic, Metod Frlic, 
Simon Mlakar, Janez Ferlan, 
Janez Plestenjak in Matej Ples-
tenjak ter fotograf Tomaž Lun-
der, k i je poskrbel tudi za 
fotografsko dokumentacijo pro
jekta, so namreč celotno galer
ijo spremenili v umetniški 
objekt, oziroma v svojevrsten 
"environment" - umetniško 
preoblikovan prostor. Stene 
galerije so poslikali s freskami 
ter jo na ta način spremenili v 
prostorsko Sliko. Notranjščino 
galerije in njeno pročelje pa so 
še dodatno razgibali s kiparski
mi objekti. Galerija se je zato iz 
praviloma malce skrivnostnega 
prostora, v katerem običajno 
nadvse redki obiskovalci s spoš
tovanjem opazujejo predstavl
jena likovna dela, spremenila v 

Eovsem demistificiran prostor, v 
aterem se lahko dogaja še 

marsikaj zanimivega, torej tudi 
v okolje, ki tudi samim ustvar
jalcem omogoča neposreden 
pretok in izmenjavo najraz-
novrstnejših likovnih idej. 

Ne glede na to, ali so avtorje 
pri njihovem delu vodili likovni, 
morda celo provokativno in še 
kako drugače zastavljeni name
ni, je namreč ena od pomemb
nih z n a č i l n o s t i celotnega 
projekta, ki bo imel le kratko 
življenjsko dobo, saj bodo ga
lerijske stene do naslednje raz
stave zopet prebeljene, rezultati 
njihovih prizadevanj pa bodo, 
kot piše v spremnem lističu k 
razstavi, čakali pod belimi ste
nami galerije kot "slikarske 
relikvije", tudi v iskanju skup
nega likovnega sožitja, saj sta 
intimna prostora galerije post
ala izrazito premajhna, da bi 
ustvarjalni deleži posameznih 
likovnikov lahko med seboj 
nastajali razvidno ločeno. A to 
namreč niti ni bil namen sode
lujočih, ki so lastne izrazne 
nagovore bili tokrat pripravlje
ni spletati v sozvočno celoto, v 
kateri naj ne bi bilo meja niti 
razlik med posamičnimi pris

pevki. Celotna poslikava (ani
macija prostora) ie zato 
nastajala ob neposrednem so
delovanju in iskanju soglasja 
več avtorjev, ki so npr. skupaj 
poslikali določeno galerijsko 
steno. Podrobnejša razčlemba 
bi nam seveda lahko pokazala, 
da so avtorski fragmenti neka
terih sodelujočih celo v kon
frontaciji z ostalimi, a ne glede 
na to, je pred nami zaživela 
pisana barvna preproga stenske 
poslikave, poživljena s kiparski 
vložki, katere prevladujoč zna
čaj pravzaprav lahko poiščemo 
prav v različnosti in hkrati tudi 
združljivosti umetniških praks 
in izpovednih govoric različnih 
likovnikov, ki so tokrat želeli 
sodelovati pri skupinski kreaci
j i . Predvsem po zaslugi značil
nega p r i n c i p a g r a d n j e 
slikovnega polja ostaja najbolj 
prepoznaven slikarski delež Ja
neza Hafnerja, ki je (v korela
cij i z Janezom Ferlanom) 
prevladujoč izgled nadel prve
mu izmed dveh prostorov galer
ije, ki ga svetli (dnevni) toni 
ločujejo od temnejšega in mno
go manj enotnega drugega 
(nočnega) prostora galerije. 
Zanimivi so tudi figuralni vlož
ki Maje Dolores Šubic, ki je z 
vključevanejm figuralnike v ab
straktno učinkujočo celoto pos
kušala vzbuditi asociacije na 
italijansko oziroma tudi do
mače srednjeveško cerkveno 
stensko slikarstvo. Njena figur-
alika, prav tako kot provoka
tivni risarski vložki Metoda 
Frlica, ki ga zastopa tudi kipars
ka instalacija, ter realistično 
zasnovani slikarski detajli neka
terih drugih sodelujočih nasto
pajo tudi kot kontrapunkt 
slikarski gestualnosti. Sam iko
nografski repertoar poslikave je 
zato marsikdaj povsem neobve-
zujoč, saj so se sodelujoči gibali 
predvsem znotraj lastnih ustvar
jalnih poetik, predvsem pa 
tako, kot da vsebina naslikane
ga niti ne bi bila tako pomemb
na kot igra barv, potez, motivov 

in predvsem s pigmentom pok
rite površine galerije. Vsekakor 
pa je poslikava galerije Ivana 
Groharja eden izmed prvovrst
nih domačih likovnih dogodkov 

in tudi nadvse primeren zaklju
ček tamkajšnje lanskoletne raz
stavne sezone. 

Damir Globoenik 

Razstava v kamniški knjižnici 

I L U S T R A C I J E 
D U Š A N A S T E R L E T A 

Kamnik • Slikarja in oblikovalca D U Š A N A S T E R L E T A 
poznamo predvsem kot izrazitega figuralika, k i v svojih 

akrilnih podobah najraje obravnava socialno in ekološko 
tematiko. Tudi njegovo črnobele grafike, linorezi in v 

zadnjem času računalniške grafike, so vezane na to 
problematiko. 

Slikarstvo in grafika Dušana Sterleta ima tudi literarno-
ilustratorski poudarek z močnim čustvenim predznakom, kar ni 
naključje, saj je avtor v zadnjem času bolj poznan kot ilustrator. V 
zadnjem obdobju se je slikar namreč začel intenzivno ukvarjati 
tudi z otroško ilustracijo. Zanimivo je, da je tudi kot ilustrator 
ohranil svoj razpoznavni risarski in .slikarski slog, ki ga je le 
hudomušno prikrojil zahtevam otroške fantazije. V svojih 
ilustracijah je združil likovno znanje in intuicije slikarja in 
oblikovalca in ustvaril nekaj zaključenih del, ki vnašajo svežino 
v slovensko ilustratorsko produkcijo. 

Tako so v sodelovanju s kamniško založbo H A R L E K I N in 
pisateljico Matejo Reba nastale ilustracije za tri otroške 
publikacije. Knjigo "Jurček in packarija" (1992) lahko poimenu
jemo kar ekološki učbenik za šolarje, saj jih spontano in 
neobremenjeno vpeljuje v problematiko onesnaževanja okolja. 
Dušanu Sterletu je ta tematika tako rekoč pisana na kožo, saj 
obsega ekološka tematika velik del njegovega slikarskega opusa. 
V ilustracijah k tej knjigi, je svoj razpoznavni stil ohranil do te 
meje, da ga zlahka prepoznamo, prilagodil ga je le otroški 
dovzetnosti. Tudi ilustracije za knjigo Mateje Reba "Grega in 
Jakob" (1992), zgodbah o zgodan in nezgodah dveh bratov, 
dvojčkov, so avtorsko povsem prepoznavne in vezane na avtorjevo 
siceršnjo slikarsko in oblikovalsko delo. Tudi knjižica "Biba leze, 
biba...., drugič", zbirka zanimivih, najbolj iskrivih in duhovitih 
otroških pesmic, kar jih poznamo pri nas, vsebuje kar 91 
Sterletovih ilustracij. Te so podane predvsem z jasno konturo, 
avtorsko črto, brez senčenj in so ravno zaradi takšne poenosta
vitve, morda, še bolj zanimive. Omenimo še, da je tudi oprema 
oziroma likovno-grafična ureditev avtorjevo delo. 

Žal so omenjene ilustracije le v črnobeli tehniki. V prihodnosti 
bi si želeli tudi kakšno knjižico s Sterletvimi barvnimi ilustraci
jami. Prepričan sem, da bi bile zanimive, kar nam izpričujejo že 
naslovnice omenjenih knjig, ki so v barvnem tisku. 

Dušan Lipovec 



G O S P O D A R S T V O 
U R E J A MARIJA VOLČJAK 

Dr. Janez Drnovšek v klubu Dvor Gorenjski direktorji proti zniževanju plač 
Opozorili so na probleme pri revizijah, saj se SDK obnaša kot država v državi, kakor je dejal 
eden od kranjskih direktorjev 
Ribno pri Bledu, 20. januarja - Gorenjski direktorji so v svojem 

klubu Dvor že večkrat načeli vprašanje omejevanja plač in kot 
problematične označili bruto plače oziroma dajatve, ne pa neto 
plače. Tokrat so imeli priložnost, da to povedo samemu 
predsedniku vlade, ki je bil prav pri tem odgovoru najbolj v 
zadregi in je pri že drugem tovrstnem vprašanju mikrofon obrnil k 
državnemu sekretarju za privatizacijo Tonetu Ropu. Drugo vroče 
vprašanje, ki pa je zadevalo zlasti sekretarja Ropa, so bile revizije, 
občutijo j ih zlasti kranjska podjetja, saj je župan Gros prijavil vsa, 
zato so po mnenju direktorjev v neenakopravnem položaju. 
Veliko pritožb je letelo na S D K , k i se po mnenju nekaterih obnaša 
kot država v državi. 

Predsednik vlade dr. Drnov
šek je uvodoma spregovoril o 
letošnji ekonomski politiki in 
direktorjem dejal, naj ne priča
kujejo nič spektakularnega, saj 
je ekonomska politika vlade že 
kar dolgočasno stabilna, tudi 
letos lahko pričakujejo dose
danje stalnice. Velikih spre
memb torej ne, le popravki v 
smislu odprave dosedanjih po
manjkljivosti. 

D o b e r ods to tek inf lac i je 
m e s e č n o 

Prehitro zmanjševanje infla
cije bi predstavljalo šok, zato 
letos lahko pričakujemo pov
prečno ena do enainpol odstot
no inflacijo mesečno, vendar 
različno po meseceih, saj bo 
vlada dva do trikrat letos zar
adi zakonsko predpisanega ben-
cinskega tolarja p o d r a ž i l a 
bencin, predvidene pa so tudi 
manjše podražitve elektrike. 
Sicer pa se bodo cene še naprej 
postopno umirjale. 

Proračunska usklajevanja so 
letos zelo zapletena, saj je 
borba med proračunskimi por
abniki ostrejša, vendar dr. 
Drnovšek ocenjuje, da jim bo 
uspelo ustaviti nadaljnje zviše
vanje proračunske in javne 
Porabe. 

Vse večji problem so plače, 
^o ničelni rasti družbenega 
Proizvoda v lanskem letu so 
Plače realno porasle za 13 
odstotkov, kar je nevzdržno. 
Plače so lani skušali omejiti na 
različne načine, vendar niso 
dalu ustreznih rezultatov. Vla 
da bo v pogajanjih s sindikatom 
m gospodarsko zbornico skuša
la doseči socialni sporazum, ki 
oi temeljil na lanski ravni plač, 
seveda z upoštevanjem eskala-
cijske stopnje pri sledenju in
flaciji. Na problem plač in javne 
porabe v zadnjem času ne 
opozarjajo samo naši ekonomis
ti, temveč so takšne tudi med
narodne ocene, k i s icer 
vsebujejo kopico pohval, ob 
omenjenem problemu pa kot 
težavo navajajo tudi počasno 
privatizacijo. 

Z dosedanjim znižanjem 
obresti vlada ni zadovoljna, v 
Kratkem naj bi z Banko Slove
nije dorekli dodatne ukrepe, 
seveda pa ni moč pričakovati 
s P e k t a k u l a r n e g a z n i ž a n j a 
obresti. 

Slovensko p r e m o ž e n j e n a 
H r v a š k e m vredno 5 
mi l i j a rd m a r k 

Vlada bo še naprej skušala 
Podjetjem kar najbolj olajšati 
dostop na tuje trge. Začela so se 
Pogajanja o pridruženem članst
vu v Evropski skupnosti, ki naj 
oi jih uspešno zaključili do 
konca leta. Hkrati potekajo 
Poganja o članstvu v Efti, ki 
naj bi bila uspešna tja do konca 
leta, prilagajanje na prosto 
trgovino pa naj bi trajalo tja 
do leta 2000. Do takrat bo 
morala torej Slovenija postopo
ma odpraviti zaščito, ta odnos je 
trenutno enostranski, saj ima 
veČina slovenskih izdelkov že 
Prost vstop na evropski trg, 
odpreti se bo moral še slovens
ki trg. 

Po sporazumu s Češko in 
Slovaško bo v kratkem podpi
san sporazum o prosti trgovini z 
Madžarsko, veljati naj bi začel s 
L aprilom. S Poljsko pa se bodo 
Pogajanja nadaljevala, saj nova 
Poljska vlada izraža pripravlje
nost. 

Najbolj moteči so odnosi s 
Hrvaško, kjer je odprtih vrsta 

unija, glede na nedavne pogo
vore s kanclerjem Vranitzkvm 
pa so nekaj konkretnim zaple
tov z delovnimi dovoljenji že 
uspeli rešiti, obljubil je posre
dovanjem tudi v tem primeru. 
Če se bodo pogajanja z Efto 
odvijala počasi, bodo skušali z 
Avstrijo doseči medsebojni 
trgovinski sporazum, s katerim 
naj bi carine zmanjšali na raven 
evropske gospodarske skupnos-

problemov, skušamo jihrešiti 
mirno in konstruktivno, vendar 
sta za dogovor potrebna dva, 
razmere na Hrvaškem pa so 
specifične in težko je z njo 
sklepati takšne dogovore, zadn
ji znaki pa vendarle kažejo, da 
tudi na hrvaški strani prihaja do 
resne volje, je dejal dr. Drnov
šek. 

Hrvaška je doslej vse druge 
probleme povezovala z razreše
vanjem deviznih hranilnih vlog 
Ljubljanske banke Zagreb, 
Hrvatje so želeli, da breme 
prevzame Slovenija, gre pa za 
800 milijonov mark, tolikšnega 
bremena pa nihče v Sloveniji ne 
more sprejeti, tudi če bi to želel. 
Za to je odprto v p r a š a n j e 
jedrske elektrarne, sprejet ni 
bil že povsem usklajen premo
ženjski sporazum. Zaščita slo
venskih interesov na Hrvaškem 
bo ena od prednosti slovenske 
politike, saj je slovensko pre
moženje na Hrvaškem vredno 
približno 5 milijard mark. 

P r v e reakci je na o d l o č n o 
s lovensko po tezo niso 
d r a m a t i č n e 

Sloveniji so pri razreševanju 
solidarnosti za jugoslovanski 
dolg preostale le komercialne 
banke, skupni dolg znaša 4,2 
milijona dolarjev, banke pa so 
zahtevale, naj Slovenija pre
vzame 1,2 milijona dolarjev 
skupnega dolga. Le Slovenija 
je trenutno sposobna odplače
vati jugoslovanski dolg, zato je 
njihova zahteva razumljiva v 
tem pogledu. Slovenija jim je 
prekinila odplačevati dolgove, 
ta denar pa ostaja na posebnem 
računu v tujini. 

Cena za jugoslovansko soli
darnost je bila previsoka, zato 
smo potegnili odločno potezo, 
ki smo jo pazljivo pripravljah s 
številnimi mednarodnimi dejav
niki. Prve reakcije v svetu niso 
dramatične, vedo, zakaj smo to 
storili, zato ukrepov verjetno ne 
bo, možni pa so seveda sodni 

Eostopki zoper kakšno slovens-
o banko, je dejal dr. Drnovšek. 

Ocenjuje pa, da jih v Evropi 
verjetno ne bo, morda se bo 
zanje odločila kakšna ameriška 
banka. 

V r o č i t e m i p l a č e i n 
reviz i je 

Led je z vprašanjem prebil 
Brane Selak, direktor Marmor
ja Hotavlje, k i je dejal, da 
Avstrija le ni tako odprta, saj 
ima zlasti za gradbenike kopico 
drobnih, zlasti tehničnih ovir, 
letos pa so se razmere glede 
delovnih dovoljenj še poslab
šale. Dr. Drnovšek je odgovoril, 
da je Avstrija trenutno trgovsko 
res bolj zaprta kot Evropska 

ti. Slovenija veliko blaga prek 
Avstrije uvaža iz drugih držav, 
zato ima v trgovanju z njo velik 
primanjkjaj. 

D o b r a p l a č a z a dobro de lo 
Več direktorjev je načelo 

vprašanje omejevanja plač, po 
njihovem mnenju so problema
tični bruto in ne neto zneski, 
torej dajatve. Pogajanja o so
cialnem sporazumu se preveč 
nanašajo le na spodnjo plačo, 
kar podjetjem onemogoča večji 
razpon in s tem nagrajevanje 
boljšega dela, je dosedanje 
razprave v klubu Dvor povzel 
voditelj pogovora Emil Milan 
Pintar. Plače je moč le zadržati, 
nikakor pa zmanjšati, saj bo to 
slabo sprejeto, plače pa bi 
morale biti bolj odvisne od 
uspešnosti, je dejal Jakob Pis-
kernik, direktor kranjskega 
Merkurja, ki je dodal osebno 
prepričanje, da druge stvari bolj 
vplivajo na konkurenčnost gos
podarstva kot plače, saj imajo 
največje plače prav tam, kjer 
na jveč izvažajo (Nemči ja , 
Z D A , Švica itd). Branko Re-
mic, direktor kranjskih Živil pa 
je dejal, da pri nasposplošeno 
razmišljamo o plačah, ki morajo 
biti tudi motiv za delo. 750 
njihovih pridnih delavk vsak 
dan preloži blizu pet ton blaga, 
nadpovprečno uspešno podjetje 
so, zato se zavzema, da so 
dobro plačani. Niko Bevk, dir
ektor Iskre Števci, pa je dejal, 
da vlada troši preveč energije s 
plačami, saj je moč znižati tudi 
druge stroške, prevsem pa bi se 
morah bolj posvetiti večjemu 
izvozu, osvajanju novih trgov 
in nemara bi kazalo kar pre
pisati japonske ukrepe izpred 
dvajsetih let. 

Vlada ne bo nasprotovala, če 
se bosta zbornica in sindikati 
dogovorili za bolj prilagodljiv 
način, bistveno je, da ne pride 
do skupnega prebijanja plač. 
Neposredno se vlada pogaja z 
negospodarstvom, zelo trdo in 
vse bolj trdo, zato pričakujejo, 
da bo še prišlo do kakšnega 
štrajka, vendar se bo vlada 
soočila tudi z njim. Opažamo, 
da popušča motiv direktorjev za 
uravnavanje plač, za njihovo 
zadržanje na vzdržni ravni, 
sami najbolj veste, kaj vpliva 
na to, morda tudi predpnvati-
zacijsko obdobje, je dejal dr. 
Drnovšek. 

Zadovoljen bi bil, če bi se 
potrdila vaša mnenja, da plače 
niso tako kritične, vendar me 
skrbi, da temu ni tako, je 
nadaljeval dr. Drnovšek. Lah
ko je namreč tako v dobrih 
podjetjih, na ravni države pa 
seto ne izide. Izračuni ekono
mistov kažejo, da se je lansko 

znižanje obresti prelilo v plače, 
znižanje obremenitev gospo
darstva prav tako. Vsak poseg 
v markoekonomski strošek ne 
vpliva na večjo konkurenčnost, 
temveč se prelije v plače, ki jih 
nihče ne zadržuje. 

K r a n j s k a podjetja zaradi 
reviz i j v s l a b š e m p o l o ž a j u 

Vsa kranjska podjetja so po 
zaslugi župana Grosa v reviziji, 
zato so v slabšem položaju, saj 
bo privatizacija kasnila, pove
čala se bo vrednost družbenega 
premoženja, saj so dobiček v 
zadnjih treh letih delila le 
uspešna podjetja, večji regres 
prav tako, ljudje pa bodo 
morali zdaj to odkupiti, je 
dejal direktor kranjskih Živil 
Branko Remic. Več se jih je 
pritožilo zaradi samega poteka 
revizij, v.d. direktor Gorenjskih 
oblačil Igor Krmelj je dejal, da 
je v zapisniku o reviziji toliko 
nelogičnosti, da ima občutek, 
da je S D K država v državi, 
vlada pa pri tem ne upošteva 
nasvetov strokovnjakov. Emil 
Milan Pintar pa je dejal, da so 
ne dovolj premišljene formula
cije v popravkih zakona S D K 
postavila v pozicijo, v kakršni 
še nikoli ni bila, morda to 
koristi nekaterim političnim 
interesom, nikakor pa ne gos
podarstvu. Nobeno podjetje se 
zaradi izgubljanja časa ne bo 
upalo pritožiti, saj ima S D K 
popolni monopol, kako dolgo 
se bo pritožba vlekla. 

Revizijski postopki so cena, 
ki jo mora gospodarstvo plača
ti, ker sistemske spremembe 
toliko časa niso bile sprejete, 
je dejal Tone Rop. S D K ni 
samo pristojna, temveč tudi 
odgovorna za revizijske post
opke. Trenutno z državni zbor 
pripravljajo celovito poročilo o 
poteku privatizacije, poseben 
del je posvečen tudi pritožbam 
podjetij na revizijska poročila 
in odločbe S D K , v njem bodo 
opozorili na probleme in pre
dlagali spremembe, če se bodo 
zanje odločili. Doslej je bila 
pozornost usmerjena predvsem 
temu, da je S D K imela vse 
možnosti za delo, zdaj so torej 
na vrsti drugi problemi. 

Glede samega lastninjenja pa 
vlada pripravlja posebno ured
bo, ki bo prinesla dodatno 
možnost lastninjenja podjetij, 
pobudo pa je prinesla praksa. 
Podjetjem bo omogočila, da pri 
lastninjenju pridobijo strateške 
partnerje, ki naj bi pri javni 
prodaji delnic ali z zbiranjem 
ponudb konkurirah za 40 od
stotkov delnic, ki jih podjetje 
sicer prenese na sklade. 

K m e t i j s k a z a š č i t n a 
po l i t i ka 

Kako bodo pred kratkim 
sklenjeni sporazumi o prosti 
trgovini vplivali na kmetijstvo, 
je ob koncu še vprašal Pintar in 
dejal, da so ga prosili, naj 
predsedniku zastavi takšno 
vprašanje. 

Večjega pritiska na kme
tijske proizvode s Češke, Slo
vaške, Madžarske in Poljske ni 
pričakovati, je dejal dr. Drnov
šek, glede zaščitne politike v 
kmetijstvu pa je Slovenija med 
dvema mlinskima kamnoma. 
Z D A namreč zahteva znižanje 
kmetijske zaščite, Evropska 
skupnost pa njeno raven zaš
čite, ki je trenutno večja kot 
slovenska. Vprašanje je zato 
odprto, pogajanja z Gattom 
oziroma s svetovno trgovinsko 
organizacijo bodo zato daljša, 
medtem pa bo naša zaščitna 
politika v kmetijstvu nekaj 
vmesnega, na stopnji, ki real
no ustreza našemu kmetijstvu, 
da ga ne uničuje in da mu na 
drugi strani ne daje prevelike 
potuhe. • M . Volčjak, foto: 

G.Šinik 

Stečaj hčere kranjskih Terminalov 

N a j p r e j i n v e n t u r a 
Kranj, 24. januarja - Minuli petek se je začel stečajni postopek 
za hčersko firmo kranjskih Terminalov T & G , sodišče je za 
stečajno upraviteljico imenovalo Ivo Mohorič iz Kranja. 

Kakor nam je danes povedala stečajna upraviteljica Iva 
Mohorič, bodo najprej napravih inventuro, ki bo pokazala 
premoženjsko stanje podjetja T & G , začenja pa tudi s pregledom 
terjatev. Prvi narok za preizkus terjatev je razpisan za 21. aprila, 
ko bo torej jasno, koliko so Terminali T & G dolžni. V uvedbo 
stečaja pa je delovno razmerje prenehalo 288 delavcem. 

Stečaj hčerske firme je skupščina Terminalov predlagala 1. 
decembra lani, nekaj dni kasneje je prišlo do zamenjave vodstva 
v matičnem podjetju, ki je 100-odstotni lastnik hčerskega 
podjetja. Vanj so ob ustanovitvi prenesli približno tretjino 
premoženja podjetja, da bi z odprodajo (stečajem) pokrili 
dolgove in tako rešili dve tretjini podjetje ter seveda približno 
toliko delovnih mest. 

Podjetje Iskra Terminali je nastalo leta 1989 iz tedanje 
Telematike, ki je imela ogromno izgubo, ob ustanovitvi je bilo 
podjetje vredno približo 20 milijonov mark, knjigovodsko je 
zdaj vredno celo nekaj več, tudi delež lastnega kapitala je večji. 
Vendar pa s eje leta 1992 razpolovila prodaja, obsega 
proizvodnje pa niso zmanjšali, kar je privedlo do velikih zalog, 
njihova vrednost pa je seveda vprašljiva. • M.V. 

Prva p o d r u ž n i c a sklada za razvoj 
Kranj, 24. januarja - V Mariboru so v četrtek, 20. januarja, 
odprli prvo regionalno enoto sklada za razvoj, ki bo predvsem 
iskala zanimive in obetavne razvojne programe. 

Z ustanovitvijo prve regionalne enote sklad vsebinsko 
spreminja svojo vlogo, saj se obrača k spodbujanju gospodars
kega razvoja. Mariborska enota ne bo zgolj urad, temveč 
podružnica, saj so dolgoročne naložbe prenesli iz Ljubljane v 
Maribor. Vodja enote Anamarija Šprah je napovedala skroajšnji 
razpis sredstev za spodbujanje razvojnih projetkov, sklad je za 
začetek pripravljen po ugodni obrestni meri razdeliti 1 milijardo 
tolarjev. 

Sklad je doslej podjetjem posodil sredstva v višini 250 
milijonov mark in tako sodi med največje slovenske investi
torje. Doslej je prodal 30 podjetij, za približno toliko podjetij pa 

f redo h koncu pogovori o njihovi privatizaciji. V stečaj so poslali 
5 podjetij, v kratkem pa nameravajo še eno večjo podjetje, nato 

pa to ne bo več potrebno. Iz skladovih podjetij so doslej 
odpustili 14 tisoč delavcev, ponekod pa je še vedno preveč 
zaposlenih. • M.V . 

Podjetnica leta Alenka Mozetič iz Metlike 

U s p e l a z a m e r i š k i m i k r o f i 
Ljubljana, 19. januarja - Na Ljubljanskem gradu je bila v sredo 
slovesnost, na kateri sta bili razglašeni podjetnica leta in 
podjetniška družina za leto 1993. Akcijo je vodila slovenska 
družinska revija Naša žena, nagrado podjetnici leta v višini 5000 
D E M je podelil Zavod za zaposlovanje RS, podjetniški družini 
1993 - tokrat je bila izbrana družina Pance iz Ljubljane, ki ima 
podjetje Mehurček - pa v isti višini ministrstvo za gospodarske 
dejavnosti. Največ pozornosti je zbujala mlada podjetnica -
debitantka Alenka Mozetič iz Metlike, ki je slovenski prehram
beni trg obogatila z odlično sladico, Donatsovimi krofi. 
Pripomniti je treba, da je Alenka študentka ekonomije, tik 
pred diplomo, in je že direktorica domačega podjetja Manja, 
d.o.o. Metlika. 

"Takšno idejo bi prej pričakoval od diplomanta fakultete 
živilske stroke, kot pa od ekonomistke. Kje ste jo ujeli?" 

"Leta 1985 sem bila na počitnicah v Kanadi in tam okusila 

Donatsove krofe. Podobni so 
našim, le da so bolj polni, 
enakomerno gosti, raz l ično 
polnjeni in tudi po zunanjosti 
so različno obdelani. To pecivo 
je ocvrto na rastlinski masti, ki 
zdrži višjo temperaturo. Bi l i so 
mi zelo všeč in ko se je bilo treba 
odločiti, sem se zlahka. Seveda 
so mi pomagali domači. Posku
šali smo osvojiti tehnologijo, 
uspelo nam je in junija 1993 
smo začeli s proizvodnjo. Poma
gal nam je kanadski sovlagatelj. 
Največji delež so seveda prispe
vali starši, čeprav jih je bilo v 
začetku težko prepričati za tako 
investicijo. Doma namreč ni bilo 

nobene podjetniške tradicije. Vse smo začeli čisto iz nič." 
"Koliko vas je zaposlenih?" 
"Brat in jaz in še dva delavca. Najtežje je bilo dobiti delavce. 

Kuharski ali pekarski ali slaščičarski profil smo iskali. Sicer pa to 
lahko dela vsaka gospodinja, le da ima vse ostale pogoje za delo, 
kot so stroji, mešalmki, pripravljalni pulti in podobno. Iz enega 
testa izdelujemo različne oblike m uporabljamo različne 
dodatke, kot čokolada, kokos, sladkor, razna polnjenja. Naredi
mo pač več tistega, kar imajo ljudje raje." 

"Kje se dobe vaši Donatsi?" 
" V Metliki, po vsej Beli krajini, v Novem mestu, v Ljubljani pa 

le na Gea college, kjer jih naročajo za njihove tečajnike." 
"Si j ih lahko obetamo tudi na Gorenjskem?" 
"Razširiti se je seveda naša velika želja in že se dogovarjamo z 

dvema družinama na Primorskem, ki bosta začeli z delom po 
naših navodilih. Enako bi se lahko dogovarjali tudi na 
Gorenjskem in drugod. Zelo pa smo zainteresirani to proiz
vodnjo organizirati v Ljubljani. Veliko je pri tem ročnega dela, 
kot prehrambeni artikel je delikaten, zanj so strogi sanitarni 
predpisi. Odločeni pa smo dosledno držati se kvalitete, kajti na 
kvaliteti lahko gradimo vse. Le z njo si kupca pridobiš in 
obdržiš." • D . Dolenc 



P O S L I I N F I N A N C E 
UREJA: MARIJA VOLČJAK 

NA Š T I R I H K O L E S I H 

TEST: FIAT FIORINO 1.7D PANORAMA 

P O T U J O Č A O B R T 

Fiat fiorino: potniško tovorna panorama. 

Ime fiorino spominja na 
cvetje. Če zraven dodamo še 
dostavni avto, nam na pamet 
pride potujoča cvetličarna. In 
če ta fiorino prihaja iz Fiatove 
avtomobilske hiše, je jasno, da 
je to tisto, čemur pri Renaultu 
r eče jo express, pr i F o r d u 
courier, p r i C i t roenn C 15 
familialie, vse skupaj pa je 
kombinirani avtomobilček za 
dostavo vsega, kar nam pride 
na pamet 

Fiat fiorino ni pri tem 
nobena izjema in je nastal po 
enakem receptu, kot to delajo 
pri ostalih avtomobilskih hišah. 
To pomeni, da so v Torinu za 
osnovo vzeli fiat uno, ga za 
nekaj centimetorv podaljšali, 
učvrstili zadnjo premo in seve
da odrezali zadnji del kabine. 
Tja, kamor bi sodila zadnja 
klop in prtljažni prostor, so 
namestili tovorni prostor, ki je 
lahko samo odprt, zaprt s 
pločevino ali pa prav tak s 
stranskimi stekli in seveda v 
obeh primerih višji od prednje
ga dela kabine. Pr i zadnji 

izvedbi, karšna je služila tudi 
za našo testno vožnjo, je tako 
kot pri običajnem unu, za 
prednjima sedežema namešče
na zadnja klop, ki pa je sicer 
manj udobna, predvsem pa 
težko dostopna, zavoljo samo 
para bočnih vrat, seveda. 

HVALIMO: udobje na 
prednjih sedeiih - tovorni 
prostor - preglednost 
GRAJAMO: glasen mo
tor - skromna končna 
hitrost - dostop do zadnje 
klopi 

Voznikov delovni prostor je 
znano okolje iz una, brez po
sebnih sprememb in dodelav. 
To pomeni sorazmerno solidna 
sedeža, pregledne instrumente 
in nerodna stikala, ki niso niti 
satelitska niti klasična. Notran
jost je obložena nekaj slabše, 
vendar tako je pri veČini dos
tavnih avtomobilov. Tovorni 
prostor, ki ga zapirajo dvokril-
na vrata, je dovolj dolg in širok, 

Nagradna igra 

AVTOMOBILSKI ZNAK 
Danes je na vrsti drugi krog nagradne igre avtomobilski znak. 
Prejšnji teden ste morali med štirimi simboli izbrati dva, ki 
pripadata avtomobilskim tovarnam. Z rešitvami ste nas kar 
dobro zasuli in samo nekaj odgovorov je bilo napačnih. Tudi 
danes je vaša naloga preprosta: med štirimi simboli izberite 
dva, ki pripadata avtomobilskim tovarnam, ju nalepite na 
dopisnico in skupaj s svojimi podatki pošljite na naslov: 
GORENJSKI GLAS, Zoisova 1, 64000 Kranj, s pripisom 
Avtomobilski znak. Sponzor nagradne igre Metronic Komet je 
pripravil tri lepe makete avtomobilov, ki jih bomo izžrebali med 
pravilnimi rešitvami obeh tednov. Vaše rešitve tokrat pričaku
jemo najkasneje do petka, 28. januarja. Veliko sreče pri 
reševanju! 
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- MAKETE Italeri, Revell, Heller, Airfix, Matchbox, Monggram 
- BATERIJSKI VLOŽKI, NAPAJALNIKI, POLNILCI, SLUŠALKE 
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CENA 16.500 DEM do 
registracije (Kentax trad-
ing, Ljubljana, Novo 
Polje C. XI/10a, tel: 
061/482-173. 

M E Š E T A R 

Tovorni prostor: za lahek in 
velik tovor. Notranjost: fiat 
uno. 

predvsem pa visok, zato je ob 
slabe pol tone nosilnosti prime
ren predvsem za tovor z veliko 
prostornino in majhno težo. 

Testni avtomobil je poganjal 
1697 kubični dizelski štirivalj-
nik. Glavne značilnosti: zaneslj
iv vžig s kratkim predogrevan-
jem, sorazmerno lahkoten tek, 
dokaj skromne zmogljivosti in 
skoraj tovornjaško preračunani 
petstopenjski menjalnik. Na 
armaturni plošči ni merilnika 
motornih vrljajev, k i pa bi 
dizelskega motorja nevajenim 
voznikom prišel zelo prav. Skor
aj vse, razen težaškega volana, 
je pri fiorinu dovolj lahkotno 
tudi za ženske roke in noge. 
Vožnja po mestnih jedr ih 
utegne biti dokaj prijetna, za 
dostavo v bolj oddaljene kraje 
pa si je bolje izbrati bencinski 
motor, ki je tudi na voljo. Je pa 
res, zaradi velikih steklenih 
površin je preglednost na vse 
strani zelo dobra, vodljivost pa 
sorazmerno lahkotna. 

Vseh stvari, ki fiat fiorino 

Eanorama kot dostavni avtomo-
il zbližujejo z osebnim, hkrati 

pa nudijo tudi dovolj udobja, pa 
je še več. In zato fiorino 
uporabljajo obrtniki, podjetni
ki, cvetličarne in celo radijske 
postaje. 

Kombinacija zadnje klopi in 
tovornega prostora je prilagodl
jiva, kar pomeni, da je mogoče 
izbirati ali bomo na pot vzeli 
več sopotnikov ali več tovora. 
Vsa stekla pri paketu opreme 
panorama so zatemnjena in ta 
majhen tovorn jaček je na 
pogled kar prijeten. 

TEHNIČNI PODATKI: 
kombinirano dostavno vo
zilo. Motor: dizelski., štir
ivaljni 1697 cem, 58 KM 
pri 4600 vrtljajih. Dimen
zije: 3950 x 1550 x 1890 
mm. Nosilnost: 430 - 470 
kg (odvisno od izvedbe. 
Najvišja hitrost: 135 km/h 
(tovarna), 131 km/h (test). 

K A M N A P O Č I T N I C E ? 

H O T E L 

delfin 
B. kategorije iz Izole 
vam nudi letovanje 
po ugodnih cenah 

z m o ž n o s t j o p l a č e v a n j a 
na obroke s č e k i 

UPOKOJENCI IN OTROCI 
DO 10. LETA IMAJO 
POSEBNE POPUSTE 

I N F O R M A C I J E IN R E Z E R V A C I J E : 
PO T E L E F O N U : 066/63552,63554 
PO F A K S U : 066/63411 

M E S A R I J A 
G R E G 0 R C F R A N C , K o k r i c a 

G o l n i š k a 6 , 6 4 0 0 0 Kranj 

Tel.:213-441 

Prašiči za zakol: od 180 do 230 SIT/kg 
Prašičji sejmi, ki so dober cenovni "barometer", kažejo, da je 

Erašiča za zakol, težjega od sto kilogramov, ob zadostni ponudbi m 
olj skromnem povpraševanju mogoče kupiti že za mani kot za 

dvesto tolarjev za kilogram, sicer pa se cene "sučejo" od 180 do 
230 tolarjev za kilogram. V škofjeloških Mesoizdelkih, na primer, 
odkupujejo prašiče po 175 tolarjev za kilogram žive teže oz. celo 
pet tolarjev ceneje kot pred časom. 

Cene na gorenjskih kmetijah 
* Na kmetiji v okolici Kranja prodajajo mleko po 40 tolarjev za 

liter, krompirpo 25 tolarjev za kilogram in žganje po 400 tolarjev za 
liter. 

* Poklicali smo tudi na kmetiji v Poljanski dolini in povedali 
takole: sosedom in sorodnikom prodajajo mleko po 35 tolarjev za 
liter, naključnim obiskovalcem, ki potrkajo na vrata, pa po 40 
tolarjev. Bukova drva prodajajo po petdeset do šestdeset mark za 
prostorninski meter. 

D r u g o letno s r e č a n j e ekonomistov 
Kranj, januarja - Zveza ekonomistov Slovenije bo 10. in 11. 
februarja priredila v Ljubljani drugo letno srečanje slovenskih 
ekonomistov. 

Srečanje bo pripravila s sodelovanjem Ekonomske fakultete m 
Gospodarske zbornice Slovenije, z referati bo sodelovala vrsta 
uglednih slovenskih ekonomistov. Srečanje bo potekalo v 
prostorih Ekonomske fakultete v Ljubljani. 

Letno srečanje slovenske ekonomske stroke in članov njene 
strokovne organizacije je namenjeno osvetlitvi dilem slovenskega 
gospodarstva po osamosvojitvi, ki jih zaznamuje prehod v 
drugačno gospodarsko ureditev in drugačno gospodarsko politiko 
ter v spremenjeno mednarodno gospodarsko okolje. Skupaj s 
podelitvijo nagrad G Z S predstavlja letni pregled dosežkov 
ekonomske stroke in gospodarske prakse v Slovenije, je v vabilu 
zapisal Neven Borak, predsednik Zveze ekonomistov Slovenije. 

Poslovna katedra 
Kranj, januarja - Fakulteta za družbene vede in Slovenski inštitut 
za management iz Ljubljane pripravljata poslovno katedro, k i bo 
namenjena ogranizaciji gospodarskih in drugih javnih služb in 
zavodov. 

Poslovna katedra bo temeljila na članstvu, članarina za 
posamezno organizacijo bo znašala 500 ekujev letno, zagotavljala 
pa bo udeležbo dveh predstavnikov na šestih posvetih, kolikor jih 
nameravajo pripraviti v letošnjem letu. Na njih bodo sodelovali 
priznani strokovnjaki različnih strok, saj bo poslovna katedra 
omogočala izobraževanja na področju managementa, pravnih in 
organizacijskih ter kadrovsko socialnih ved, ekonomije in 
organizacije, predstavljala pa bo najnovejše rešitve in normativne 
spremembe, ki se navezujejo na poslovanje javnih organizacij. 

W fflfn litenčs Trgovsko Podjetje d.o.o* 
V L7p UW!§ Bled. Grajska c. 11 

PRODAJA TRDIH IN TEKOČIH GORIV 
Grajska c. 11,64260 Bled Poslovalnica Tržič, Loka 117 
Tel.: (064)77-081 in 76-124 tel.+fax:(064) 53-429 

Delovni Ć««: 
od 8 -16 ure Vsi modeli avtomobilov RENAULT 

na 4 - letni kredit brez pologa ,0bot« od s-12 ur« 
V januarju nižja obrestna mera 

LESCE Alpska 62, INFORMACIJE: tel.: 064/718 100 

AVTO MOTO DRUŠTVO KRANJ 
Koroška 83 d 

oddaja v najem " POSLOVNI PROSTOR" 
primeren za pisarno, izobraževanje, 

razmnoževanje in drugo podobno dejavnost. 
Informacijo po tel.: 211-127 

Î esna industrija in trgovina 

G O R J A N C d . o . o . 
Cesta na Rupo 45, 64000 KRANJ 

N U D I M O : 
• Rezani les vseh vrst po naročilu in iz zalog 
# Razrez hlodovine 
# Brušenje tračnih, listnih in krožnih žag 

Vašim željam bomo ustregli z nadpovprečno 
kvaliteto po ugodnih cenah! 

O D K U P U J E M O : 
• Hlodovino ali stoječi les - smreke 

Informacije tel. 064/214-670, 324-488 



V R E M E 

D a n e s i n j u t r i b o d e l n o j a s n o 
i n č e x d a n r a z m e r o m a t o p l o . 

V četrtek bo ob 1 4.23 uri nastopila 
polna luna, 
zato bo po Herschlovem vremenskem 
ključu lepo in prijetno. 

V nastopu pred kamero si samouk 
Janja Koren, znan obraz z 

malih zaslonov, je tri leta tele
vizijska dopisnica z Gorenjskega. 
Kamera jo ima rada in nastop 
pred njo izvrstno obvlada, čeprav 
novinarja te veščine nihče pose
bej ne uči. Prvikrat pa je nasto
pila pred kamero kot dobitnica 
studentske Prešernove nagrade, 

( ^ © I M l M I c J J ^ I M G L A S feSs^^": 

Kako je v koži medijske 
osebe, se kot T V novinarka 
šteješ morda za meijsko zvez
do? 

"O tem, da bi bila medijska 
zvezda, nisem niti razmišljala. 
Ljudje pojmujejo kot medijske 
zvezde v glavnem voditeljice in 
napovedovalke v razvedrilnem 
programu, če pa delaš v informa
tivnem programu, ie to poklic kot 
vsak drug. Seveda te ljudje v 
vsakdanjem življenju kljub temu 
opažajo." 

In kaj rečejo k tvojemu delu? 
"Ko sem pred tremi leti in pol 

začela delati v gorenjskem dopis
ništvu, je bil vsak prispevek bolj 
opažen kot danes, ko so se ljudje 
že navadili. Zdaj mora biti pris
pevek res že nekaj posebnega, da 
so nanj pozorni. Nazadnje jim je 
bil všeč Jazbinšek." 

Na kateri novinarski prispe
vek iz treh let tvojega televi
zijskega dela pa si sama najbolj 
ponosna? 

"Največ časa sva s Tinetom 
namenila oddaji Dosje Rudnik 
urana Žirovski vrh. Delala sva 
ga hkrati z drugimi prispevki, ki 
sodijo v mesečno obveznost do
pisništva. Bil je izjemno zahtevna 
zadeva, saj je bilo treba obiskati 
več deset sogovornikov, vzelo 
nama je veliko časa, treba je bilo 
veliko študija in napora, prever
janja informacij, naposled pa je 
kar uspel. Prispevek, dolg 45 
minut, je bil doslej moja najzah
tevnejša zadeva, v te tn četrt ure 
pa je bilo treba koncentrirano 
umestiti ogromno zbranega gra
diva." 

Slo je nedvomno za eno od 
gorenjskih "vročih tem". Ka
tere bi še uvrstila v to kategor
ijo? 

"Moja prva delovna obveza v 
gorenjskem T V dopisništvu je 
bila stavka v Elanu, potem pa 
sem bila prvo leto bolj ali manj 
zasedena z Elanom, tako da bi mi 
tam lahko pripadal že kakšen dan 
delovne dobe. Vroča tema je bil 

Prejšnji torek smo v naši rubriki objavili starejšo 
fotografijo starega mejnega prehoda na Ljubelju, pravza
prav prelaza, k i danes ni več v uradni rabi, saj je danes 
mejni prehod urejen skozi ljubeljski predor. Na prelaz nas 
bi lahko peljala le izletniška pot, lani pa je tod peljala tudi 
proga na dirki starih avtomobilov. O d tod ie namreč lep 
razgled po bližnjem hribovju. Mnogi reševalci ste nam na 
naše vprašanje pravilno odgovorili, nekateri ste menili, da 
je" na sliki mejni prehod na Jezerskem, nekdo pa je celo 
menil, da je na sliki mejni prehod čez Vršič (upajmo, da 
tam ne bo nikoli mejnega prehoda!). Žreb je nagrade 
določi takole: 1. Vladimir Pelko, T. Dežmana 8, Kranj; 2. 
Ivana Mulej, Zg. Gorje 50; 3. Jože Bizjak, Trstenik l a , 
Golnik;4. Tone Pobežin, Loka 106 Tržič; 5. Franc Dobrin 
Kranjska 19, Tržič. Česti tamo. 

Danes pa objavljamo razglednico iz 1.1922, na kateri je 
vas, k i določa ime celi dolini. N a dopisnice nam napišite, za 
katero vas gre in v kateri dolini leži, in j i h pošljite na 
naslov Gorenjski glas, Zoisova 1, 64000 Kranj, do petka, 
28. januarja, žreb pa bo spet namenil petim nagrade v 
vrednosti po 1.000 tolarjev 

tudi Tekstilindus, pa župan Vito-
mir Gros, železarna... Ta čas se 
najbolj vroče stvari dogajajo v 
zvezi z rudnikom urana in 
zdravstvenim stanjem ljudi v 
škofjeloški občini. Veliko je vro
čih stvari, Gorenjska pa tozade-
vano zelo zanimiva, raznolika, 
lepa, dela ti nikakor ne zmanjka." 

Gorenjsko ocenjuješ tudi kot 
človek, ki prihaja od drugod. 
Po rodu si Korosica. Kaj te je 
zaneslo na Gorenjsko? 

"Na Gorenjsko sem se zaljubi
la. Novinarsko pa sem začela na 
koroškem radiu v domačem Slo
venj Gradcu. Ko sem se preselila 
na Gorenjsko, sem tri leta delala 
v centru za obrambno usposabl
janje v Poljčah, nato pa se 
odzvala razpisu za dopisnika 
televizije. Zaželela sem si spre
membe, na televizijski avdiciji 
sem bila izbrana in tako sem se 
spet vrnilak novinarskemu pokli
cu. 

Televizisjko dopisništvo je iz
razito teamsko delo, posebnost 
pa je tudi slovenska dimenzija, ki 
jo zasleduješ v vsakem prispevku. 
To pomeni, da mora biti nek 
dogodek ali problem, ki se poja
vi na Gorenjskem, zanimiv tudi 
za gledalce v širšem slovenskem 
prostoru. Uredniki si želijo po
globljene prispevke, problemski 
pristop. Tretja značilnost pa je 
izredna zgoščenost informativne
ga prispevka, ki lahko traja 
minuto in pol, v tem času pa 
moraš čimveč povedati. Najtežje 
je zadostiti ravno tej zahtevi, saj 
moraš v sila kratkem času nar
editi gledljiv prispevek, ki bo 
veliko povedal in problem kar 
najbolj poglobljeno osvetlil." 

" • D.Z.Žlebir 

Če kljub rompu in pompu še 
ne veste: 

Skupina slovensko ozaveš
čenih občanov je Državnemu 
zboru poslala apel oziroma 
zahtevo, naj zakonsko zaščiti 
javno rabo slovenščine. Ogor
čeni nad tem, da je slovenščina 
vedno bolj odrinjena na rob 
javne rabe ali celo izrinjena iz 
nje vehementno terjajo, naj 
parlament sprejme sklep za 
zaščito slovenščine. Med dru
gim: vsi, ki so po angleško 
poimenovali svoje firme, naj 
poimenovanja poslovenijo, v 
šole naj se takojci uvede do
moljubna vzgoja, učiteljem, 
novinarjem in poslancem pa 
naj se zagotovi izpopolnje
vanje v jezkovni kulturi ter 
— »poskrbi za lektoriranje za
konskih besedil in njihovih 
osnutkov na vseh stopnjah 
obravnavanja...« Hvalevredni 
poziv! 

Se so domoljubi/In - ne 
Zgodi se ravno vsak dan, da 
se kdo takole zavzema za lep 
slovenski jezik. Zato apel ali 
poziv ali karkoli že to je in kar 
so objavili vsi slovenski časo
pisi dvakrat, trikrat prebereš. 

In se na koncu butneš z 
glavo v zid: mar je mogoče, 
da vse slovensko časopisje 
nima niti enega lektorja več?f? 

Kajti: v vseh pismih bralcev, 
ki frčijo okoli tega odprtega 
Pisma, je v »rabi« pettisočkrat 
lepša in bolj kvalitetna sloven
ščina kot v tem pismu slovens
ko ozaveščnih občanov. 

Začnimo s to mukotrpno 
analizo: 

Podpisniki takole začnejo: 
»Na pobudo to in to se 
Podpisani OBRAČAMO na 

državni zbor RS z naslednjim 
pismom...« 

Mi, ki smo slovensko neoza
veščeni, smo vsaj do zdaj 
mislili, da se OBRAČA avto, 
ladja in jahta, nekemu Rigelni
ku pa kvečjemu SPOROČAŠ, 
ga PROSIŠ, ZAHTEVAŠ. Jaz 
se nikoli ne OBRAČAM na 
vas, dragi bralci, ampak vam 
POVEM, vam SVETUJEM... 
Se tudi ZAFRKAVAM... 

slovenščina kar umrla? Stisneš, 
pritisneš kakšno živo dušo, ne 
pa nekaj tako nematerialnega, 
kot je jezik! 

Pa spet beremo: ...»še tistih 
predpisov, ki jih imamo, se 
premalokdo drži...« 

Obračam vse svoje slovarje 
Slovenskega knjižnega jezika, 
nikjer ne duha ne sluha o 
...PREMALOKDO? Kvečje
mu premaloštevilni, pa še to je 

S l o v e n a č k i b e z 

m u k e 
Slovensko ozaveščeni heroji za slovenski jezik 
mi svetujejo, naj grem na Izpopolnjevanje v 

jezikovni kulturi. V redu in samo v primeru, če 
bodo svoji pobudi, v kateri mrgoli zmazkov in 
popačenk, dali ustrezen naslov: Slovenački 

bez muke. 

OBRAČAM pa kvečjemu 
mojo jahto, moj mercedes.. 

Nadalje »obračajoči« borci 
za slovenščino tugujejo takole: 
»...Stoletja je na slovenski jezik 
PRITISKALA zlasti nemšči
na...« Pritiskala? Pritisneš ti 
štampiljko na papir in voda v 
pipi ima slab pritisk - kako pa 
je nemščina PRITISKALA na 
ubogo slovenščino? Jo je kar z 
dvema rokama za vrat? Zk, žk 
- pa te ni in boš ti nebogljena 

papirnato, da se bog usmi
li. Nadalje naj se bog usmili 
vseh nadaljnjih pogruntacij in 
popačenk teh ozaveščenih pis
cev odprtega pisarna:.., izbolj
šanje smo pričakovali,, 
poslabšano različico zako
na... ostaja neprizadeta in 
nedejavna... ena glavnih 
skrbi... slovenščino je treba 
utrjevati... spremeniti zakone, 
kolikor ZADEVAJO rabo 
slovenščine.... 

Zdaj pa je že preveč! 
Kdo koga ZADEVA, a? Jaz 

se ZADEVAM samo osebno, 
tedaj, ko grem spat - s kovtrom 
in deko! 

Nadalje filozofirajo: »Kar 
najhitreje naj se ustanovi 
telo, ki bo...« 

Spet TELO! Upam, da bo ta 
jezikovno ustanovljeni telešček 
ozek v pasu in obvezno blond! 

Ob tem, da hočejo v vse šole 
domoljubno vzgojo, mi pa 
tako ali tako pade mrak na oči! 

In ker tudi mene prištevajo 
me tiste, ki naj mi državni zbor 
»zagotovi izpopolnjevanje v 
jezikovni kulturi«, najponiž-
neje izjavljam, da mi gornja 
jezikovna skorpucala niti pri
bližno ne gredo do srca. 

OBRAČAM pa se na držav
ni zbor RS s prošnjo, da pri tej 
priči razsodi o vseh urednikih, 
ki so objavili tako odprto 
pismo, ki je v VSAKEM 
ODSTAVKU storilo silo moji 
slovenščini. V nobenem časo
pisu ne morejo imeti nobenega 
slovenskega lektorja - če bi ga 
imeli, bi bil tak zmazek rdeč od 
popravkov. 

Včasih so bile silno popu
larne kasete o začetnem in 
nadaljevanjem poučevanju 
nemškega jezika pod naslo
vom Nemački bez muke. Če 
se - laik neozaveščeni - ozrem 
samo na glagole odprtega pis
ma slovensko ozaveščenih her
ojev v boju za slovenski jezik, 
potem sugeriram: ko boste 
naslednjič protestirali, v skla
du s sbrohrvatizmi, ki jih imate 
tako radi, napišite vendar tek
stu ustrezni naslov: 

Slovenački bez muke.... • 
D.Sedej 

Jana Thaler 

N a k a v o n a I s l a n d i j o 
Ideja o obisku Islandije se je rodila pozimi v Hamburgu. 

Prijateljica A'rdis, študentka germanistike, doma z Islandije 
me je poskušala prepričati, da se poleti na severnem delu 
otoka ponoči skoraj ne stemni. K o je videla moj nejeverni 
izraz na obrazu, me je izzvala: "Prepričaj se na lastne oči. 
Pridi poleti z menoj na Islandijo, na kavo!" 

Nekaj mesecev kasneje stojim na letališču Keflavik. V 
rokahj držim še precej nov slovenski potni list, k i si ga malo 
kasneje uradnik za okencem z vseh strani natanko ogleduje. 
"Slovenia?!" (daljši premor) " O yes, welcome on Iceland!" 

Moj prvi vtis o Islandiji: presneto mrzlo je (8 stopinj C). 
Vesela sem, da sem kljub vročini, ki je vladala doma poslušala 
A'rdisine nasvete in zapakirala tudi debel volnen pulover. 
Povprečna poletna temperatura na otoku se giblje okrog 15 
stopinj C, pri 20 stopinjah C govorijo ljudje o vročini. 

Prvi cilj najinega popotovanja je Revkjavik - glavno mesto. 
V Revkjaviku in njegovi okolici živi več kot polovica vseh 
prebivalcev. Islandija ima 250.000 prebivalcev (Ljubljana 
280.000) in velja z 2 prebivalcema/km2 za najredkeje 
naseljeno državo v Evropi (za primerjavo: v Sloveniji živi v 
povprečju 98 ljudi/km2). Značilnost Revkjavika, kakor tudi 
ostalih mest na otoku, so hiše z barvnimi fasadami. Zeleno, 
rdeče ah modro pobarvane hiše niso nobena redkost. 

Pred glavno cerkvijo (97 % ljudi je protestantske vere) 
stoji spomenik Bjarni Herjolfssona, k i je na plovbi do 
Grenlandije zašel in tako že leta 992 (torej že zdavnaj pred 
Krištofom Kolumbom) pristal v Severni Amer ik i . 

Vedela sem, da je Islandija draga dežela, pa vendar pri 
vsakem obisku trgovine vedno doživim šok. Vsa hrana, še 
posebno sadje in zelenjava, je pregrešno draga. Cene so v 
povprečju trikrat višje kot pri nas. 

D a bi lažje organizirali najino nadaljnjo pot, obiščeva v 
Revkjaviku tudi več turističnih poslovalnic. Vse so zgledno 
urejene, turistični delavci zelo prijazni. Iz vsake se vrneva s 
polnim naročjem prospektov, brošur, oraktičnih nasvetov, 
tako da je odločitev še težja 

Pa vendar sva se od loč i l i : de lček Islandije želiva 

Erepešačiti . V nahrbtnik natrpava spalno vrečo, šotor, 
uhalnik, hrano, dva topla puloverja, zobno ščetko (in še 

nekaj malenkosti, seveda) in potem - pot pod noge. 
V Landmannalangar, na začetku najine pešpoti po gorah 

srečava tri Italijane, ki imajo enake načrte in s katerimi 
potem skupaj nadaljujemo pot. 

Pet dni divje narave, "Visoke dežele", kakor domačini 
imenujejo ta del otoka. Hribovita pokrajina, mogočni 
slapovi, strjena lava, iz razpok uhaja para... Tako mora 
izgledati pokrajina na Luni ! Daleč naokrog skoraj nobene 
vegetacije, le sem in tja mah in drobna cvetlica, kot darilo 
narave. Samo ozka planinska pot in markacije me vedno 
znova prepričajo, da nismo prvi in edini, k i občudujejo igro 
svetlobe in senc, trdoživosti nekaterih rastlin... Vreme se 
lahko spremeni v trenutku. Pravkar sem še občudovala 
bleščanje ledenika v soncu, sedaj pa si že natikam rokavice in 
kapuco, da bi se zavarovala pred ledenim vetrom in dežjem. 
Tukaj se človek nauči sooštovati Naravo. 

Po dveh dneh precejšnjih vzponov se pokrajina zravna, 
tako da ostane več sape tudi za pogovore. Pogovore o vsem 
mogočem: o Sloveniji, vojni v Bosni, načrtih za prihodnost, 
mafiji v Italiji, različnih kulturah, jezikih... In vmes vedno 
znova kratki postanki, tako da imamo čas občudovat i 
razgled, previdno pogledati v prepad, popiti požirek vode. 

K o nam zmanjka energije za hojo. enostavno postavimo 
naše šotore. Posebne čar imajo dolgi, svetli večeri, ko ura 
kaže 22.00, zunaj pa še vedno sije sonce, ko smo vsi zbrani v 
enem šotoru, z volnenimi nogavicami na nogah, ker se takoj, 
ko se sonce skrije, močno shladi. A'rdis pripoveduje legende 
in pripovedke o zgodovini Islandije, o Vikingih, k i so naselili 
otok; na sredini leži vrečka rozin. 

Kot otroci smo, z napol odprtimi usti, široko razprtimi očmi. 
Tudi premakniti se ne upamo, da je ne bi zmotili in tako podrli 
to pravljično atmosfero. Zunaj se je medtem stemnilo in spet 
zdanilo, vrečka z rozinami je prazna, jaz pa po končani 
italijanski zgodbi ravno začenjam: "Od nekdaj lepe so 
Ljubljanke slovele, a lepše od Urške bilo ni nobene..." 

Peti dan prispemo v Posmork, kjer zaključimo našo planinsko 
turo. Tu imamo v planinski koči spetmožnost napolniti naše 
zaloge hrane. Po petih dneh muslija in Knorr juh je vsaka 
sprememba na jedilniku zelo dobrodošla. 

(nadaljevanje prihodnjič) 

TRGOVINA 

im m i m KRANJ 

N I Jaka Platiše 17 

NIKJER CENEJŠI NAKUP POHIŠTVA 

M A Ž A 
Škotja Loka, Titov trg 7 (na avtobusni postaji) 

tel.: 064/623 276 
NUDIMO VAM POHIŠTVO VEČINE 

SLOVENSKIH PROIZVAJALCEV 
CENE NIŽJE OD TOVARNIŠKIH 

40% AKCIJSKI POPUST 
3m kuhinje 86.801 SIT 
dnevna soba 77.018 SIT 
otroška soba 74.113 SIT 



P O S K U S I M O Š E M E 
Kokosov praženec z rumovo omako 

Kokosov praženec 
Za 2 osebi potrebujemo 4 jajca, 3 dag sladkorja, 1/81 mleka, 8 dag 
moke, 7 dag kokosove moke, ščepec soli, 172 zavitka vanilin 
sladkorja, 2 jedilni žlici masla ali margarine. 
1. Kokosovo moko stresemo na pekač in jo pri prib. 200 stopinjah C 
na rahlo popražimo. Takoj, ko dobi malo barve, jo vzernimo iz pečice. 
Če je pekač prevroč in moka že preveč obarvana, jo stresimo na 
krožnik, kajti na pločevini bi se pražila še naprej. 
2. Rumenjake in beljake ločimo. Rumenjake, moko, mleko, sol in 
vanilin sladkor zmešamo v gladko testo. 
3. Iz beljakov in sladkorja naredimo sneg. Sneg in popraženo 
kokosovo moko narahlo vmešamo v testo. 
4. V ponvi, ki jo lahko uporabljamo tudi v pečici, na ognju segrejemo 
2 žlici masla (ne prevročem, kajti sicer bo testo spodaj preveč vroče 
in se ne bo lepo dvignilo). Testo vlijemo v ponev in pečemo kar na 
štedilniku. Segrejemo pečico. 
5. Takoj ko testo na spodnji strani zlato zarumeni, ga obrnemo 
(mogoče ga prej še dvakrat prerežemo, da se bolj prepeče), ter 
porinemo v pečico. Tu praženec še ok. 5 minut pečemo pri 180 
stopinjah C. 
6. Pečeno testo z vilicami raztrgamo na koščke, damo na ogrete 
krožnike, potresemo s sladkorno moko in serviramo. 

Rumova omaka 
1/8 1 mleka, 3 dag sladkorja, 1 rumenjak, 1/2 žličke prahu 
vanilijevega pudinga ali "gustina", 1 žlička vanilin sladkorja, 3 
žlice nuna in 2 žlici rozin. 
Gustin ali pudingov prah zžvrkljamo z malo mleka, dodamo 
rumenjak in stepemo v gladko maso. Preostalo mleko, sladkor in 
vanilin sladkor skupaj zavremo, vlijemo v to maso mleko z 
rumenjakom, na kratko zavremo. Dodamo rum. Rozine operemo v 
vroči vodi in šele tik pred serviranjem dodamo omaki, kajti sicer bi se 
omaka zaradi rozin rjavo obarvala. 
Pa še to: Živila kot sta mak in kokosova moka je najbolje 
shranjevati v najlon vrečki v zamrzovalni skrinji ali v zamrzovalni
ku hladilnika. Tako bosta ostala dlje sveta. Tako kokos kot mak 
lahko postaneta žaltava, če sta prestara, oziroma posebno kokosova 
moka dobi nekakšen milna t priokus, če dolgo lezi. Prav zato jo je 
priporočljivo pred uporabo prepraiiti: izgubi milnat okus in sploh je 
boljša. Prepražimo jo tudi, če dobimo povsem svežo. 

V studiu RAFAELA se dogajajo tile 
• Zdravljenje in ozdravljenje aken 
- Zdravljenje in ozdravljenje kapilar, modric * rdečice 
- Ozdravljanje celulita - brazgotin 
- Nega obraza 
- Limfna drenaža 
- Zmanjševanje gub v območju 

oči - nosu - čela - vratu 
- Zdravljenje vnetja mišic 

in postoperativnih bolečin 
- Masaža mišičnih skupin 

pred tekmami in po njih 
- Krepitev prsne muskulature 
- Odvzem maščobnega tkiva 

na kateremkoli delu telesa 
- Biokozmetika 
- Oblikovanje in terapija nohtov 

DOMAČI ZDRAVNIK 

Gripa razsaja -
pomagajmo si sami 
1. Jemljemo česnov sirup, in sicer 
2 do 3 žličke na dan. Sirup 
naredimo tako, da pokuhamo 
enake dele vode in sladkorja. 
Tako dobimo sladkorni sirup, ki 
je dovolj gost, in vani, ko ga 
odstavimo z ognja, damo na 
drobno narezan česen, ki ga mora 
biti v razmerju z vodo in sladkor
jem za polovico manj. Vse skupaj 
dobro zmešamo. Jemljemo trikrat 
na dan po 1 žličko. 
2. Na kolesca narezano čebulo si 
položimo na zatilje in okoli vratu 
ter jo pustimo tako pol ure. Post
opek nekajkrat ponovimo. 
3. 2 žlički na drobno narezanih 
pomarančnih lupin prelijemo s 600 
g vrele vode. Pustimo pokrito za 2 
uri, potem pa precedimo, osladi-
mo in pijemo po 200 g s po 1 žličko 
limoninega soka pred jedjo. 
Zdravljenje traja S dni. 
4. V kozici segrevamo 3 limone, 
dokler se ne zmehčajo, potem 
izcedimo iz njih sok in ga zmešamo z 2 žličkama medu in 1 žličko 
konjaka, nato pa dodamo pol litra vroče vode. Pijemo toplo, 5 do 7 
večerovzaporedomaA|ležati pa moramo na toplem. 
(Nasvete smo vzeli iz knjige Zdravljenje s sadjem in zelenjavo, ki je 
izšla pri Kmečkem glasu.) 
Pa še to: Če se nas loteva gripa, bronhitis ali celo pljučnica, se 
ravnajmo po naslednjem receptu: kopljemo se v gorki kopeli 
zdodatkom bezgovega in lipovega cvetja, dokler se ne začnemo 
potiti. Iz kopeli gremo takoj v dobro ogreto posteljo ter spijemo 
zdravilno pijačo. V sok 3 limon umešamo 2 žlici medu in 1 žlico 
konjaka, aolijemo 1/4 litra gorke vode ter pijemo gorko po požirkih. 
Zdravljenje ponovimo 3 do 6-krat, kakor je bolezen huda. 

TA M E S E C IVA V R T U 

Če ne zmrzuje in je vreme suho, lahko že januarja po trati potrosimo 
presejano kompostnico. Trato pokrijemo s približno 2 cm debelo 
plastjo komposta. Da je kompost povsod enako debel, ga skrbno 
razgrabimo z lesenimi grabljami. 
Za zimsko rez živih mej iz listavcev izberemo dneve, ko ne zmrzuje. 
č e obrezujemo v hudem mrazu, nastane škoda, ker so veje toge in 
se lomijo. Ena ali dve stopinji pod ničlo ni nič nevarnega. Živih mej iz 
cvetnih grmovnic, na primer forsitije, ne smemo rezati pozimi, če 
želimo, da bodo spomladi cvetele. Najbolje je, da jih obrezujemo 
takoj, ko odcveto. Liguster in gaber pa lahko brez skrbi obrezujemo 
tudi pozimi. 
Ko žive meje sčasoma spodaj ogolijo, jih popravimo lahko edino 
tako, da jih temeljito pomladimo. Obrezati jih moramo daleč na 
starem lesu, samo tako se lahko razvije spet dobra živa meja. Kako 
nizko živo mejo pomladimo, je odvisno od njene višine in od rastline, 
iz katere je. Odrezati moramo najmanj zgornji tretjini, tako da je 1,2 
m visoka živa meja po rezi visoka samo še 40 cm. Stranske 
poganjke skrajšamo na 1 do 2 očesi. Luknje, ki so nastali v živi meji, 
zapremo z močnimi mladimi rastlinami: te sadimo marca ali aprila. 
Če je živica iz vednozelenih rastlin, opravimo večjo pomladitveno rez 

S T U D I O R A F A E L A 
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Kranj 
Tel.: 064/326-683 

Pridružite se nam na poti k zdravemu in popolnemu življenju. 
Verjamete v čudeže? 

šele konec marca ali na začetku aprila. 
Pozimi ne smemo obrezovati cvetnih grmovnic, ki cvetne popke 
razvijejo že poleti. Take so predvsem lipovka ali majnica, forsitije, 
glicina ali visterija, negnoj, volčin, prunusi. Pozimi jih le razredčimo. 
Preveč stare poganjke ob tem porežemo pri tleh. Kadar postanejo ti 
grmi preveliki ali jih moramo iz drugega razloga porezati, naredimo 
to takoj, ko odcveto. 
Cvetne grmovnice, katerih cvetovi se razvijejo na kratkih poganjkih, 
ki nastanejo spomladi na lanskih poganjkih, smemo samo malo 
krajšati. Med take grmovnice sodijo med drugim skoraj vse 
medvejke ali spireje, dojcija, vajgelija in snežena kepa. č e pri teh 
grmovnicah nekoliko skrjašamo enoletne poganjke, je cvetja 
nekoliko manj, je pa toliko lepše. V splošnem pa obrezujemo samo 
takrat, če je treba grm kaj popraviti.Sicer pa stare grme samo 
razredčimo in prestare veje malone do tal izrežemo. 
Pozimi lahko močneje obrezujemo samo tiste grmovnice, ki cveto 
na močnih enoletnih poganjkih. Tudi pri teh navajamo samo najbolj 
tipične: modrin, metuljnik, poletna medvejka in metličasta hortenzi-
ja. Kako močno rastline pomladimo, je precej odvisno od tega, kako 
močan je grm, podobno kot pri grmastih vrtnicah. Pri tem moramo 
vedeti, da je treba slabotnejše poganjke zmeraj bolj skrajšati kot 
močnejše. Slabe poganjke popolnoma odrežemo. Metličastahor-
tenzija je najlepša, če na enoletnih poganjkih pustimo samo po eno 
ali dvoje očes. Metuljnik, ki ga pomladimo, je treba pri tleh pokriti s 
plastjo preperelega gnoja, z listjem ali šoto, da pozimi, če ni dovolj 
snega, ne zmrzne. 

Resnica je podobna koprivi: če se je dotakneš, te zbode, če pa 
jo krepko zagrabiš, ti ne more ničesar 

Saphir 

Sir 
« mmm,k M, 

V R T I L J A K O V A L E S T V I C A 
Z ROMANO KRAJNČAN IN RADIOM KRANJ 
V zadnji oddaji Vrtiljakova lestvica na Radiu Kranj prejšnji torek 
je bil za nagrado Gorenjskega glasa - namizni koledarček z uro 
- izžreban Peter Ušeničnik iz Kranja, Sorlijeva 31. Petru 
čestitamo in ga prosimo, naj kar sam pride po nagrado (saj 
smo skoraj sosedje?) v naše uredništvo. 
Tudi nocojšnjo glasbeno lestvico bo namesto Romane vodil 
Slobodan. Slišim, da je kar v redu "nadomestek". Naslednji 
torek pa bo v studiu spet Romana, vsa čila, zdrava in polna 
novih zamisli in domislic. 
Po drugem krogu vašega glasovanja pa lestvica izgleda takole: 
5. M A M I PAPI 
4. L O P O V I 
3. IL C O C C O D R I L L O C O M E FA 
2. OBLEČEM SI O B L E K I C O 
L M O J DINO 

KUPON 
GLASUJEM ZA PESEM: 
MOJ NASLOV: 
Pošlji na Radio Kranj, 64000 Kranj, Slovenski trg 1 

Travna bilka mije zaupala skrivnost 
Nekoč sva z mamico odšli na travnik nabirat regrat. Sijalo je 
toplo spomladansko sonce, ki me je tako utrudilo, da sem se 
ulegla na mehko travo. 
Poslušala sem cvrčanje murenčkov in petje ptic. Opazovala 
sem travne bilke, ki so se dvigale proti soncu, kot da bi hotele 
zrasti do oblakov. Izgleda, da so me tudi one opazile. Ena od 
njih mi je zaupala skrivnost "Tudi jaz in moje sestrice bilke 
znamo peti. Takrat, ko sonce najtopleje sije in ptički najlepše 
pojejo. Vprašala sem jih: "Ali bi tudi meni zapele pesmico?" "Z 
veseljem!" so v en glas odgovorile bilke. 
"Me smo male bilke, 
sončku se smehljamo, 
z vetrom se igramol" 
Kar naenkrat se je zvečerilo in zaslišala sem mamičin glas: "Ana, 
pridi, greva domov!" Bilkam sem obljubila, da se bom še vrnila k 
njim na travnik. 
• Ana Debevc, 4. c r. OŠ Cvetka Golarja, Skorja Loka 

Filmska nagradna uganka 

Film Tina - Kaj ima ljubezen pri tem seveda pripoveduje 
življenjsko zgodbo slavne črne pevke Trne Turner. Tokrat smo 
dobili zares ogromno pravilnih odgovorov, žreb pa je za nagrado 
- po par brezplačnih vstopnic, ki jih podarja Kino podjetje Kranj 
- izbral Petro Roblek, 64205 Preddvor, Bašelj 10, in Marjana 
Kunšiča, 64247 Zg. Gorje, Krnica 43. Čestitamo. 
Na platno prihaja nov zanimiv film, in sicer Vsi naši mušketirji v 
režiji Stevena Hereka. To je že peta pomembnejša filmska 
verzija Dumasovega romana. V vlogah mušketirjev se tokrat 
predstavljajo Charlie Sheen (Aramis), Kiefer Sutherland 
(Athos), Oliver Platt (Porthos) m Chris O'Donnell (D'Artag-
nan), torej sami blesteči igralci. Rebecca de Mornav je zlobna 
Miladv, Gabrielle Anwear pa kraljica Anne. Najnovejši film o 
treh mušketirjih je zabaven, akcijski, z množico dvobojev, 
pobegov, drznih rešitev in seveda duhovitega dialoga. Najbolj 
zabaven pa je Tim Curry kot spletkarski kardinal Richelieu. 
Nagradno vprašanje: naštejte naslove treh filmov, v katerih je 
zaigral Charlie Sheen. Odgovore pošljite do 4. februarja na 
naslov: CP Gorenjski glas, 64000 Kranj, Zoisova 1 - Filmska 
uganka. 

BK tiso: 

M o j a p o t v š o l o 
Moja pot v šolo se začne na pragu domačih vrat Počakam na 
dvigalo in se odpeljem v pritličje. Na dvorišču se dobimo s 
sošolkami in sošolci in odidemo proti šoli. Med potjo se 
pogovarjamo. Pred podhodom ie veliko luž. V njih včasih 
opazujemo žabe in paglavce. Pred šolo se še malo lovimo, da se 
do konca zbudimo. Ko zaslišimo zvonec v šoli, stečemo v razred, 
še prej pa se preobujemo. 
• Urška Košu, 3. b r. OŠ Matije Čopa, Kranj 

Šolski koš 
Kaj je v šolskem košu, 
se sprašuje debelušček skopušček. 
V glavah trava se je zaredila 
in namesto možganov naselila. 
V šolskem košu so ocene 
in različne scene. 
Med odmorom se lovimo, 
na šolo pozabimo, koše preobrnemo. 
Torej, kaj je v šolskem košu? 
Jaz vem odgovor! 
Spisi in napisi. 
Raztrgani spisi 
in počečkani napisi! 

• Nina Mandeljc, 5. b r. OŠ Gorje 



O D R A T E Č D O R O D I N 
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Ob mednarodnem letu družine V jeseniški občini že 7.300 upokojencev 
Jesenice - V Sloveniji se premalo ukvarjamo z zares 
perečimi problemi družbe. V Jeseniški občini je 10 
tisoč aktivno zaposlenih in kar 7300 upokojencev, 
večinoma starostno upokojenih. 

Pri nas je razmeroma malo 
žensk v politiki in nasploh v 
družbenem življenju. Tiste pa, 
ki so, želijo, da bi tudi v 
Sloveniji začeli razmišljati o 
resničnih problemih slovenske 
družbe in probleme tudi začeli 
razreševati. 

Predsednica j e s e n i š k e g a 
izvršnega sveta Rina Klinarje-
v a s e J e pred nedavnim udele
žila posvetovanja v Ljubljani na 
temo Slovenske ženske na pra
gu tretjega tisočletja. Posveto
vanje je pripravilo društvo za 
enake možnosti žensk in moš
kih, udeleženci pa so sprego
vorili o številnih perečih 

vprašanjih slovenske družbe. 
Rina Klinarjeva pravi: 
»Na žalost je v Sloveniji že 

tako, da se premalo pogovarja
mo o temeljnih problemih slo
venske družbe - v ospredju so 
venomer druge, večinoma poli
tične teme. Med nekaterimi 
podatki, o katerih se je govor
ilo na posvetovanju, sem bila 
resnično presenečena. Recimo: 
ko so strokovnjaki analizirali 
učbenik za slovenski jezik, so 
ugotovili, da je v učbeniku za 8. 
razred osnovne šole kar 117 
likov za dečke in le šest likov 
za deklice. Podobno je bilo tudi 
v vseh drugih učbenikih za 

osnovno šolo.Naposvetovanju 
sploh ni bilo nobenih pomemb
nih razlik v razmišljanju, katere 

so tiste prave teme, ki bi jih 
morali reševati. 

Dejstvo je, da smo ženske 
naravna večina - v Sloveniji 
predstavljajo več kot polovico 
prebivalstva. Če bomo zane
marili možnosti za odpiranje 
novih delovnih mest in za 
zaposlovanje, nas bo v tretjem 
tisočletju samo še milijon. Gre 
za to, da nataliteta zaskrblju
joče pada, mladi se želijo na
dalje izobraževati, poročajo se 
kasneje in težko se odločajo za 
otroka. 

Za jeseniško občino, denimo, 
pa je precejšen problem upoko
jevanja, saj s tem, ko je vedno 
več predčasno upokojenih, pre
lagamo bremena v prihodnost. 
Pokojninski zakon se bo moral 

spremeniti, nujno bo treba 
uvesti in ljudem omogočiti 
različne oblike dela. Zgovoren 
je podatek, da danes prispevek 
za pokojninsko zavarovanje 
predstavlja že 50 odstotkov 
neto plače - v prejšnjih letih je 
znašal 20 odstotkov. V jeseniški 
občini je ob 10 tisoč aktivnih 
prebivalcih kar 7.300 upokojen
cev, dobra polovica jih je star
ostno upokojenih. 

Slovenija se vse preveč ozira 
v preteklost in se premalo 
zaveda, kaj bo jutri. Že danes 
pa bi se morala lotiti takih in 
podobnih problemov, ki j i sploh 
zagotavljajo obstoj in razvoj.« • 
D.Sedej 

D e l a v c i i z k o n c e r n i 
s e v r a č a j o 

Jesenice - Vlada Republike 
Slovenije je v izhodiščih sana
cije slovenskih železarn zah
teva la , d a je v p r v i fazi 
potrebno Izvršiti decentraliza
cijo funkcij trženja, nabave, 
Izterjave, n a č r t o v a n j a In 
tainujenja tako. da bodo po
samezne družbe uresničevale 
te poslovne funkc-ilesamos-
tojno na posameznih lokaci
jah. 

N a osnovi reorganizacije 
Slovenskih že lezarn se vsa 
mesta nabave i n prodaje na 
koncernu slovenskih železarn 
ukinejo, dejavnosti pa se pre
nesejo na lokacije Jesenice, 
Ravne l n Store. To pomeni 
prerazporeditev tistih delav-
fcev, k i so zdaj zaposleni na 
koncernu. Formalno pravno: 
*rsl t is t i delavci, za katere 
d ružbe na lokacijah ne bodo 
riašle delovnih mest. postane
jo presežni delavci koncema. 
Torej se tudi na Jesenice 
vrača približno štirideset de
lavcev, k i so b i l i do zdaj 
zaposleni v koncernu slovens
kih železarn. 

40 let jeseniške Delikatese Prebogati smo,da bi podjetje lahko odkupili 
Jesenice - Jeseniška Delikatesa ima od Kranjske 
Gore do Žirovnice 15 trgovin. Vseh štirideset let so 
grad i l i trgovine in jih obnavljali, zdaj pa imajo toliko 
premoženja, da ga sami delavci z notranjim odkupom 
ne morejo olastninitL 

Trgovsko podjetje Delikate
sa Jesenice je lani decembra 
Praznovala 40-letnico ustano
vitve. V vseh minulih letih je 
Delikatesa pomembno prispe
vala v preskrbi prebivalstva. 

Direktorica Nada Rožičeva 
vodi podjetje že dvajseto leto. 
Takole pravi: 

»Delikatesa je bila od leta 
1953 do leta 1973 samostojno 
podjetje. Zakon o združenem 
letu j i je prinesel obdobje 
samoupravnega sporazume
vanja in dogovarjanja. Zdaj 
smo spet samostojna firma. 

Plače v Delikatesi n ikol i 
niso bile visoke, dobivali pa 
smo jih redno vsak mesec. V 
vseh 20 letih Delikatesa ni 
nikoli imela izgube in niti en 
sam dan blokiranega ž i ro 
računa, obveznosti do dobavi

teljev pa smo redno poravna
v a l i . T u d i to je boniteta 
podjetja. 

Vsa leta smo skrbeli za 
adaptacije trgovin in gradili 
nove - od Kranjske Gore do 
Zabreznice. Imamo 15 trgovin 
in dva bifeja v skupni površini 
6 tisoč, kvadratnih metrov. V 
Delikatesi nas je zaposlenih 
96 in približno toliko nas bo v 
prihodnje tudi ostalo. D e l 
naše dolgoročne politike je 
ponuditi veliko kvalitetnega 
blaga po najugodnejših cen
ah. Z a dobro trgovsko pod
jetje je n a j p o m e m b n e j š e 
ve l iko š tev i lo zadovoljnih 
kupcev. V prihodnost gleda
mo z optimizmom in ponosni 
smo, da smo v preteklosti kot 
skrbni gospodarji dobro ople
menitili družbeni kapital. De
lali smo, kot bi bila firma naša, 
zdaj pa smo preveč bogati, da 

podjetniški liberalizem in po
manjkanje kakršnihkoli pre
hodnih določb in omejitev, ki 
bi usmerjale poslovno rav
nanje slovenskih direktorjev, 
je pripeljalo Slovenijo do 
mnogih afer. Vlada in parla
ment sta sama ustavrila raz
mere za divjo privatizacijo. 

Tako kot mnogi čakamo na 
revizijo tudi v Delikatesi, K o 
bo postopek končan, bomo 
dokončno oblikovali program 
lastninjeja. Zaradi velike kon
kurence tudi zasebnih trgov
cev si stagnacije ne bomo 
mogli privoščiti . Čaka nas 
računalniško opremljanje več
j ih t rgovin, posodabljanje 
opreme, kadrovsko izobraže
vanje. Upam, da bosta vlada 
in parlament poskrbela za 

pravni red, da bo zakonodaja 
bolj motivirala dobra podjetja, 
predvsem pa, da ne bodo 
sprejemali neracionalnih pre
dpisov. 

Če nam bo Agencija za 

{>rivatizacijo potrdila program 
astninskega preoblikovanja, 

bomo z veseljem tudi v Del i 
katesi sprejeli certifikate tudi 
odJeseničanov, k i niso naši 
upokojenci ali ožji sorodni
ki.« • D.Sedej 

bi se z notranjim odkupom 
olastninili. 

Skoraj dve leti in pol je naša 
vlada iskala model, lastninjen
ja, poli t iki so razlagali, da 
podjetja niso last zaposlenih. 
V tem prehodnem obdobju je 
vladala pravna zmeda. Popoln 
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PRODAJA KOMPLETNEGA PROGRAMA 

• prodaja na kredit ©prodaja staro za novo 

• servis prodaja rezervnih delov# zavarovanje 
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I m a m o n o v d e l o v n i č a s : 
OD 8. DO 12., in OD 13. DO 17. URE, 
SOBOTA OD 8. DO 12. URE. 
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1 . f e b r u a r j a b o i z š l a 

D E Ž E L A 
priloga o radovljiški občini, 

na osmih straneh in v večji nakladi! 
Brezplačno jo bodo prejela vsa gospodinjstva 

v radovljiški občini! 
Če želite vašo dejavnost predstaviti v prilogi, pokličite 

po telefonu 2 2 3 - 1 1 1 T o m a ž a G r u d n a 
in se dogovorite za obisk! 

V O D O V O D J E S E N I C E m 
P L l N S T A L 

64270 JESENICE - M.Tita 49-p.p.78 
P R O D A J N I S A L O N 

JESENICE, C. v ROVTE 12a 
TelVfax:064/861-551, uprava 81-744 

DEL ČAS:8-18, SOBOTA.8-12 
PRODAJA MATERIALA 

• vodovodni material • sanitarna keramika 
• ogrevanje % plinske naprave BOSCH.JUNKERS, 

BERETTA UNICAL, SIME, OCEAN 
PROJEKTIRANJE IN MONTAŽA 

•plinskih naprav«centralne kurjave •vodovodne inštalacije 
•propanskih čistem 

SERVIS 
• plinskih trosil •plinskih in oljnih gorilcev §]/£lT0VANJE 

• z vseh področij hišne energetike 

K a j b o z j e s e n i š k i m i 
č i s t i l k a m i ? 

Jesenice - V jeseniški žele
zarni je bilo zaposlenih pri
bližno 25 čistitk, k i j i h je po 
reorganizaciji Železarne Jese
nice prevzela zasebna Jeseniš
k a firma. Zasebnik Je v skladu 
z zakonom od ministrstva za 
delo z a vsa nova delovna 
mesta tudi dobil sredstva, s 
flnnami v Železarni pa podpi
sal pogodbo za delo, k i so ga 
opravljale člstilke. 

Pred novim letom pa so 
delavke prejele odločbo, da 
bo zasebna firma Intex. v 
katero so bile razporejene, 
prenehala s to dejavnostjo. 
Delavke so prejele odločbo, 
da j im trajno preneha potre
ba po delu v Intexu, d.o.o., 
Jesen ice i n d a J ih bo za 
nedoločen čas prevzela neka 
firma v Kranju. 

Delavke so se pritožile na 
sklep firme Intex, kajti mnen
j a bo, da bi pred odločbo o 
prenehanju zaposlitve morale 
imeti sklep o novi zaposlitvi. 
Zasebnik se je pr i prevzemu 
delavk obvezal, da j i h bo imel 
zaposlene dve leti - zdaj sta 
dve leti mimo. delavke pa so 
postale trajni presežek. S tem, 
da l im zasebnik osebnih do
hodkov n i Izplačeval redno -
zdaj j i m dolguje še novembrs
ko i n decembrsko plačo. 

Ko smo vp ra ša l i firmo v 
Kranju, v katero naj b i zdaj 
prešle Jeseniške čistllke, nam 
je njen direktor povedal, da še 
nima sklenjenih vseh pogodb 
z železarno Jesenice in da se 
še le dogovarja o prevzemu 
delavk firme Intex. In pripom
nil , da upa, da se bo vse dobro 
izteklo ln da bo sklenil vse 
pogodbe s firmami Jeseniške 
Železarne ter zaposli l jese
niške člstilke. 

Le-te kljub prejemu sklepa, 
da za njih nI več dela, delajo 
še naprej. Vložile pa so tožbo, 
da naj direktor razveljavi vse 
odločbe, k i j i h je izdal 15. 
decembra, ko j i m Je b i l vro
čen sklep o prenehanju delov
nega razmerja. 

5 0 l e t j e s e n i š k e 
g i m n a z i j e 

Jesenice • 50-letnlca jese
niške gimnazije bo res šele 
leta 1995, vendar so na Jese
nicah že zdaj imenovali 13-
članski organizacijski odbor, 
k i bo pripravil vse potrebno za 
slovesnost ob tem Jubileju. 

Slovesnost, na katero naj bi 
povabili vse nekdanje matur
ante jeseniške gimnazije, naj 
bi b i la 25. Junija. Do tedaj pa 
bo temeljito obnovljena tudi 
stavba jeseniške gimnazije, za 
katero je sredstva že odobrilo 
min i s t r s tvo za š o l s t v o l n 
Šport. Z adaptacijo, k i pre
dstavlja kar precejšnjo inves
t ic i jo , naj b i zace l i letos 
marca, potekala pa naj b i 
tako. da ne b i preveč motila 
gimnazijskega pouka. Starše 
in tudi dijake so že zaprosili 
za razumevanje, kajti delali 
bodo v č a s u pouka. 

MFIA7 



azvoj Planice 
i 
R a t e č e - V prostorih krajevne 
skupnosti Rateče so b i l i že 
razgrnjeni variantni predlogi 
ureditvenega nač r t a Planica. 
Zdaj bodo te predloge o ure
ditvi Planice predstavili tudi v 
Kosovi graščini n a Jesenicah, 
namen javne razprave pa je v 
tem, da b i čimveč ljudi pre
dlagalo ustrezne reš i tve za 
Planico. 

Ureditveni n a č r t i Planice 
varujejo naravo ln predvide
vajo t akšen razvoj, k i Je za ta 
prostor najbolj primeren. Pre
dvsem se razvoj usmerja v 
turizem In šport . 

Po pripombah na ureditveni 
načr t bodo sprejeli osnutek o 
razvoju Planice i n ga predla
gali v sprejem vsem trem 
zborom jeseniške skupšč ine . 

Kdo bo saniral 
poškodbe? 

Jesenice - V nekaterih je
seniških krajevnih skupnos
tih - v Žirovnici, na Hrušici i n 
v Podmežakli - se zelo trudijo, 
da b i se končno že razrešilo 
vprašanje saniranja poškodb 
na cestah. Ko se Je namreč 
gradila avtocesta Hruš ica -
Vrba. so ustanovili posebno 
komisijo, odbor za varovanje 
interesov občanov. Odbor se 
je skupaj z Izvajalci i n inves
titorji gradnje avtoceste dogo
vori l , d a bodo po k o n č a n i 
Izgradnji san i ra l i tud i vse 
tiste poškodbe, k i bodo zara
di prevozov težkih tovornja
kov nas ta le n a J e s e n i š k i 
magistralni cesti l n na vseh 
drugih regionalnih cestah. 

AIcaže, da pri SCT ni ravno 
prevelikega navdušenja , da bi 
nakazali denar ali kar sami 
sanirali poškodbe. J e sen i ške 
ceste so resnično zelo poško
dovane, zato je nezadovoljstvo 
krajanov v vseh prizadetih 
k r a j e v n i h s k u p n o s t i h š e 
kako upravičeno. Do 15. de
cembra je b i l rok, v katerem 
naj b i SCT ocenili škodo - a 
rok Je potekel i n n i ne fi
n a n č n e konstrukcije i n ne 
zagotovila, kdaj bodo - Če 
sgtoh bodo - poškodbe sanlr-

Na P l a v ž u novi 
telefonski prikl
jučki 

Jesenice - Jesenišk i izvršni 
svet Je sprejel sklep o podpisu 
pogodbe s PTT podjetjem 
Kranj. Pogodba določa, da se 
na Plavžu lahko priključijo 
novi telefonski naročniki , ven
dar pa bo potrebno zgraditi 
dodatno telefonsko omrežje. 
Pogodbena cena znaša nekaj 
več kot 18 milijonov tolarjev. 

a j s e n e p o s i p a j o 
c e s t e 

Jesen ice - K o je č l a n Jese
n i š k e g a I z v r š n e g a s v e t a 
Po lde Z u p a n č i č p o s t a v i l 
vprašan je , zakaj sc ne posi
pajo poledenele cest v obči
ni , Je dobil od sekretariata za 
urejanje prostora naslednji 
odgovor 

»Posipanje lokalnih ln ne
kategoriziranih cest na ob
močju j e s e n i š k e b č i n e po 
operativnem p l anu z imske 
službe za letošnjo sezono Iz
vaja ONIKS. p.o.. Kovinar 
Jesenice. Posipanje poledice 
se izvaja po potrebi na vseh 
voznih površinah. Prioritetne 
morajo hi t i posute ceste, po 
katerih se izvaja avtobusni 
promet ln dostava do trgovin, 
s pričetkom ob 2. u r i zjutraj. 
Dežurni delovodja koordinira 
in obvešča o izvajanju del 
zimske službe tudi Policijsko 
postajo l n Center za obveš
čanje . Pos ipni mater ial za 
poledico se uporablja pesek 
pomešan s soljo...« 

H o t e l Š p i k v G o z d M a r t u l j k u V hotelu bo slovenski smučarski muzej 
Gozd Martuljek, 24. januarja - Številne športne ekipe hvalijo hotel Spik v Gozd Martuljku zaradi kvalitete storite 
in udobne namestitve. Ko bodo tekme v Planici, bodo v hotelu Špik odprli prvi slovenski smučarski muzej. 

Petrolov hotel Špik v Gozd 
Martuljku, v katerem so v 
spodnjih prostorih obogatili 
hotelsko ponudbo s savno, 
trgovino, frizerskim salonom, 
prostorom za fitness in masa
žo, poleti in pozimi obiskujejo 
d o m a č i in tuji gostje. Se 
posebej se v tem hotelu odlič
no počutijo športne ekipe in 
športniki: zanimivo je, da vsa 
leta, ko je bila tekma za Pokal 
Vitranc, prebivajo v tem ho
telu italijanski smučarji in 
trenerji. Tako kot vsako leto 
so od kranjskogorskih organi
zatorjev izrecno zahtevali, da 
prebivajo v hotelu Špik ali pa 
se bodo voz i l i v sosednji 
Trbiž.. 

V ho te lu Šp ik v G o z d 
Martuljku se že nekaj časa 
intenzivno pripravljajo na sve
tovno lokostrelsko prvenstvo, 
k i bo leta 1996. Okolica hotela 
je turistično zelo zanimiva, 
neokrnjeno naravo pa obču
dujejo tudi vsi tisti gostje, k i 
imajo pole t i i n poz imi v 

kampu poleg hotela svoje 
prikolice. 

V hotelu Špik so začeli in 
tudi nadaljujejo s smučarsko 
šolo, v gosteh pa imajo številne 
smučarske ekipe, ki se iz Mar
tuljka vozijo na trening na 
smučišča v Podkorenu. Precej 
italijanskih gostov bo prav v 
Martuljek prišlo z italijanskimi 
vlaki: hotel se namreč dogovar
ja z italijanskimi železnicami, ki 
pripravljajo turistične prevoze 
do Trbiža, odtod pa jih bodo v 
Martuljek pripeljali z avtobusi. 

Zanimivo je, da bodo v 

[»laniškem tednu prav v hote-
u Špik v G o z d Martuljku 

odprli prvi slovenski smučars
ki muzej. Eksponate o zgodo
vini in razvoju slovenskega 
smučanja bodo razstavili po 
vsem hotelu in bodo vedno na 
ogled gostom, k i bodo tu 
prebivali. 

Poleg slovenskega smučars
kega muzeja pa bo gostom na 
ogled tudi likovna razstava, k i 
jo pripravlja Vinko Bogataj. 

Značilnosti kranjskogorskega govora: 

» Mi pa gawarema takle... « 
Kranjska Gora, 24. januarja - Profesorica 
Mira Smolejevaje vedno zapisovala stare 
zgodbe in pripovedke v kranjskogorskem 
govoru. V zbirki Cicero sta izšla dva njena 
teksta o značilnostih kranjskogorskega 
narečja, kije ziljsko - koroški govor. Kaj 
vidi Pehta, ko prihaja v Kranjsko Goro. 

Profesorica M i r a Smolej je P j e v a n j a zbrala in tedaj 
trideset let poučevala sloveVs- £ E J ™ 
ki in angleški jezik v osnovni S S ^ p S S ? i n ^ S e 

iz naše dol ine, učenc i iz 
osnovne šole pa so pripravili 
tudi več literarnih večerov, na 
katerih so pod vodstvom Mire 
Smolejeve v kranjskogorskem 
govoru pripovedovali zgodbe 
in pripovedke. Sama pravi, da 
je bila večina zgodb iz leta 
1940, ko naj b i zgodbe iz 
kranjskogorskega območ ja 
zbrala in uredila Ivica Rupni-
kova, vezno besedilo pa je za 
literarne večere pripravil Ben
jamin Gracer. 

K o smo pred nedavnim v 
kranjskogorskem zborniku 
Alternative brali besedilo v 

k ran jskogorskem govoru , 
smo o b i s k a l i profesor ico 
Miro Smplejevo. V Alternati
vah je izšel govor Pehte, za 
katerega je besedilo prispeva
la Kranjskogorka Marica Glo-
b o č n i k , v k ran jskogorsk i 

fovor pa ga je prevedla Mi ra 
molejeva. Pehta med drugim 

takole po kranjskogorsko pra-

»Učaseh je bwo na Padleso, 
Wratnjeko pa akol VVitranca 
strašno fletno, k' je biu tak 
gmah. Gamse, sme, zece, isice 
pa druga deujad sa se u tropeh 
sprehajale pa K r i urno pwazo -
k i Barouce pabarite če na 
vvcrjcmete. Gamse pa srne sa 
bandrale, kar jh ni balezen 
pabrawa. Diwje kaze sam m ' 
k i same panujale mlek, zej pa 
k i črn kafe pjem, pa še tga f na 
mogwa če f na raewa žvvahta u 
Hermagororo, da m' učaseh 
hčer pakeljček pošljeja. Gune 
z U k u me pa s serkica zakwa-
daja, pa že gre. Js zwo nerada 
med ljedi hodm, pa sa me 
useglih ankrat ž w a h t e n ć e 
sprajle, da sm šwa...« 

M i r a Smolejeva pravi: 
»Kranjskogorski govor je 

ziljsko - koroško gorenjski 
govor, o katerem govori tudi 
najnovejša izdaja dr. Tineta 
Logarja, k i je ponatisnil knji
go in kasete o slovenskih 
narečjih. M e d njimi je izdal 
tudi kranjskogorski govor z 
mojima dvema tekstoma, k i 
sem j i h predstavila v moji 
nekdanji seminarski nalogi. 

Kakšen je kranjskogorski go
vor? 

Kranjskogorski govor it*? 
še nekaj starih posebnosti 
ima besedno dvojno intonaci; 
jo, je melodičen s svoji*1' 
dvojnimi naglasi, k i jih poz*3 

samo še srbohrvaščina. Pozna 
mehčanje v črkah k, g, č, Š' 
Kranj skogorci ne rečemo o? 
ehi, ampak areši. Ima vrst" 
posebnosti, k i j ih mladi W 
govorijo in ne poznajo V«*j 
Imamo široki in ozki e in 0 l 

vrsto n e m š k i h p o p a č e n ^ 
akanje, ko namesto o govof; 
imo a... Z n a č i l n o je tud1 

šwapanje, ko rečemo rek*"1 

Ea šwa in tako dalje. Kranj S i 

ogorski govor tudi ne poz*3 

srednjega spola: govorim" 
mlek pa okn pa špegu... 

Kranjskogorski govor govof' 
ijo še v Srednjem vrhu, ta& 
manj pa v Kranjski Gori, kjer' 
domačem narečju govorijo le 1 
starejši. Škoda, kajti govor f 
nekajposebnega, melodičen f 
in zelo lep...« • D.Sedej 

šoli v Kranjski Gor i , obenem 
pa je bila med učenci zelo 
priljubljena voditeljica šolske
ga literarnega krožka. Profe
sorica Mi ra Smolejeva je v 
Kranjski G o r i kot domačinka 
znana po tem, da imenitno 
govori kranjskogorsko nar
ečje - kranjskogorski govor. 

K o je še poučevala na šoli, 
je vodila literarni krožek. V 
desetih le t ih je predvsem 
spodbujala učence m učenke, 
da so zbirali kranjskogorske 
pripovedke - po vsej Kranjski 
Gor i so zapisovali vse to, kar 
so j im pripovedovali starši in 
stari starši. 

Mi ra Smolejeva je njihova 

L A D A 

Tel.064/861-204 
Kidričeva 26/c, 64270 JESENICE 

N A J C E N E J Š A P O N U D B A A V T O M O B I L O V L A D A 

S A M A R A 1 0 . 8 0 0 D E M 

C A R A V A N 9 . 9 3 0 D E M 

N I V A 4 X 4 1 2 . 8 3 0 D E M 

P o s r e d u j e m o 
p r o d a j o 

r a b l j e n i h 
v o z i l 

Ugodni krediti brez pologa •leasing 
vsi avtomobili v zalogi •cene do 

registracije 

GRADIŠ 
GRADBENO PODJETJE 
JESENICE, p.o. 

vam nudimo po ugodnih cenah: 

- betonske tlakovce različnih vrst 
- betonske plošče za tlake različnih vzorcev in različnih barv 
- izdelujemo lesena ostrešja stanovanjskih hiš 
- vrtne in cestne robnike 
- obnavljamo fasade stanovanjskih, poslovnih in sakralnih 

objektov 
- izvajamo stanovanjske hiše tudi do III. gradbene faze 
- izvajamo vsa gradbena dela na stanovanjskih in industrijski 

objektih 

Za takojšnje plačilo nudimo poseben popust 



Kranj z okolico bo ogreval plin 
Z začetkom gradnje I. etape plinifikacije široke potrošnje se Kranj pridružuje tistim 
slovenskim mestom, ki so se z ukrepi lotila izboljšanja kvalitete zraka. Vse aktivnosti so 
rezultat široke pripravljalne akcije, ki se je začela 1990. leta v Izvršnem svetu z Odborom za 
plinifikacijo in podjetjem Domplan. 

Kranj, januarja - V Kranju se plinovodno omrežje širi hitreje, kot 
so napovedovala najbolj optimistična predvidevanja. Če bodo 
uresničena tudi za letos načrtovana dela, se bo lahko že 60 
odstotkov mestnega območja priključilo na zemeljski plin za 
široko potrošnjo, saj bodo na teh območjih izvedeni napajalni 
plinovodi in merno reducirne postaje, ki so osnova za nadaljnje 
širjenje razvodnega 100-milibarskega omrežja do posameznih 
(individualnih) porabnikov. 

Sredi meseca je bila v avli 
občinske skupščine zanimiva 
razstava, na kateri je Domplan 
skupaj s proizvajalci in trgovino 
[>redstavil potrebno in razpo-
ožljivo opremo za ureditev 

Posamičnih (individualnih) ko
tlarn za ogrevanje z zemeljskim 
plinom. Razstava, s katero so 
Želeli bodoče uporabnike sez
naniti s tehničnimi možnostmi 
za uporabo plina v individual
nih objektih, je vzbudila nepri
čakovano veliko zanimanje. 

1991. leta sta bila v Kranju 
izdelana dva obsežna projek-
tarProgram energetske oskrbe 
mesta Kranj in Idejni projekt 
plinifikacije široke potrošnje v. 
Kranju, ki dajeta temeljne us
meritve razvoja energetske 
oskrbe mesta in okolice. Pro
jekta na osnovi ekonomskih 
meril in sedanjega stanja topli-
nkacije oziroma plinifikacije 
mesta opredeljujeta območja, 
ki bodo oskrbovana s toplotno 
oziroma plinsko energijo. Oba 
Projekta je potrdil Izvršni svet 
občine Kranj, usklajevanje pa 
zdaj opravljal Odbor za plinifi
kacijo. Na območjih, ki so že 
danes pokrita s kotlovnicami, je 
predvideno širjenje mreže to
plovodov in priklapljanje več-
stanovanjskih objektov na 
daljinsko ogrevanje. Strnjena 
naselja v posamičnih (indivi
dualnih) stanovanjskih hišah 
Pa se bodo oskrbovala z direkt
nimi priključki na razvodno 
omrežje zemeljskega plina. 

Obstoječe plinovodno om
režje v Kranju, ki napaja vse 
^ečje industrijske porabnike in 
Toplarno na Planini, je bilo 
zgrajeno tako, da omogoča 
nadaljevanje plinifikacije mes
ta in tudi bližnjih ter oddaljenih 
Primestnih naselij. Sicer pa je 
gradnja glede na investicijsko 
zahtevnost in razvejanost bod
l e g a plinovodnega omrežja 
°predeljena po fazah. 

1. faza: 1993 - 1994 
- Gradja plinovodov IBI -

Merkur in IBI - Športni park, 
Plinifikacija kotlovnice v soses

ki Vodovodni stolp s pripadajo
čimi merilno-regulacijskimi 
postajami; 

- Oskrba široke potrošnje z 
zemeljskim plinom za ogre
vanje ob Partizanski cesti; 

- Oskrba široke potrošnje z 
zemeljskim pl inom starega 
mestnega jedra. 

2. faza: 1994 - 1998 
- Oskrba z zemeljskim plinom 

severnega dela Kranja ( B A 
Z E N - Šolski center ISKRA) ; 

- Oskrba območij z zemeljs
kim plinom, ki so povezana na 
M R P (merilno - regulacijska 
postaja) Planina; 

- Gradnja povezovalnih pli
novodov, ki bodo povezovali v 
enotno mrežo območja starega 
dela mesta, Planine, Huj in 
Klanca. 

3. faza: 1999 - 2010 
- Oskrba z zemeljskim plinom 

primestnih naselij; 
- Oskrba z zemeljskim plinom 

ostalih naselij v sedanji občini 
Kranj (Naklo s Strahinjem, 
Kokrica, Mlaka, Britof, Viso
ko, Preddvor, Šenčur, Cerklje, 
Golnik...) 

mesta so za gradnjo 1. etape 
plinovodnega omrežja združili 
denar Sklad stavbnih zemljišč 
občine Kranj, Merkur Kranj, 
Petrol Zemeljski plin Ljubljana 
in Domplan Kranj. Na osnovi te 
pogodbe se je avgusta lani 
začela gradnja plinovodne in
frastrukture za oskrbo široke 
potrošnje. Vključevala je: re
konstrukcijo M R P (merilno 
razdeline postaje) IBI, gradnjo 
M R P Merkur, gradnjo M R P 
Bazen, plinovod za široko po
trošnjo na Partizanski cesti, 
plinovod za široko potrošnjo 
na odseku M R P IBI - M R P 
Bazen - kotlovnica Vodovodni 
stolp. Dela potekajo po progra
mu in bodo končana vključno z 

ju KS Vodovodni stolp je načr
tovana gradnja razvodnega 100-
milibarskega omrežja od M R P 
Merkur in M R P Bazen do 
posameznih individualnih por
abnikov. Za celotni območji je 
naročena izdelava lokacijske 
dokumentacije za sekundarni 
del 100-milibarskega plinovod
nega omrežja. Po programu naj 
bi do začetka letošnje gradbene 
sezone že pridobili vsa soglasja 
za lokacijsko odločbo in grad
beno dovoljenje. 

Vzporedno z gradnjo 1. 
etape potekajo tudi aktiv
nosti za priključevanje po
samičnih (individualnih) 
porabnikov. V KS Vodo
vodni stolp in KS Center 
sta bili izvedeni anketi med 
bodočimi uporabniki. Od
ziv je bil zelo dober, saj se je 
v obeh KS prijavilo za 
priklop kar okrog 200 in
teresentov 

Cena za individualni stano
vanjski priključek znaša 60 
DEM v tolarski protivred
nosti za vsak KW (kilovat) 
priključne moči. Za indivi
dualno hiš to pomeni, da 
znaša cena priključka od 
1200 do 1500 DEM v 
tolarski protivrednosti. 

10. junija lani je bila 
podpisana pogodba za za
četek gradnje 1. etape 1. 
faze, ki vključuje povezavo 
med MRP IBI do kotlov
nice Merkur na Gregorčiče
vi ulici, ki bo osnova za 
plinifikacijo široke po
trošnje v mestnem jedru.in 
območju Partizanske ceste z 
možnostjo nadaljnjega šir
jenja na Primskovo. Sever
na veja pa zajema 
plinifikacijo novega baze
na in kotlovnice Vodovodni 
stolp, široko potrošnjo na 
tem območju in možnost 
širjenja na območje Zlate
ga polja. 

Kaj je bilo opravljeno lani 
Na osnovi pogodbe o širitvi 

plinskega omrežja na območju 

rekonstrukcijo M R P IBI do 
avgusta letos. V naslednji kur
ilni sezoni (94/95) bosta na to 

Elinovodno omrežje priključeni 
otlovnica Merkur in kotlovni

ca Vodovodni stolp. 
Zgrajen je 1-barski plinovod 

na območju trgovskega centra 
D O M Merkur v Naklem z 
M R P in 100-milibarskim plino
vodom za potrebe teh trgovskih 
objektov. 1-barski plinovod bo v 
prihodnosti oskrboval z ze
meljskim plinom tudi tudi na
selje Naklo. 

Letos načrtovana dela 
Na osnovi enakega financir

anja je letos načrtovano šir
jenje plinovodnega omrežja za 
široko potrošnjo. 

Tako je predvidena 2. etapa 
gradnje plinovoda na severnem-
delu Kranja, ki obsega gradnjo 
3-barskega plinovoda od ko
tlovnice v Sorljiievem naselju 
do kotlovnice Šolski center 
Iskra na Zlatem polju, z odce
poma za kotlovnico H-8 in za 
Zdravstveni dom. Za plinovod 
je pripravljena dokumentacija. 

Na območju ob Partizanski 
cesti v KS Center na območ-

Gradnje omrežja 
na drugih območjih 

Primskovo 
Na območju krajevne skup

nosti Primskovo bo zgrajena 
M R P Primskovo, ki bo dobavl
jala plin komunalni coni in 
oskrbovala široko potrošnjo na 
Primskovem, Klancu in Hujah. 

Orehek in Drulovka 
M R P Orehek bo napajala 

nov 10-barski plinovod, ki bo 
priključen na obstoječi 10-bars-
ki plinovod pri Delavskem 
mostu. M R P Orehek bo oskr
bovala široko potrošnjo v na
seljih Orehek in Drulovka. 

Stražišče 
M R P Stražišče naj bi se 

napajala iz 10-barskega plino
voda ob merni postaji Sava 
Kranj. 

Povezovalni plinovod v Old-
hamski cesti 

Trasa 3-barskega povezoval
nega plinovoda je predvidena 
tudi v Oldhamski cesti. Ta 
plinovod bo povezoval M R P 
Primskovo z M R P Bazen in 
M R P pri Merkurju. Vzdrževal 
bo stabilnost obratovanja plino
vodnega omrežja in napajal 
objekte v Komunalni coni in 
Tekstilno šolo. 

Dinamika gradnje plinovod
nega omrežja za široko potrošn
jo bo odvisna predvsem od 
interesa krajanov. Prednost 
bodo imela tista območja, kjer 
se bo za plin odločilo večje 
število uporabnikov oziroma 
lastnikov posameznih objektov. 

Jutri: 

Varno, udobno, cisto 
Svet se danes spopada z onesnaževanjem okolja. Slovenija 

pri tem ni izjema. Še nekaj časa bo velik del družbenega 
kapitala potreben za sanacijo okolja. V teh prizadevanjih in 
vlaganjih pa plinifikacija predstavlja enega izmed ukrepov, 
ki Kvalitetno rešuje onesnaževanje ozračja. 

Kranj je mesto Z zgodovinsko in kulturno tradicijo. Z 
obnavljanjem starega mestnega središča bo postajal turis
tično vedno bolj zanimiv. Za boljše počutje in bivanje v 
njem pa bo potrebno poskrbeti tudi za polepšanje okolja. 
Zadnje meritve onesnaženosti zraka v Kranju kažejo, da 
spada mesto z okolico v III. kategorijo onesnaženosti Ti 
podatki Hidrometeorološkega inštituta Slovenije pomenijo, 
da je zrak onesnažen nad dovoljeno mero, vendar še pod 
tako imenovano kritično mejo onesnaženosti Sicer pa 
Študije o onesnaženosti kažejo, da so glavni onesnaževalci 
industrija, posamična oziroma individualna kurišča ter 
promet Ker v Kranju danes že večina industrije uporablja 
kot osnovno energijo zemeljski plin, bo zato v prihodnjem 
srednjeročnem obdobju oskrba s plinom usmerjena v široko 
potrošnjo; to pa so posamična individualna kurišča, 
kotlovnice v stanovanjskih soseskah in druge... 

Podpredsednik IS Kranj Ferdo Rauter: 

K v a l i t e t n a e n e r g i j a 

v v s a k o h i š o 
Kranj se je plinifikacije lotil že 
pred leti, ko je bil še znan kot zelo 
onesnaženo mesto. Predvsem sta 
bila onesnažena stari del in Plani
na. Takrat so se potem začela tudi 
prizadevanja, da se kranjska in
dustrija preusmeri iz nekvalitetnih 
energetskih virov na kvalitetne. 
To je bil takrat predvsem Tcksti-
lindus, ki je bil tudi glavni ones
naževalec mesta Kranja. 

Tekstilindusu so sledila še druga 
podjetja, hkrati pa je bila to 
prelomnica v razmišljanjih, da se 
čimprej tudi zmanjša onesnaže-

Na vprašanje, če občina ali Domplan res ne bosta izdajala 
soglasij oziroma dovoljenj tistim individualnim interesentom 
za plin, ki bi se radi odločili zanj (za recimo tekoči naftni 
plin), še preden bi na njihovem območju prišlo do izgradnje 
plinovoda, je podpredsednik IS Ferdo Rauter odgovoril, da 
ne vidi razlogov za to, saj je interes občine ravno nasproten; 
da se sedanjih onesnaževalcev ozračja, čimprej bo ekonoms
ko mogoče, znebimo. 

nost, individualna kurišča preusmerijo. Prvi rezultati so se 
začeli kazati, ko smo priključili na plin prvega večjega 
"zasebnega" porabnika. To je bil energetski objekt na 
Planini. Potem smo z načrtovanjem, študijami, delom 
nadaljevali. Tako imamo zdaj vse pogoje in možnosti, da 
lahko začnemo priključevati objekte na zemeljski plin v 
severnem delu Kranja oziroma na območju Vodovodnega 
stolpa. Kranjčanom se zdaj dejansko odpira možnost, da se 
posamično priključijo na ta sistem. 

To pa je tudi zdaj želena usmeritev. Sprejeta je bila na 
Odboru za plinifikacijo, ki ga je imenoval Izvršni svet občine 
Kranj. Njegov program pa je podprla in sprejela tudi 
občinska skupščina, ko je Sklad stavbnih zemljišč prevzel 
vlogo soinvestitorja za splošno porabo oziroma široko 
potrošnjo v starem delu Kranja in v njegovi neposredni 
okolici. 

Tudi letos je v programu Sklada stavbnih zemljišč 
predvidena možnost nadaljnje izgradnje plinifikacije v 
Kranju. Vendar pa se bo Kranj hkrati moral tudi primerno 
organizirati za to, da bo v prihodnje lahko širil in oskrboval s 
plinom široko potrošnjo. Pravzaprav gre v tem trenutku tudi 
za obveznost do Merkurja in Petrola Zemeljski plin, s 
katerima sta se Sklad stavbnih zemljišč in Domplan 
dogovorila za tako imenovano statusno rešitev teh vlaganj v 
prihodnje. 

To pa pomeni, da se bodo morali v Kranju čimprej 
dogovoriti, kdo bo prevzel nalogo distributerja plina in s 
tem tudi vlogo izgradnje in širitve plinskega omrežja. Zdaj ta 
posel opravlja Domplan. Letos nas zato čaka po eni strani 
postopno priklapljanje oziroma vključevanje individualnih 
porabnikov v široki potrošnji, izgradnja in širitev mreže ter 
odločitev o distribuciji v prihodnje. 

Mislim, da je razstava v avli občinske skupščine sredi 
meseca pokazala, da ljudje niso le že precej seznanjeni z 
dosedanjim potekom plinifikacije v Kranju, ampak da so tudi 
zelo zainteresirani zanjo. Pravzaprav sta nas obisk in 
zanimanje presenetila. Sicer pa je celoten projekt nedvomno 
zanimiv in vabljiv tudi za proizvajalce opreme in ne le za 
potrošnike. Morda nas je v najširšem smisluzainteresiranosti 
Še nekako strah pred plinom; predvsem zaradi neznanja. Ne 
gre za strah, ki je specifičen za Kranj. Povsod v svetu, ko se je 
začela širiti plinifikacija, je bilo na začetku tako. Danes imajo 
v tujini na primer celo firme, ki imajo s tem v zvezi oziroma 
glede seznanja z njim natančno izdelan marketinški pristop 
od otroškega vrtca naprej. 



Zemeljski plin 

Varčen in ekološko sprejemljiv za vse 
Gradnja plinovodnega omrežja v Kranju, namenjenega oskrbi široke potrošnje, se je začela avgusta lani. Odvisna bo 
predvsem od interesa lastnikov individualnih objektov. 
Izdelana študija energetske oskrbe mesta Kranj in Idejni projekt plinifikacije široke potrošnje sta 
temeljna dokumenta, ki bosta v prihodnjem obdobju osnovno vodilo vseh aktivnosti na tem 
področju. Sicer pa se bo plinifikacija širila v skladu s finančnimi možnostmi in pripravljenostjo 
uporabnikov, da s priključitvijo svojih kurišč na zemeljski plin prispevajo svoj delež k 
prizadevanjem in izboljšanju kvalitete zraka in zdravju prijaznega bivalnega okolja. Gradnja je 
opredeljena etapno. 

i n a 

Plin ima pred drugimi kurivi 
poleg najpomembnejšega tako 
imenovanega ekološkega ele
menta kar precej prednosti. 
Tako na primer 7- do 15-krat 
manj onesnažuje okolje kot 
kateri koli drugi energent. Z 
zemeljskim plinom je moč na
domeščati tudi drago električno 
energijo. V urbanih naseljih v 
Sloveniji bi se lahko na primer 

f>roizvodnja elektrike v termoe-
ektrarnah zmanjšala za 37 

odstotkov, ozračje pa bi bilo s 
tem razbremenjeno 46 tisoč ton 
žveplovega dioksida na leto. 
Plin je tako, ker gre za primar
ni vir energije in ne potrebuje 
tako imenovane transformacije, 
najbolj konkurenčen med vsemi 
energenti. Proces izgorevanja 
zemeljskega plina je zelo eko
nomičen, izkoristek pa visok in 
znaša od 87 do 92 odstotkov. Pri 
ogrevanju na plin je mogoče 
avtomatsko krmiljenje po reci
mo dnevnem ali tedenskem 
programu. Zanj ie značilna 
velika čistoča obratovanja, 
stroški vzdrževanja pa so mini
malni. Ena od prednosti je tudi, 
da je zemeljski plin gorivo, ki ga 
ni treba hraniti v skladiščnem 
prostoru. Njegova poraba se 
tam, kjer se z njim že oskrbuje
jo, plačujejo "za nazaj" na 
podlagi porabljene oziroma iz
merjene količine na števcu. In 
nenazadnje je cena plina že 
danes konkurenčna vsem osta
lim virom energije, čeprav se še 
najmanj po ceni razlikuje od 
današnje cene kurilnega olja. 

Uporaba v gospodinjstvu 
Za oceno možnosti uporabe 

plina v gospodinjstvu je potreb
no najprej poznati povprečno 
strukturo potrošnje energije v 
gospodinjstvu. V naših klimats
kih razmerah je v povprečno 
opremljenem gospodinjstvu 
povprečna potrošnja energije 
naslednja: 

kuhanja vrsto prednosti: z mak
simalno ogrevalno močjo je 
mogoč začetek takoj pri vklju
čitvi; možna je brezstopenjska 
regulacija; uporaba je enostav
na in omogoča optični nadzor 
delovanja; ko je hrana skuhana, 
ni izgub zaradi ohlajanja ku-
halne plošče. 

Vse te prednosti se kažejo 
tudi v visokem izkoristku plins
kega štedilnika. 

Klasični štedilnik na pre
mog ima na primer 12-
odstotni izkoristek, elek
trični štedilnik 12-odstotni, 
štedilnik na olje 18-odstot-
ni in plinski štedilnik 55-
odstotni izkoristek. 

Danes se dobijo tudi že 
plinski štedilniki s keramično 
kuhalno ploščo s pulzirajočim 
plamenom in ventilatorsko 
plinsko pečico, ki omogočajo 
izkoristke celo do 65 odstotkov. 

Segrevanje 
sanitarne tople vode 

Za segrevanje sanitarne tople 
vode s plinom v gospodinjstvu 
je na voljo več načinov. Tako je 
mogoče neposredno akumula
cijsko segrevanje z akumula
c i j s k i m g r e l n i k o m , a H 
posredno segrevanje kotla z 
akumulatorjem. Možno pa je 
tudi pretočno neposredno seg
revanje s pretočnim grelnikom, 
ali posredno s kombiniranim 
pretočnim grelnikom. 

P R E T O Č N I G R E L N I K 
V O D E 

V pre točnem grelniku se 
voda ogreva sproti med odje
mom. Zato morajo imeti ti 
grelniki precej veliko toplotno 
moč in sicer od 18 do 28 
kilovatov. 

Prednosti teh grelnikov so: 
nižja cena v primerjavi z drugi
mi sistemi; majhne dimenzije; 
neomejena količina tople vode, 
takojšnja možnost uporabe to
ple vode brez začetnega ogre
vanja aparata; dober izkoristek 

ogrevanje prostorov. 61 do 81 odstotkov 
sanitarna topla voda 10 do 24 odstotkov 
gospodinjski aparati 5,4 do 10 odstotkov 
kuhanje hrane 2,3 do 4 odstotke 
razsvetljava 0,4 do 1,5 odstotka 

S plinom lahko pokrivamo 
vsaj 90 do 94 odstotkov vseh 
energetskih potreb v gospo
dinjstvu in sicer ogrevanje, 
sanitarno toplo vodo, kuhanje. 

Pregled plinskih naprav 
Domači proizvajalci plinskih 

naprav oziroma trosil (porab
nikov) so se omejili na nekatere 
najosnovnejše vrste. Tehnične 
izboljšave, ki na aparatih tujih 
proizvajalcev omogočajo večje 
izkoristke in tudi vedno večjo in 
raznovrstno uporabnost, k nam 
še niso povsem prodrle. Slej ko 
prej se bodo zagotovo le-tem 
prilagodili tudi naši proizvajal
ci. Sicer pa je naš trg že zdaj 
dokaj dobro založen z uvoženi
mi aparati in aparati iz tako 
imenovanega kooperacijskega 
in licenčnega sodelovanja s 
tujimi firmami. 

Kuhanje s plinom ima v 
primerjavi z drugimi načini 

(majhne izgube ohlajanja); 
majhne izgube v ceveh, če je 
gorilnik v neposredni bližini 
odjemnega mesta. 

Pomanjkljivosti pa so: rela
tivno velika toplotna moč; od-
jemna mesta naj bi bila zelo 
blizu aparata in hkrati tudi blizu 
vsak sebi; omejena pretočna 
količina oziroma omejena mož
nost hkratnega odjema na več 
odjemnih mestih. 

V zadnjih letih se je kvaliteta 
teh aparatov zelo izboljšala. 
Nova generacija teh aparatov 
na primer deluje bolj varčno in 
hkrati tudi s kvalitetnejšo do
bavo predvsem kar zadeva 
konstantno temperaturo vode 
t ud i p r i ma jhn ih k o l i č i -
n a h . K O M B I N I R A N I G R E L -
N I K V O D E 

Kombinirani grelnik vode 
združuje v istem ohišju dva 
aparata in sicer indirektni pre
točni grelnik sanitarne vode in 
obtočni grelnik vode za central
no ogrevanje. Značilnosti tega 
aparata pri pripravi sanitarne 
vode so približno take, kot pri 

pretočnem grelniku vode. Os
novne prednosti pred dvema 
ločenima aparatoma pa so: 
nižja cena, majhne dimenzije 
in samo en dimnik. 

A K U M U L A C U S K I G R E L -
M K V O D E 

V akumulacijskem grelniku 
se voda ogreva za zalogo ne
posredno s plinskim gorilni
kom. Glede na prostornino 
grelnika je lahko toplotna moč 
relativno majhna in sicer od 6 
do 16 kilovatov. 

Prednosti teh grelnikov so: 
majhna toplotna moč; možnost 
nemotene hkratne oskrbe s 
toplo vodo več odjemnih mest; 
možnost priklopa gospodinjskih 
aparatov (pomivalni, pralni 
stroj) na sistem tople vode, pri 
čemer dodatno zmanjšamo por
abo električne energije za 17 
odstotkov pri pomivalnem stro
ju in za 30 odstotkov pri 
pralnem stroju. Obratovalni 
Čas pa se skrajša za 15 do 20 
minut. Veliki tovrstni aparati pa 
so primerni tudi za oskrbo več 
stanovanjskih enot. 

Pomanjkljivosti akumulacijs
kih grelnikov vode pa so: večja 
dimenzija in višja cena v pri
merjavi s pretočnim grelnikom, 
omejena količina tople vode in 
obratovalne izgube med miro
vanjem. 

P L I N S K I K O T E L Z A K U 
M U L A T O R J E M 

Kotel je namenjen centralne
mu ogrevanju in posredni pri
pravi sanitarne tople vode v 
akumulatorju. Oskrba s sanitar
no toplo vodo je enaka kot v 
akumulacijskem grelniku, imajo 
pa ti kotli še dodatno možnost 
kombinacij z drugimi energets
kimi viri, kot so sonce, elektri
ka. 

Ogrevanje prostorov 
Pri kurjenju s plinom sta dve 

možnosti za ogrevanje stano
vanj: lokalno ogrevanje s plins
k i m i p e č m i i n cent ra lno 
radiatorsko ogrevanje. 

Lokalno ogrevanje s plinski
mi pečmi s toplotno močjo 2 do 
11 kilovatov je primerno za 
prostore s pogostejšimi preki
nitvami ogrevanja in za majhne 
stanovanjske površine. Zadnje 
čase se uporaba teh peči spet 

povečuje, ker imajo nove peči 
že vrsto izboljšav v primerjavi s 
starimi. Tako imajo na primer 
zajem zraka in odvod dimnih 
plinov neposredno skozi steno. 
Postaviti jih je moč na primer 
pod okno brez priklopa na 
dimnik. Imajo tudi tako imeno
vano modularno regulacijo od 
25 do 100 odstotkov obreme
nitve. Njihov obratovalni čas se 
lahko tudi programira. P r i 
tovrstnem sistemu ogrevanja 
tudi ni distribucijskih izgub in 
ni potrebna pomožna energija. 

Obtočni in kombinirani grel
nik sta zaradi majhnih dimenzij 
in kompaktne gradnje posebno 
primerna za ogrevanje enodru
žinskih hiš in večjih stanovanj. 
Toplotna moč tehgrelnikov je 
od 11 do 30 kilovatov. Opreml
jeni pa so tudi z vso potrebno 
armaturo za centralno ogre
vanje (obtočna črpalka, ekspan-
zijska posoda). 

Plinski kotli so lahko kombi
nirani (možnost uporabe tudi 
drugih goriv) ali pa so izdelani 
samo za kurjenje s plinom. 
Imajo plinske tlačne gorilce ali 
pa atmosferske gorilnike. Za 
stanovanjske objekte in strešne 
kotlovnice so zaradi takšnega 
obratovanja posebno primerni 
atmosferski kotli. Novejši at
mosferski kotli so izdelani 
tako, da imajo največji izkoris
tek pri srednjih obremenitvah 
(med 30 do 50 odstotkov), na 
katerih obratujejo večji del 
časa. Imajo tudi brezstopenjs-
ko modularno regulacijo od 20 
do 100 odstotkov in dosegajo 
zelo visoke celoletne izkoristke 
(tudi do 90 odstotkov). 

Varno in 
ekonimčno gorivo 

Pl in je gorivo, k i zaradi 
svojih specifičnih lastnosti pri 
pravilnem načrtovanju in racio
nalni uporabi omogoča varno in 
ekonomično obratovanje. Pri 
njegovi uporabi za ogrevanje, 
pripravi sanitarne tople vode in 
kuhanju se bistveno zmanjšajo 
potrebe po drugih vrstah ener
gije in predvsem v precejšnji 
meri se zmanjša poraba elek
trične energije. 

Pri vgradnji plinskih naprav 

!
»a je treba upoštevati vse 
aktorje, ki zagotavljajo varno 

obratovanje. To še posebej 
velja za dovod zgorevalnega 
zraka in odvod dimnih plinov. 
Projektant plinske napeljave 
mora dosledno upoštevati pre
dpise! 

Tadej Markič, predsednik Sklada stavbnih 
zemljišč občine Kranj: 

P r i č a k u j e m 

p o d p o r o p o s l a n c e v 
Pomembno denarno "spodbu

do oziroma podporo" za to, da bo 
plin v Kranju dosegel individual
no oziorma široko potrošnjo, ima 
že od vsega začetka od sklenitve 
pogodbe Sklad stavbnih zemljišč 
občine Kranj, katerega program s 
tem v zvezi je potrdila tudi 
občinska skupščina. 

' 'Tri, štiri leta že hudem jeml
jemo denar za uporabo mestnega 
zemljišča, k i dobiva drugačno 
ceno. Ta denar je v zadnjem času 
tudi obrodil na področju kanali
zacije, plinifikacije, cest, dal je 
spobudo 46 krajevnim skupnos
tim v občini. 

Kar zadeva plinifikacijo, se zavedamo, da je plin vir 
energije 21. stoletja. Glavne kotlovnice so že priključene na 
plin. Zdaj se bomo skušali približati tudi končnemu 
porabniku. Vemo, da imajo Kranjčani radi svoje in to pod 
ključem in zato sem zadovoljen, da smo uspeli, da bo 
priključek ob podpori Sklada veljal le 60 mark za kilovat 
priključne moč i Pričakujem in upam, da bo program Sklada 
za letos prav tako dobil podporo v občinski skupščini. Le tako 
bomo namreč lahko sodelovali s tretjino pri izgradnji 
razvodnega plinskega omrežja. 

Osebno pa bi ob tej priložnosti tudi rad poudaril, da se mi 
zdi škoda, da ljudje v sedanji reorganizaciji lokalne 
samouprave silijo na svoje. V slogi je moč in to ni floskula. 
Skupnost ie občutno več kot zgolj seštevek krajevnih 
skupnosti. Ce bi to razumeli, bi bilo najbolje in najlepše, da 
kranjska občina ostane takšna, kot je zdaj." 

Različne variante 
V enodružinskih hišah so 

najbolj običajne naslednje var
iante za celotno oskrbo s pli
nom. 

I. Priprava sanitarne tople 
vode z akumulacijskim grelni
kom in z akumulatorjem na 
kotlu; centralno ogrevanje s 
plinskim kotlom s tlačnim ali 
atmosferskim gorilnikom. 

II. Priprava sanitarne tople 
vode in tople vode za centralno 
ogrevanje s kombiniranim ob
točnim gorilnikom. 

HI. Priprava sanitarne tople 
vode z akumulacijskim ali pre
točnim grelnikom in lokalno 
ogrevanje s plinskimi pečmi. 

V vecstanovanjskih hišah so 
najpogostejši naslednji sistemi: 

I. Centralna priprava tople 
vode in hišna kotlovnica za 
centralno ogrevanje. 

II. Lokalna priprava sani; 
tarne tople vode s pretočnimi 
grelniki in bločna kotlovnica za 
centralno ogrevanje. 

III. Uporaba kombiniranih 
obtočnih grelnikov za pripravo 
sanitarne tople vode in central
no ogrevanje. 

Vsak od omenjenih sistemov 
ima svoje prednosti in po
manjkljivosti. V načelu pa vel-
j a , d a so z a m a n j š e 
stanovanjske bloke (do 10 sta
novanj) primernejši lokalni sis
temi, za hiše z vec stanovanji pa 
centralni ali kombinirani siste-



Plinifikacija je program energetske oskrbe Kranja 

Vsakemu potrošniku najcenejšo energijo 
Franc Vilfan, vodja Poslovne enote Inženiring v Domplanu Kranj: "To je obsežna študija, ki je opredelila območja, ki se 
bodo priključila na plin ali že na obstoječe toplovodno omrežje." 

Lani so bili sklenjeni prvi dogovori o gradnji plinovodnega omrežja. Za sofinanciranje tega omrežja 
v Kranju so se dogovorili Sklad stavbnih zemljišč občine Kranj, Petro! Zemeljski plin Ljubljana, 
Merkur Kranj in Domplan Kranj. Podpisana je bila pogodba v vrednosti 120 milijonov tolarjev, z 
»jo pa je dogovorjena gradnja dveh glavnih krakov. Prvi krak poteka od odjemnega mesta pri Ibiju 
do M R P pri Merkurju, drugi pa od odjemnega mesta pri Ibiju do M R P pri plavalnem bazenu 
oziroma Športnem parku Stanka Mlakarja do kotlarne Vodovodni stolp. Oba kraka pa predstavljata 
osnovo za napajanje široke potrošnje v severnem delu Kranja. 

Osnovna so torej merilno 
regulacijske postaje. Vendar 
P» je za zagotovitev oskrbe 
»•roke potrošnje treba zdaj 
graditi se okrog 9 kilometrov 
omrežja. 

"Za vse to že nekaj časa 
Potekajo različne aktivnosti. 
Marca letos naj bi pridobili 
lokacijske načrte, izdelani so 
fudi projekti. Anketa, ki smo 
J° opravili v KS Vodovodni 
stolp in KS Kranj Center je 
Pokazala vel iko zanimanje 
Kranjčanov. Zato ocenjujemo, 
da bomo letos na osnovi pri
dobljene dokumentacije oziro
ma lokacijske odločbe na tistih 
območjih, kjer bo število prijav 
največje, kot distributer plina že 
jzdali soglasja za priključitev 
individualnih porabnikov in da 
oo v teh območjih tudi zgrajeno 
sekundarno omrežje. Drugače 
Povedano to pomeni, da bodo 
jahko marsikje v prihodnji kur
ilni sezoni 1994/95 v Kranju že 
imeli ogrevanje na plin. K temu 
Pa nas obvezuje tudi osnovna 
Pogodba o porabi plina od 
dobavitelja, ki je Petrol Ze
meljski plin." 

Odločili bodo delegati 

plinovoda sta povezana, doba
vitelj pa je Petrol, k i ima 
mimogrede povedano, v Avstri
j i zakupljena tudi skladišča 
plina. Glede dobave nimamo 
bojazni. Tudi v zadnjih letih, 
ko je precej kranjskih tovarn že 
deset in več let priključenih na 
zemeljski plin, ni bilo proble
mov z dobavo. Bile so sicer 
občasne redukcije. Vendar pa je 
danes sistem povsod v svetu 
tako urejen, da ima prednost 
široka potrošnja. V Kranju pa 
imamo v velikih kotlarnah sis-

Kako bo uresničevanje pro
grama potekalo letos in v 
prihodnje (izgradnja sekun
darnega omrežja v severnem 
delu Kranja ni več vprašlji-
v«), pa bodo odločili dele
gati občinske skupščine. Ti 
naj bi podprli oziroma spre
jeli program Sklada stavbnih 
Zemljišč, ki bi namenil dolo
čena sredstva za izgradnjo 
sekundarnega omrežja. Le
tos je predvidena namreč 
izgradnja MRP Primskovo, 
MRP Drulovka - Orehek, 
MRP pri Savi na Laborah. 

Lahko poveste, kako bo po
tekala dinamika gradnje raz
vodnega omrežja? 

"Ob tem, da je interes Petro-
l a za prodaja bomo v Dompla-
JJU. (tudi na podlagi pogodbe) 
" ajPrej začeli tam, kjer bo 
" aJveč interesentov. Gre za to, 
^ a s čimmanjšim vložkom do
sežemo Čimvečjo kvaliteto do-
° a ve in razširitve. Mimogrede 
P a naj povem, da s sedanjo ceno 
Z a kilovat priključne moči v 

l r oki potrošnji bodoči indivi
dualni porabniki zemeljskega 
Phna krijejo le četrtino vseh 
stroškov izgradnje plinifikacije. 
~5 se bo recimo cela ulica 
°dločila za plin, bomo pridobili 
l 0kacijski načrt, poslali vsem 
s°glasja in jih hkrati seznanili, 
£a se strinjamo, da jih priklju-
p o na plin. Sicer pa,kot je bilo 
^.Poudarjeno, ni vprašljivo 
Priključevanje na plin v sever
nem delu Kranja in na območju 
partizanske ceste. Pod vpraša
jem pa so Drulovka, Primsko-

če program Sklada v 
^upščini ne bi bil sprejet." 
v Kdaj po treba plačati priklju-

e k, ki bo za stanovanjsko hišo 
Jf ' ja l okrog 1500 mark v 
•oiarski protivrednosti? 
. N a to vprašanje ta trenutek 
dH- ° °dgovorim. N i še opre
mljeno, ali bo to ob sklenitvi 
P°godbe, ali ob priključitvi. 
iŠČC r ^ a r a z m i š l j a m o oziroma 
?a m ° n a ° m e in možnosti tudi 
* a obročno odplačevanje." 
j *j°g°sta so vprašanja, kako 
Dr* i ! J i v v i r J e P U n ' k a r z a d e v a 

„?J u*o oziroma dobavo? 
femeljski plin zdaj dobiva-

n o * Rusije in Alžirije. Oba 

Franc Vilfan, vodja Poslovne 
enote Inženiring v Domplanu 
Kranj 

teme prirejene tudi na mazut ali 
kurilno olje. Če bi bile potrebne 
redukcije, bi najprej na teh 
naredili preklope na druga 
goriva. Zato pri široki potrošn
j i ni bojazni ali potreb po 
nekem rezervnem gorivu. Kar 
pa zadeva zaloge, so te pri 

Podpora države 

Država Slovenija za zdaj 
predvsem deklarativno pod
pira porabo plina. Morala 
pa bo začeti tudi dejansko 
podpirati ekološko čisto 

f orivo, kar plin je. Le tako 
o čimprej dosegljiv čimšir-

šemu delu široke potrošnje. 
Zdaj plin v primerjavi z 
ostalimi energetskimi viri 
ekonomsko gledano za po
trošnika še nt najbolj zani
miv. Razkorak med plinom 
in elektriko na primer bi 
moral biti večji. Sploh pa se 
ne bi smelo zgoditi, da bi 
bilo recimo kurilno olje 
cenejše od plina. Trenutno 
pa med nima praktično nt 
razlike. 

zemeljskem plinu v svetu ocen
jene na 100 let, pri naftnih 
derivatih pa na 50 let. Sicer pa 
je z naftnimi derivati tako, da so 
veliko bolj dragoceni (uporabni 
še za kai drugega) in jih je 
škoda za kurjenje." 

Vsekakor pa, je že ta trenutek 
zelo pomemben ekološki ra
zlog, ki govori v prid plinu. 
Imate morda kakšne podatke 
o tem? 

" K o smo priključiU Planino, 
smo se znebili 270 žveplovega 
dioksida. K o bosta priključena 
Merkur in kotlarna v Vodovod-
nemstolpu, se bo onesnaženost 
z žveplovim dioksidom zmanj
šala še za 60 ton. Posamezni 
potrošniki bodo seveda prav 
tako veliko pripomogli k čistej
šemu zraku nad Kranjem, saj so 
danes najhujši onesnaževalci v 
Kranju prav individualna kur
išča. Niso redke pritožbe, ki jih 
dobivamo, da imajo nekateri ob 
nizkem zračnem tlaku že zdaj 
težave zaradi kurjenja s premo
gom. Ekološko gledano pa bo 
plin posredno varoval tudi pod
talnico, saj se bo po cestahz-
m a n j š a l p r e v o z n a f t n i h 
derivatov za ogrevanje." 

Kaj pa strah pred plinom, da 
je nevaren? 

"Vse je povezano z notranjo 
instalacijo plinskih naprav. Plin 
je namreč absolutno varen, ali 
pa toliko smrtno nevaren kot 
elektrika. V s i vemo, da je 
elektrika smrtno nevarna, če se 
nestrokovno uporablja. Zato 
bomo na podlagi javnega razpi
sa izbrali strokovno usposobl-
j e n e i n k o n k u r e n č n e 
organizacije in izvajalce za 
izdelavo teh instalacij. Skušali 
bomo pridobiti čimveč takšnih, 
ki j im bomo lahko priznali 
strokovno usposobljenost za 
to. Vsekakor pa bomo kot 
distributer priključili plin le, če 
bodo instalacije narejene stro
kovno pravilno. Drugače pove
dano, ne bo mogel vsak sam 
"šariti" s plinsko instalacijo. Za 
to so predpisi in stroka." 

Je zemeljski plin strupen, 
eksploziven? 

"Plin ni strupen, je pa zadušl-
jiv. Eksploziven je ob določeni 
koncetraciji in sicer ob 5 do 15-
odstotni Koncentraciji z zra
kom. Je pa zemeljski plin lažji 
od zraka. Ker pa je brez vonja, 
bo ob dobavi vgrajen dodatni 
varnostni ukrep za široko po
trošnjo. Na merilno reducirnih 
postajah (MRP) bomo plin 
umetno "zasmradili", da se bo 
lahko hitro zaznal z vonjem. 
Drugače pa je z gospodinjskim 
plinom propan-butan, ki je težji 
od zraka in je zato na nek način 
nevarnejši od zemeljskega. Pri 
zemeljskem je možno zračenje 
zasičenih prostorov (ker je lažji 
od zraka, prostor prezračimo, 
če odpremo okno). Pri tekočem 
naftnem plinu (propan-butan) 
pa zračenje ni možno je (ker je 
težji od zraka) in je zasičenost 
prostorov z njim (posebno klet
nih) zelo zahteven postopek za 
odstranjevanje." 

Janez Frelih, direktor Domplan Kranj: 

Z e z d a j s m o s t r o k o v n o u s p o s o b l j e n i 

Domplan Kranj, p.o. -
Podjetje za stanovanjsko 
in investicijsko dejavnost, 
urejanje prostora in naselij 
že nekaj časa sodeluje pri 
strokovnih rešitvah plinifi
kacije. Združuje za to po
trebne aktivnosti in sicer 
od urbanističnega načrto
vanja do vseh potrebnih 
študij, izvajanja inženirin
ga in široke potrošnje. 

"Te aktivnosti trajajo že 
nekaj let in zdaj smo v 
zaključnem delu, ko na 
širše plinsko omrežje lah
ko priključimo tudi široko 
potrošnjo. Nanjo se bodo 
ze prihodnjo kurilno sezo
no priključili v severnem 
delu Kranja. Letos pa imamo v programu 
tudi, da po zakonu o lastninjenju Domplan 
kot podjetje dobi novo obliko. Ob tem 
razmišljamo, da bivanjo vključili tudi 
distribucijo plina, v katero bo vključen 
vedno večji del široke potrošnje. Ugotavl
jamo, da imamo strokovnjake, ki so 
usposobljeni za to dejavnost Celo več, 
usposobljeni smo za presojo, kdo bi na 
tem področju v prihodnje lahko pridobil 
tovrstne koncesije. Skratka, imamo stroko, 

znanje, analize in vse druge 
potrebne elemente za usta
novitev takšnega podjet
ja." 

Da se Kranj danes lahko 
na takšen način sooča s 
plinfikacijo, pravi direktor 
Janez Frelih, pa ni le 
zasluga vseh dosedanjih 
priprav na tem področju, 
marveč predvsem odločitev 
in spodbuda občine že od 
vsega začetka. Ob precejšn-

{era zanimanju in ponuđ
en tujih firm, da bi si 

pridobile koncesijo in seve
da s tem pripeljale tudi 
svoje projektante, so v 
Kranju do zdaj" in tudi zdaj 
delajo to s svojo pametjo in 

denarjem. 
V razgovorih, ki jih imamo, se kažeta 

velika pripravljenost in zanimanje podjetij, 
da bi v Kranju imeli neko delniško družbo, 
ki bi imela v upravljanju plin. Znanje in 
usposobljenost bi v njej lahko uveljavile 
domače firme. Mislim, da je to tudi tisto 
pravo zagotovilo in spodbuda za razvoj 
plinifikacije in zato tudi ne gre na vrat na 
nos razmišljati o nekem tujem kapitalu 
recimo najbližjih sosedov." 

^ M E R K U R 

PLIN - ENERGIJA prihodnosti je že tukaj! 

Plinifikacija Kranja bo pripeljala okolju najbolj prijazno energijo do 
vašega hišnega praga. 

Merkur Kranj, d.d. sodeluje pri izgradnji pl inskega omrežja. 

Že v naslednjih tednih Vam bomo v Merkurjevih prodajalnah z inštalacijskim 
materialom ponudili naprave in priključne elemente za izrabo plinske energije: 
pretočne bojlerje na plin, za sanitarno vodo in centralno ogrevanje, 
pl inske inštalacije in priklučni elementi za izgradnjo hišnega pl inovoda. 

PLIN - ENERGIJA, ki skoraj ne onesnažuje okolja. 

V Merkurjevih proda/alnah z inštalacijskim materialom smo dobro založeni z vsem 
drugim materialom za izgradnjo centralnega ogrevanja. 

^ M E R K U R 



Andrej Krč, vodja Poslovne enote Energetika v Domplanu: 

Vecstanovanjski objekt en energetski vir 
Po vseh naših ocenah (in tudi v svetu) je plinifikacija posameznega stanovanja v večstanovanjskem objektu dražja od toplifikacij* 
Razstava sredi meseca v avli občinske skupščine ie pokazala 
raznovrstne naprave, ki so primerne za plinifikacijo objektov. 
Predstavljene so bile možnosti, raznovrstnost različnih grelnikov 
(kombinirani, posamični, direktni, indirektni, uporaba le-teh), 
odvodi... Ker ob plinifikaciji v Kranju precejšnja večina svojih 
sedanjih inštalacij centralnega ogrevanja ne bo predelovala, je 
bilo moč videti plinske gorilnike, ki se lahko pritrdijo na obstoječe 
peči na olje, če niso preveč stare oziroma dotrajane. 

takšnih predelih (kjer so že 
kotlovnice) stanovanja v blokih 
toplificiramo, individualne hiše 

Morda je bila na razstavi premalo 
predstavljena varianta specialnih 
peči plin-olje. Razstavljala jih 
enostavno niso pripeljali zaradi 
težavnega transporta oziroma 
postavljanja na razstavi, vendar 
pa bodo kasneje pri posamičnem 
odločanju strokovno predstavl
jene vsakemu interesentu oziro
ma b o d o č e m u uporabniku 
zemeljskega plina. 

no povrtavanje in vstavljanje 
novih iz nerjaveče pločevine 
vanje." 

Kaj s starimi 
dimniki? 

Pogosto vprašanje in negotovost 
v zvezi s plinifikacijo je, kaj bo 
ob priključitvi plina s starimi 
dimniki. 
"Starejši opečni dimniki niso 
ustrezni, ker so temperature 
dimnih plinov pri plinskih grelni
kih zelo nizke (zaradi večjega 
izkoristka). Nizke temperature 
dimnih plinov pa dimnikov ne 
segrejejo na tako imenovano 
obratovalno temperaturo. Zato v 
tuljavah nastaja kondenz, ta pa 
potem pospešuje razpadanje 
opeke. Vendar problem ni ner
ešljiv, ker se v obstoječe tuljave 
lahko vgradijo nove iz nerjaveče 
pločevine. Če pa so preseki 
dimnih tuljav premajhni, je mož-

Cena 
Največ vprašanj med številni
mi obiskovalci razstave je 
bilo, kje se nahajajo v pri
merjavi s programom plinifi
kacije ta trenutek, kdaj se 
bodo lahko priključili in 
kakšna bo cena. Slednja vel
ja za povprečno enostano-
vanisKo hišo: za 150 
kvadratnih metrov zadostuje 
25 kilovatov priključne moči 
ln ker bo kilovat po 60 mark, 
znaša cena priključka na 
fasadi s požarno pipo 1500 
mark v tolarski protivrednos
ti. Kjer pa lastnik še nima 
centralnega ogrevanja je k 
ceni priključka treba prišteti 
še 5 do 6 tisoč mark za 
ureditev sistema (gorilnik, 
radiatorji in napeljava). 

Kaj pa odzračevanje plinov na 
fasadi? 

"Tudi takšna rešitev pri sedanjih 
gorilnikih je izvedljiva, vendar jo 
odsvetujemo, ker ne le da ni 
estetska, marveč čez čas tudi 
poškoduje fasado." 

Andrej Krč, vodja PE Energeti
ka v Domplanu Kranj 

"Nekatere stvari bo treba čimprej 
opredeliti na tako imenovanih 
mešanih območjih ali tam kjer v 
Kranju ni skupnihkotlovnic, so pa 
vecstanovanjski objekti (bloki). 
Eno takšnih je Zlato polje, s 
tem problemom pa se bomo 
srečevali tudi v Vodovodnem 
stolpu, kjer so nekateri bloki 
priključeni na skupno kotlovni
co, nekateri pa ne. Interesi sta
novalcev v njih so že zdaj različni; 
od izključnega zavzemanja za 
plin, do izključnega zavzemanja 
za toplifikacijo. S tem proble
mom se danes srečuje celotna 
Evropa pri prehodu na plinifika
cijo. Nekih jasnih opredelitev 
oziroma "receptov" ni. Gotovo 
pa drži, da je na območjih, kjer so 
Že kotlarne, plinifikacija precej 
dražja od toplifikacije. Zato je 
tudi za zdaj naše stališče, da v 

Predvsem 
enotna odločitev 
V blokih, ker so dileme, alt 
plin ali topla voda, bo najbrž 
obveljala predvsem enotna in 
skupna odločitev vseh lastni
kov oziroma stanovalcev. Za 
obe rešitvi ni ekonomskega 
računa. V prid toplifikaciji, 
čeprav bi plin potekal tik ob 
bloku, pa govori tudi rešitev, 
da bi vsak etažni lastnik v 
bloku moral imeti svoj plins
ki gorilnik (peč) in svoj 
odzračevalntk (tuljavo) reci
mo na fasadi ali drugače. 
"Zato ima najbrž največ 
izgledov odločitev: EN OB
JEKT, EN ENERGETSKI 
VIR in enotna odločitev 
vseh v njem. In če vemo, da 

je toplifikacija cenejša od 
plinifikacije celotnega objek
ta, smo najbrž glede enotnosti 
vseh že zelo blizu končni 
odločitvi." . 

na celotnem območju pa se 
priključijo na plin." 

Kako pa bo s primestnimi ozir
oma oddaljenimi naselji v Kranju 
in plinifikacijo? 
"Razstavo si je ogledalo kar 
precej obiskovalcev m interesen
tov z Mlake, Kokrice, Britofa, 
Visokega, Cerkelj, Šenčurja in 
drugih krajev. Mislim, da bi vsa 
ta naselja dobila možnost za 
priključitev na zemeljski plin 

nekako v desetih, petnajstih le
tih. Vodilo, kdo in kje bodo prišli 
prej na vrsto, pa (vsaj za zdaj 
tako kaže) bo interes in pripravl
jenost ljudi na določenem ob
močju, da se vključijo. Letos 
skoraj zagotovo že lahko reče
mo, da bodo prišli na vrsto 
Hrastje, Čirče..., prihodnje leto 
pa tudi že tako imenovani širši 
oziroma primestni obroč Kranja. 
Kot je bilo že nekajkrat rečeno, 
pa bo dinamika v tem trenutku 
odvisna od delegatov v občinski 
skupščini, ki bodo obravnavah in 
odločali o programu Sklada 
stavbnih zemljišč sedanje občine 
Kranj za letos." 

V Domplanu v Kranju bodo 
v zvezi z uresničevanjem 
plinifkacije v kratkem orga* 
nizirali tudi redno SVETO
V A L N O SLUŽBO, ki bo 
ob določenih dnevih in urah 
na voljo krajanom z odgo* 
vori na najrazličnejša vpra* 
sanja in strokovne rešitve* 
Že zdaj pa se lahko vsakdo« 
k i razmišl ja o plinu i 0 , 
priključitvi na zemeljski 
plin oglasi v Kotlarni 00 
Planini vsak dan, ali pa \ 
Domplanu na Bleiweisov> 
14, telefon 214-440. 



Ko brez miru okrog divjam, pr'jatli prašajo me: 

seni kozolci naj bi bili kič, zato postavljajo nove in nove 
table na Pot kulturne dediščine. 
Žirovnica, 24. Januarja - Obiskovalci ki prihajajo na Pot 
kulturne dediščine v vasi pod Stolom, se med številnimi 
označbami nikakor ne morejo znajti Bol/e nič kot to, kar 
imajo danes. Krajevne skupnosti nihče ne vpraša: table kar 
postavijo, pa je, kar Je. 

Ljudje, ki živijo v vaseh pod 
Stolom, so upravičeno ponosni 
na svojo kulturno dediščino. Tu 
so živeli France Prešeren pa 
Matija Čop in Fran Šaleški 
Finžgar, pa Janez Jalen... Že 
deset let in več bo od tega, 
odkar so prizadevni kulturni 
delavci iz teh krajev obeležili 
pot kulturne dediščine, saj vsa
ko leto prihaja v Prešernovo 
Vrbo ali v Čopovo domačijo na 
tisoče šolarjev iz vse Slovenije... 

Pred več leti so postavili 
kažipote in obcestne znake, ki 
so obiskovalce vodili do domačij 
in kulturnih spomenikov. Kaži
poti so bili najprej v obliki 
lesenih kozolcev, nato pa so 
sledila leta, ko so postavljali 
nove in nove znake in označbe. 
Ce se danes pripeljete v »izho-
iodt« točko v križišče v Žirovni
ci, boste videli nešteto obcestnih 
znakov in tabel. V križišču je 
toliko označb najrazličnejših 
vrst, da se na žalost sploh ne 
boste mogli znajti. 

Tokrat ne bi govorili o označ
bah in tablah, ki jih za svoja 
podjetja ali gostinske lokale v 
vaseh pod Stolom postavljajo 
zasebniki. Govorimo o poti kul
turne dediščine: vsaka čast sle

hernemu, ki se bo ob številnih 
tablah sploh lahko znašel. 

mu obiskovalcu ne povesta niče
sar, saj sta neizraziti in premalo 
vidni. 

Na odcepu do Prešernove 
rojstne hiše vas pozdravi poško
dovana obcestna tabla Vrba -
drugega nič. Leseni kozolček, ki 
so ga postavili pred leti in na 
katerem je bilo označeno, da ste 

godilo po vseh vaseh: nekje bodo 
nove table, drugje stari kozolci 
ali lesene označbe, do pločevi
nastih na kakšni stari vaški tepki. 
Designi vseh vrst in vseh kvalitet, 
v vseh barvah, ki si jih le 
zamišljate. Da bo mera polna in 
da v vaseh pod Stolom pokažejo 
vso svojo kulturno raznolikost m 
pestrost, so na betonsko ograjo 
pri kulturnem domu z velikimi 

Dve obcestni tabli v Vrbi: obe vas vabita na Pot kulturne dediščine. 

Včasih so postavljali lepe 
kozolce, ki j ih danes ozna
čujejo za kič... 

revščina. Zakaj? V vsakem času 
so želeli, da postavijo nekaj 
izvirnega in nekaj novega -
starega pa niso ne odstranili in 
ne podrli. Ljudje, ki živijo v teh 
vaseh in ki so upravičeno ponos
ni na svojo zgodovino in na 
rojake, pa žal niso nikoli imeli 
ne možnosti in ne priložnosti, da 
bi odločali, kakšni naj bodo 
kažipoti in obcestne table. Skor
aj nerazumljivo se zdi, da vsi tisti, 
ki postavljajo take ali drugačne 
zmazke, krajevne skupnosti niti 
približno ne vprašajo, ali se 
spostavitvijo tabel strinja. Post
avijo - pa je, kar je! 

Zato pravimo: čeprav naj bi 
bili leseni kozolci kič, so vseeno 
boljši kot tisti znaki, ki stojijo 
danes. Nevzdržno namreč je, da 
tisoči obiskovalci, ki letno priha
jajo v te kraje, ne vedo, ne kod 
ne kam. Prešeren bi prešerno in 
pikro v tem primeru zapel: 

»Ko brez miru po vaseh pod 
Stolom okol' divjam, se ob vseh 
te označbah le sprašujem: 
kam?« • D.Sedej 

Ko se odpravimo na pot 
kulturne dediščine, nas pri Vrbi 
pozdravita dve tabli: ena rume
na, postavljena pred nekaj leti, 
pred njo pa najnovejša, ki v 
obliki novega jeseniškega občins
kega znaka vabi k ogledu poti. 
Le čemu dve tabli, ena za drugo? 
Čemu niso tedaj, ko so postavili 
novo, odstranili stare? Pošteno 
povedano: obe skupaj naključne-

na poti proti Ribčevi domačiji, so 
odstranili - bil naj bi kičast! 
Danes ni tu ničesar - če ste od 
daleč, boste le po naključju prišli 
do Prešernove hiše. 

Ko se boste odpravili dalje, 
boste na ovinku zaznali nekdanje 
označbe po Poti kulturne dediš
čine. Na leseni tabli so narisani 
gorenjski nageljni in s puščicami 
označujejo pot. Tako se vam bo 

črnimi črkami in po vsej dolžini 
napisali: KULTURNI D O M . 

Sploh ni čudno, da človek dobi 
vtis, da pri vsej pestrosti in 
raznolikosti na koncu sploh ne 
veste, kako in kam. Kje je 
Čop ova domačija, za -katero je 
110 tisoč slovenskih šolarjev 
zbiralo in tudi zbralo denar? 
Čeprav domačija še ni dokonč
no obnovljena, je nedopustno, da 
v Žirovnici ne boste našli niti ene 
oznake, ki kaže pot do domačije 
Matije Čopa! 

Če bi sodili po označbah, ki so 
jih postavljah v vaseh pod Sto
lom, bi lahko hudobno rekli: 
označbe so resnično kulturna 

k o v i n O t i h m a 

BLAGOVNICA FUŽINAR 
TEL81-952 

ŽEUEZNINA 
TEL81-485 

AKCIJSKA PRODAJA 

v m e s e c u j a n u a r j u 
i n f e b r u a r j u 
U G O D N I K R E D I T N I 
P O G O J I ! 

Predstavljamo vam: penzion Miklič Sobe nimajo številk, ampak imena 
kranjska Gora, 24. januarja - Velika pridobitev za turistično 
Kranjsko Goro so majhni penzioni ki Jih z veliko truda in 
smislom za zahteve tujih in domačih gostov, gradijo 
zasebniki Penzion Miklič je visoke A kategorije in že slovi 
zaradi kvalitete storitev, udobja in domačnosti 

Vse sobe v penzionu Miklič so izjemno velike in udobne... 

Pred novim letom je Slavko 
Miklič, domačin iz Kranjske 

veliko več domačnosti in udob
ja. Ze prve dni po otvoritvi so 

Restavracija tudi za zunanje goste, ki pridejo v Kranjsko Goro. 

^ ° r e , pod hotelom Alp ina 
odprl prelep zasebni penzion, v 
katerem nudi svojim gostom 
najkvalitetnejše gostinske stor-
•tve, v penzionu pa je tudi 
stomatološka ordinacija z naj
bolj sodobno opremo. 

Slavko Miklič, ki je dolga leta 
delal v gostinstvu, zelo dobro 
Pozna zahteve današnjega gos
ta. Naveličan je velikih in 
brezosebnih hotelov in se veli
ko bolje počut i v manjših 
zasebnih penzionih, kjer je 

prišli v penzion Miklič tuji 
gostje, ki so bili vsi po vrsti 
presenečeni nad kvaliteto stor
itev in nad lepo in okusno 
opremo penziona. 

Penzion Miklič v Kranjski 
G o r i je penzion visoke A 
kategorije in ima 850 kvadrat
nih metrov čiste površine. Vse 
sobe imajo telefon in televizor, 
zanimivo pa je, da sobe nimajo 
številk, ampak imena. Prav ta 
drobna pozornost vzbuja pri 
gostih presenečenje - prebivam 
v sobi, ld se imenuje Jaka in 
podobno. V pritličju je sodobna 
restavracija, ki je od 11. ure do 
večernih ur odprta tudi zunan
j im gostom, tu je taverna, 
pizzerija, kotiček za fitness in 
masažo, v prihodnje pa lastnik 
namerava zgraditi tudi manjši 
bazen, v zgornjih prostorih pa 
sejno sobo. Opremo so kupili 
pri Alplesu, arhitekt je bil 
Milan Žitnik, gradbena dela 
pa je vodil Marjan Zupan z 
jeseniškega Gradisa. Slavko 
Miklič ima v penzionu zaposle
nih pet ljudi. 

Penzion je izjemna pridobi
tev za tur is t ično Kranjsko 
Goro, katere prihodnost je 
prav v takih in podobnih objek
tih, kot je penzion Miklič. N i 
zatorej čudno, da je za bivanje v 
penzionu kot tudi za storitve, ki 
j ih ponuja najbolj sodobna 
stomatološka ordinacija z ren
tgenom, med domačimi in tuji-
migosti izjemno zanimanje. 

Takih zasebnikov, kot je 
Slavko Miklič iz Kranjske 
Gore, kije znal z veliko smisla 
za domačnost in udobnost obo
gat i t i t u r i s t i č n o ponudbo 

Kranjske Gore, si lahko samo 
želimo. Veljalo bi se zgledovati 
po njegovem penzionu, za ka
terega lahko upravičeno reče
mo, da je med najboljšimi, kar 
jih imamo ne le v Kranjski 
Gori, ampak tudi v Sloveniji. 
• D.Sedej - Foto: Janez Pelko 

Z a v a r o v a l n i c a Tr iglav, d .d . , Ljubl jana 

O b m o č n a e n o t a Kranj 

poslovna enota J e s e n i c e 
C e s t a m a r š a l a Tita 16/1 

T e l e f o n : 0 6 4 / 8 1 - 1 4 5 , 8 1 - 1 9 6 

Na podlagi sklepa komisije za kulturo pri IS Skupščine 
občine Jesenice z dne 14. 1.1994, Sekretariat za 
gospodarstvo in negospodarstvo Sob Jesenice objavlja 

RAZPIS 
za prijavo predlogov financiranja 

in sofinanciranja projektov za leto 1994 
na področju kulture, in sicer za: 

- gledališče 
- - glasbo 

- ples 
- film in video 
- likovno dejavnost 
- posredniško dejavnost 
- literaturo. 

Predloge projektov s področja kulture lahko prijavijo 
ustanove s področja kulture, društva preko ZKO 
Jesenice, samostojna društva, druge pravne osebe, ki 
se ukvarjajo s kulturno dejavnostjo ter samostojni 
kulturni delavci, ki delujejo v občini Jesenice. 

Vsi predlogi za financiranje in sofinanciranje morajo 
vsebovati celovit dokumentiran program, razgrajen na 
vsebinski in finančni del. 

Predloge je treba predložiti Občini Jesenice, 
Sekretariatu za gospodarstvo in negospodarstvo, 
Jesenice, Titova 78 do 15.3.1994. 



Kam po pravno 
pomoč ? 

Jesenice - Za jeseniško in 
za radovljiško občino je bila 
služba pravne pomoči usta
novljena leta 1984. z name
nom, da nudi brezplačno 
pravno pomoč občanom s 
slabšim premoženjskim 
stanjem. Na pobudo Službe 
pravne pomoči je jeseniška 
občinska skupščina leta 
1989 sprejela sklep, da se 
uvede postopek redne likvi
dacije ln od tedaj na Jeseni
cah ni institucije, ki bi se 
ukvarjala s pravno pomočjo 
občanom s slabšim premo
ženjskim stanjem. 

Zveza svobodnih sindika
tov Slovenije - občinski od-
bor Jesenice enkrat 
tedensko opravlja pravno 
pomoč za svoje člane ln po 
njihovem zagotovilu tudi za 
ostale občane Jesenic, kar 
pa najbrž ne zadošča. 

Eno izmed oblik pomoči 
opravljajo tudi sodišča, ki 
lahko na osnovi zakona 
oprostijo plačevanja sodnih 
taks ln drugih sodnih stroš
kov, v nekaterih primerih pa 
tudi stroškov zastopanja 
pred sodišči. Enako obliko 
pomoči lahko opravljajo tudi 
upravni organi, ki v uprav
nih postopkih lahko oprosti
jo stranko plačila vseh 
stroškov ali samo dela stroš
kov postopka, če spoznajo, 
da jih stranka ne more 
plačati. 

Po prej veljavnem zakonu 
o pravni pomoči so morale 
občine zagotoviti pogoje, v 
okviru katerih so oblikovale 
različne oblike organizirane 
pravne pomoči. Z uveljavit
vijo zakona o odvetništvu, ki 
je razveljavil zakon o pravni 
pomoči, pa obveznost občine 
o zagotovitvi pogojev za or
ganiziranje pravne pomoči 
ni opredeljena. 

V Mojstrani se pripravljajo na novo občino 

Veliki strošk i 
ističnega pro je I 

Izjemne turistične priložnosti 
Na Dovjem in v Mojstrani so občino že imeli: zdaj upajo, da bodo z novo občino vendarle pospešili 
razvoj turizma v kraju. 

Dovje - Mojstrana - Med tistimi, ki se najbolj resno in zavzeto 
pripravljajo na novo občino, je tudi krajevna skupnost Dovje 
- Mojstrana. Turistična zveza Slovenija jim je spet podelila 
najvišji naslov v skupini izletniško tranzitnih krajev. 

V jeseniški občini se na novo 
občino najbolj intenzivno pri
pravljajo v vaseh pod Stolom, v 
Kranjski Gori - kjer so edini 
formalno na svetu krajevne 
skupnosti že sprejeli sklep o 
novi občini - v Ratečah in na 
Dovjem in v Mojstrani. Krajev
na skupnost Dovje - Mojstrana 
bo zanesljivo postala nova ob
čina, saj si tega že nekaj časa 
želijo krajani. 

»V krajevni skupnosti Dovje 
- Mojstrana imamo vse možnos
ti in vse pogoje, saj je v 
Mojstrani in na Dovjem obči
na že bila - od leta 1803 do 1953 
je bila na Dovjem in v Mojstra
ni občina,« pravi predsednik 
sveta krajevne skupnost i 
Alfred Šprager. »Žal danes 
moramo reči, da je Mojstrana 
v času, ko je bda krajevna 
skupnost, dobila le malo od 
jeseniške občine. V kraj se ni 
dovolj vlagalo: sredi najlepšega 
mojstranškega polja so zgradili 

le bloke, za vse ostalo je po 
svojih majhnih možnos t ih 
skrbela krajevna skupnost. 
Morda pa je bilo nežanimanje 
jeseniške občine za razvoj Dov-
jega in Mojstrane tudi pre
dnost, kajti kraja sta nekako le 
ohranila svojo prvobitnost in 
naravno privlačnost: ni bilo 
toliko pozidanega in morda 
bomo v prihodnje le lahko 
turistom ponudili tisto, kar si 
želijo. 

V s e k a k o r od slovenske 
države pričakujemo, da bo 
tako poskrbela za nove občine, 
da bo možen tudi kvalitetni 
razvoj. Nesprejemljivo namreč 
je, da danes dobivamo od 
občinskega proračuna okoli 
400 tisoč tolarjev - kar pomeni 
166 tolarjev na prebivalca - kajti 
s tem denarjem resnično kra
jevna skupnost ne more napra
viti ničesar. Če upoštevamo, da 
imamo agrarno skupnost, ki je s 
svojimi 134 agrarnimi upravi

čenci in premoženjem v veli
kosti 5.749 hektarov ena naj
več j ih v S l o v e n i j i in če 
upoštevamo tudi druge možnos
ti in priložnosti, ki jih imamo na 
Dovjem in v Mojstrani, potem 
sploh ni razloga, da se ne bi 
odločili za lastno občino. Za 
občino, ki naj bi s svojimi 
uredbami in odloki delovala v 
korist kraja in ljudi, ki tu živijo. 
Podatek, da je bila pred drugo 
svetovno vojno po številu tur
istov Mojstrana takoj za svetov
no znanim Bledom, je dovolj 

zgovoren. Želimo si, da bi spet 
postali turistično zanimivi. Prav 
turistični zastoj, ki ga doživlja
mo zadnja leta, je nova spodbu
da, da se organiziramo tako, da 
se bo o Mojstrani kot turistično 
zanimivem kraju spet slišalo. Če 
danes pride turist v naše kraje, 
mu pravzaprav ne moremo 
ponuditi ničesar: nesprejemlji
vo je, da v primeru, če prebiva 
pri zasebnikih, sploh nima mož
nosti prehrane. Že nekaj let je 
od tega, ko so zaprli kuhinjo 
poleg samopostrežne trgovine 
in edini lokal, kjer se lahko 
dobi hrana, je bistro Bistrica.« 

V Mojstrani in na Dovjem 
poteka akcija izgradnje plino
vodnega omrežja, v kraju pa si 
želijo, da bi obenem z napeljavo 
plinovoda zgradili tudi kolek
tor. Kljub resničnemu turistič
nemu zastoju, ki ga ti kraji 
doživljajo že nekaj časa, pa je 
Mojstrana zasedla prvo mesto v 
skupini izletniško tranzitnih 
krajev v akciji Moja dežela -
urejena in čista. Turistična zve
za Slovenija je v letu turizma 
podelila najvišji naslov prav 
Mojstrani z utemeljitvijo, da je 
privlačen gorenjski kraj z zna
čilno razporeditvijo hiš, ozkimi 

ulicami in potmi, ki s svojim 
videzom in urejenostjo razode
vajo pregovorno redoljubnost 
ljudi, njihovo zavzetost za čis
točo in njihovo ljubezen do 
cvetja in rož. V obrazložitvi 
nadalje pravijo:... »Domiselni 
kažipoti in table za obvestila in 
sporočila, ki jim tudi ne manjka 
cvetja, nam kažejo pot do pošte, 
šole, trgovin in skrbno urejene
ga planinskega muzeja. Povsod 
je čutiti duha planinstva, saj so 
bili tu vedno doma znanislo-
venski gorniki. Tudi v Mojstrani 
pa jih čaka še veliko dela: radi 
bi uredili zdravilišče Triglav in 
pročelja nekaterih hiš, ki jim 
niso v ponos. Posebno še tisto, 
ki stoji malce pred planinskim 
muzejem. Zgled ali dva bi lahko 
našli pri domačinu, k i je v 
naravi in okolici nabrane pre
dmete dooblikoval zase in za 
obiskovalce ustvaril nenavaden 
in zelo zanimiv vrt...« 

Skratka: v Mojstrani in na 
Dovjem se bodo tedaj, ko bodo 
postali nova občina, zares zav
zeto in temeljito predvsem 
usmerili v turizem, kajti prav 
za razvoj turizma imajo zaradi 
lepot in privlačnosti krajev 
izjemne možnosti. • D . Sedej 

Jesenic« - Že nekaj časa se 
pri sekretariatu zagospo-
darstvo ln negospodarstvo 
jeseniške občine trudijo, da 
bi spodbudili razvoj drobne
ga gospodarstva in podjet
ništva, zato so izvršnemu 
svetu predlagali, da zagoto
vi sredstva za pospeševanje 
drobnega gospodarstva m 
podjetništva s področja tur
izma. Jeseniški Izvršni svet 
pa tega predloga nI še spre
jel, kajti obstojajo pomisleki 
o financiranju projekta Tur
izem ln mala ter srednja 
velika podjetja v gorenjski 
regiji. Projekt naj bi uresni
čevala skupina svetovalcev 
Phare pod nadzorom minis
trstva ln posameznih občin, 
finančne stroške pa naj bi 
pokrile vse gorenjske ob
čine. Tako naj bi zasebna 
podjetja v projekt vložila 
okoli 47 tisoč nemških 
mark, ministrstvo za ekono
mijo 95 tisoč nemških mark, 
gorenjske občine pa okoli 66 
tisoč nemških mark. 

Nov cenik pogreb
nih storitev 

Jesenice - Od 1. maja 
dalje bodo v Jeseniški občini 
veljale nove cene pogrebno 
pokopaliških storitev. Da 
pogreb nikakor ni poceni 
zadeva, nam govori cenik: 
Izkop in zasutie poglobljene 
jame stane okoli 20 tisoč 
tolarjev; ureditev klasičnega 
groba po pokopu 1.870 to
larjev; delo s pokojnikom 
4./20 tolarjev, postavitev 
dekoracije ln odra z najem
nino 3.360 tolarjev, organi
zacija pogreba ln pogrebni 
obred klasičnega pogreba 
3.670 tolarjev... Za prevoz s 
furgonom je treba na uro 
odšteti 2.220 tolarjev, odvis
no pa seveda od relacije. 
Pogrebno moštvo stane 
6.210 tolarjev, predvajanje 
žalne glasbe 500 tolarjev, 
uporaba mrliške vežice pa 
okoli 2.000 tolarjev na dan. 

Ejga 
Dominvest Jesenice je obča

nu poslal položnico. Poračun 
etažnega lastništva, nakazati za 
sredstva za vzdrževanje stano
vanjskih hiš. 

Vse lepo in prav, če ne bi 
zahtevali, da se jim na žiro 
račun nakaže natančno 9 - z 
besedo devet - tolarjev! 

Občan je ta neizmerni zne
sek, ki niti približno ne doseže 
poštnih stroškov in stroškov, 
splošne položnice, ubogljivo in 
ponižno plačal. 

Dominvest seveda lahko 
pohvalimo zaradi njegove na
tančnosti, sprašujemo se pa, 
kol iko s troškov so imeli z 
vsemi temi položnicami za 
nakazilo celih devet tolarjev! 

Če smo že v 
Sloveniji.... 

Kompasov mejni turistični 
servis je na predoru Kara
vanke, ob novi cesti postavil 
lepe restavracije s trgovinami in 
menjalnico. 

Vse O.K. Postrežba, ponud
ba. Na nivoju. 

N i pa prav to, da so vsi 
napisi, ki se na velikem panoju 
pojavljajo na zunanji strani 
objekta, najprej in predvsem v 
nemškem in angleškem jeziku 
in šele čisto na koncu pnde na 
vrsto slovenščina. Če smo že v 
Sloveniji, se pa svojega jezika 
vendarle ne bomo sramovali.... 
- Foto: Janez Pelko 

Pobiranje na klic 
UJV 

V ceniku pogrebno - poko
paliških storitev, ki jih bodo po 
novem dražje plačevali jeseniš
ki občani, je tudi tale postav
ka.... 

Pobiranje na klic U J V stane 
7.240 slovenskih tolarjev... 

Zdaj moramo pa dvakrat 
premisliti, kaj to pomeni. No, 
ja, saj vemo: če v prometni 
nesreči kdo umre, pa pokopa
liške delavce pokliče policija. 

Čeprav gre res za »pobir-
bi si pa rahlo le dovolili suger
i r a t i , naj b i » p o b i r a n j e « 
nadomestili s kakšno ustreznej
šo in pietetnejšo formulacijo. B i 
bilo čisto dobro, ko bi rekli 
storitve na klic U J V ali kaj 
podobnega, ne pa »pobir-

. Saj ne pobiraš nekih stvari, 
ampak kljub vsemu ljudi... 

P r i š l i , d e l a l i i n 

odšli 
Tisti krajani, k i živijo v 

Podmežakli, na Hrušici ali v 
Vrbi so upravičeno jezni. 

Lokalne ceste, po katerih so 

neki dogovorjeni odškodnini pa 
ne duha in ne sluha. V Podme
žakli vam lahko povedo, da so 
se delavci s težkimi gradbenimi 
stroji vozili celo v trgovino in 
zato ni čudno, da so ceste polne 
lukenj. Prav nič drugačna ni 
magistralna cesta skozi Jese
nice. Kar je dobrega ostalo, je 
samo to, da imajo na Jesenicah 

v času izgradnje avtoceste vozili 
težki tovornjaki, so obupne, o 

na vseh pomembnejših križiščih 
semaforje... 

KRANJ, Mlodinska 2. p.p. 93 
Tel. 064/211336,211324,215 563 
Fax. 064/215 570 
Enota TRŽIČ, Predilniška 6 
Tel. 064/51 193 Fox; 064/50 190 
Enota JESENICE, Maršala Tita 20 
Tel 064/81 141, int.: 218 
Ž.ro račun; 51500 - 601 - 53690 

R A Z P I S 
za rušenje objekta Log Ivana Krivca 1, Jesenice 

1. Naročnik: Občina Jesenice, Sekretariat za urejanje prostora 
in stanovanjsko gospodarstvo. 

2. Predmet razpisa: odjava in odstranitev komunalnih 
priključkov, rušenje lesenega stanovanjskega objekta 
skupaj s temelji, odvoz na stalno deponijo in planiranje 
terena po rušenju. 
Podrobnejše informacije dobite na naslovu: Stanovanjska 
zadruga Gorenjske, Mladinska ul.2, Kranj, tel. 211-324 ali 
v PE Jesenice, tel. 81-141 int 218. 

3. Izvajalec bo izbran na osnovi: 
- usposobljenosti za izvajanje rušitvenih del 
- cene 
- roka izvedbe 

4. Rok za oddajo ponudbe je 10 dni od objave v Gorenjskem 
glasu. Ponudbe oddajte v zaprti kuverti z oznako: "ponudba 
za rušenje objekta". 

5. O izbiri bodo ponudniki obveščeni v roku 8 dni po zaključku 
razpisa. 

Naše podjetništvo 
V jeseniški občini je registrir

anih 408 obratovalnic, v katerih 
je zaposlenih - reci in piši - 226 
delavcev. Od 431 registriranih 
podjetij pa j ih je zaključne 
račune predložilo le 270! 

In na osnovi teh nespornih 
podatkov nekateri zlobno ugo
tavljajo, da to ni nobeno pod
jetništvo. To naj bi bilo kvazi 
podjetništvo! 

Priznanje 
za umetne rože 
Ko turistična društva vsako 

leto podeljujejo nagrade in 
priznanja za lepe rože in ureje
no okolje, se na njihovo odloči
tev poraja vrsta pripomb. 

In tako se je menda zgodilo, 
da je neko turistično društvo -
preveriti v teh zimskih dneh pač 
ne moremo - v jeseniški občini 
podelilo lepo pnznanje domači
ji , ki je imela vse leto prekrasne 
rože na oknih in balkonih. 
Vendar - te rože so bile uvo
žene iz bližnje Avstrije in so bile 
- umetne. 

Kaj zdaj? 
Sosedje so bi l i nad tem 

priznanjem kajpak zgroženi in 
se sprašujejo, ali komisije, ki 
podeljujejo taka priznanja, res 
ne vidijo, kaj je pristno in kaj 
ni? 

M i pa obljubljamo, da bomo 
te zadeve prihodnjo pomlad in 
poletje preverili. Res namreč je, 

da v sosednjih državah lahko 
kupite karkoli. Imitacija je tako 
imenitna, da moraš biti res že 
sosed, da »pogruntaš«, zakaj se 
cvet bršljinke na sosedovem 
o k n u vse leto ne osuje.. 

Mi smo pa Srbi... 
Karkoli si že kdorkoli, od 

strankarskih prvakov pa do 
»navadnih« državljanov misli o 
dvojnem 

državljanstvu ali asimilaciji 
tistih, ki so iz drugih republik 
ostali v Sloveniji, kdaj pa kdaj 
lahko le tenkočutno pnsluhne-
mo besedam nekega jeseniške
ga profesorja>Res je, da se po 
jeseniških osnovnih šolah, po
sebno na nižji stopnji, otroci 
»grupirajo« in družijo po nacio
nalnosti. Učitelji vedno bolj 
opažajo, da otroci staršev, ki 
prihajajo od drugod, v šolskih 
odmorih med seboj govorijo 
izključno srbsko ali hrvaško. 

Kakorkoli že je to res, je pa 
obenem tudi res, da sem zadnjic" 
pri pouku slovenščine vprašal 
nekega petošolca. 

»Tebi je pa ime Nenad. 
Kakšne nacionalisti pa si?« 

Otrok je najprej pogledal v 

tla in prizadeto molčal. K o sem 
ga ponovno vprašal, odkod 
prihajajo njegovi starši, je bo
ječe pogledal okoli sebe in prav 
osramočeno dahnil: 

»Mi smo pa Srbi...« 

Podjetje Kompas hoteli Kranjska Gora, 
Borovška 100, 
objavlja prosta delavna mesta za nedoločen čas s polnim 
delovnim časom: 

POSLOVNA TAJNICA 
- VI. stopnja izobrazbe ekonomske, organizacijske smeri 
- izkušnje: najmanj pet let delovnih izkušenj 
- aktivno znanje najmanj enega tujega jezika 
- znanje dela na računalniku 

KNJIGOVODJA OPERATER 
- V. stopnja izobrazbe ekonomske - komercialne smeri 
- izkušnje: tri leta delovnih izkušenj na podobnih delih 
- pasivno znanje angleškega jezika 
- znanje dela na računalniku 

Izbrani kandidati in kandidatke naj bi z delom začeli najkasneje 1 • 
3. 1994. 
Kandidati naj pošljejo pisne prijave z opisom dosedanjega dela in 
dokazili o izpolnjevanju pogojev v 8 dneh po objavi na naslov: 
PODJETJE KOMPAS HOTELI, Kranjska Gora, Borovška 100, 
64280 Kranjska Gora. 



SREDA, 26. januarja 1994 

*-00 Video strani «•30 Tisoč in ena Amerika, amer-'wa risana serija 10.00 Videošpon 11-00 Iz življenja za življenje "1.30 Žametna šapa, angleška Poljudnoznanstvena serija 12.00 Clive James: Slava v 20. Poletju, angleška dokumentarna serija 
12.50 Poslovna borza 13.05 Video strani "8.00 Hans Falada: Železni Gus-'av, nemška nadaljevanka 17.00 TV Dnevnik I •'•10 Klub klobuk, kontaktna oddaja za otroke 18.00 Regionalni program LJubljana 
]8.45 Pari, TV igrica ]9.30 TV dnevnik 2, Vreme 15-55 Šport «005 Žarišče 20.30 Film tedna: Obsojen na svobodo, slovenska drama «1.30 Orgle na Slovenskem «2.20 TV dnevnik 3, Vreme 22.25 Sova; Burleske Charlieja Chaplina, 9. Epizoda ameriške nanizanke; •skmeci Sherlocka Holmesa, angleška nanizanka 23.45 V i Video strani 

15.00 Video strani J5.35 Televizijska konferenca '8-50 Moč in slava: Pionirji, pono-]Ptev 17.00 Sova, ponovitev 18.50 sola podjetništva, izobraževalna |erija 19.30 Dnevnik II 20.05 Športna sreda: PEP v košarki (ž): Diamond Jezica - P. Comense, Prenos 21.30 Odprto prvenstvo v̂stralije v tenisu, posnetek iz Melbourna 22.40 Svet poroča 23.15 Video strani 

10.00 Poročila 10.05 TV šola 10.30 /'̂ cek modrijan 11.30 Narnijska kronika, angleška nanizanka 12.00 počila 12.05 TV koledar 12.15 rlvia vrtnica, mehiška nadaljevanja 12.40 Bagdad cafe, ameriška humoristična nanizanka 13.05 Pos-S»nl pilot, ameriški čb film 15.05 ônofon 15.30 Učimo se o Hrvaški '«•00 Poročila 16.05 Marjana in Ĵena vesela druščina, angleška d̂aljevanka 16.30 Besede, be-**ae, besede 17.00 Hrvaška danes '8.00 Poročila 18.05 Kolo sreče '«•30 Loto 18.35 Santa Barbara, periska nadaljevanka 19.30 dnevnik 20.05 Loto 20.15 Usode: 2* resnice 21.00 V iskanju 21.45 "̂•ocjia 21.50 Ekran brez okvirja **-50 Slika na sliko 23.50 Poročila nemščini 23.55 Sanje brez meja 

*-30 TV koledar 9.00 Zasedanje »abora republike Hrvaške, prenos '0.45 Narnijska kronika, nanizanka javnosti, ameriika nadaljevanja 17.35 Emma - kraljica južnega £<*ja 18.20 Habsburžani, dokumentarna serija 19.30 TV dnevnik <u-«0 Košarkarskaevroliga: Gibona ~ Juventut, prenos 21.50 Emma -âijica južnega morja 22.35 Te rua, n°vozelandski barvni film 

7,30 Video strani 9.00 MacNeil in i®hrer komentirata 10.00 CMT '"•50 A shop 11.00 Luč svetlobe, periska nadaljevanka 11.50 A *nop 12.00 Verdi, italijanska nadal-'̂ anka 15.00 Video strani 16.10 A 16.20 Nočni bojevnik, pono-ameriškega barvnega filma «•00 Luč svetlobe, ameriška na-'̂ anka 18.45 Otroci kot zdravniki, lon

H°vltev dokumentarnega filma •£•'5 Risanke 19.25 CMT 20.30 • «nce session 21.00 Verdi, itali-29 ola "adaljevanka 22.10 Poročila uf-30 A shop 23.00 CTM 1.00 V|<J«o strani 

VIZUALNE KOMUNIKACIJE 
R E K L A M N E STORITVE 

T O L O d o o 
Mestni trg 26,Škofja Loka 
tel: (064) 623 - 176 

R E K L A M N E T A B L E , 
T R A N S P A R E N T I , 

NAPISI NA A V T O M O B I L E , 
K O M E R C I A L N I NAPISI , 

S V E T L O B N E T A B L E , 
Z A S T A V E . . . 

9.00 Cas v sliki 9.05 Pri Huxtablo-vih 9.30 Mpingo - glasbeno drevo 10.15 Gola ženska, italijanski film 12.10 Reportaže iz tujine 13.00 Čas v sliki 13.10 Mi, ponovitev 13.35 Družinske vezi 14.00 Kdo zasleduje senatorja Robsona? 14.45 Vse za malčka 15.00 Otroški program 17.00 Mini čas v sliki 17.10 VVurlit-

8.00 Vremenska panorama 14.50 Tisoč mojstrovin 15.00 Lipova ulica 15.30 Čudovite slike iz živalskega sveta 16.00 Dedek na posodo 16.50 Jolly Splitter 17.00 Poklici 17.30 Zemlja in ljudje 18.00 Pri Huxtablovih 18.30 Kar pogumno 19.00 Zvezna dežela danes 19.30 Čas v sliki 20.00 Kultura 20.15 Meščanski forum, brezposelnost 22.00 Čas v sliki - večerni studio 22.35 Šport 22.55 Spomini 23.55 Hello Austria, hello Vienna, ponovi
tev 0.25 Poročila/1000 mojstrovin 

5.40 Dobro jutro 7.40 Pregled dnevnega tiska 9.00 Gorenjska včeraj, danes 9.20 Tema dneva: Stanovanjska zadruga Gorenjske 10.40 Informacije zaposlovanje 11.20 Obnova cest v Škofjeloški občini 13.00 Pesem tedna 14.00 Gorenjska danes 17.00 Countrv club - A. Šifrer 18.00 Gorenjska danes, jutri 18.50 Radio jutri, koristne informacije 

12.00 Napoved programa 13.00 Morda še niste slišali 14.00 Naš zgodovinski spomin 14.40 Za srečen danes in zdrav jutri 15.00 Dogodki danes, jutri 15.30 Prenos dnevno-informativne oddaje RA Slovenija 16.00 Napoved programa 17.00 Glasbeno popoldne: Heavy metal - Boom 19.00 Odpoved programa 

O K e R M K R A N J 
TEL.: 064/221 353 

OCENJUJEMO, PI0DJUAM0 
IN KOPUJEM0 

SKER4 

8.00 Dober dan 8.30 Telegraf 9.00 Horoskop 9.30 Novice 10.00 Aktualno 10.50 Glasbeni jerbas 11.30 Novice 12.00 Novosti v narodno-zabavni glasbi 13.00 Danes do 13-tih (prenos R Slovenija) 13.30 Popevka tedna 14.15 Obvestila 14.30 Popoldanski telegraf 15.30 Dogodki in odmevi (prenos R Slovenija) 16.15 Obvestila 16.30 Novice 17.00 Aktualno 18.00 Voščila 18.30 BBC novice 18.50 Pogled v jutrišnji dan, odpoved programa 

Oddajamo od 16. do 19. ura na UKV stereo 88,9 in 95 MHz ter srednjem valu 1584 KHz. Ob 16.10 vas obveščamo, ob 16.30 spremljamo in komentiramo, nato vas predajamo svetu glasbe. Vmes, seveda, novosti iz videotek 

>£*JTER a m e r biograf, glasb, drama TINA - KAJ IMA LJUBEZEN S 
A ^ l £ b

 1 6 - 18- ki20. uri STORŽIČ amer. akcij, film ZADNJA VELIKA V**NTURA ob 17.45 in 20. uri ŽELEZAR amer. akcij. kom. DAVE ob 
Ser»Mri: MULTIVIZIJSKO POTOPISNO PREDAVANJE ZVONETA 
»eRUGE: NEVARNE POTI (BOSNA, SOMALIJA, KAMBODŽA, 
'"nam, kalkuta) ob 20. uri 

ČETRTEK, 27. januarja 1994 P E T E K , 28. januarja 1994 

9.30 Video strani 9.45 Pepelka, posnetek gledališke igre 10.20 Dvanajst slovenskih podob ljudskega plesa, ponovitev 10.40 Šola podjetništva, izobraževalna serija 11.10 Po domače 13.00 Poročila 13.05 Studio City, ponovitev 14.50 Video strani15.30 Svet poroča, ponovitev 16.05 Osmi dan 17.00 TV dnevnik 17.10 Otroški program: Živ žav 18.00 Regionalni studio Maribor 1&45 Pari, TV igrica 19.10 Risanka 19.30 TV dnevnik 2, Vreme 19.55 Šport 20.05 Žarišče 
20.30 četrtek na ledu: ogenj in led 21.30 Tednik 
22.20 TV dnevnik 3, Vreme 22.22 šport 22.45 Sova: 
Hiša naprodaj, ameriška humoristična nanizanka; 
Tekmeci Sherlocka Holmesa, an-
8leska nanizanka .05 Video strani 

14.00 Video strani 14.35 Odprto prvenstvo Avstralije v tenisu, posnetek iz Maribora 15.45 Kinoteka: Vladni agent, ameriški film (čb) 17.15 Sova, ponovitev 18.35 Že veste 19.05 Poslovna borza 19.30 TV dnevnik 19.56 šport 20.05 Habsburžani, avstrijsko-nemška dokumentarna nadaljevanka 20.55 Povečava: Nočni izlet, slovenski barvni film 23.30 Video strani 

7.55 Poročila 8.00 Dobro jutro 10.00 Poročila 10.05 TV Šola 11.30 Lažeš, Melita 12.00 Poročila 12.05 TV koledar 12.15 Divja vrtnica, mehiška nadaljevanka 12.40 Bagdad Cafe, humoristična nanizanka 13.05 Čez veliki Mis-souri, ameriški barvni film 14.25 Monoton 15.25 Učimo se o Hrvaški 16.00 Poročila 16.05 Otroška oddaja 16.30 Praznovanje 17.00 Hrvaška danes 18.00 Poročila 18.05 Kolo sreče 18.35 Santa Barbara, ameriška nanizanka 19.18 Risanka 19.30 TV dnevnik 20.15lz strankarskega življenja 20.55 Me je kdo iskal? 21.35 Poročila 21.40 Znanost in mi 22.25 Glasbeni večer 23.15 Slika na sliko 0.25 Poročila v angleščini 0.30 Sanje brez meja 

8.30 TV koledar 9.00 Zasedanje sabora republike Hrvaške, preno; 15.45 Lažeš, Melita 16.10 S kriv nosti, ameriška nadaljevanka 16.34 Emma - kraljica južnega morje 17.20 Tenis: odprto prvenstvo Avstralije: polfinale (ž), posnetek 19.30 Dnevnik 20.15 Show Jack-yja Thomasa, ameriška nanizanka 20.45 Največji zločini in procesi 20. stoletja, dokumentarna serija 21.20 Emma - kraljica južnega morja 22.50 Najlepši trenutki mojega življenja, ameriški čb. film 

9.00 MacNeil in Lehrer komentirata 10.00 CMT 11.00 Luč svetlobe, ameriška nadaljevanka 11.50 A Shop 12.00 Verdi, italijanska nadaljevanka 14.30 Borza dela 15.00 Video strani 16.50 A shop 17.00 Ustava, ameriška dokumentarna serija 18.00 Luč svetlobe, ameriška nadaljevanka 18.45 Ročk starine 19.25 A Shop 19.35 CMT 20.00 Risanke 20.10 Poročila 20.30 Diplomatska imuniteta, ameriški barvni film 22.05 Ročk starine 22.40 Poročila 23.00 Verdi, italijanska nadaljevanka 23.55 A shop 0.05 CMT 1.00 Video strani 

9.00 čas v sliki 9.05 Pri Huxtablovih, ponovitev 9.30 Zemlja in ljudje, ponovitev 10.00 Slika Avstrije, ponovitev 10.30 Meščanski forum 12.15 Industrija na razpotju, ponovitev 13.00 čas v sliki 13.10 Mi, ponovite« 

8.30 Vremenska panorama 14.45 1000 mojstrovin 15.00 Lipova ulica, Upanje, ljubezen... 15.30 V orlovi deželi 16.15 Zveneča Avstrija 17.15 Audimax Made in Austria 19.00 Regionalna poročila 19.30 Čas v sliki/Vreme 20.00 Kultura 20.15 Domače reportaže 21.00 Kuharski mojstri 21.05 Kultura je super 22.35 Literarni kvartet 23.50 Evropa: zdrjžitev ali propad 0.50 Poročila/ 1000 mojstrovin 

5.40 Dobro jutro 7.40 Pregled dnevnega tiska 9.00 Gorenjska včeraj, danes 9.20 Tema dneva: Spremenjeni zakon o del. razmerjih 10.40 Informacije zaposlovanje 11.20 Pionirska knjižnica Kranj 13.00 Pesem tedna 14.00 Gorenjska danes 17.20 Pamas 18.00 Gorenjska danes, jutri 18.20 Mu-sic machine 18.50 Radio jutri, koristne informacije 19.20 Študentski program Radia Kranj 

12.00 Napoved programa 13.00 Morda še niste slišali 14.00 Naš zgodovinski spomin 14.40 Obrtniki sebi in vam 15.00 Dogodki danes, jutri 15.30 Prenos dnevno-informativne oddaje RA Slovenija 16.00 Napoved programa 16.30 Na policah zgodovinskega arfiiva 17.00 Prenos pogovora s predsednikom državnega zbora Hermanom Rigelnikom iz studia RGL 18.15 Oddaja o avtomobilizmu 19.00 Odpoved programa 

8.00 Dober dan 8.30 Telegraf 9.00 Horoskop 9.30 Novice 10.00 Aktualno 11.00 Podjetniška borza 11.30 Novice 12.00 Zimzelene melodije 13.00 Danes do 13-tih (prenos R Slovenije) 13.30 Popevka tedna 14.00 Novinar na obisku 14.15 Obvestila 14.30 Popoldanski telegraf 15.30 Dogodki in odmevi (prenos R Slovenija) 16.15 Obvestila 16.30 Novice 17.00 Spoznajmo se 18.00 Voščila 18.30 BBC novice 18.50 Pogled v jutrišnji dan in odpoved programa 

Oddajamo od 16. do 19. ure na UKV stereo 88, 9 in 95 MHz ter srednjem valu 1584 KHz. Ob 16.10 bomo obveščali, ob 16.30 spremljali in komentirali, od 17. do 18. prenašamo pogovor z Milanom Kučanom, ki bo v studiu RGL, nato pa še nekaj narodnozabavne glasbe, seveda v sodelovanju s poslušalci. 

I 

9.30 Videostrani 
9.50 Silas, nemška nadaljevanka 10.15 Taxasville, ameriški film 12.20 Že veste 12.50 Poslovna borza 13.05 Tedenski izbor: Povečava, Nočni izlet, slovenski film 15.40 Videostrani 15.50 Kam vodijo naše stezice, oddaja TV Koper - Capodistria 17.00 TV Dnevnik 17.10 Tok, tok, kontaktna oddaja za mladostnike 18.00 Regionalni studio Koper 18.45 Pari, TV igrica 19.10 Risanka 19.30 TV Dnevnik, Vreme 
19.56 šport 20.05 Forum 20.25 Spoved pastorja Burga, švicarski film 21.55 Iz slovenskih ateljejev: Jože Vreščaj 22.10 TV dnevnik 22.35 Sova: 
Ko se srca vnamejo, ameriška nanizanka; 
Zaveznici, angleška nanizanka; Živjo, mamil, ameriški film 1.25 Videostrani 

14.00 Videostrani 14.40 Odprto prvenstvo Avstralije v tenisu, posnetek iz Melbourna 15.20 Pričevanja o zvestobi, Slovenci v Argentini: Novi svet ob srebrni reki 16.20 Četrtek na ledu: Ogenj in led 17.20 Sova, ponovitev 18.45 Znanje za znanje, učite se z nami 19.30 TV dnevnik, Vreme 19.56 Šport 20.05 Večerni gost: inž. Dušan Vendramin 21.10 Oči kritike 22.10 Irena Grafenauer, flavta in Eliot Fisk, kitara, oddaja TV Koper-Capodistria 23.40 Videostrani 

10.00 Poročila 10.05 Skrivno življenje strojev: Kvarčna ura 11.10 Svet književnosti: barok 11.30 Knjige, knjige 11.35 Lažeš, Melita,otroška serija 12.00 Poročila 12.15 Divja roža, serijski film 12.45 Banda angelov, ameriški film 14.45 Monoplus 15.25 Angleški jezik 16.00 Poročila 16.05 Palčki nimajo pojma, oddaja za otroke 17.00 Hrvaška danes 18.05 Kolo sreče 18.35 Santa Barbara, ameriška nadaljevanka 19.18 Risanka 19.30 Dnevnik 20.15 Naj igra tamburica zabavno glsabena oddaja 21.00 Latinica 22.00Poročila 22.05 Preteklost v sedanjosti: Antun Radić 22.55 S sliko na sliko 23.55 Poročila v nemščini 23.55 Poročila v nemščini 0.00 Brez obrambe, francoski film 1.25 Sen brez meja 

14.45 Lažeš, Melita 15.10 15.10 Skrivnosti, serijski film 15.35 Emma z južnih morij, serijski film 16.20 Tenis, Australija open, polfinale (m) 19.30 TV dnevnik 20.15 Mladi Indiana Jones 21.00 Ročk koncert 22.00 Življenjski stil 22.35 Naključni partnerji 23.20 Hit Depo 

Verdi, italijanska nadaljevanka 23.20A shop 23.30 Zelena rokavica, ameriški čb film 1.00 Erotični film 2.30 Borza dela 

9.00 Cas v sliki 9.05 Cosby show 9.30 Zabavna oddaja 10.15 Hud, ponovitev filma 11.55 Raj za živali 12.15 Notranjepolitično poročilo 13.00 Čas v sliki 13.10 Mi 13.35 Vse ostane v družini, zabavna nanizanka 14.00 Big Valley, vestem 14.45 Mojstri jutrišnjega dne 

14.50 Tisoč mojstrovin 15.00 Lipova ulica, družinska nanizanka 15.30 Gledališka vročica, ameriški film 17.00 Pogledi vstran 17.30 Vom-bati, buldožerji med grmičevjem, dokumentarni film 18.00 Cosby show, zabavna nanizanka 18.30 Milijonsko kolo 19.00 Avstrija danes 19.30 Čas v sliki 20.00 Kulturni dnevnik 20.15 Zadnji kitajski sloni, dokumentarni film 21.00 Trailer 21.20 Šiling 22.00 Čas v sliki 23.00 Sto let spolne vzgoje 0.40 Zgodba o rock'n'rollu 1.10 1000 mojstrovin 

5.40 Dobro jutro 7.40 Pregleo 
dnevnega tiska 9.00 Gorenjska 
včeraj, danes 9.20 Tema dneva: 
O sporazumevanju - Tomo Križnar 
10.40 Informacije zaposlovanje 
13.00 Pesem tedna 14.00 Gor
enjska danes 18.00 Gorenjska 
danes, jutri 19.20 Večerni program 

12.00 Napoved programa 13.00 Morda še niste slišali 14.00 Naš zgodovinski spomin 14.40 Za-kajčkovi starši 15.00 Dogodki danes - jutri 15.30 Prenos dnevno-informativne oddaje RA Slovenija 16.00 Napoved programa 17.00 V družbi s športniki 19.00 Odpoved programa 

Poleg običajnih informacij bomo govorili še o zanimivi temi, ki je zaenkrat še ne povemo. Poslušajte nas od 16. do 19. ure na UKV stereo 88,9 in 95 KHz ter srednjem valu 1584 KHz. 

8.00 Dober dan 8.30 Telegraf 9.00 Horoskop 9.30 Novice 10.00 Razgled s Triglava 11.00 1001 nasvet 11.30 Novice 13.00 Danes do 13-tih (prenos R Slovenija) 13.30 Popevka tedna 14.00 Srečanje s kulturno dediščino 14.15 Obvestila 14.30 Popoldanski telegraf 15.00 Borzni komentar (vsakih 14 dni) 15.30 Dogodki in odmevi (prenos R Slovenija) 16.15 Obvestila 16.30 Novice 17.00 Lestvica 3 

I N S T A L A T E R 
GREGORČIČEVA 8, telefon: 223 - 331 

U G O D N O v t e h d n e h : 

c i s t e r n e z a k u r i l n o o l j e E E K V i d e r n 

1 5 0 0 L 3 2 . 7 9 8 , 5 0 S I T 
2 0 0 0 L 3 4 . 5 0 0 , 0 0 S I T 
2 5 0 0 L 4 2 . 6 3 4 , 5 0 S I T 
K o l i č i n e s o o m e j e n e ! 

ČETRTEK 

CENTER amer. biograf, glasb, dram TINA - KAJ IMA LJUBEZEN S TEM ob 16. in 18. uri, amer. črna kom. SMRT JI LEPO PRISTOJI ob 20. uri STORŽIČ amer. akcij, film ZADNJA VELIKA AVANTURA ob 17.45 in 20. uri ŽELEZAR amer. akcij. kom. DAVE ob 18. in 20. uri TRZIC MULTIVIZIJSKO POTOPISNO PREDAVANJE ZVONETA ŠERUGE: NEVARNE POTI (BOSNA, SOMALIJA KAMBODŽA, VIETNAM, KALKUTA) ob 19. uri BLED amer. kom. ROBIN HOOD - MOŽJE V PAJKICAH ob 20. uri 

TRI III & AS 18.00 Voščila 18.30 BBC novice 18-50 Pogled v jutrišnji dan, odpoved programa 
9.00 MacNeil in Lehrer komentirata 10.00 CTM 10.50 A shop 11.00 Luč svetlobe, ponovitev 11.50 A shop 12.00 Verdi, italijanska nadaljevanka 16.15 A shop 16.25 Diplomatska imuniteta, ponovitev filma 18.00 Luč svetlobe 18.45 Izpostavljeni otoki, dokumentarec 20.00 Risanke 20.10 Poročila 20.30 Teden na borzi 20.40 Dvojno razkrinkanje, ameriški film 22.10 Poročila 22.35 

Oddajamo vsak dan od 16. do 19. ure, ob nedeljah od 10. do 15.30 ure, na UKV stereo 88,9 in 95 MHz ter srednjem valu 1584 KHz. 



P R E J E L I S M O 

V skladu z zakonom o jav
nem obveščanju zahtevam, da 
objavite v rubriki Prejeli smo 
moj prispevek kot odgovor na 
sestavek domnevnega Franca 
Koprivca, ki je bil objavljen v 
Vašem poliedniku v torek, 23. 
12. 1993. 

Stara taktika 

obrekovalcev 
Časopis Gorenjski glas je v 

torek, 28. decembra 1993, obja
vil obrekljiv pamflet izpod per
esa domnevnega Franca 
Koprivca. 

Javnosti sporočam, da osebe 
z imenom Franc Koprive v 
občini Kranj ni, čeprav v pam
fletu piše, kot da je kranjski 
občan. Take osebe tudi ni v 
nobeni gorenjski občini. Torej 
je časopis objavil anonimno 
obrekovanje nepodpisane 
osebe. Taka je pač taktika 
anonimnih predvsem komunis
tičnih obrekovalcev, objave pa 
dosežejo v sebi primernih časo
pisih. 

Namenoma nisem takoj od
govoril, čeprav je bolj primemo 
na očitne neumnosti in laži ne 
odgovarjati. Namenoma zato, 
da sem preizkusil ravnanje 
odgovornih pri Gorenjskem 
glasu. Čeprav se je urednik 
očitno zavedal, da so objavili 
anonimno pismo, sedaj ovirajo 
odgovore občanov, ki so mi 
sporočili, da njihovih odgovor
ov na ta članek Gorenjski glas 
noče objaviti, razen tehtnega in 
strokovnega odgovora g. Pav-
šlarja. 

Tudi ne bom reagiral kot na 
primer gospoda Rigelnik in 
Bizjak, ki sta podobni obreko-
valni pismi (proti Rigelniku 
neobjavljeno) na kratko opravi
la, češ da gre za laži- Po vrsti 
bom odgovoril na vse neresnice, 
podtikanja in žaljiva vprašanja. 

V razgovoru z novinarjem g. 
C. Zaplotnikom sem izjavil: 
"Bojim se, da nobeno kranjsko 
podjetje iz revizije lastninskih 
postopkov ne bo izšlo neoma-
deievano in da bo marsikateri 
direktor končal na sodišču." 

Za tako trditev imam mnogo 
dokazov. Razmere kot predsed
nik komisije za privatizacijo 
(skrajšano) v prejšnji slovenski 
skupščini zelo dobro poznam, 
tudi v kranjskih družbenih pod
jetjih. Tudi vem, kateri privati
zacijski prišepetovalci so 
mešetarili po kranjskih podjet
jih in sem to tudi javno večkrat 
povedal, vendar za to pristojni 
državni organi niso reagirali. 
Do prihoda teh prišepetovalcev 
je bilo kranjsko gospodarstvo 
med najboljšimi v Sloveniji in 
sem tudi to dejstvo večkrat 
javno povedal. 

Iz mojega gornjega stavka se 
tudi vidi, da nisem izjavil, da so 
v kranjskih podjetjih le direk
torji, ki so primerni za sodišče. 
Torej laž! 

Nepotrebna je tudi piščeva 
skrb za težave direktorjev glede 
obstanka podjetja in zagotavl
janja kruha tisočim delavcem. 
Splošno je poznano, da imajo 
sedanji poslovodneži, razen 
častnih izjem, bolj malo čuta 
za zaposlene in še manj za 
obstanek podjetja, ki so ga 
marsikje zavestno kapitalsko 
praznili z by pass podjetji 
doma in v tujini, da bi ga 
razvrednotenega lažje kupili, 
seveda brez zaposlenih. Pri 
tem niso pozabili na izgovor, 
češ da so izgubili jugoslovanski 
trg. Resnici na ljubo je pri tem 
treba povedati, da vlada pred 
razpadom Jugoslavije ni ustvar
ila pogojev za osvajanje drugih 
trgov. Takrat seveda ni bilo 
nobenega Koprivca, da bi na 
to opozoril, temveč sem tudi 
tedaj jaz moral opozarjati pris
tojne in zato požel ničkoliko 
očitkov poslanskih in drugih 
direktorjev. Seveda pa po pod
jetjih kot lupan nisem hodil, ker 
je komunistična oblast pred 
volitvami 1990 sprejela zakon, 
ki jemlje vse kompetence občin 
v družbenih podjetjih. Kjer pa 
sem bil povabljen, sem se oglasil 
tudi, če je bil direktor "komu
nističen" in me nikdar ni bilo 
"strah pred soočenjem z real
nostjo gospodarstva", kot mi 

pisec hoče podtakniti Kjerkoli 
sem doslej deloval, nikjer nisem 
napravil izgube in sem zlasti v 
zadnjih dveh desetletjih vse 
opravljal za svoj denar in brez 
kreditov. 

Glede revizij je piscu zadeve 
lepo razložil g. B. Pavšlar, le da 
je pozabil povedati, da so bile 
od petih revizij tri opravljene v 
občini Kranj in dve drugje na 
Gorenjskem, nepravilnosti pa so 
bile ugotovljene v vseh treh 
kranjskih podjetjih. 

Seveda zaradi revizij ni no
benega gospodarskega zastoja 
in tudi investicije niso zavrte. 
Družbena podjetja namreč lah
ko investirajo in normalno po
slujejo naprej kljub revizijam. 
Če imajo neurejeno dokumenta
cijo za SDK, je le dokaz več, da 
je revizija potrebna. Ali pa je 
morda stran pred revizijo gos
podarsko omrtvičil poslovod-
neže? V svoji pisarski 
"evforiji" (kar je sicer meni 
očital) se je piscu celo zapisalo, 
češ da ni logično, da bi zaposle
ni nekajkrat plečevali investicije. 
TU se je kalin ujel v lastno 
mrežo! Po tej logiki naj podjetje 
ne bi investiralo, dokler je druž
beno, da ne bi kasneje investicije 
še enkrat plačalo! Torej je cilj 
takega poslovodneža, spraviti 
vrednost podjetja na najmanjšo 
možno vrednost in ga nato s 
skritim kapitalom odkupiti pri 
tem pa tvegati, da mu podjetje 
uide v stečaj, ali pa v gornjem 
smislu stečaj celo povzročiti! 

Pri vsem tem početju takega 
brezvestnega poslovneža zapo
sleni sploh ne brigajo, šemanj 
slovensko nacionalno premo
Ženje in posledično usoda nje
gove lastne domovine, kar je 
tudi logično, saj nima nobene, 
ne človeške ne poslovne morale. 
Zanima ga le uzurpiran denar, 
premoženje, politični vpliv in 
lagodno življenje v stilu amer
iških bogatašev, pri tem pa 
zavestno zanemarja razliko v 
izvoru premoženja. 

Domnevni Franc Koprive mi 
podtika, da zagovarjam, da naj 
vsa podjetja pridejo pod Korže-
tov sklad, češ da se v zakons
kem roku zaradi revizij ne bodo 
mogla lastniniti in me sprašuje, 
ali poznam kakšno podjetje, ki 
je pod skladom uspešno in nima 
tehnoloških viškov. 

Pisec se je obrnil na nepravi 
naslov. Sklad so zahtevale iz 
komunizma izhajajoče stranke, 
pomagala pa jim je s komunisti 
preluknjana Demos-Peterletova 
vlada z dr. Mencingerjem na 
čelu. Sam sem temu na
sprotoval, še zlasti sumljivi 
registraciji in imenovanju tovar
iša Korzeta za direktorja. Tisti, 
ki so to predlagali in speljali, so 
danes zopet vsi v vladi po 
principu Dolomitske izjave št. 
II. 

Posebna cvetka pa je piščeva 
trditev, češ da nisem nikoli 
opozoril, da velik del oškodo
vanj pomenijo prispevki in 
davki, plačani iz bruto plač, 
kar naj bi pomenilo, da so 
kradli tudi upokojenci, šolstvo, 
vojska, država in da moje 
ravnanje diši na dvoličnost. 

Prvič, Liberalna stranka je z 
menoj vred stalno in skoraj 
edina zahtevala od vlade uved
bo evropsko primerljivih davš
čin. Drugič, kdor ne priznava 
državnih davkov, je anarhist in 
podoben komunističnemu delu 
partizanskih voditeljev, ki so ob 
koncu druge svetovne vojen 
obljubljali državo brez avkov. 
In tretjič, kdor iz razloga davš
čin označuje upokojence, šolst
vo in vojsko za tatove, ne ve, kaj 
govori ali pa zavestno laže. Taki 
v demokratičnih državah odgo
varjajo pred pravosodnimi or
gani. 

Na koncu mi pisec postavi 
šest javnih vprašanj. Da bodo 
bralci razumeli odgovore, sem 
prisiljen zapisati tudi vprašanja. 

1. Ali se zavedate, da ste z 
revizijami, pa ne zaradi tega, 
ker bi odkrili oškodovanje 
družbenega premoženja, sproži
li kar nekaj "Tekstilindusov"? 

Odgovor: Razpad Tekstilin-
dusa je sprožilo nesposobno 
vodstvo iz komunistične pretek
losti, ko so direktorje postavljali 
na raznih CK-jih. Prodajo Ita
lijanom so posredovali pristaši 

stranke, ki je sedja po dolomits
kem vzorcu v vladi, občinsko 
hipoteko v Tekstilindusu pa je 
brez sklepa oz. vednosti izvrš
nega sveta ali skupščine uma
knil prelsednik IS g. Peter 
Orehar v času razpisa licitacije. 

Revizije ne bodo sprožile 
nobenega novega "Tekstilin-
dusa", bodo ga pa razna neza
konita lastninjenja, progra
mirani stečaji ali nesposobna 
vodstva zvečine komunistične 
provenience. 

2. Ali se zavedate gospo
darske škode, ki ste jo povzro
čili s prijavljanjem podjetij kar 
počez? 

Odgovor: Revizijska prijava 
ne povzroča nobene gospo
darske škode, saj je z zakonom 
predvidena. Vprašanje je post
avljeno približno v stilu tožbe 
tatu, ki bo utrpel gospodarsko 
škodo, če ga pristojni ujamejo. 

3. Ali lahko konkretno nave
dete, kaj je po vaše družbeno 
premoženje in kaj je oškodo
vanje le-tega? 

Odgovor: Že pred volitvami 
leta 1990 smo v Liberalni stran
ki trdili, da je družbena lastnina 
"nikogaršnja lastnina" (naš iz
raz) in da jo je treba odpraviti. 
Zato je to lastnina vseh Sloven
cev in jo je treba razdeliti 
mednje. Takrat je bilo to še 
heretično trditi, ker še ni bilo v 
kontekstu sestopa z oblasti slo
venske kompanije. Iz teh razlo
gov je Liberalna stranka 
odločilno prispevala k uveljavit
vi zakona o privatizaciji 
POZD-ov, kjer ni nobenih pro
blemov in pripravila Zakon o 
privatizaciji malih podjetij, ki je 
bil po mojem mnenju od vseh 
predlogov najbolj logičen, saj je 
vključeval pravičnost, tržnost in 
postopnost. Ko ta ni bil sprejet, 
smo v Liberalni stranki pripra
vili še Zakon o izročitvi druž
bene lastnine državljanom 
Slovenije, ki pa so ga v obsež
nih skupščinskih prostorih en
ostavno pogubili in ga sploh 
nismo mogli spraviti na dnevni 
red. Odločilni zaviralec je bil g. 
Bučar, pa tudi g. Peterle, ki je 
vse preveč verjel ekonomistom, 
ki so zagovarjali socialistično 
makroekonomijo maskirano v 
demokratična oblačila. Kaj je 
oškodovanje premoženja tudi 
družbenega, pa boste ugotovi-
tli, če boste malo bolj natančno 
pregledali Zakon o obligacijs
kih razmerjih. 

4. Ali lahko javno odgovorite, 
da je kraja, če so si delavci s 
svojim lastnim delompridoblje-
ni dobiček razdelili in ob tem 
državi plačali vse prispevke? 

Odgovor: Ker je vprašanje 
postavljeno zavajajoče, moram 
odgovoriti na netočnosti v vpra
šanju. Najprej nihče ni trdil, da 
je kraja delitev dobička, če se 
plačajo ustrezne davščine. Ker 
pisec ne pozna osnovnih eko
nomskih kategorij in je to v naši 
državi tudi težko, zaradi name
rnega mešanja pojmov, ga mor
am opozoriti, da po podjetjih 
niso povsod delili dobička, 
temveč so poslovodneži delili 
regrese, ki pa so z davščinami 
manj obremenjeni. Pravo poslo
vodstvo bi moralo zaposlenim 
izplačevati pravične in evropsko 
primerljive plače, ne pa da so na 
račun neizplačanih plač razdel
jevali razno razne nezakonite 
vrednostne papirje, ki jih zdaj v 
marsikaterem podjetju celo ne 
priznavajo več kot terjatev de
lavca proti podjetju. Javnost bo 
morala spoznati, da te sprevr
žene komunistične igre, ko so 
večidel komunistična poslo
vodstva jedro najboj trdega in 
brezobzirnega prvobitnega ka
pitalizma in obenem preko 
nekdanjih, sedaj sicer neformal
nih vezi s sindikati zaščitniki 
zaposlenih proti samim sebi, ne 
sme več tolerirati. Opozarjam 
tudi, da so se strukture slo
venske kompartije prelevile v 
gospodarsko mafijo, ki je tudi 
njeno bivše članstvo ne zanima 
več in ga bo pustila v revščini ter 
ga zlorabljala le ob vsakokrat
nih volitvah, pa se samo te svoje 
nesrečne vloge še ne zaveda. 

5. Ali lahko javno odgovorite, 
da je kraja, če so si delavci po 
veljavni zakonodaji z vsemi 
plačanimi prispevki razdelili 
regrese? 

Odgovor: Tudi to vprašanje je 
zavajajoče. Večinoma je odgo-

.vorjeno v prejšnjem odgovoru. 
Problem ni v razdelitvi, temveč 
v višini regresov, ki je bila 
omejena. Treba je tudi poveda
ti, da si delavci regresov niso 
razdelili, ampak so jim jih kot 
nadomestilo za sramotno nizke 
plače razdelili poslovodneži, ki 
so s tem kršili predpise in 
obveze do zaposlenih. 

6. Zakaj se izogibate soočanja 
z realnostjo in ne obiščete 
podjetij v "svoji" občini kranjs
ki? 

Odgovor: Na to vprašanje je 
piscu "župan kranjski" že od
govoril na koncu osmega od
stavka. 

Zaradi vsega povedanega 
svetujem piscu, da se obrne na 
vladajočo dolomitsko koalicijo, 
ki edina lahko zadeve uredi v 
prid slovenskemu narodu in naj 
se nikar ne sklicuje na delavce, 
ko brani poslovodneže. Prav 
tako nima prav nobenega smi
sla ščuvati delavce proti kater
emukoli županu, ker nobeden 
nima nikakršne moči za ure
janje namernega kaosa v gospo
darstvu. Zaposleni sami bodo 
morali narediti red v svojih 
podjetjih in le upati je, da se 
podjetij ne bodo polastili razni 
nesposobneži oziroma da ne bo 
uspela razprodaja slovenskega 
gospodarstva za Judeževe pod
kupnine tujcem. 

Zato je Glavni odbor Liber
alne stranke pred kratkim spre
jel sklep, da ne priznavamo 
dokončne veljavnosti privatiza
cije in razprodaje tujcem, ki jih 
bomo tudi opozorili, da se 
spuščajo v sumljive posle, ki 
jih bo slovenska država nekoč 
razveljavila in denacionalizirala 
razlaščene slovenske delavce. 
Tudi na denacionalizacijo je 
Slovenija čakala skoraj 50 let! 

Glede očitane mi "parla
mentarne pokojnine" moram 
odgovoriti, da sem upokojen 
na osnovi zakona o poslancih, 
ki dopušča možnost upokojitve 
poslanca, ki ima več kot 25 let 
delovne dobe. Za ukinitev pri
vilegijev se zavzemam še sedaj 
in sem v ta namen predlagal 
ukinitev vseh pokojninskih pri
vilegijev, tudi meni, a noben 
medij tozadevnega mojega član
ka ni hotel objaviti. Tudi pri 
sprejemanju zakona o poslancih 
sem bil edini poslanec, ki je 
opozoril na ta privilegij in sem 
glasoval proti zakonu. 

Izračun moje pokojnine je bil 
narejen kot za vse ostale upo
kojence na osnovi mojega naj
bolj ugodnega 10-letnega 
obdobja, ki je bilo v sedemde
setih letih. Tako izračunana 
pokojnina znaša 56.565,- SIT 
(november 1993) in ta znesek 
ne smatram ponižujočega za 
župana, kot so mi nekateri 
očitali. Moja pokojnina se torej 
ni računala iz obdobja zadnjih 
10 let, torej se tudi ni upoštevalo 
moje poslansko obdobje, ko 
sem funkcijo tako poslanca in 
predsednika privatizacijske ko
misije kot župana opravljal 
brezplačno. Tudi nisem izkoris
til možnosti, da bi kot brezpo
selni poslanec še naprej 
prejemal blizu 200.000.- tolar
jev mesečno in si popravil 
pokojnino, kot so napravili 
drugi, na primer Spominka 
Hribar, pa ji nihče ničesar ne 
očita. 

Vsekakor pa sem domnevne
mu g. Koprivcu hvaležen, ker 
mi je s svojim člankom omogo
čil spraviti moje poglede v 
javnost, pa čeprav le v Gorenjs
kem glasu. Zadnjih nekaj mese
cev mi namreč ne objavi 
nobenega članka noben časo
pis, niti Slovenske Brazde ne. Je 
Že tako, da jedolomitska koali
cija disciplinirala medije. 

S spoštovanjem 
Vitomir Gros, dipl. inž. 
Župan kranjski 

So v KS Trata 

res praljudje? 
Ko mi je član škofjeloškega 

izvršnega sveta, zadolžen za 
delo krajevnih skupnosti, inž. 
Franc Rupar napisal prvo jav
no pismo (objavljeno 7. decem
bra v pismih bralcev), sem se 
odločil, da nanj ne odgovorim. 
Pismo je namreč, kljub navidez
ni kulturnosti - razen morda 
tega, da v vseh štirih desetletjih, 

kar pomnim, še nisem doživel, 
da bi se kdo ponorčeval iz 
mojega sicer redkega priimka -
le poskus razvrednotenja moje
ga poročanja iz Škofje Loke. 
Hkrati pa je tako zgovorno 
jasno povedalo, kateri oseb-
(nost)ni in drugi motivi vodijo 
pisca. Sodbo sem prepustil bral
cem. Drugo pismo, (objavljeno 
v torek, 18. januarja) pa ob 
kopici neresnic, zavajanj in 
sprevračanj le zahteva določena 
pojasnila in morda še misel za 
povrh. 

Najprej glede poročanja o 
obisku inž- Rupar ja n a KS 
Trata: jasno je, da pri dogodku 
nisem bil prisoten, pač pa da 
sem o problematiki tovrstnih 
obiskov poročal na podlagi 
odmevov nanje, ki so bili tako 
"siloviti", da se je moral z njimi 
ukvarjati občinski izvršni svet in 
še predsedstvo občinske skupš
čine. Da je temu tako, je zelo 
jasno razvidno tudi iz mojega 
prispevka. K zaskrbljenosti inž. 
Ruparja o nivoju in miselnem 
svetu avtorja pa naslednji sta
vek: "Pri tajnici KS Trata, 
čeprav je bila alarmirana ne
kako v negativnem smislu, sem 
naletel na vso razumevanje in 
mi je dokumentacijo pokazala. 
V nadaljevanju je potem prišel 
še en gospod, ki je začel z dokaj 
povišanim tonom, končalo pa 
se je, bi rekel, da sem se srečal s 
pračlovekom, s prav prostaš-
kim izgonom." Se morda inž. 
Rupar spominja teh svojih besed 
(po zvočnem zapisu, ki ga 
hranim, so zapisane dobesed
no)? V članku sem posebej 
omenil, da se vsi obiski inž. 
Ruparja po KS niso končali na 
tako žalosten način, da je bil 
ponekod prijazno in z veseljem 
sprejet in s tem tudi svetlejša plat 
teh obiskov ni bila zamolčana. 
Morda bo sedaj bralcem bolj 
jasen odgovor na moje naslov
no vprašanje, ter tudi to, komu 
je bilo vprašanje namenjeno, 
saj se strinjam, da je vse 
zaskrbljenosti vreden človek, 
ki funkcionarja KS na javni 
seji občinske vlade označi s 
pračlovekom ln prostakom. 

Tudi druga trditev; da nisem 
bil na seji predsedstva občinske 
skupščine, seveda drži, saj je 
znano vztrajanje predsednika 
skupščine, da se tradicija sej 
predsedstva brez prisotnosti no
vinarjev nadaljuje. Že pred sejo 
sem ga obvestil o tem, da me ta 
razprava zanima, in dogovorila 
sva se, da me bo naslednji dan o 
poteku obravnave tega seznanil. 
To kar je bilo v mojem članku s 
te seje zapisano, torej ni bilo 
"pobrano na cesti", pač pa 
slišano iz ust predsednika. Laž 
pa je tisto, kar se je zapisalo 
inž. Rupar ju o deljenih mnen
jih na predsedstvu: vsi člani 
predsedstva so o takšnih meto
dah pri obiskih KS podvomili 
ali jih celo obsodili (to je 
mogoče preveriti v že potrje
nem zapisniku te seje), zatorej 
ni res, da bi bili o tem deljenih 
meni, saj sta int Rupar in 
predsednik izvršnega sveta, ki 
pa nista člana predsedstva, s 
svojimi utemeljitvami ostala 
osamljena. Tudi trditev o tem, 
da neupravičeno pripisujem pre
dlog inpooblastilo za obiske v 
KS predsedniku izvršnega sveta, 
je sprenevedanje, saj mi ga o tem 
ni bilo potrebno vprašati, pač pa 
je to v uvodu k tej točki 
dnevnega reda na seji izvršnega 
sveta povedal sam (kar je prav 
tako mogoče iz posnetka seje 
preveriti) in tega v nasprotnem v 
članku ne bi niti omenjal. Ko 
pravim zavajanje, ne mislim le 
na neresnico o deljenih mnenjih 
predsedstva, pač pa popolnoma 
zamolčano dejstvo, da je izvršni 
svet o stališčih do obiskov inž. 
Ruparja glasoval, in se z njimi 
(načinom) s prepričljivo večino 
ni strinjal. 

Značilno je, da inž. Rupar za 
moje poročanje iz Škofje Loke 
(v obeh pismih) najde tudi nekaj 
dobrih besed. Poznavalcu polo
žaja v Škofji Loki bo sicer takoj 
jasno, da gre za stvari, ki 
njegovemu poznavanju in pre
pričanju ustrezajo, vse ostalo pa 
očitno misli, da sploh ni za 
objavo. Četudi je navedeno 
polno ime, funkcija in celo 
slika intervjujanca, ki je nekaj 
izjavil, izjava pa v narekovajih • 
torej dobesedna, inž- Rupar to 
pripiše novinarju, ki da ne 
spoštuje resnice. Tak primer je 

Z izjavo v zvezi z gradnjo 
črpalke v zadnjem pismu. M 
mislim odgovarjati na to, koliko 
sem opravil z iluzijami pretek' 
losti, kar me izzivalno sprašuje 
inž. Rupar, trdno pa sem prt' 
ričan o tem, da so zahteve t" 
pričakovanja inž. Ruparja p° 
enostranskem poročanju, zahte
va po enoumju (le drugačne 
barve seveda), s katerim bo 
moral inž. Rupar pač čimprej 
razčistiti. 

Štefan Žargi, 
novinar Gorenjskega glasa 

Javni apel g. 

Francu Koprivcu 
V članku Javni apel "kranjs

kemu dobrotniku" g. G rosu i 
dne 28. decembra 1993 g. Ko
prive protestira proti reviziji ,v 

109 kranjskih podjetjih, ki jih je 

v postopek revizije predlagal 
Vitomir Gros. V kolikor mi j1 

poznano, je g. Gros to storil po 
službeni dolžnosti in to za 
podjetja v kranjski občini > 
pretežno družbeno lastnino^ 
Ob tem g. Koprive poziv" 
kranjskega župana, da naj & 
spusti z županskega trona in noj 
se sooči z gospodarsko real
nostjo. Nadalje "kranjskem^ 
dobrotniku" g. Grosu očita, do 
je s postopki revizije (kakor do 
revizijo izvaja g. Gros ne Pa 

Služba družbenega knjigovodst
va) povzročil gromozanski gos
podarski zastoj in sprožil ka! 
nekaj "Tekstilindusov". 0» 
branju članka g. Koprivca se 
mi poraja kar nekaj vprašanj, nO 
katera upam, da bo g. Kopriv 
tudi javno odgovoril: 

1. Ali meniš, da so revizijska 
postopki potrebni? 

2. V katerih podjetjih bi bilo 
po tvoje potrebno uvesti revizi
jo, da se le-ta ne bi izvajala ka' 
počez? 

3. Kako si izračunal gromo
zansko gospodarsko škodo t" 
kateri so tisti "Tekstilindusi", o 
katerih govoriš? 

4. Kdo je po tvojem kriv ZO 
sedanjo gospodarsko realnost: 

5. Kdo je kriv, da direktori' 
zasedajo sedanje položaje in se 
morajo namesto z reševanje^ 
gospodarskih težav ukvarjati l 
zbiranjem podatkov za SDK? 

Vprašanj je še več, vendar nO) 
bo zaenkrat dovolj. Ob kon& 
bi te g. Koprive prosil, dt 
navedeš svoje pravo ime in svOi 
naslov, ker se rajši pogovarjam5 

poznanim človekom kot z ano-
nimnežem s psevdonimom. 

Franc Golorej 
D . Brezarja 46, Kranj 

mladinska Knjiga 

Ijub/pna. slovenska 29 

Poslovna enota Kranj 

razpisuje delovno mesto 

f . SKLADIŠČNIK 
- VOZNIK 

Pogoji: 
- srednja ekonomska izo
brazba 
- vozniški izpit "B" kategor
ije 
- starost do 35 let 

Delovno razmerje se sklene 
za nedoločen čas. 

Pisne vloge z dokazili spre
jemamo v 8 dneh od dneva 
objave na naslov: Mladins
ka knjiga trgovina, Maistrov 
trg 1, 64000 Kranj. 
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P O S L I IN F I N A N C E 
U R E J A M A R U A V O L Č J A K 

^aŠč i t a p o t r o š n i k a 

V z d r ž e v a n j e v v e c s t a n o v a n j s k i h i š i 
večkrat se pojavi problem 

jkde vzdrževanja skupnih 
Fpstorov v vecstanovanjski 
J*- Stanovalci v nižjih nad-
Ĵ PJih nočejo kriti stroškov 
P°Pravila strehe ali dvigala in 
r 

trdijo, da naj to storijo pač tisti 
iz višjih nadstropij, nad kater
imi streha je ali ki dvigalo 
sploh uporabljajo. Jasno je, 
da morajo stroške vzdrževan
ja stavbe nositi vsi stanovalci. 

VIP R E V I J A Z A P O T R O Š N I K E 
naročilnica za posameznike 

l r n e in priimek 
poklic 
naslov: ulica 

kraj in poštna številka 
datum in podpis 

^ročam Revijo za vzgojo in informiranje potrošnikov - VIP. 

Naročnina za leto 1994 je 3.500 sit. 

Kot n a r o č n i k p o s t a n e m tudi podporni č l a n Z v e z e 
Pot rošnikov Sloveni je in pr idobim vse č l a n s k e 
ugodnosti . 

Toda kolikšen del stroškov 
mora nositi posamezen last
nik in kakšna večina je po
trebna za odločitev, da se 
sploh določena dela izvedejo? 

Stroški se lahko delijo na 
različne načine. Način delitve 
je določen s pogodbo o up
ravljanju. Najpogosteje se 
stroški delijo glede na solast
niški delež na skupnih prostor
ih, delih, objektih in napravah, 
možna pa je tudi kakšna 
drugačna rešitev. 

Lastniki odločajo prek 
zbora lastnikov, ki ga sestavl
jajo vsi lastniki stanovanj in 
poslovnih prostorov v hiši. 
Pristojnosti zbora lastnikov se 
določijo v pogodbi o upravl
janju. Odločitve, ki jih sprejme 
zbor lastnikov morajo spošto
vati tako vsi lastniki kot tudi 
upravnik. Upravnik lahko le 
opozarja, kakšne odločitve bi 
se morale sprejemati, da bi 
delo potekalo strokovno in 
kvalitetno. 

Za redno vzdrževanje je 
potrebno soglasje, oziroma 
sporazum solastnikov, katerih 

mobitel 
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Posamezne vrste mobitela 

že od 2990 DEM (brez p.d.) dalje. 

K D O R K O L I . . 

Možnost nakupa na leasing 

s pologom 549 DEM (brez p.d.) 

In obročno odplačevanje. 

K A D A R K O L I . . . 

Kupcem mobitela zagotavljamo 

montažo in kakovostne servisne storitve. 

Obiščite nas, predstavili vam bomo 

posamezne vrste mobitela 

in vam svetovali pri nakupu. 

K O G A R K O L I . . . 

C 3 \p> 

poslovna enota: * 
MOBITEL d.d., PE Kranj, Koroška c. 27, Kranj, tel.: 064 222 616. faks: 064 221 616 

Prodaja in informacije: Mobitel d.a\, Dunajska 22, Ljubljana, tel. 061132 3010,fax 0611311110 

solastniški deleži sestavljajo 
skupaj več kot polovico vred
nosti stanovanjske hiše. Če gre 
za posel, ki je nujen za redno 
vzdrževanje stanovanjske hiše 
(npr. voda, ki pronica skozi 
streho povzroča škodo v posa
meznih stanovanjih) pa lahko 
o tem na predlog posamezne
ga lastnika odloči tudi sodišče 
v nepravdnem postopku. 

Za odločitve, ki presegajo 
upravljanje, je potrebno so
glasje vseh solastnikov. Tak
šen primer je investicijsko 
vzdrževanje. Sem bi lahko 
šteli npr. zamenjavo obstoječe 
televizijske napeljave s sate
litsko oz. kabelsko, napeljavo 
plina ali toplovodnega omrež
ja v hišo. V teh primerih že 
nesoglasje enega solastnika 
povzroči, da odločitev ostalih 
nima pravne veljave in je ni 
mogoče izvršiti. V tem pri
meru tudi ni možno z odločbo 
sodišča nadomestiti manjkajo
čega soglasja lastnikov. 

Pravna pisarna ZPS 
Jure Markič 

H o t e l s k i c e n i k 
Kranj, januarja - Izšel je ho
telski cenik za letošnje leto ter 
cenik zasebnih sob in apartma-
jev. 

Hotelski cenik je v nakladi 21 
tisoč izvodov izdalo Združenje 
gostinstva in turizma pri Gos
podarski zbornici Slovenije v 
sodelovanju z ministrstom za 
gospodarske dejavnosti. Natisn
jen je v nemškem, angleškem, 
italijanskem in francoskem jezi
ku, vse cene pa so v nemških 
markah. Dodan je tudi cenik 
storitev pri zasebnikih (turis
tične sobe in apartmaji), cene 
so prav tako v nemških markah. 

U S P E Š N O 

P O S L O V A N J E 

H R A N I L N I C E 

L O N 
Kranj, 24. januarja - Skupščina 

delničarjev Hranilnice LON, d.d., 
Kranj je v petek opravila uskla
ditev aktov hranilnice z določili 
Zakona o gospodarskih družbah 
ter Zakona o bankah in hranilni
cah. Hranilnica bo do konca leta 
izvedla dokapitalizacijo, namesto 
dosedanjih Upravnega in Nad
zornega odbora pa so delničarji 
izvolili petčlanski Nadzorni svet, 
ki ga sestavljajo: Nada Čeh, Stane 
Vreček, Silvester Novak, Janez 
Ziherl in Janez Bencina. Revidir
an zaključni račun za leto 1993 
bodo delničarji obravnavali pre
dvidoma na majski skupščini, 
ocena lanskih doseženih poslov
nih rezultatov pa je ugodna. 
Hranilnica LON se je vključila v 
Zvezo hranilnic Slovenije, kar ji 
na finančnem trgu zagotavlja 
večjo trdnost in širitev hranil-
niške ponudbe. • MLVa. 

Hitri polog 
Kranj, jauarja - SKB banka je 
poskusno uvedla samopostrežne 
pologe na bančnih avtomatih, za 
začetek v Ljubljani. 

Novo storitev so poimenovali 
"Hitri polog", komitentom pa ni 
več potrebno stopiti k bančnemu 
okencu, temveč lahko plačajo 
položnice ali položijo gotovino 
na tekoči račun s pomočjo banč
nega avtomata, ki jim je na 
razpolago 24 ur na dan. Za polog 
morajo uporabiti posebno ovoj
nico, ki so na razpolago pri 
samem avtomatu, paziti pa mor
ajo, da vanjo ne vlože kovancev, 
sponk in drugih kovinskih pre
dmetov. Novost so poskusno 
uvedli, na začetku jo lahko upor
abljajo imetniki tekoči računov v 
enoti banke na Ajdovščini 4 ali 
Slovenski 56 v Ljubljani. 

K O L I K O J E V R E D E N T O L A R 
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MAKUTMbniCOAlM NAKUTNVIVODAJHI 

M E N J A L N I C A 1 D E M 1 ATS 100 ITL 

A BANKA (TOK, Jesenice} 7740 77.71 10,05 1142 748 7,04 
ADUT Tržič (Deteljica) 77,35 77.55 10,05 11.04 745 7.05 
AVAL Bled, Kranjska gora 77,45 77 40 1040 1145 740 747 
CORA Kranj 77.51 TJM 10,07 11.10 745 7,08 
CREDiT ANSTALT Nbanka Lj. 7740 77.71 1045 1145 740 040 
EROS(Stari Mayr), Kranj 77,50 77,55 10,08 11,05 745 7.05 
F-AIR Tržič (Deteljica) TJM 77.53 1040 1142 740 7,00 
GEOSS Medvode 77,45 77,50 10,80 11.01 745 7.04 
HRANILNICA LON, d.d.Kramj 77,48 77 JO 1040 1145 7,70 740 
HIDA-binlca gubljena 77,50 77.65 10.00 11,02 740 7,06 
HTOTEKARNA BANKA Jesenice 77,15 77.71 1042 11,05 740 7.04 
INVEST Škofja Loka 77,30 7745 10.02 11,05 7.75 7,08 
LB-60RENJSKA BANKA Kranj 7MI 77,00 11,04 11,00 74« 7.00 
LEMA Kranj 77,50 77,70 10.08 11,00 7,75 7,05 
MERKUR-Partner Kranj 71,75 7740 10,01 10,05 74S 740 
MERKUR-Žal. postaja Kranj 75,75 7740 10,01 10.85 745 7,80 
MIKEL Stražišče 77.44 7740 1040 1143 7.70 745 
OTOK Bled alpeaatkev 

7.70 745 

POSTNA BANKA d.d. (na poštah) 71,23 7740 1045 10,00 74* 7.00 
SHP-Slov. hran. In pos. Kranj 77,42 77.00 10,05 11,00 745 7.85 
SKB Kranj (Radovljica, Šk. Loka) 78,75 7740 1041 10,05 745 748 
SLOGA Kranj 77,35 77.70 10.00 11,10 740 8,00 
SLOVEMJATURIST Boh. Bistrica 7120 - 1044 741 . SLOVENUATURIST Jesenice 77,43 77.72 10,04 11,00 743 7,02 
ŠUM Kranj 77.45 7741 1040 1141 745 7,04 
TALON Žei. postaja Trata, Šk. Loka 77,45 7748 10,07 11,02 747 7,07 
TJASA Kranj tipali ttev 
UKBSkLoka 773 7740 10,05 11,05 745 7,05 
MILFAN Kranj 7740 7741 1047 1142 745 745 
WILFAN Radovljica, Grajski dvor •Ipsd rtk« 
POVPREČNI TEČAJ 7747 7742 10,00 11,03 742 7.05 

Pri šparovcu v Avstriji je ATS ob nakupu blaga po 10,80 tolarjev. 

|PH nakupu in prodaji SKB in MERKUR zaračunavam 1% provizije. 

MENJALNICA MLFAN 

Vaš najboljši partner 

pri menjavi deviz 

P.E. KRANJ, 
Delavski dom 
tel.: 064/211-387 
P.E. RADOVLJICA, 
Hotel Grajski dvor 
tel.: 064/714-013 

BORZNI 

KOMENTAR 

Bikovsko razpoloženje na 
Ljubljanski borzi se nadal
juje. Tako bi lahko na kratko 
komentirali dogajanje na trgu 
vrednostnih papirjev v zadn
jem tednu. 

Tako, kot je bilo v jesens
kih dneh zaslediti v dnevnem 
časopisju obvestila izdajatel
jev vrednostnih papirjev, da 
padci tečajev za 30 % niso 
rezultat slabih poslovnih 
odločitev ali likvidnostnih 
teiav v podjetju in da v 
poslovanju ni bilo spre
memb, ki bi povzročile padec 
tečajev, pa lahko v prvem 
mesecu novega leta zasledimo 
obratna obvestila borze za 
javnost, kjer zaradi ponovne 
rasti tečajev do višine 30 % 
podjetja in banke obveščajo 
javnost, da sprememb v poslov
ni politiki podjetja ni bilo, ker 
pa ie bilo poslovno leto le 
zaključeno, vpliva na gibanje 
delnic prav gotovo pričakovan 
dobiček in s tem povezano 
izplačilo dividend delničarjem. 
Dejstvo pa je, da investitorji 
mnogo previdneje kot v pole
tnih dneh lanskega leta spreml
jajo vsa ta nihanja tečajev 
navzgor in navzdol in se o dlo-
čajo za bolj zmerne variante 
nalaganja prostih sredstev. 

Omeniti je treba tudi, da je 
borza dne 21. 1. 1994 uvrstila 
ne elektronski sistem trgovanja 
(BIS) še zadnje vrednostne 
paprije, to je vseh pet imenskih 
delnic: TCTR, MKZ, SKSB R, 
GRD, FMR, in blagovno ob
veznico Rogaške (RGSB). 

m m 

ftViHU BKtKF. 
C««u prvih borcev II. 6*250 Brrji.t 

itlrlon UMIH 62-2M. Mteftki: MM 62 H52 

fOSLOVALNKA LJUBLJANA 
Slovenski te«. M. nI 000 l.(uNĵw 

telefon: 061 1.1111-53. lelefakt 061 133-1.147 

»Iclon MIH VI* uklon 0»? J»«*> 

Tako je sedaj trgovanje z vsemi 
papirji, ki kotirajo na borzi, 
možno vsak dan. Zaradi lažje
ga in enakega načina trgovnana 
pri vseh papirjih, se je pri 
delnicah Salusa in Term Ča
tež, pri katerih je bil prej en lot 
10 delnic, predstavlja sedja en 
lot eno delnico, min. količina 
za trogovanje pa je 10 lotov. 
Ustvarjen promet s tema delni
cama dejansko torej pomeni 
višino sklenjenih poslov oz. je 
enak številu prodanih in kupl
jenih delnic. 

Glede na to, da je v zakonu 
o dohodnini za leto 1994, 
precej novosti, ena izmed njih 
je tudi, da se po novem lahko 
osnova za dohodnino zmanjša 
le za sredstva, vložena v nakup 
dolgoročnih vrednostnih pa
pirje^ katerih izdajatelj je Re
publika Slovenija, ni več 
razlgoa, da bi na borzi kotirali 
posebej občinska obveznica 
MU in MLJ (davčna), saj 
imetniku prinašajo enaka upra
vičenja. 

ŠE PREGLED NEKATERIH NAJBOLJ LIKDVID
NIH VREDNOSTNIH PAPIRJEV NA LJUBLJANS
KI BORZI OD 6. DO 20. JANUARJA 1994: 

6. 1. 94 20. 1. 94 Promet v DEM: 
OBVEZNICE: 
RSL1 99,3 100,0 8.267.468 
RSL2 105,8 108,1 11.903.702 
OLS 72.8 88,7 1.158.860 
OZG 65,0 76,3 1.635.972 
GOR 104,4 101,9* 335.301 
* (kupon zapadel 15. 1. 1994) 
DELNICE: 
DADAS 169.834 219.187 9.049.122 
SKB R 26.300 27.804 4.416.474 
SKB P 21.432 23.932 3.991.096 
NIKA 85.079 90.034 2.742.327 
UBK P 38.314 40.733 2.696.478 

Borzni posrednik: Hermina Krt 



KMETIJSTVO 
U R E J A : C V E T O Z A P L O T N I K 

Slovenska kmečka zveza 

P r e v i s o k o p o v i š a n j e 

katastrskega d o h o d k a 
Ljubljana • Slovenska kmečka zveza predlaga ministrstvu za 
kmetijstvo in gozdarstvo, da prouči uredbo o 40-odstotnem 
povečanju katastrskega dohodka in da vladi predlaga spremembo. 

Predsednik kmečke zveze dr. Franc Zagožen je v pismo 
ministrstvu med drugim zapisal: "Nerazumljivo nam je, da se za 
valorizacijo upoštevajo povprečne letne stopnje rasti cen v letu 
1991 in 1992 in ne v letu 1992 in 1993, ko so nižje. Menimo, da bi 
bilo treba upoštevati povprečno inflacijo v letu 1992 in 1993, ki je 
znašala 32,9 odstotka, kar bi bila zgornja meja valorizacije. 
Kmetijstvo in gozdarstvo ustvarjata skupaj štiri odstotke bruto 
družbenega proizvoda, po taki določitvi katastrskega dohodka kot 
osnove za dohodnino (in druge prispevke) pa bo republiški 
proračun dobil iz tega vira skoraj šest odstotkov sredstev. S tem 
je kmetijstvo in gozdarstvo neprimerno preobremenjeno, kar bo 
onemogočilo vsako akumulacijo in razvoj' ter povečalo socialne 
probleme." Kmečka zveza ob tem še navaja, da proračun Nemčije 
dobi iz tega vira samo okrog pet odstotkov sredstev, to je pet- do 
šestkrat manj, kot je delež dejavnosti v bruto družbenem 
proizvodu, in to ob neprimerljivo večjih dotacijah kmetijstva kot 
pri nas. 

Ministrstvo odgovarja, kot da problema ni 
V Slovenski ljudski stranki in v njeni kmečki zvezi so zavzeli 

stališča tudi do nekaterih drugih vladnih ukrepov in kmečkih 
problemov. Ugotavljajo, da se problem štipendiranja kmečkih 
otrok sploh ne rešuje. Ministrstvo za delo, družino in socialne 
zadeve odgovarja na poslanska vprašanja, kot da problema ni; v 
kmečki zvezi pa poudarjajo, da gre pri štipendiranju za 
diskriminacijo kmečke mladine, kakršne v Sloveniji ni bilo že od 
1963. leta dalje. 

Novi pravilnik prinaša pocenitev mleka 
Kar zadeva novi pravilnik o kakovosti mleka, ugotavljajo, da v 

primerjavi s starim zmanjšuje nagrajevanje kakovosti, hkrati pa 
zaostruje merila. Zahteva po večji kakovosti z istočasnim 
zmanjševanjem nagrajevanja kakovosti pomeni zmanjševanje 
odkupne cene mleka. 

Predlog kolektivne pogodbe je krivičen 
V kmečki zvezi menijo, da ie tisti del predloga kolektivne 

pogodbe, ki govori o merilih za ohranitev zaposlitve delavcev, ki so 
tudi kmetje ali živijo v skupnem gospodinjstvu z lastnikom kmetije, 
izredno krivičen. Moti jih tudi to, da vlada na pogajanja o 
kolektivni pogodbi ni sprejela predstavnikov kmetov oz. kmečke 
zveze kot edinega kmečkega sindikata. V večini evropskih držav 
namreč v sestavo socialnega pakta vključijo tudi kmete. • C Z . 

O b č n i zbor p o d e ž e l s k e m l a d i n e 
Malo možnosti za štipendije 

Breznica - Podeželska mladina Zgornjesavske doline je v soboto 
v kulturnem domu na Breznici pripravila občni zbor, ki so se ga 
poleg štiridesetih mladih udeležili tudi predsednik krajevne 
skupnosti Žirovnica, župnik z Breznice, predsednik jeseniške 
podružnice Slovenske ljudske stranke... Na zboru so obravnavali 
poročilo o lanski dejavnosti društva in sprejeli program dela za 
letos, ko bo društvo med drugim priredilo kviz o znanju iz 
kmetijstva. Obravnavali so tudi aktualno kmetijsko problematiki, 
še zlasti štipendiranje, kjer ob 40-odstotnem povečanju katastrske
ga dohodka ni veliko možnosti, da bi kmečka mladina prišla do 
štipendij. • C Z . g 

G O Z D N O G O S P O D A R S T V O B L E D 
Ljubljanska c. 19 
64260 Bled 

Gozdno gospodarstvo Bled na podlagi sklepa delavskega 
sveta z dne 14. 1. 1994 razpisuje delovno mesto 

DIREKTORJA 

Poleg splošnih pogojev, določenih z zakonom, morajo 
kandidati izpolnjevati še naslednje posebne pogoje: 
- da imajo visoko strokovno izobrazbo gozdarske smeri 
- da imajo najmanj 5 let delovnih izkušenj pri opravljanju 

vodstvenih nalog v gozdarstvu 
- da v svojem delovnem in življenjskem okolju uživajo ugled in 

zaupanje 
Izbrani kandidat bo imenovan za 4 leta. Kandidati naj pošljejo 
svoje prijave z dokazili o izpolnjevanju zahtevanih pogojev v 8 
dneh od dneva objave na naslov: Gozdno gospodarstvo Bled, 
Ljubljanska c. 19, 64260 Bled z oznako "za razpisno komisijo". 
Kandidati bodo obveščeni o izbiri V 15 dneh od dneva izbire. 

LESNA INDUSTRIJA IN OBJEKTI ŠKOFJA LOKA p.o. 

objavlja prosta delovna mesta -

VEČ KV MIZARJEV IN KV TESARJEV 

Pogoji: 
- dokončana poklicna šola (IV. stopnja) 
- zaželene delovne izkušnje 
- poskusno delo traja 2 meseca 
Delovno razmerje se sklepa za nedoločen čas s polnim 
delovnim časom. 
Kandidati naj vlože pisne ponudbe z opisom dosedanjih 
zaposlitev in dokazili v 8 dneh po objavi na naslov: LIO 
ŠKOFJA LOKA, Kidričeva c. 56. 

Osamljenost je velik problem gorenjskih (slovenskih) kmetij 

I s k a n j e d r u ž i c e p o m e m b n e j š e 

o d g r a d n j e h l e v a ? 

Zdenka Gradišnik: "V Sloveniji je veliko kmetij, kjer si fantje pa tudi 
njihovi starši močno želijo ženskih rok in kajpak tudi otroškega joka." 

Kranj, 21. januarja • "Vsi, ki iščete partnerja, pokličite Afrodito, 
ženimo posredovalnico v Kranju, ki je edina specializirana za 
kmečke ljudi. Za dekleta brezplačno, je oglas, ki ga pogosto 
zasledimo v Kmečkem glasu, v Slovenskih brazdah in v drugih 
časopisih, ki jih berejo predvsem kmečki ljudje. Ne le radovednost, 
ampak predvsem problematika, ki se kot osamljenost kaže tudi na 
številnih gorenjskih kmetijah, nas je gnala na Planino 3, kjer ima 
sedež Afrodita in kjer socialna delavka Zdenka Gradišnik že peto 
leto "rešuje" kmetije iz brezperspektivnosti ali morebiti celo iz 
propada. Dobri poznavalci razmer namreč vedo, da so na kmetijah 
poleg gospodarskih tudi veliki socialni problemi, ki se kažejo v 
osamljenosti (na desetine in stotine slovenskih kmetij čaka na 
mlade, ženske roke), v alkoholizmu, v nasprotjih med starejšim in 
mlajšim rodom, v tem, da ni videti naslednika...Ko so na nedavnem 
posvetu kmetijske svetovalne službe na Bledu razpravljali o 
uresničevanju ekosocialnega koncepta razvoja kmetijstva v 
Sloveniji, je dr. Emil Erjavec med drugim dejal, da je morda 
prav iskanje življenjskega tovariša ter naslednika veliko pomemb
nejše kot gradnja novega hleva ali nakup mehanizacije. 

"Slovenci smo 
preveč vase zaprti" 
Ženitna posredovalnica 

Afrodita in njena lastnica 
Zdenka Gradišnik se ubada 
le z enim socialnim proble
mom slovenskega kmetijstva -
z osamljenostjo. "To je zelo 
resen problem," pravi m pou
darja, da je v Sloveniji veliko 
kmetij, kjer si že precej stari 
fantje pa tudi njihovi starši 
močno želijo, da bi k hiši 
prišla ženska, z njo pa kajpak 
tudi otroški jok in nov rod kot 
jamstvo, da kmetija ne bo 
propadla ali šla v roke dru
gim. Ženske postanejo še 
posebej zaželene potlej, ko 
kmečki sinovi ostanejo brez 
staršev in se zavedo, da bodo 
sami le težko vozili skozi 
življenje. Številni takrat pos
kušajo na vse načine, da bi si 
poiskali življenjsko družico in 
jih tudi ni sram poklicati v 
ženitno posredovalnico, mnogi 
"nosijo" problem v sebi in niso 
nič pripravljeni storiti za to, da 
bi ga rešili. "Problem Sloven
cev je v tem, da smo zelo 

introvertirani, vasi zaprti. To 
nas tepe, ko iščemo življenjske 
sopotnike, pa tudi tedaj, ko se 

Socialna ogroženost ni pomembna 
Čeprav je bito pričakovati, da bo med brezposelnimi in 

dekleti, ki v podjetjih zelo slabo zaslužijo, že zaradi 
zagotovitve osnovne socialne varnosti več pripravljenosti 
za možitev na kmetije, se napovedi ne uresničujejo. V 
Afroditi ugotavljajo, da socialna ogroženost ne igra 
nobene vloge in da so se na kmetijo pripravljene poročiti 
le ženske, ki živijo ali so živele na kmetiji in imajo odnos 
do zemlje. Številne, ki bi se sicer rade znebile osamlje
nosti, nočejo navezati stikov s kmečkimi fanti, ker živijo s 
predsodkom, daje kmečki poklic manj vreden. 

Prevladujejo moški 
Med tistimi, ki prek Afrodite iščejo zakonca, prevladu

jejo moški, stari od trideset do štirideset let, ooleg njih pa 
tudi "fantje", ki so dopolnili že Šestdeset let Jn si še vedno 
želijo, da bi bili očetje. 

Ženske - zaželene in iskane 
"Zdi se mi, da sem v skoraj petih letih ženitvenega 

posredovanja "rešila" Že precej slovenskih kmetij in da bi 
jih lahko Še več, ie bi bilo več žensk, ki bi bile pripravljeni 
iti živet in delat na kmetijo. Problemi niso le na 
hribovskih kmetijah, ampak tudi na ravninskih. Kar 
precej kmečkih fantov, ki iščejo pomoč prek Afrodite, je 
tudi Iz okolice Kranja." 

poskušamo na drugih področ
jih," pravi Zdenka Gradišnik 
in poudarja, da nekateri 
(kmečki fantje) raje ostanejo 
vse življenje sami, kot da bi si 
priznali, da si sami ne morejo 
najti 'življenjske sopotnice m 
da resnično potrebujejo po
moč ženitne posredovalnice 
ali koga drugega. To ni re
klamna gesta, tako kažejo 
izkušnje. Številni, ki so se 
odločili za iskanje naveste 
prek Afrodite, so zadovoljni: 
osamljenost je nadomestil 
otroški jok, brezvoljnost, ki jo 
je že bilo čutiti, je izginila... 
Primorka je odšla na kmetijo b 
Gorenjcu, Gorenjka se je 
zaljubila v fanta iz okolice 
Ptuja - in tako dalje in tako 
naprej. 

"Nekateri preveč 
zanemarjajo družabnost" 
In kako poteka posredo; 

vanje? Fantje in dekleta, ki si 
želijo na tak način poiskati 
ženo ali moža, pokličejo v 
Afrodito, odkoder jim na 
njihov naslov pošljejo vpra
šalnik. V njem morajo odgo
voriti, koliko so stari, kaj so 
po poklicu, ali že imajo 
otroke, iz katerega konca 
Slovenije želijo zakonca, ali 
bi bili pripravljeni oditi na 
kmetijo, zamenjati zaposlitev 
in še marsikaj drugega. Ko v 
Afroditi dobijo izpolnjen 
vprašalnik, primerjajo ra
zlične želje, zahteve in po
trebe partnerjev z drugimi, 
predvidijo, katera bi se glede 
na podatke lahko najbolje 
"ujela", in o tem obvestijo 
enega od njih. Ponavadi fant 
pokliče dekle, se zmenita za 
sestanek... Če drug drugemu 
ne ugajata ali se morebitna 
zveza po nekaj zmenkih j 
razdre, posredovalnica pos- [ 
kuša z drugim predlogom, j 
Kot je povedala Zdenka Gra- j 
dišnik, imajo kmečki fantje, ki 
se šolajo ali so zaposleni. 
možnosti, da si poiščejo dekle j 
in ženo, kot tisti, ki takoj po ! 
osnovni šoli ostanejo doma na 
kmetiji in imajo manj prilož
nosti za navezovanje stikov. 
Prav ti kmečki fantje ob delu 
preveč zanemarjajo družab
nost, nekateri so v vprašalnik 
tudi zapisali, da je njihov 
konjiček - delo. • C Zaplot-
nik 

B o š t n k o v a C i n k a j e p o v r g l a t r o j č k e 

D v e k r a v i - p e t t e l e t 
Ko je Francka Štefe s Pangerščice 14. januarja zjutraj prišla v hlev, 
ni mogla verjeti: ob telici Cinki so ležali v gnoju trije telički - dva 
bikca in telička. Presenečenje je bilo še večje kot pred dvema 
mesecema, ko je njihova krava Laura povrgla dvojčke. 

E 

Pangerščica, 21. januarja - Na Boštnkovi 
kmetiji, kjer kmetujejo Francka in Anton 
Štefe ter "tamlada dva", so kajpak z 
"izkupičkom" zadnjih dveh mesecev zelo 
zadovoljni: od dveh krav so dobili pet telet 
ali kar tri več, kot se zgodi ponavadi. Že 
dvojčki so redki, kaj šele trojčki. 

telitve je povrgla tri zdrave teličke - dva 
bikca in teličko. Vse je postorila sama. 
Zjutraj, ko je Francka prišla v hlev, so ob 
njej, v gnoju ležali trije telički in eden med 
njimi se je že poskušal postaviti na noge. 
Novica, da imajo pri Boštnku teličke 
trojčke, se je hitro razširila po vasi in po 

o dudi. Mladi nenasitneži se ob tejj 
:ajpak "pritožujejo", da je duda le ena f 

da morata dva medtem, ko eden pq 
požirati le sline. Francka in Anton prâ j 
ta, da jih ne bodo prodajali, ampak jih bo^ 
privezali in redih. Trojčki, pred dobri^ 
dvema mesecema pa še dvojčki, so namigi 
prišli na svet kot naročeni. Na kmeti) 
namreč povečujejo hlev in bodo potreb^ 
vali tudi več živine. Zdaj imajo pnveza# 
osemnajst repov, potlej bo prostora z' 
petindvajset glav. J 

Osemenjevalci se radi pošalijo: "~. 
bosta dva telička, bo eden moj." /jj 
Boštnku se za zdaj še ni oglasil, niti/, 
znano, koliko teličkov bi "zahteval" i 
enega, dva ali tri. Ob trojčkih so narnt* 
lani imeli še dvojčke. Ob peti telitvi jih J, 
povrgla njihova Laura, la je tudi sic*' 
dobra mlekarica in pri kateri dvojč^Jl 
bikec in telica, še vedno rada pijeta. • H 
Zaplotnik 

Pri Boštnku so z osemenitvijo svoje 
"bohinjke", telice Cinke imeli kar precej 
težav. Trikrat naj bi se jim bila "prepojala" 
in šele ob četrtem poskusu umetne oseme
nitve naj bi ostala breja. Čeprav so jim tudi 
že svetovali, da bi jo izločili iz črede in 
prodali, so vztrajali. Cinka je postajala vse 
debelejša in približno en teden pred rokom 

bližnji okolici in odtlej do danes se je v 
hlevu zvrstilo že kar precej radovednežev. 
Razumljivo je, da so trojčki manjši in lažji 
od edinčkov, vendar bodo razliko hitro 
nadoknadili, če bodo še naprej tako zdravi 
in srboriti, kot so bili doslej. 

Teličkov ne pripuščajo h kravi, ker bi jo 
preveč "zdelali", ampak jim dajejo mleko 

P o denac iona l izac i j i 

V e č kot š t i r i petine 

gozdov b o zasebnih 
Kranj - V Sloveniji se bo po končani 

denacionalizaciji bistveno spremenila 
sestava gozdov. Delež zasebnih gozdov 
se bo povečal na okrog 80 odstotkov, 
javnih gozdov pa bo ostalo razmeroma 
malo. Povečalo se bo zlasti števil 0 

lastnikov, ki niso kmetje. Gozdna 
posest se bo še bolj razdrobila, hkrati 
pa bomo dobili tudi večje in velik6 

zasebne posesti. 
Pred denacionalizacijo je bilo od 

1.070.000 hektarjev gozdov 405.000 
hektarjev družbenih, po denacionali' 
zaciji pa jih bo v lasti države samo # 
nekaj več kot sto tisoč hektarjev. V° 
konca leta so nekdanjim lastnikom 
vrnili okrog 60 tisoč hektarjev goZ: 
dov, od tega ljubljanski nadškofji, & 
jih zahteva več kot 23 tisoč hektarjev, 
samo 81. • C Z . 



B A U M A X 

Podjetje za trgovino in storitve 
Retece 119, škofja Loka 

tel: (064) 633 102, fax: (064) 631 989 

Vse za centralno ogrevanje: peči, 
bojlerji, goniči, sanitarna keramika, 

ploščice... vedno po ugodnih conah! 
Prodajno skladišče na Kidričevi 55A, Škofja Loka UREJA: Vilma Stanovnik 

Prijetno branje 

S Y S T E M S d.o.o. 
podjetje za razvoj In proizvodnjo 

jadralnih padal, svetovanje in trgovino 
Hafnerjevo naselje 121, škofja Loka 

tel./fax: (064) 631 025, 46 211 

XXXI. ZLATA LISICA JE POPOLNOMA USPELA 
V 

S R E Č N A T R I N A J S T I C A Z A U R S K 0 
Smučarski konec tedna v Maribora je bil več kot uspešen za naše smučarke - V treh dneh vec 
kot 35 gledalcev - Zlato lisico je ujela Vreni Schneider. 
j ai?DOr> 23- januarja - "Takšnega prizorišča svetovnega smmu 
n!S r 8 8 P ° k a , a > k o t J e Maribor, ni nikjer na svetu," je po 
nedeljskem slalomu za Zlato lisico vidno vesel dejal vodja naše 
enske smučarske reprezentance Jaro Kalan, direktor smučarskih 

" l ? r e f e n , a n c Tone Vogrinec pa je vse skupaj povedal z besedami 
I UriSk!" M a r i h o r ' n v a ' a Slovenija, bravo nase punce, odlično 

n- Južnega smučarskega praz- sončno, vreme, še enkrat odlič-
j j P°d obronki Pohorja že no pripravljena proga, okoli 
n i tr n i ^ i l 0 ' n e m a r a s P * o n 13.000-glava množica in uradni 
del Prizadevni smučarski napovedovalec radijec Črt Ka-
Bra^u' S m u č a r s k e g a kluba noni, ki je že na četrtkovem 
Zlat n a č e l u z " o č e t o m " žrebanju številk postregel z 

'iem C e D u š a n o m Senčar- nekaj sočnimi cvetkami, med 
del V c C k a ^ d n e n ° P r a v i l i dobro drugim pa sloviti Vreni Schnei-

»o. Sredi zelenega Pohorja so der tudi odvzel švicarsko in ji — zelenega Pohorj- . 
"sPeli odlično pripraviti smu- podelil avstrijsko državljanstvo, 
'išče ob hotelu Habakuk in Sicer pa si je odlična slalomist-
{ako v treh dneh orivabUi več ka v dresu s stiliziranimi sirovi- Veliko slovensko zmagoslavje pod Pohorjem: Urška Hrovat 
lr„. t- K . ,.nr. • : : :,Ur»lo Ktotnllrn 1 
t{*o v treh dneh privabili več ka v dresu s stiliziranimi sirovi- veliko siovensuo zmagoslavje pou i-uuurjcm. KJ. 
V* 35.000 morda skoraj 40.000 mi luknjami izbrala številko 1, zmagovalka sobotnega m tretja nedeljskega slaloma. 
ljubiteljev alpskega smučanja "nTT" r 6 ' •'' ' t tudi ostala organizacija je 
delovala brezhibno.Cilj na are-
n a je bila polna domačih in tujih 
gostov, med njimi smo opazili 

I Premiera Janeza Drnovška, zu
nanjega ministra Lojzeta Peter-

'. ' e ta, ministra za šolstvo in šport 
S1avka Gabra, poslovneža Wal-
|eria Wolfa, avtomobilskega 
Jrkača Matjaža Tomljeta, pre
dsednika Gospodarske zbornice 
Vrtnarja Šustra in ostale. V 

i piljni areni je bil za VIP (verv 
JRlportant pearson) goste pri
pravljen velikanski šotor av
strijske pivovarne Goesser, 
Vrecej pivskih pločevink pa so 
razdelili tudi med gledalce. Sam 
Projekt ie bil menda vreden — — 
skoraj Jva milijona šilingov, še poltoopUe s šampanjcem. 

. gotovo pa je ob tempera- k • b U p r e p r i č a n a > d a 

femmh Štajercih pripomogel ^ p

K

r i n a š a

J

s r e c o . Urško Hrovat 
J dobremu razpoloženju. J U - e

w

d o i e t e l a trinajstica, ostale 
»Cke so se po strminah lovde J n a š e S Q s e y e ( j a b i l e n e k a j 

^bogate nagrade:. Za tretje v i § j e

 F

P a j e b i i a trinajstica 
•"esto v vsaki tekmi so si * ' _ „ m ,„0,, ;„ 

Zmagovalke Zlate lisice so se posedle v posebne fotelje, nato pa 

banje na Trgu svobode je minilo 
v znamenju enice Vreni Schnei
der in velikanske pohorske 
omlete, ki jo je bilo dovolj za 
vse gledalce. Tudi po nedeljs
kem prvem salomu ni kazalo na 
to, kar se je zgodilo v zgodnjih 
popoldanskih urah. Več kot 
15.000 ljudi je bučno vzklikalo 
še eni odlični Urškini vožnji, 
precej manj privoščljivo pa 
njenim tekmicam. In vendar: 
še enkrat stopničke, še enkrat 
vsaj kakšnih sto plapolajočih 
slovenskih trobojnic in nepopis
no veselje v naši reprezentanci 
kljub odstopu Pretnarjeve in 
Korenove. Veselje, kakršnega 
ne premorejo v nobeni smu
čarski reprezentanci in medse 

êsto "v vsaki tekmi so -
Priborile 2.000, za drugo 6.000 
? za tretje 12.000 švicarskih 
tankov. 
j Na petkovem veleslalomu za 
jPato lisico se je zbralo okoli 
'•000 ljudi, ki so videli zanimiv 
,°j. med Vreni Schneider in 
Ulrik "l«Ke Maier, ter slednjič suver- —"—r~"T.,~ i:i,xn n da ie 
e&0 zmapo Avstriike Po dokai s e l J e J e b l I ° t o . u £ s n o ' a*J • 
7>*Jm*Z° ™? t nJ* e .- \ ° . ° O K a J iTrilra kar neka časa v ciljni 

uspešna že v prvem teku in 
ostale tudi. In potem se je 
zgodil sanjski tek Urške Hro- g j * 
vat, zmaga nad slovito Vreni, Jt f 
odlično peto mesto Špele Pre- Jjj 
tnar, enajsto hitre Mojstran- 4 
čanke Alenke Dovžan in 13 
domačinke Katje Koren. Ve 

^držani vožnji naših deklet v ""'»"I VUZ.UJ1 I1.1M11 U^Mtl — 
Prvem teku, sta Špela Pretnar in 

l̂enka Dovžan vendarle uspeli 

Urška kar nekaj časa v ciljni 
areni poljubljala svoje ros-
signolke, novinarji pa smo za-

sta« •• l k o k o n centracije, rda rnan čakali na izjave iz prve 
Ha i i ' u v ™ u t v » popravili iz 18. roke. Med komentarji v novi-
toesto T

o z l r o m a ^ 19. na 15. narskih krogih je bil zagotovo 
n e 2°" H H ^ o t e m naporna noč, najbolj sočen ta, da Manborča-
spravil s o x ^ m a ^ u m ž e dolgo niso tako ploskali 
vodstv t^at' a m P a k za naše kakemu Ljubljančanu, in da se 
*adnv^; J e D i i ° z uvrstitvami potrjuje, da so Ljubljančani 

f ° V o l i n o f -n i i l _ i - n iiHJin tablo 

!Seljen 

V vseh treh dneh je bila dljna arena nabito polna. • Foto: M.G. 

gledalce prosil, naj v ciljno 
areno nikar ne mečejo petard 
in pomislite, celo molotovk. 

SaibSli srečni ko S ttMo Ponovitve takšnega uspeha še 
™ i n a u . , ^ M i r i K r V e S l T M ^ u d i na nedeljskem slalomu ni upal 
Potem sobotni slalom pre- za Maribor, vesel je D l 1 " nričakovati nihče Večerno žre-
n iz Garmischa. Lepo, uradni napovedovalec, ki je pričakovati mnee. vece 

Urška Hrovat, zma
govalka sobotnega in 3. 
na nedeljskem slalomu: 
"Takšnega uspeha seve
da nisem pričakovala, 
zato sem več kot zado
voljna, ne morem reči 
drugega kot hvala pub
liki za takšno spodbu
janje. Z dekleti v ekipi 
se zelo dobro ujemam, 
skupaj se veselimo vsa-

D ~ • m m ^ b b m kega uspeha in to zelo 
£ maga. O uvrstitvi na olimpijskih igrah je težko 
^vonti, zmagala bo pač tista, ki bo takrat najbolj 
r a 2Položena.'' 

Alenka D o v ž a n : 
"Takšn ih uspehov 
nihče ni pričakoval, 
zelo sem zadovoljna s 
svojimi uvrstitvami in 
tudi zelo utrujena, ker 
nas nenehno obletava
jo novinarji. Tolikšne
ga 'cirkusa' nisem 
vajena, zato sem na 
koncu z močmi. Na 

Špela Pretnar "Kljub 
odstopu na slalomu za 
Zlato lisico sem zelo 
zadovoljna z uvrstitva
mi na sobotnem slalo-
mu in petkovem 
veleslalomu, še posebej 
zato, ker se mi forma 
izboljšuje tudi v slalo
mu. Nihče si ni upal 
napovedati takšnega 

. uspeha. Vesela sem, da 
nas je prišlo spodbujat tolikšno število gledal
cev, in da smo bile uspešne kot ekipa. 

Jaro Kalan, vodja 
ženske reprezentance: 
"Govorim lahko samo v 
superlativih, saj smo do
kazali, da naša ženska 
ekipa sodi v sam svetov
ni vrh. Najlepša je seve
da zmaga pred domačo 
publiko. Lahko rečem, 
da takšnih organizator
jev, takšnega prizorišča 
m takšne publike ni 
nikjer na svetu. Olim-

. T "? " " r ž i ' r K ' K e » o dosrf, J a v »al . Petnajstimi v slalomu in superveleslalomu » ^ ^ ^ J ^ 
Sl<*r pa bi rada nastopala v vseh disdphnah." načrte smo vpisali tudi eno medaljo." 

JURE KOŠIR SE VOZI Z AUDfJEM 
PREDNOST JE V TEHNIKI 

Potem ko je podjetje Porsche - Inter Auto pred kratkim Urški 
Hrovat za njene smučarske uspehe podarilo avto Seat Ibiza 2.0 GTI, 
se od konca prejšnjega tedna najboljši slovenski slalomist, 
velemojster iz Mojstrane kot tudi imenujejo Jureta Koširja vozi z 
novim audijem avantom 2.5 TDI. Avto audi avant je prvo 
promocijsko vozilo, ki ga je slovenski zastopnik Porsche - Inter 
Auto iz Ljubljane namenil Juretu Koširju za njegove vožnje na 
tekmovanja in seveda tudi zasebno. Avto je opremljen s petvaljnim 
dvainpollitrskim dizelskim motorjem in elektronskim vbrizgavanjem 
goriva. Ob zunanji elegantnosti je izjemno udoben, dinamičen, z 
bogato varnostno opremo in serijsko vgrajenim zavornim sistemom 
ABS. Na boku avtomobila bo poleg Juretovega imena še domiselni 
slogan Prednost je v tehniki, ki ponazarja podobnost tehničnih 
značilnosti avtomobila z izvrstno Juretovo slalomsko tehniko. Po 
10.000 prevoženih kilometrih bodo avto zamenjali z novim, na 
svečani izročitvi, kjer je bil Jure razglašen tudi za športnika časopisa 
Dnevnik, pa je direktorju prodaje pri Porsche - Inter Autu Roku 
Freverju podaril ene od svojih rossignolk, ki so najpomembnejše 
orožje pri doseganju njegovih slalomskih uspehov. • M. G. 

bojno spodbujanje, kakršnega 
premore samo naša mlada 
vrsta. 

Zlato lisico si je že šestič 
nadela slovita Švicarka in še 
enkrat dokazala, da je kraljica 
pohorskih strmin. Maribor pa si 
je po treh napornih dneh od
dahnil od lisice, smučark in 
piva. 

REZULTATI: V E L E S L A 
L O M za Zlato lisico: 1. Ulrike 
Maier (AVS), 2. Vreni Schnei
der (SVI), Katja Seizinger 

N E M ) , 4. Martina Ertl 
NEM), 5. Anita Wachter 
AVS)..., 11. Špela Pretnar 
SLO), 15. Urška Hrovat 
SLO)... S L A L O M iz Gar

mischa: 1. Urška Hrovat 
(SLO), 2. Vreni Schneider 
(ŠVI), 3. Marianne Kjoerstad 
(NOR), 4. Elfi Eder (AVS), 5. 
Špela Pretnar (SLO)... 11. 
Alenka Dovžan (SLO), 13. 
Katja Koren (SLO)... SLA
L O M za Zlato lisico: 1. Vreni 
Schneider (ŠVI), 2. Pernilla 
Wiberg (ŠVE), 3. Urška Hro
vat (SLO), 4. Edda Mutter 
(NEM) , 5. Truda Gimle 
(NEM)... 15. Alenka Dovžan 
(SLO)... KOMBINACIJA za 
Zlato lisico: 1. Vreni Schnei
der (ŠVI), 2. Pernilla Wiberg 
(ŠVE), 3. Marianne Kjoer
stad... . * Besedilo in slike: 
M. Gregorič 

NAJVEČ NASLOVOV SANKAČEM 
IZ ŽELEZNIKOV 

Planina pod Golico - Zelene zime v zadnjih letih niso 
naklonjene sankačem. Prizadevni člani Sankaškega kluba 
Jesenice so v soboto in nedeljo le uspeh uspešno izvesti 3. 
državno prvenstvo Slovenije v sankanju na naravnih progah. 
Nastopilo je 43 tekmovalcev in tekmovalk iz štirih klubov 
Tržiča, Železnikov, Idrije in Jesenic. Najboljši so bili 
predstavniki Železnikov, ki so osvojili 5 naslovov državnih 

frvakov. Sobotni vožnji enosedov sta šteli tudi za 9. memorial 
oža Jelovčana. 

Na dobro pripravljeni progi v Savskih jamah bodo v 
naslednjih dneh naši najboljši sankači trenirah za nastop na 
svetovnem prvenstvu, ki bo v Italiji in za evropsko mladinsko 
prvenstvo v Avstriji. 

REZULTATI DRŽAVNEGA PRVENSTVA: prvaki v 
posameznih kategorijah - deklice: Jerneja Habian (Železniki), 
mlajši dečki: Jure Pohleven (Železniki), starejši dečki: Grega 
Lavtižar (Jesenice), mlajši mladinci: Grega Spendov (Tržič), 
starejši mladinci: Borut Fejfar (Železniki), članice: Tina Tolar 
(Železniki), člani: Vili Rakovec (Železniki), starejši člani: 
Drago Česen (Tržič), mladinski dvosed: Špendov-Vilman (Tržič 
- Jesenice), članski dvosed: Česen - Česen (Tržič). • J. Rabič 

CELJANI SPET SLAVILI V PODMEŽAKLJI 
Bled, Jesenice, 23. januarja - Konec tedna je bilo odigrano prvo in 
drugo kolo polfinala letošnjega državnega prvenstva v hokeju na 
ledu. Potem ko so Jeseničani slavili v Celju, so priložnost za 2:0 v 
zmagah zapravili v domači dvorani v Podmežaklji. Blejd so 
izgubili v Tivoliju in doma. 

v prvem polfinalnem obračunu letošnjega prvenstva so Jeseničani 
razveselili svoje navijače, ki so bili prejšnjo soboto na Jesenicah 
pošteno razočarani. V Celju so namreč po podaljšku premagali 
domačine, ekipo Inntala, z rezultatom 4:5 (1:2,0:0, 3:2,0:1). Slavje iz 
Celja pa se v soboto pred nabito polno dvorano v Podmežaklji ni 
ponovilo. Boljši so bili Celjani, ki so v drugi tretjini vodili že s tremi 
goli prednosti. Kadikov je v zadnji tretjini srečanja sicer dvakrat 
zadel, to pa je bilo premalo za zmago ali vsaj podaljšek in tekma se 
je končala z rezultatom 3:4 (0:1, 1:3, 2:0). Tako je pred današnjim 
srečanjem v Celju rezultat v zmagah 1:1. 

Kot kaže pa manj dela za uvrstitev v finale čaka hokejiste 
Olimpije Hertza, ki so v petek v Tivoliju Sportino Bled ugnali s 7:1 
(3:0,1:1, 3:0), nato pa so v nedeljo zmagali še na Bledu z rezultatom 
5:8 (1:2, 2:3, 2:3). Tako Ljubljančani vodijo z 2:0 v zmagah, 
priložnost za povišanje prednosti pa imajo že jutri, ko bo ob 18. 
uri v Tivoliju nov obračun med Ohmpijo Hertz in Bledom. 

Srečanje med Triglavom in Slavijo Jato se je končalo pred 
koncem, saj so Ljubljančani zapustili prizorišče zaradi nestrinjanja s 
sodnikom. Rezultat pa je bil 5:3 (0:0, 2:2, 3:1). 

Ker hokejisti v polfinalu igrajo na štiri zmage bo naslednje 
srečanje med Sportino Bledom m Olimpijo Hertz v soboto ob 19. uri 
na Bledu, v primeru, da bodo Blejci zmagali ali jutri ali v soboto pa 
bo naslednja tekma ponovno v Ljubljani v sredo, 2. februarja, in 
nato v soboto, 5. februarja, ponovno na Bledu. Morebitna sedma 
tekma bo 8. februarja v Ljubljani. 

Potem ko bodo Jeseničani danes gostovali v Celju, se bodo z 
Inntalom ponovno igrali v petek, 28. januarja, (ob 18. uri) na 
Jesenicah in v torek, 1. februarja, v Celju. Naslednji tekmi sta 
predvideni za 4. februar (na Jesenicah) in 8. februar v Celju. 

• V. Stanovnik 

ŠKOFJELOŠKO PRVENSTVO V HOKEJU 
Skorja Loka, 21. januarja • Športna zveza občine Škofja Loka je te 
dni razpisala prvo občinsko prvenstvo v hokeju v dvorani. Na njem 
lahko sodelujejo ekipe krajevnih skupnosti, ulic, društev in ostalih 
skupin z območja občine škofje Loke, katerih člani so zaposleni ali 
imajo bivališče v občini Škofja Loka. Prijavnina za ekipo je 3.500 
tolarjev, vplačate pa jo pri škofjeloški Športni zvezi, kjer prijave 
sprejemajo do četrtka, 21. januarja, ko bo ob 19. uri sestanek vodij 
ekip. Na njem se bodo sodelujoči dogovorili o začetka tekmovanja, 
o tekmovalnih pravilih in sistemu tekmova/ija. Tekmovanje bo 
potekalo ob sobotah in nedeljah, vsaka ekipa pa si mora sama 
priskrbeti rekvizite za igro - hokejske palice in najmanj dve žogici. • 
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PORAZ KRANJČANK IN ŠEŠIRJA 
V prvi moški rokometni ligi so odigrali drugo spomladansko kolo. 

Spet je bilo nekaj presenečenj, Ločani pa imajo vse manj možnosti 
za obstanek. V pokalnem tekmovanju deklet so se po pričakovanju 
poslovile tudi rokometašice Kranja. 

Šešir je gostoval v Slovenj Gradcu in drugič zapored izgubil. 
Rezultati na drugih igriščih pa Ločane vse bolj oddaljujejo od 
obstanka v prvi ligi. 

Pri dekletih v pokalnem tekmovanju ni prišlo do presenečenj. 
Favoriti so zmagali tudi drugič, dva od njih z dvoštevilčno razliko. 
Igralke Kranja so tokrat igrale slabo in so na gostovanjih neka druga 
ekipa. 

Rezultati 13. kola v 1. SRL moški: Prevant : Šešir 24:19, Drava : 
A. Jadran 24:25, V. Nedelja : Celje P. L. 16:32, Goldstar (Litija) : K. 
Slovan 26:14, Ribnica : Omnikom Rudar 15:14 in Fructal : Gorenje 
Velenje 18:15. Na lestvici vodijo Celjani pred Kolinsko Slovanom. 
Na zadnjih štirih mestih so Rudar, Drava, Šešir in V. Nedelja. 

Povratne tekme četrtfinala pokala za dekleta: B. Olimpija : Kranj 
28:12, Mlinotest: Velenje 28:13, Branik : Marcus Burja 20:16, tekma 
med Krim Elekto in Kočevjem bo v sredo, 26. januarja 1994. V 
polfinale so se uvrstile ekipe, ki so to soboto slavile. * M. Dolanc 

© 9 B 0 J K A m m m m m m m n 

D O B E R O D P O R P R O T I V O D I L N I M E K I P A M 
Gorenjski odbojkarji v 1. DOL so v 12. krogu sicer doživeli 

"pričakovane" poraze z vodilnimi ekipami državnega prvenstva, 
vendar so nudili favoriziranim gostom nepričakovano dober odpor. 
Blejska ekipa je dvoboj s Kamnikom odigrala brez dveh standardnih 
igralcev prve postave in prav škoda je, da ima trener Minolte Bled ob 
težavah s poškodbami igralcev tako "šibko klop". Tudi odbojkarji 
Žirovnice so v nekompletni postavi nudili dober odpor vodilni 
Olimpiji in so zasluženo osvojili niz. Rezultati: Minolta Bled : TAD 
Europe Kamnik 0:3 (-16, -11, -14), Žirovnica : Olimpija 1:3 (-13,8, -9, 
-7), Tonolšica : Fužinar 3:1, Vigros Pomurje : Ljutomer 3:01, Granit 
Preskrba : Pionir 3:2. Vrstni red: Olimpija 24, Vigros Pomurje 22, 
TAD Europe Kamnik 16, Ljutomer in Pionir 12, Bled 10, Žirovnica 
in Granit Preskrba 8, Topolšica 4 in Fužinar 2 točki. Igralci Žirovnice 
bodo že v sredo odigrali tekmo 13. kroga v Novem mestu proti 
Pionirju. V derbiju ženske 1. DOL so domače igralke Avtohit Bleda 
zaslužile vsaj niz proti gostjam iz Kopra. Domače so predvsem v 
drugem in tretjem nizu igrale dokaj dobro, da niso osvojile vsaj niza, 
pa se lahko "zahvalijo" predvsem svojemu dokaj slabemu servisu in 
odlični Rusinji Gorbačovi, ki je bila zopet najboljša igralka v ekipi 
Cimosa. Rezultati: Avtohit Bled : Cimos 0:3 (-6, -11, -14), Novo 
mesto : HIT Casino 3:2, Mislinja STELL : LIK Tilia 2:3, HP Hobbv 
Branik : ŠD Tabor 0:3, Gornji Grad Brokat : Krim 3:1. Vrstni red: 
Cimos 24, Gornji Grad Brokat, Avtohit Bled in LIK Tilia 18, HIT 
Casino 14, Novo mesto 10, Krim 8, HP Hobbv Branik 6, ŠD Tabor in 
Mislinja STELL 2 točki. • Maček Branko 

H 1 1 1 1 R A D O V L J I Š K I K O Š A R K A R J I SI Ž E L I J O IN S E B O J I J O N A S T O P A N J A V PRVI S L O V E N S K I LIGI 

V E L I K I F A N T J E B R E Z D V O M E T R A Š A 
E k i p a k o š a r k a r j e v Didakte iz Radovlj ice je ž e po prvem delu l e t o š n j e g a prvenstva zadovoljna \ 
opravljenim delom, saj so se uspeli uvrstiti med ekipe, k i se potegujejo za igranje v prvi ligi - K e r v vsej 
r a d o v l j i š k i o b č i n i ni primerne š p o r t n e dvorane pa se bojijo, da ne bo m o g o č e nikjer igrati. 

Radovljica, 22. januarja • Radovljiški košarkarji, ki so zadnja leta 
nastopali v 11. slovenski košarkarski ligi - zahod so z uvrstitvijo na 
tretje mesto po prvem delu prvenstva dobili možnost, da se zaradi 
novega sistema tekmovanja v slovenskih košarkarskih ligah letos 
uvrstijo v prvo ligo. Še večjo možnost za tako uvrstitev imajo 
košarkarji Odeje Marmorja, ki so bili v isti ligi prvi in se prav tako 
kot Radovljičani potegujejo za prvoligaški status. Vendar pa 
imajo Ločani za igranje primerno dvorano, Radovljičani pa bodo 
morali biti domačini na Jesenicah ali v Kranju. Zato si prav tako 
kot uvrstitev v višji rang tekmovanja želijo, da bi tudi v radovljiški 
občini dobili športno dvorano, ki pa ne bi rešila le zadreg 
košarkarjev, temveč tudi odbojkarjev, rokometašev in ostalih 
ekip. 

R P O L O 
T R I G L A V V V O D S T V U A L P E - A D R I E 

Reka, 22. januarja - Na Reki se je v soboto začel finale za 3. pokal 
Alpe-Adrie. Kranjski Triglav je odigral dve srečanji ter obakrat 
zmagal. V prvem srečanju je premagal Primorje Croatia line s 13:8, 
nato pa še Kvarner expres s 9:6. V sredo se tekmovanje konča s 
tekmo Medveščak Monting: Triglav. Prav zaradi dveh zmag, ki so jih 
Kranjčani že dosegli, imajo največ možnosti za visoko uvrstitev. • J. 
Marinček 

P O L F I N A L N I O B R A Č U N I K E G U A Č E V 
V soboto in nedeljo je v Trbovljah in Ljubljani potekalo državno 

prvenstvo Slovenije v posamezni konkurenci. Nastopilo je 48 
kegljačev, Gorenjci pa smo po ključu imeli samo enega predstavni
ka VANETA Omana, ki je kljub dobri igri v društvu najboljših 
kegljačev Slovenije pristal na 9. mestu z rezultatom 1823 (888 + 935) 
kegljev. 

Obenem s tekmovanjem za državnega prvaka, je potekal tudi 
zadnji krog izločilnih tekem za državno reprezentanco, na katerem 
je sodeloval tudi omenjeni V. Oman. Ni mu uspela uvrstitev med 
osem najboljših v Sloveniji, saj je bil s skupnim rezultatom 4527. 
podrtih kegljev šele na 10. mestu. Res škoda, vendar naj bo za uteho, 
da imamo Gorenjci v reprezentanci dva predstavnika B. Benedika in 
A. Juvančiča, ki trenutno igrata v Ljubljani za ekipo Gradisa. • 
Tone Česen 

N O V O 

v prodajalni 

K O V I N A L e s c e 

T e l . : 0 6 4 / 7 1 8 - 3 2 1 , 7 1 8 - 1 5 5 

V KOVINI smo odprti nov oddelek 
za pnevmatiko, hidravliko, ležaje, 
klinasta jermena, verige in varilno tehniko. 

Ob otvoritvi novega oddelka vaa v KOVINI pričakujemo 

z 1 0 % z n i ž a n j e m c e n 
vseh vrst verig, pohištvenega in stavbnega okovja, ročnega orodja, 
električnega ročnega orodja Iskra in Black & Decker, barvnih kovin, 
pocinkanih in črnih cevi od 1/2" do 2", železnih profilov in cevi, 
izdelkov za centralno ogrevanje in vodovodne inštalacije, keramičnih 
ploščic in sanitarne keramike, izolacijskih materialov Izolirke ter 
betonskih in armaturnih mrež. 

Nižje cene veljajo od 20. do 31. januarja 1994 
pri nakupu nad 5.000 SIT za takojšnja plačila ali na posojilo. 

Z Merkurjevo kartico zaupanja so vse cene 

Š E N A J M A N J 4% IN NAJVEČ 8% nižje! 

M E R K U R 

Konec minulega tedna so se 
ponovno začela tekmovanja v 
II. košarkarski ligi za moške. 
Radovljičani so z novo zmago z 
ekipo Vana Straše naradili še en 
korak proti prvi ligi. Kot pravi
jo košarkarji pa tudi neuvrstitev 
v višji rang tekmovanja ne bo 
neuspeh, saj so že do sedaj 
naredili več, kot so si pred 
sezono lahko obetali. 

Poleg članske ekipe sta v 
klubu Didakta Radovljica 
še pionirska in mladinska 
vrsta. Mladinska ekipa le 
pet let igra v prvi slovenski 
ligi, letos pa kale, da bo Iz 
nje Izpadla, saj nt več 
generacije mladincev, pa 
tudi trener članske ekipe ne 
zmore več hkratnega dela z 
mladinci. 

"Lansko sezono smo v v II. 
slovenski ligi - zahod zaključili 
ravno tako na tretjem mestu 
kot letošjo, vendar je bil lani 
drugačen sistem tekmovanja in 
sta šli v končnico le prvi dve 
ekipi. Letos pa se iz vsake 
skupine v drugi ligi, tako iz 
vzhodne kot zahodne, po pet 
ekip bori za pet prostih mest v 
prvi slovenski A2 ligi. Že lani 
smo bili verjetno edini v Slove
niji, ki smo vse tekme na 
domaČem terenu zmagali, tudi 
ene v osnovni šoli v Radovljici 

nismo izgubili. Po sezoni smo šli 
na višinske priprave v Bohinj in 
na Vogel, tako da smo za letos 
dobro opravili bazične priprave. 
Liga se je prej začela in v tej 
sezoni na lestvici pred končnico 
prvenstva delimo peto in šesto 
mesto. S tem smo realno kandi
dati za uvrstitev v prvo ligo," 
pravi Roman Dežman - Miškin, 
trener košarkarjev Didakte. 

Večina igralcev v ekipi je 
domačinov, Radovljičanov, ki 
so zrasli iz pionirskih klubskih 
vrst, poleg njih pa sta se v tej 
sezoni ekipi pridružila še dva 
mlada igralca Jesenic, Samo 
Tonejc, ki je sicer doma iz Lesc 
in Matjaž Velentar."Mislim, da 
smo edina ekipa v Sloveniji, ki 
igralcev ne plačuje.nimajo niti 
hranarine. Vsi naši dosežki so 
plod entuziazma in seveda 
odrekanja, vse kar smo naredi
li, pa je zato že do sedaj velik 
uspeh. V mnogih ekipah imajo 
tudi igralce iz tujine, naprimer 
iz Hrvaške. Pri nas smo samo 
domačini. Vendar, če se bomo 
uvrstili v prvo ligo, kar je 
gotovo naš cilj, bomo gotovo 
morah razmisliti o okrepitvah -
saj je velik problem našega 
moštva višina. Kot trener sem 
s 193 centimetri med najvišjimi 
v ekipi. Pogrešamo igralca, ki bi 
bil velik nad dva metra, saj je 
naš najvišji igralec visok 195 
centimerov, poleg njega pa sta 
še dva visoka nad 190 centimer-

Ekipa košarkarjev Didakte iz Radovljice: - stojijo z leve pr°| 
desni: kapetan ekipe Zvone Stojnšek, Samo Tonejc, Prim0' 
Zadravec, Tomaž Grahovac, Matjaž Valentar, Stane Lotrič, 
Erman • cepijo: Janko Stanek, Zdravko Mitrič, Klemen Rožni** 
Samo Salihovič, Marko Markelj, tehnični vodja ekipe Mir*' 
Zupan in trener Roman Dežman. 

ov. Verjetno smo tudi najmlajša 
ekipa v zahodni skupini in tudi 
sedaj v končnici, saj je povpreč
na starost igralcev okoli dvain-
vajset let," razmišlja trener 
radovljiških košakarjev Roman 
Dežman. 

Kot pravi predsedik Košar
karskega kluba Didakta Va
silij Koman se v Radovljici 
trudijo, da bi v klubu vzgojili 
čimveč mladih igralcev, saj 
usmeritev kluba ni nakup 
tujcev. Za to pa bodo potre
bovali pomoč donatorjev. Ne 
obračajo se na enega samega, 
temveč na več manjših, ki 
bodo lahko podprli nade
budne košarkarje, ki so le 
dokazali svojo kvaliteto. 
Poleg igra-nja v slovenskem 
prvenstvu bodo nastopali 
tudi v karavanški ligi, saj 
ravno sedaj olivljajo to 
vrsto tekmovanja. 

Da je zanimanja za košarko' 
Radovljici kar veliko dokazni' 
tudi obisk gledalcev v te lova"' 
niči radovljiške osnovne Šo'f 
Žal pa bo ta telovadnica za visi1 

rang tekmovanja neprimerij*] 
saj ni po predpisih Košarkar^*' 
zveze Slovenije. Zato je Že) 
košarkarjev in večine osta^ 
radovljiških športnikov, da *j 
poleg gostinske šole zaCT 

graditi športna dvorana, k i ' 
ila tako velika, da bi bilo 

njej moč igrati rokomet, odb<| 
ko in košarko. "Če pa se * 
letos uvrstimo v prvo ligo, P1 

nam bo to poleg veselja po** 
ročilo nemalo skrbi, saj ne vĉ  
kje bomo lahko tekmoval 
Možnost je na Jesenicah, W,\ 
pa ni prave tribune in zato 1 
želja nas športnikov, da v obč'f 

čimprej dobimo primer11 

dvorano," pravijo radovlji" 
košarkarji. 

• V-Stanovc* 

š A R K f i m m m m m 3 3 3 m m m n ® \ ^ š m s m u č a n j e 

T R I G L A V Z M A G A L , O D E J A M A R M O R I Z G U B I L A 
Kranj, Rogaška Slatina, 22. januarja - V L slovenski košarkarski lisi 

za moške so Triglavani v soboto zvečer v dvorani na Planini gostili 
Comet in zasluzeno osvojili novi točki. Rezultat tekme je bil 76:62 
(39:36). Jutri Triglav gostuje pri Satexu. 

V1. kolu drugega dela prve slovenske lige za košarkarice pa je ekipa 
Odeje Marmorja gostovala v Rogaški Slatini in izgubila z rezultatom 
79:67 (34:34). 

Za uvrstitev od 7. do 12. mesta je ekipa košarkaric Kranja gostovala 
v Sežani in izgubila z domačinkami, Titanicom, z rezultatom 110:98 
(55:48). 

V n. SKL za moške je ekipa Didakte iz Radovljice doma gostila 
ekipo Vanda Straše in zmagala z rezultatom 103:81 (53:47). Tudi 
košarkarji Odeje Marmorja so v prvem kolu končnice zmagali. V 
nedeljo zvečer so bili v domači dvorani na Podnu boljši od ekipe 
Radgone, rezultat pa je bil 98:53 (48:28). • VS. 

S M i l i R S K I S K O K I 
T R I G L A V T E L I N G D R U G I 

Planica, 22. januarja - SSK Alpina Žiri je v Planici organizirala 
državno prvenstvo za ekipe v smučarskih skokih za mladince do 18 let. 
Nastopilo je 18 štiričlanskih ekip iz desetih slovenskih klubov, ki so se 

¥omerili na 70-metrski skakalnici. Po prvi seriji je vodila prva ekipa 
riglav Telinga pred Ilirijo Centrom za 13 točk, v drugi seriji pa so vsi 

štirje Kranjčani skočili nekoliko slabše in so zgrešili prvo mesto za 0,4 
točke. 

Rezultati: 1. Ilirija Center (Jure Radelj, Andrej Lesnik, Grega Kepic 
in Rok Omrzel) 765,4 točke; 2. Triglav Teling I. (Primož Peterka, Tadej 
Žvikart, Igor Teran in Grega Eržen) 765,0 točk; 3. Alpina Žiri I. 
(Marko Bogataj, Gašper Poljanšek, Jaka Eniko in Jernej Kumer) 748,9 
točk. 

V pokalu Cockta je Triglav Teling še povečal prednost, ima 3147 
točk; 2. Ilirija Center 2003 točke.3. Tržič 1329 točk, 4. Velenje 966 točk, 
5. Alpina žiri 634 točk, 6. Stol Ž irovnica 570 točk. • Janez Bešter 

č o g p s k o S M C i < t a N j E « R m m i i r ] 
P O K A L Z A V A R O V A L N I C A T R I G L A V 

Konec tedna so poleg tekmovalcev v svetovnem pokaln nastopali tudi 
tekmovalci v otroških kategorijah. V petek, soboto in nedeljo so se nadaljevala 
tekmovanja dečkov in deklic ter dcibank in cicibanov zahodne regije za Pokal 
Zavarovalnica Triglav. Najboljši s tekem v petek so se v soboto in nedeljo 
udeležili državnih tekmovanj. 

SUPERVELESLALOM, Kranjska Gora, 21. januarja - Tekmovalo 

Je 54 deklic in 89 dečkov, izvedeni sta bili dve tekmi. Kot gostje so 
tartali tudi tekmovalci iz Nizozemske. 

L TEKMA • MLAJŠE DEKLICE: 1. Zupan Daša, Tržič; 2. Žerjav 
Tanja, Kranjska Gora; 3. Osovnikar Neža, Alpetour. STAREJŠE 
DEKLICE: i. Gašper in Andreja, Blejska Dobrava; 2. Dagarin Jana, 
Triglav; 3. Neyes Ura, Nizozemska. MLAJŠI DEČKI: 1. Pogačar Jure, 
Triglav; 2. Reberšak Luka, Radovljica; 3. Žnidaršič Marko, Alpetour. 
STAREJŠI DEČKI: 1. Zupan Marko, Kranjska Gora; 2. Draksler Peter, 
Triglav; 3. Križaj Boštjan, Tržič. 

fi. TEKMA - MLAJŠE DEKLICE: 1. Žerjav Tanja, Kranjska Gora; 
2. Zupan Daša, Tržič; 3. Mohorič Maja, Domel Železniki; 3. Osovnikar 

POKAL GORENJKE 
Mladi alpski smučarji v Sloveniji so konec tedna nadaljeval* 
državnimi pokalnimi tekmovanji. Na osnovi rezultatov dosedftiV 
tekmovanj bo vodstvo otroške reprezentance določilo ekipe za jr. 
letošnja mednarodna otroška tekmovanja na Češkem in Slovaš*" 
ter za pokal Topolino v Italiji. 

Kope, 22. januarja 1994 - Nastopilo je 48 deklic in 75 dečkov. 
Starejše deklice: 1. Dolničar Mateja, Olimpija; 2. Makuc 

Dolomiti; 3. Svet Petra, Dolomiti; 4. Furek Maja, Branik; 5. Sink<H 
Andreja, Alpetour; 6. Dagarin Jana, Triglav. Starejši dečki: 1. A^J 
Boštjan, Domžale; 2. Dragšič Mitja, Branik; 3. Draksler Peter, TrigĴ  
4. Gregorič Mateve, Olimpija; 5. Zupan Marko, Kranjska Gora; 
Kostelić Ivica, Zagreb. A 

Na Ošvenu nad Ravnami je Smučarsko društvo Fužinar v ned'f 
izvedlo tekmovanje v veleslalomu. 

Starejše deklice: 1. Dolničar Mateja, Olimpija; 2. Smalc K a y 
Olimpija; 3. Čibej Zarja, Novinar, 4. Svet Petra, Dolomiti; 5. Gašjpjf 
Andreja, Blejska Dobrava; 6. Makuc Nina, Dolomiti. Starejši deck»: 

Draksler Peter, Triglav; 2. Arnolj Boštjan, Domžale; 3. Sorli lA 
Triglav; 4. Dragšič Mitja, Brnaik; 5. Kozlar Igor, Braik: 6. Kost«! 
Ivica, Zagreb. 
P O K A L R A D E N S K A 

Mlajše deklice in dečki so v soboto in nedeljo nastopali i , 
superveleslalomu v Kranjski Gori in na veleslalomu na Sorfl: 
planini, ki sta jih organizirala Alpski smučarski klub Kranjska C* J 
tO Smučarski klub Novinar. Tekmovalo je 67 deklic in 78 dečkov, i 1 

SUPERVELESLALOM, Kranjska Gora, 22. januarja 1994 - rflW < 
deklice: 1. Osovnikar Neža, Alpetour; 2. Zupan Daša, Tržič; 3. ŽejJ 1 
Tanja, Kranjska Gora; 4. Dabič Lea, Bohinj; 5. Kostelič Janica, ZaJT;! 
6. Mulci Nina, Radovljica, mlajši dečki: 1. Pogašar Jure, Triglâ j. I 
Zupan Uroš, Unior Celje; 3. Braiovič Grega, Branik; 4. Rjbflji | 
Jernej, Tržič; 5. Pisk Leon, Rudar Idrija; 6. Reberšak Luka, Radovlj'* 

VELESLALOM, Soriška planina, 23. januarja 1994 - mlajše dt-kl'1 

1. Dabič Lea, Bohinj; 2. Kostečič Janica, Zagreb; 3. Koštomaj Jû J 
Unior Celje; 4. Zupan Daša, Tržič; 5. Žerjav Tanja, Kranjska G&i, 
mlajši dečki: 1. Zupan Uroš, Unior Celje; 2. Rutar Rok, Olimpij8^' 
Salej Rok, Fužinar; 4. Brajovič Grega, Branik; 5. Zavrišek GasP 
Snežinka; 6. Pogačnik Matej, Olimpija. • Janez Šolar 

J\ 
Neža, Alpetour. STAREJŠE DEKLICE: 1. Gašper in Andreja, BlejJ 
Dobrava; 2. Dagarin Jana, Triglav; 3. Šinkovec Andreja, Alp6'^ i 
MLAJŠI DEČKI: 1. Pogačar Jure, Triglav; 2. Žnidaršič M « * 
Aleptour, 3. Pisk Leon, Rudar Idrija. STAREJŠI DEČKI: 1. ZUK, 
Marko, Kranjska Gora; 2. Draksler Peter, Triglav; 3. Slivnik y 

Kranjska Gora. ; 
CICIBANKE, CICIBANI - VELESLALOM*, Krvavec 22.1. Pj| . 

Na tekmovanju, ki ga je izvedel Alpski smučarski klub Triglav j 
nastopilo 62 cicibank in 65 cicibanov. CICIBANKE: 1. Rovg 
Spela, Matajur, 2. Ferk Mojca, Jesenice; 3. Jensterle Eva, ° : < 
CICIBANI: 1. Gmajnar Juš, Bled, 2. Kuhar Martin, AlpetoU»'••1 

Bradaškja Matej, Matajur. J ( 

VELESLALOM, Soriška planina, 23. januarja 1994 - TekmoV^ J 
v nedeljo je na Soriški planini organiziral Smučarski klub Alj^1'.' , 
tekmovalo pa je 67 cicibank in 65 cicibanov. CICIBANKE: 1. KravJ ( 

Tjaša, Tržič; 2. Ferk Mojca, Jesenice; 3. Dabič Tea, Bol"; 
CICIBANI: 1. Puc Žiga, Jesenice; 2. Bradaškja Matej, Mataj '̂ 
Gmajnar Juš, Bled. * Janez Šolar 



S p l a n i n s k e g a f o r u m a n a B r d u p r i K r a n j u 

K A K O N A P R E J D E L A T I S K U P A J 
P o z o r n o s t , v p l i v i n d e n a r t i s t i m , k i n a g o r i d e l a j o , j e b i l m o t o d r u g e g a s r e č a n j a . 

Brdo pri Kranju, 21. januarja - Že prvi planinski forum lani v 
Kranju je opozoril na nekatere probleme v delovanju slovenske 
planinske organizacije. Po njem je bilo slišati tudi nekaj polemik 
0 tem, ali so kritike nekaterih planinskih društev na račun krovne 
organizacije upravičene. Na tokratnem srečanju so ob prisotnosti 
vodstva PZS vendarle skupaj ugotovili, da bo treba v prihodnjem 
delovanju marsikaj dopolniti in izboljšati. 

Drugi planinski forum v or
ganizaciji PD Kranj je zbral 
ugledne goste, saj so na Brdo 
Pnšli predsednik PZS Andrej 
orvar načelnik KOTG pri PZS 
Tone Skarja, predstavniki pla
ninskih društev Škofja Loka, 
Radovljica, Mojstrana, Kranj, 
Kamnik, Ljubljana-matica in 
{r̂ je, načelnik GRS Slovenije 
uanilo Škerbinek, nekateri 
8°rski reševalci in alpinisti ter 
Janez Bizjak iz Triglavskega 
narodnega parka. Udeležen
cem j e Andrej Tavčar iz 
Kranjske občine predstavil za
misel o "Alpski regijski skup
nosti za savinjsko, kamniško in 
Karavanško območje", ki so jo 
* e sklenile uresničiti občine 
£amnik, Domžale, Mozirje, 
Manj in Tržič. Kot je ugotovil, 
llna tudi planinstvo možnosti 
v*jjučevanja v posamezne pro-

Mogoče je prav v v odpiranju 
P aninske organizacije navzven 
Ključ za reševanje več težav, 
2'asti finančnih, ki jih je obrav
naval drugi forum. Kot je ocenil 
£ene Grilje iz postaje GRS 
Kamnik, ta služba dobro skrbi 
*a svojo organiziranost in stro
kovnost, žafpa jo PZS finančno 
slabo podpira; zato je kot eno 

od možnosti predlagal delni 
prispevek od vsake storitve v 
gorah za delovanje gorskih 
reševalcev. Slišati je bilo tudi 
za povezave GRS izven pla
ninske organizacije, vendar je 
načelnik Danilo Škerbinek še 
prisegel na zvestobo PZS. 

N u j n e s p r e m e m b e 
s t a t u t a P Z S 

Predstavniki PD Celje so 
podrobno našteli, kaj vse bi 
bilo potrebno spremeniti v 
sedanjem statutu PZS, pa tudi 
v delovanju vodstva, da bi se 
omajani odnosi izboljšali. Ob 
tem, ko so ponovno izrekli 
kritiko PZS zaradi oddaje zeml
jišča PD Celje v najem tretji 
osebi brez vednosti lastnika, so 
dopolnitve statuta zahtevali 
predvsem pri razmejitvi last
nine, zoženju pristojnosti vodst
va PZS in meddruštvenih 
odborov ter usklajenim pravi
lom za vse članstvo. Kotie med 
drugim predlagal Gregor 
Klančnik iz PD Ljubljana-mati
ca, bi bilo dosti bolj smotrno od 
teritorialne organiziranosti po
vezovanje članstva po interesih, 
kar naj bi veljalo tudi za 
gospodarsko dejavnost. Za 

slednje je Franc Ekar iz PD 
Kranj med drugim ugotovil, da 
so društva kot pravna oseba 
odgovorna za vse gospodarst
vo, ob tem pa nimajo skoraj 
nikakršnega vpliva na odlo
čanje o teh vprašanjih. 

Predsednik PZS Andrej 
Brvar je napovedal.da se spre
membe statuta zveze 191 druš
tev že pripravljajo. V drugi 
polovici februarja se bo začela 
razprava o njih, o sprejemu 
novega statuta pa bo odločala 
marčevska skupščina. Glede 
razprav o premoženju je menil, 
da trajajo skoraj tako dolgo, kot 

je stara ta organizacija. Po 
informaciji, da ima PZS v lasti 
42 od skupno 160 postojank, se 
je zavzel za strpno reševanje 
lastninskih zadev. 

V nadaljevanju srečanja so 
razen še nekaterih gospodars
kih tem načeli vprašanja varstva 
planinskega sveta, zgodovino
pisja o planinstvu in obveščan
ja članstva o aktualnostih. 
Sklenili pa so ga z ugotovitvi
jo, da bo zaradi vse manjše 
vloge planinstva v Športni zve
zi treba razmisliti tudi o odno
sih z njo. • Stojan Saje 

ZIMSKI POHOD NA KRIŠKO GORO 

L E T O S Ž E S E D M I Č Z A P O R E D 
Križe, 25. januarja - Planinsko društvo Križe prireja pod 

geslom "Za močno srce - pozimi v gore" zimski TRIM-pohod na 
Kriško goro. Letošnja prireditev, ki bo že sedma po vrsti, spada v 
koledar praznovanja 45-Ietnice delovanja tega društva. 

Tokratni pohod bo v nedeljo, 30. januarja 1994, začel pa se bo v 
Križah in na Golniku. Od tam bo pot vodila pohodnike po 
markirani poti skozi vasico Gozd na vrh gore. V primeru slabih 
razmer bo namreč cesta do vasi zaprta za promet z avtomobili. 
Kontrolna točka bo samo v koči na Kriški gori, ki bo odprta od 7. 
do 15. ure. Tam bodo pohodniki dobili ob plačilu izkaznice tudi 
bronasto priponko za prvi obisk, za tretji srebrno in za peti zlato 
priponko; naslednji obiski se evidentirajo le z žigom v izkaznici, 
Obiskovalcem pa bodo kriški planinci postregli tudi s čajem in 
toplo jedjo. 

Organizatorji priporočajo, naj udeleženci pohoda prilagodijo 
planinsko in osebno opremo zimskim razmeram v gorah. Vsak 
se pohoda udeleži na lastno odgovornost, vseeno pa pripor
očajo vzpon le po markirani poti in upoštevanje navodil 
redarjev. Za varnost bodo na vrhu gore skrbeli tudi tržiški 
gorski reševalci. Za popestritev prireditve pa se bodo člani 
nedavno ustanovljenega Padalskega kluba Kriška gora spustili 
v dolino z jadralnimi padali. * S. Saje 

Š P O R T N I K I 

P R E D S T A V L J A L I T R Ž I Č 
Tržič, januarja • Športna zveza iz Tržiča je ob zaključku 
leta, tako kot vedno tudi letos pripravila srečanje 
športnikov in športnih delavcev. 

Več kot 60 se jih je zbralo v restavraciji Raj nad 
avtobusno postajo v Tržiču, kjer je vse navzoče najprej 
pozdravil predssednik ŠZ Tržič Janez Kikel, ki je v kratkem 
orisal dejavnosti športne zveze in njenih članic v letu 1993. 
Pri tem je posebej poudaril lepe tekmovalne dosežke 
smučarjev skakalcev m kombinatorcev Robija Meglica, 
Dejana in Francija Jekovca, alpincev ter tekača Globočni-
ka m biatlonke Grašičeve, alpinistov Tomazina in Benceta 
ter proste plezalke Gradišarjeve in številnih drugih, ki so 
zastopali barve Tržiča in Slovenije na različnih tekmovanjih 
doma in v tujini. Omenil je tudi dobro delo z mladimi, 
uspešnost akcije Naučimo se plavati, posebej pa še številnih 
rekreativnih prireditev in Delavskih športnih iger. 

Predsednik ŠZ Janez Kikel je v nadaljevanju podelil 
priznanja najboljšim tržiškim špoortnikom v letu 1993, ki so 
jih prejeli alpinista Filip Bence in dr. Iztok Tomazin, 
biaUonka Andreja Grašič, kegljač Jernej Potočnik, namiz-
noteniški igralec Tjuš Aljančič, sankači Drago Česen, 
Boštjan Vizjak in Grega Špendov, alpski smučarji Andrej 
in Izidor Jerman in David Primožič, smučarji skakalci in 
kombinatorci Jaka Grosar, Dejan Jekovec, Franci Jekovec, 
Robi Meglic in Roman Perko, smučar tekač Tomaž 
Globočnik in športna Plezalka Lenča Gradišar. 

Obenem s tem so podelili priznanja tudi za dosežke v 
Delavskih športnih igrah 1993 ter posebni priznanji 
Splošnemu športnemu društvu Tržič ob 90-letnici ter 
Smučarskemu klubu Tržič ob 70-letnici delovanja. 

J. K 

T E K A Č I Z A Ž I T O V P O K A L 
Smučarska zveza Slovenije in Tekaški klub Kranj prirejata v 

soboto, 29. januarja, na Pokljuki pod Jelko tekaško tekmovanje 
za Pokal Žito. Mlajši dečki in deklice bodo tekli na 3 kilometre, 
starejši dečki in deklice pa na 5 kilometrov. Tehnika bo prosta. 
Prijave bodo sprejemali pisno do 27. januarja na naslov Roblek, 
Kuratova 4, Kranj ali na faks 442 - 902. Sestanek vodij ekip in 
žrebanje bosta v petek, 28. januarja, ob 18. uri v Kulturnem 
domu na Kokrici. Prijavnina je 250 tolarjev za tekmovalca. • 

B R A T A L O C Z M A G A L A 
Tržič - Tržiški šahisti so pripravili redni mesečni hitropotezni 

šahovski turnir za mesec januar. Udeležilo se ga je 16 tržiških 
ljubiteljev kraljevske igre , med katerimi sta prvo mesto osvojila 
brata Andrej Loc pred Pavlom Locem (oba po 12,5 točke), tretji 
je bil Stanko Atanasov 10, četrti Rajko Mali 9,5 točke, od petega 
do sedmega mesta pa so se z devetimi točkami uvrstili Boris 
Kogoj, Stane Valjavec in Ivan Ravnik, itd. • J. Kikel 

Delavske š p o r t n e 
^ R E TRŽIČ 

u p o k o j e n c i 

N a j b o l j š i 
PB* - V Tržiču Šport na zveza 

* nekaj let uspešno organizira 
^•ložična rekreativna tekmo-

! katerih rezultati se po 
iJjSebej prirejenem točkovnem 
|*«temu točkujejo za Delavske 
, P°rtne igre, ki potekajo tako v 
Posamični kot ekipni konkur-

I j ^tos so v okviru Delavskih 
i Portnih iger organizirali od 
'Kupno načrtovanih 35 tekmo-
*nj le 22, saj so odpadla prav 

j J?a tekmovanja v zimskih špor-
jj* vezanih na sneg (sankanje, 

Ki, alpsko smučanje) in bali-
j,̂ nJU ter krosu in streljanju. 

( 'jub temu pa je na vseh 
j jpjniovališčih startalo 843 ude-
i Vencev Delavskih 

I 

. športnih 
: jp r (706 moških in 137 žensk), 
CT S o Predstavljali 29 organiza-
l'J- Kriterije za uvrstitev na 
Levico najboljših posamezni
cô  i n P o s a m e z n i c v Delavskih 
jPortnih igrah pa je izpolnilo 

j ' 1 0 moških in 46 žensk, 
niir e P°^ a ^ e x z r o k predsed-
s Ka komisije za rekreacijo pri 
sPortni zvvezi Tržič Ludvika 
eP.Kliča so tako prejeli med 
^'Parni člani ekipe Društva 
J*0Gojencev, ki so prepričljivo > lagali pred ekipo Peko fJbu-
rj^ reko CSS, peko TEP-
tijtt ' x b ° r r a c o obrti in podjet
ij t v a in Lepenko, med posa-

i l h j

e 2niki pa so se najboljši 
U v£tili takole: 
* Moški: 1. Matej Keršič (Ro
kica), 2. Marjan Sedej (Peko 

J o ž e Bohinc (Peko TEP-
v/fc), 4. Lado Sedej, 5. Anton 

l^gnč (oba Peko SS), 6. Vili 
p | nar (Peko Obutev); 
bonske: 1. Mileni 

ek0 

a Dolčič 
2. Olga Bencina 

3. Ana Jerman 
Tržič), 4. 

CSS), 

Irma Perko 
(b̂ Penka), 5. Magda Menegalija 
TrX? S S ) . 6 - Ivanka Kokalj (DU 

2 l č) • J. Kikel 

K I 0 M 1 1 H I T E N I S 
G O R E N J S K I V E T E R A N S K I P R V A K I 
Škofja Loka, januarja - V Škofji Loki so se veterani 
iz jeseniške, kranjske in škofjeloške občine potegovali za naslove 
gorenjskih rfamiznoteniških prvakov v treh starostnih kategorijah. 

Organizacijo tekmovanja, ki je potekalo v športni dvorani 
Poden, ie izvedel namiznoteniški klub Kondor iz Godešiča. 
Najštevilnejša udeležba je bila v kategoriji od 50 do 60 let. 
Najboljšo pripravljenost in naslove prvakov so v posameznih 
kategorijah osvojili, veterani nad 60 let Lado Petrovič, Predoslje, 
od 50 do 60 let Jano Rant, Partizan EGP in od 40 do 50 let Janez 
Starman, Kondor. Na delu smo tokrat v Škofji Loki videli tudi 
nekaj znanih imen iz namiznoteniškega športa. 

Vrstni red najboljših: od 40 - 50 let: 1. Janez Starman - Kondor 
Godešič, 2. Peter Kalan - Partizan EGP Škofja Loka, 3. Tone 
Bobnar - Kondor Godešič. Od 50 - 60 let: 1. Jano Rant, Partizan 
EGŠ Škofja Loka, 2. Vinko Brenk - Gumar, 3. Tone Korenjak -
Gumar, 4. Ivko Svoljšak - Partizan EGP, 5. Peter Bertoncelj -
Kondor, 6. Vinka Pretnar, Kranj itd. Nad 60 let: Lado Petrovič -
Predoslje; 2. Srečo Korbar - Jesenice, 3. Anton Brezar - Predoslje, 
4. Joža Modrijan - Predoslje, 5. Franc Druškovič - Kranj. 

o s k u j u n j e 
s e d m i n e k i n š t u c i n 

Tržič - Člani Kegljaškega kluba Ljubelj iz Tržiča so pripravili 
jesensko-zimsko prvenstvo v kegljanju za moške in ženske 

?osamično za leto 1993. Na kegljišču pod avtobusno postajo v 
ržiču je merilo moči 57 kegljačev in 15 kegljavk, povedati pa je 

treba, da na prvenstvu niso smeli nastopiti tekmovalci in 
tekmovalke, ki so kategorizirani in nastopajo v ligaških tekmo
vanjih. 

Med ženskami je tako naslov najboljše osvojila Mojca Sedminek 
s 752 podrtimi keglji, sledijo pa: 2. Marjeta Špik, 742, 3. Irma 
Perko 723, 4. Marija Vodnik 715 in 5. Ana Paškič 708. V 
konkurenci moških pa je med pravimi rekreativci slavil Jože 
Štucin s 785 podrtimi keglji, sledijo pa mu: 2. Marko Bahun 780, 3. 
Matjaž Podhpnik 775, 4. Milan Krč 772 in 5. Jože Teropšič 770. • 
J. Kikel 

SILVA F L E I S C H M A N 
P R V A K I N J A G O R E N J S K E 

Minuli teden se je tudi v ženski konkurenci končalo tekmovanje 
za prvakinjo Gorenjske. Tekmovanje je bilo na kegljišču v Tržiču 
in Kranju, nastopile pa so samo članice kranjskega Triglava, saj 
drugi gorenjski klubi niso prijavili nobene tekmovalke, kar daje 
misliti, da ne posvečajo dosti pozornosti razvoju ženskega 
športnega kegljanja. . 

Že v prvem krogu v Tržiču je povedla S. Fleischman m za sabo 
pustila vse klubske kolegice vključno s kandidatko za državno 
reprezentanco A. Ribič. V drugem krogu, ki .e bil v Kranju pa je 
prvo mesto še potrdila. Vrstni red: 1. S. Heischman 1242 kegljev, 2. 
J Jerala 1211 in 3: S. Belcijan 1205 podrtih kegljev. • Tone Česen 

P O D A R I M 

D O B I M *0S 

KDOR KUPI KOMPLET DESETIH KARTIC 
PODARIM DOBIM, 

DOBI Z A S T O N J ŠPORTNI KOLEDAR! 
K O M P L E T E IN K O L E D A R J E 

L A H K O N A R O Č I T E P O T E L E F O N U ! 
V S A K D E L A V N I K M E D 8 . 0 0 IN 1 4 . 0 0 P O K L I Č I T E : 

304-223 če kličete iz omrežne skupine 061 
222-892 če kličete v gorenjski omrežni skupini 064 

Lahko pa tudi izpolnite naročilnico, jo izrežete in odpošljete na vam najbližji poštni naslov 

? a , P ^ » S „ E ^ PTT KRANJ 
ZALOGA POŠTNIH VREDNOT ZALOGA POŠTNIH VREDNOT 
Cigaletova 15 Poštna 4 
61000 LJUBLJANA 64000 KRANJ 

§ x 
N A R O Č I L N I C A 

Naročam 

po ceni 2.500 tolarjev za komplet 

Kartice bom plačal ob prevzemu. 

komplet(ov) desetih kartic PODARIM DOBIM 

(podpis naročnika) 

Komplet(e) kartic dostavite na naslov: 

(ime in priimek) 

(ulica in hišna številka) 

(poštna številka in pošta) 



M A L I O G A S I 

@ 2 2 3 - 4 4 4 

® 2 2 3 - 1 1 1 

A P A R A T I S T R O J I 

PANASONIC brezžični telefoni, taj
nice, telefaxi in telefonske centrale, 
zelo ugodno. O632-595 599 

Prodam termoakumulacijsko PEĆ. 
»45-336 157» 

Prodam BCS obračalnik in kupim 
samohodnega. 065-154 1586 

HLADILNIK rade končar z zamrzo
valnikom po ugodni ceni prodam. 
«323-278 15M 

Ugodno prodam PRALNI STROJ 
candv. »212-953 1593 

TRAČNO ŽAGO kombinirano s 
cepilko, novo, nerabljeno, prodam. 
0721-273 1606 

Malo avstrijsko PEČ za gostinstvo 
Turbo W - 6000, prodamo. 077-458 
1611 
HLADILNIK z zamrzovalno omaro, 

barvni TV Iskra, rabljeno spalnico, 
prodam. 0622-630 ieie 
Prodam nove BLATNIKE za traktor 

Zetor. 0421-024 1638 

Motorno ŽAGO STIHL 050, prodam. 
Lahovče 73, od 7. do 8. in od 19. do 
20. ure, 0421-722 1659 

PRALNI STROJ gorenje ugodno 
prodam. 047-532 iees 

Prodam ŠTEDILNIK corona, nov, 
prostostoječ 2+2, ugodno. 0312-
439 1688 

Oljni gorilec rabljen, lahko z mon
tažo, prodamo. 0215-545 ims 

-2. EZ L . e : z k i i U i 

N I K O , K o v i n a r s k o p o d j e t j e Ž e l e z n i k i , p . o . 
Otoki 16, 64228 Ž e l e z n i k i 
razpisuje prosto delovno mesto: 

TEHNOLOŠKA DELA 

IN KONSTRUIRANJE 

Kandidati morajo izplnjevati naslednje pogoje: 
- visoka izobrazba strojne smeri 
- 2 do 3 leta ustreznih delovnih izkušenj 
- znanje enega tujega jezika (angleški, nemški) 
- zaželeno znanje rač. uporabe programa ME 10 

Delovno razmerje se sklene za nedoločen čas, s polnim 
delovnim časom, poskusno delo traja 6 mesecev. 
Kandidate vabimo, da pošljejo pisne prijave z dokazili o 
izpolnjevanju pogojev v 15 dneh po objavi na naslov: NIKO, 
Kovinarsko podjetje Železniki, Otoki 16, 64228 Železniki, 
kadrovski oddelek. 
Vsi udeleženci razpisa bodo o izbiri obveščeni v 15 dneh po 
sprejemu sklepa o izbiri kandidata. 

počmice i/ 
Z D R A V I L I Š Č U L A Š K O 

o d 1 9 . 2 , d o 2 6 . 2 . 1 9 9 4 

i n o d 2 6 . 2 . d o 5 . 3 . 1 9 9 4 

R a d i b i v a s o p o z o r i l i n a i z r e d n o u g o d n o 
p o n u d b o n a š i h 2 1 - d n e v n i h p r o g r a m o v 

v m e s e c u f e b r u a r j u - v t e m č a s u 
V A M P O D A R J A M O 1 t e d e n b i v a n j a . 

P r o g r a m v s e b u j e : 
• 7 p o l n i h p e n z i o n o v 
• k o p a n j e v t e r m a l n e m b a z e n u 
• t e l o v a d b o 

C e n a : 2 4 . 0 0 0 S I T v h o t e l u i n Z d r a v i l i š k e m 
d o m u i n 1 9 . 0 0 0 S I T v d e p a n d a n s i D e b r o , 
u p o k o j e n c i i m a j o 1 0 % d o d a t n i p o p u s t 

D r u ž i n s k i p o p u s t i : 
• o t roc i o d 2 d o 14 let - 5 0 % p o p u s t 
( p o l o v i č n a porc i ja h r a n e i n s s tarš i v sob i ) , 

• d r u g i otrok v d r u ž i n i d o 14 let C/RAT1S. 
V tem času je možen nakup naših storitev 
v paketu 5=4 (plačate 4 storitve, izkoristite 5, 
izbirate med masažo, savno, šolanjem in zeliščno 
kopel jo). V želji, da bi se pri nas prijetno počutili, 
bomo poskrbeli tudi za zanimive in zabavne 
popoldneve in večere. 

Pokličite nas na tel. ši. (063)731-336 

Prodam TRAKTORSKO PRIKOLICO 
za živino. 0422-105 1702 

OVERLOCK PFAFF in SINGER nova 
nerabljena, ugodno prodam. 0 215-
650 29403 

G L A S B I L A 

Diatonično HARMONIKO melodija, 
staro eno leto, ugodno prodam. 
070-015 1671 

G R . M A T E R I A L 

LEKERO, MILJE PRI KRANJU vam 
nudi KERAMIČNE in GRANITOGRES 
PLOŠČICE, sanitarno opremo in 
kopalniško pohištvo, kadi, vodo
vodne pipe, lepila in fugirne mase. 
STAVBNO POHIŠTVO: okna, vhod
na, notranja garažna in harmonika 
vrata, rolete, polkna, žaluzije, la
melne in plise zavese. Obloge: 
opaž, ladijski pod, partket, itison, 
pluto in zaključne letve vseh vrst. 
POSEBNA PONUDBA: STOLI IN 
MIZE IZ BIO MASIVNEGA LESA PO 
ZELO UGODNIH CENAH. 043-345, 
mobitel 0609/617-872 1<75 

Prodam smrekove obloge 12 in 16 
mm in opeko za krušne peči. 064-
207 1601 
Prodam 5 m3 TERVOLA dim. 80 x 

160. 070-358 1646 
Prodam kompletno ETAŽNO CEN

TRALNO ogrevanje. 0213-629, po
poldan 1651 

Prodam 1600 kom VALOVITE 
STRESNE OPEKE novotext. 0736-
598 1664 
Smrekove plohe in deske prodam. 

0421-441 1700 

I Z O B R A Ž E V A N J E 

UČITELJ uspešno INSTRUIRA ma
tematiko in fiziko. 0 311-471 155 

Instruiram MATEMATIKO za srednje 
šole. 0 332-613 1570 

Instruiram matematiko za srednje in 
osnovne šole. 0332-605 1641 

K U P I M 

ODKUPUJEMO IN PRODAJAMO 
starinsko pohištvo, umetnine, nakit, 
porcela, kovance, razglednice ... 
ANTIKA KIRKA, Tavčarjeva 7, Kranj. 
0 221-037 ali 48-545 36 

Kupim BIKCA simentalca, težkega 
od 100-120 kg. 070-382 isa? 
Kupim desno ogledalo za Kadett 1,4 

S ali 1,3 S, letnik 1991. 041-675 
1599 
Kupim smrekovo hlodovino in celu

lozni les. 064-207 1600 

Kupim 10 dni starega TELETA 
simentalca. 046-256 1644 

Odkupujemo hlodovino smreke, 
bukve, bora, macesna, jesena, ja
vora, kostanja, oreha, češnje, hruške, 
topola in jelše. Švelc, d.o.o., 058-
094 1675 
Kupim smrekovo in bukovo hlodo

vino. 064-378 1708 

L O K A L I 

Oddam v najem delavnico. 0242-
822 1218 
Dajemo v najem urejene poslovne 

prostore (telefoni, ogrevanje, parkir
išče). Vse informacije na 0064/331-
306 in 331-307 1482 

V najem vzamem prostor, primeren 
za AVTOKLEPARSKO DEJAVNOST v 
okolici Kranja. 0326-535 1669 
V Kranju oddamo pisarniške pros

tore, večji lokal za neživilsko trgovi
no, skladiščne prostore v okolici 
Kranja in drugo. NAJAMEMO man
jše lokale na Gorenjskem. APRON 
NEPREMIČNINE, 0214-674, 218-
693 1718 

O B V E S T I L A 

NAKUPOVALNI DAN: Palmanova -
Portogruaro - Gorica -razprodaja 
27.1., 3.2. in 10.2.94. 0691-6241340 

Maturantke, maturantjel Bliža se 
VALETA, vaš obraz naj bo bleščeč, 
koža zdrava, čas je, da storite kaj 
zašel Canarv 0 214-341 1374 

NAKUPOVALNI IZLET MUNCHEN 
dne 28.1.94, cena 45 DEM. 0691-
812 1586 
Nakupovalni izlet v Munchen, vsak 

teden s kombijem. 082-104 1590 

S A T E L I T S K I 
s i s t e m i " A m s t r a d " 

1 9 9 K A N A . I X 3 V 
TV IN RADIJSKI PROGRAMI 
NASTAVLJENI KANALI ZA ASTRO ID 
GARANCIJA, OBROKI £• (\ f\ • 
Z MONTAŽO SAMO O O V 
* SISTEMI ZA VEČ STRANK* 

*VRTIJIVI SISTEMI* 
S A T - V R H O V N I K 

ŠK.I.IlkA, « .« '• 125 
TEL: 064 633-425 

SCQ#D 
M o s t e 8 8 / a , K o m e n d a 

Trgovski center T i tova 39 
B led Jesenice 

S E Z O N S K O Z N I Ž A N J E C E N 

O B U T V E I N B U N D 

1 0 - 5 0 % 
v času od 22. do 31. januarja 1994 

Pridite in se prepričajte 

o ugodnem nakupu! 

Cenjene goste obveščamo, da bo 
gostilna pri "Slavki" v Podbrezjah 
ZAPRTA do 7.2.1994. Prosimo za 
razumevanje in se priporočamo! 1619 

VSAK TEDEN nakupovalni izlet v 
Munchen - s kombijem. Prijave 82-
104 1694 

V soboto ob 2. uri zjutraj pelje 
avtobus iz Tržiča na MADŽARSKO -
nakupovalni izlet! Prijave na Avto-
busni postaji Tržič, 050-394 1719 

Naprošam lastnika avta DIANA 
CIMOS, rdeče barve, reg. št. KR S 
6-862, da takoj pokliče na 0064/ 
620-645 1720 

O B L A Č I L A 

Prodam belo čipkasto OBHAJILNO 
OBLEKO. 0332-372 1652 

O T R . O P R E M A 

Prodam OTROŠKO POSTELJICO z 
jogijem, cena 5000 SIT 0214-602, 
popoldan ieos 
Kombiniran italijanski VOZIČEK zelo 

malo rabljen, ugodno prodam. 045-
038 1M2 

O S T A L O 

DRVA meterska, razžagana, opaž, 
leseni izdelki, trske, z dostavo. 0 
325-488 465 
Najamem študentke. 0242-8221217 

Prodam zemljo za presajanje rož. 
0242-686, Jezerska 88 1247 

GOBELIN pastorale 80x60, prodam. 
0802-189 1598 

F I T N E S S 

S T U D I O 

M E F I S T O 

d . o . o . 
SavsIca ces ta 8 

K r a n j 
T e L : ( 0 6 4 ) 2 1 2 ' 5 ? * 

P R I D E L K I 

MED 350SIT/kg. Za Kranj in okolico 
dostava na dom. 043-495 1628 

P O S E S T I 

Najamem hišo v okolici Kranja, z 
možnostjo kasnejšega odkupa. 
0714-625 1250 

Zamenjam starejšo hišo in 1-sobno 
STANOVANJE v Kranju, za hišo z več 
zemlje izven Kranja. 0325-549 ieei 
HIŠE PRODAMO: večjo v KRANJU, 

vrstno na DRULOVKI ter starejše hiše 
(Trebija, Begunje, Hotavlje in druge). 
PRODAMO posesti, travnike, goz
dove in njive na Gorenjskem. KUPI-
MO zazidlj ive parcele na 
Gorenjskem. APRON NEPREMIČ-
NINE, tel.: 214-674, 218-693 1714 

V KRANJU prodamo novejšo dvos-
tanovanjsko hišo z velikim vrtom. 
Primerno za poslovno dejavnost! 
0214-674, 218-693 1717 

P O Z N A N S T V A 

Ste osamljeni, razočarani? Samo 
tam, kjer je velika ponudba je 
uspeh! Amor - največja vseslovens
ka agencija za ženitev, prijateljevanje. 
0061/1591-760 NON-STOP, 065/ 
23-440, 23-632 (od 8. do 18. ure) 
Kako si pridobiti prijatelje, partnerja? 

Tečaj v Kranju. 0331-735 1689 

S T O R I T V E 

ROLETE, ŽALUZIJE, lamelne zavese 
in harmonika vrata, izdelujemo, mon
tiramo in popravljamo. 0 213-21892 

PRALNI STROJI, BOJLERJI - po-
pravilo in generalna obnovitev. Hitro 
in z garancijo. 0 325-815 225 

POPRAVILO - MONTAŽA - pralni 
stroji, štedilniki, bojlerji, vodovodne in 
elektroinstalacije. 0 325-815 226 

LEDO SERVIS - servisiramo skrinje, 
hladilnike, pralne stroje, štedilnike. 
0 214-780 ali 216-529 396 

Imate težave s trdo kožo na 
podplatih, vraščenimi nohti, kurjimi 
očesi....Pomaga vam PEDIKERKA, 
tudi na vašem domu. 046-369 751 

VLEČNE KLJUKE - snemljive izde-
lam, predelam, montiram. 0 633-
506, popoldan. ioes 

P R I R E D I T V E 

Narodno zabavni trio vas zabava na 
prireditvah in porokah. 058-3531595 

Plesna šola Kranj s programom 
plesne šole "Urška" - otroci, odrasli, 
sami ali v dvoje, začetniki ali dobri 
plesalci, vabljeni ste v Delavski dom, 
v šolo Franceta Prešerna in na 
Planino v šolo Staneta Žagarja. 
041-581 1656 

R A Z N O P R O D A M 

Prodam 10 kub.m mešanih drv in 
200 butar-suhih. 045-336 1578 

Prodam complet COMMODORE 64 
z barvnim monitorjem ter jedilni kot z 
mizo. 041-862 1594 

Prodam LES za ostrešje, gare, 
elektromotor, peč na olje. 065-643 
1621 
STIROPOR 5 cm, 10 cm in GUME -
zimske za Rat 750, prodam. 0 312-
322 1626 

Prodam suho ŽAMANJE in dve 
pnevmatski pištoli za zabijanje žebl-
jev In sponk in kupim 10 dni starega 
teleta simentalca. 0311-665 1648 

Lesene lestve - kmečke pleskarske, 
sadjarske, raztegljive, prodam. Zbilje, 
0061/611-078 1698 

S T A N . O P R E M A 

Ugodno prodam klopi za kuhinjo in 
kmečko sobo. 0623-040 1589 

Jedilni KOT, cena 300 DEM in 
DVOSED cena 100 DEM, prodam. 
0 332-247 1627 

Prodam kotno raztegljivo garnituro iz 
blaga, ugodno. Kranj, 0312-520 

Prodam kotno SEDEŽNO GARNI
TURO z dodatnim ležiščem. 045-
662 1684 

TOPLO IN PRIJETNO - fasade Jj 
ometi Stvrian Lenart z materi«' 
Baumit. Informacije in naročila: OeV 
724-123, 724-652 5 

Centralno kurjavo in strojne instaj8' 
cije izvajamo z vašim ali nasjij 
materialom. Sesek Bojan, Hafner)* 
vo 88, Šk.Loka, 0632-520 

ROLETARSTVO NOGRAŠEK ' 
RONO obveščamo, da NE sprejem* 
mo več naročil v Miljah 13, tel.: ^ 
345. Poslujemo v novih prostorih »j 
Notranjih Goricah 0061/651-24?. 
Priporočamo se za nakup nwf 
izdelkov: žaluzij, lamelnih pl".6 

zaves in rolojev. Iščemo predstavi] 
ka za prodajo na Gorenjskem. ^ 
Kdo popravlja parne likalne stroj« 

Pfaff 858 EL 048-656 «J 
Izdelujemo kovinske zaščitne mreJ* 

za okna, vrata, razne ograje...!0°2' 
104 w 

Šivam ženska oblačila po me" 
Žensko krojaštvo, 0713-305 

SATELITSKE ANTENE 439 DEM 
montaža klasičnih anten, dogradit«1 

A, M MTV kanala. 0310-223 
KOMBI PREVOZI vseh vrst tovora*1 

manjše selitve. 0215-211 J^j 
Postavitev kmečkih peči, kaminoj 

ležalnih kaminov, zidanih štedilnik^ 
065-773 j * 

Nudim PREVOZE do 5000 kfl 
P324-634 i*| 

Popravilo pralnih strojev, gospj' 
dinjskih aparatov, sesalcev in mik 
sarjev. Previjanje vseh vr« 
elektromotorjev, alternatorjev, rottfj 
jev za elek. ročna orodja Iskr* 
Bosch, Makita, Blac Decer. *"\ 
PRIPOROČA ELEKTROMEHANIKA' 
Bremec, Gubčeva 1, Q323-1l8jg 

Sprejemam naročila za 
KROVSKO 

KLEPARSKA dela. 0738-184, P°| 
20. uri 1»" 

S T A N O V A N J A 

Mati z dvema otrokoma najajjj 
stanovanje v Tržiču ali okolici, m** 
208 J * 
Upokojenka - petdesetih išče SOBJ; 
na Trati pri Škofji Loki. Lahko tudi V 
pomoč starejši ženski. Šifra: SOBA 
™ £ ' 
Mati samohranilka iščem 

STANO
VANJE na Bledu, Radovljici ali Le* 
cah. Pripravljena sem nuditi tu 
pomoč pri gospodinjskem delu 
vzdrževanju hiše. 078-935 od ^ 
do 20. ure 

Mlada mamica išče stanovanje 
Lesce, Radovljica, Bled. 0715-60^ 

PRODAMO: 1-sobno 44,7 m2J 
Kranju, cena 50.000DEM, 2-soOT 
na Zlatem polju 48,2 m2 za 40.0°J 
DEM, 2-sobno na Planini II v izrn* 
59,8 m2 za 59.000 DEM, garsor% 
na Planini 30 m2 za 40.000 DEM- f 
gotovino KUPIMO več stanovanj 
Kranju in okolici. Za znane najem/11* 
najamemo več garsonjer v Kranju ' 
okolici. ODDAMO več garsonier n» 
Planini ter Zlatem polju, se je čas * 
nakup zazidljivih PARCEL v okol* 
Kranja, pokličite nas. FRAST NEPPj; 
MICNINE, Jezerska c. 54 b, deltf 
9. do 12. od 16. do 18. ure, 02 4*! 
651 i*J 

ODDAMO opremljeno 2-ss v P8' 
dovljici in v Kranju. ZELO UGODN* 
PRODAMO: 1-ss 46 m2 v KraDP 
novo 2-ss opremljeno v Zireh, 2-* 
klasično v Gorjah, 2-ss v Kranju. *J 
znane kupce TAKOJ KUPIMO: flj 
sonjere, 1-ss in 1,5-ss (PI.II0. J5. 
manjša 2 in 3-sobno. APRON V. 
PREMIČNINE, 0214-674, 218-69J 

O S M R T N I C A 

Sporočamo žalostno vest, da je umrl 

I V A N Š T E R L I N G 
PTT upokojenec 

Pogreb bo v sredo, 26. januarja 1994, ob 15.30 uri n a 

pokopališču v Kovorju. Od torka, 25. januarja 1994, dalje bo 
žara v mrliški vežici v Tržiču. Ohranili ga bomo v trajnefl1 

spominu! 

D E L A V C I P E PTT Kranj 



T R G O V I N A Z TV-V ID€ 0 -RVDIO«HI - FI*T€t€FONI 

MRRRNTZ, SONV, T6CHNICS, d « , o v n ' ! | u r ° 
PRNRSONIC, PHILIPS, JBL, JRMO * o b ^ j f i ^ 
Cankarjevo 5 - 64000 Kronj (v bližini gledališča)^?U04/tU'U00 

V A R S T V O 

Mlada družina išče osebo za varstvo 
n a svojem domu v dopoldanskem 
času. 070-358 1647 

V O Z I L A 

PRODAJA in OCENITEV rabljenih 
vozil. 0 064/217-528 66 

. Prodam GOLF JX 1.3 bencinar, 
tetnik 5/1988, 94.000 km, tornado 
raeče barve, z dodatno opremo. 0 
£10-066 1373 

Prodam GOLF Vectra 1.8 i GLS, 
letnik 6/1991, srebrno-zlate barve, 
3&.000 km, dodatno opremljen. Sa-
lovčevo nas. 9, Šenčur 1387 

ODKUP in PRODAJA rabljenih vozil -
možnost kredita, prenos lastništva! 
»325-981 1412 

PRODAJA novih vozil, možnost 
kredita in leasinga ter staro za novo 
a« staro za staro. 0 325-981 ali 242-
jOO ali 242-600 1413 

TOYOTA CELICA 1.6. STI, I. sep
tember 1990, 57000 km, prvi lastnik, 
dodatna oprema, črna, vredna ogle
da, prodam za 25000 DEM ali 
menjamo. 0064/311-211 1496 

ŽIVILA Kranj 
Restavracija PARK Kranj 

SobotnlpIesloblMglasbl 

HL2M1 

TEU21-M 

LADA SAMARA 1500, 5 V, 5 P, rdeče 
barve, dodatna oprema, prodam. 0 
J22-731 1571 

ALFA 33 1.8 TD, letnik 1989, veliko 
dodatne opreme, prodam. 0622-
J65 1572 
VW, letnik 1972, reg. do 29.12.94, 

Prodam, cena po dogovoru. 070-
332 1574 

GS, letnik 1980, reg. do 23.8.1994. 
»70-332 1575 

Prodam RN SUZUKI generalno 
obnovljen, cena po dogovoru, 125 
ccm. 064-071 1577 

Ugodno prodam R 12 TS, reg. do 
*onca leta 94. Udir Alojzij, Sp. 
°osnica 165 is82 

CJTROEN - rabljeni rez.deli in odkup 
avtomobilov Citroen za avtoodpad. 
»692-194 is« 

Zelo ohranjeno Z 101, reg. do 
24.8.94, prodam. 083-489, po 16. 
*gj 1596 

Prodam R 4 TLS, letnik 1978, 
registriran do 3.3.94. 0802-624 1597 

UNO JUGO, letnik 1990, prodam. 
045-064 1650 
Prodam VW PASSAT, letnik 1980, 

dobro ohranjen. 046-690, do 12. 
ure, Meglic, Šlap 24, Tržič 1657 
Prodam VVARTBURG, letnik 1983, 

limuzina 353, prevoženih 67000 km, 
cena 2000 DEM. Snakovška 42, 
Križe, 057-782 166O 

Ugodno prodam FIAT UNO 55 in 
FIAT 750. Voklo 106, Belehar 1665 
Ugodno - nakup rabljenih avtomo

bilov v Italiji. 049-442 leee 
Prodam FIAT 126, letnik 1988, reg. 

celo leto. 0061/825-114 1667 
Prodam JUGO 45, letnik junij 90, 

prevoženih 32000 km, prva lastnica. 
057-917 1670 

Zastava JUGO SKALA 90, registrir
ana, enkratno ohranjena in KOMBI 
IMV, letnik 1987, poceni prodam. 
0329-061 1672 

DIAHATSU SHARADE DS 12.90., 
reg. do 12/94, rdeč, 32000km, gar-
ažiran, avtoradio, prevleke, prodam. 
0691-997 1674 

ŠKODA FAVORIT 135 L, letnik 1990, 
prodam. 0312-255 1676 

Prodam JUGO 55, rdeče barve, 
letnik 1986, cena 2900 DEM. 045-
532 1677 
Odkup in prodaja oseb.avtomobilov. 

AVTOPRIS, d.o.o., 0312-255 1679 
Prodam JUGO 55 KORAL, letnik 

1990, cena 4700 DEM. 0312-255 
1660 

Prodam GOLF JXD diesel, letnik 
januar 1989, garažiran, registriran do 
19.11.1994, prevoženih 72500 km. 
Bulovec, Luznarjeva 24, Kranj 1682 

Ugodno prodam R 4 GTL, 11/88. 
0736-614, popoldan teea 
Ugodno prodam Z 750, letnik 1984. 

057-365 1665 

GOLF, letnik 1980, reg. celo leto, prvi 
lastnik, ugodno prodam. 045-170 
Z101 mediteran, letnik 1980, reg. do 
novembra, prodam. 049-460 ieoi 
Prodam OPEL ASTRA 1.6 karavan, 

rdeča metalna barva, star 7 mese
cev. 085-483 1696 

GOLF JXD, letnik 1989, reg. celo 
leto, prodam. 0215-545 i«o/ 

Prodam JUGO SKALA 55, letnik 
1990, 35000 km, reg. do avgusta. 
Žibert, Britof 64, Kranj 1703 

Prodam JUGO 45 december/88. 
0725-655, popoldan 1704 
Prodam R 5 CAMPUS, diesel, letnik 
10/91. 047-372 1707 
Prodam Z 750, letnik 1984, reg. do 

konca februarja - zaradi odhoda v 
TO. 0725-895, od 18. do 21. ure 
1710 
Prodam CITROEN GS, starejši letnik, 
registriran, cena 1000 DEM, ohran
jen. Cirilova 10, Orehek, 0332-027 

Prodam GOLFA, letnik 1986, ben
cinski, original nemški, metalna bar
va, 5 vrat. Avto je v odličnem stanju. 
0620-953 1715 

A V T O S O L A 
Š k o f j a t o k a , F r a n k o v o n a s . 1 5 7 

13?m -114,620 - 211,310 - 222 

V centru Kranja takoj 
redno zaposlimo 

KV slaščičarja ali 
slaščičarko in 

KV natakarja.OD dober. 
TEL47-700 

Z A P O S L I T V E 

Redno ali honorarno zaposlimo 
NATAKARICO - točajko. šifra: RE
STAVRACIJA 1298 

Zaposlimo KV MIZARJA in delavca 
za priučitev. Mizarstvo Podjed, 
0241-642 1576 

Redno zaposlimo izkušenega pos
rednika z nepremičninami za general
no vodenje. Samo resne ponudbe na 
0064/331-306 in 331-307, od 7. do 
15. ure od ponedeljka do petkal 1615 

K sodelovanju VABIMO spretne 
šivilje, delo v naši delavnici. 0715-
089, zvečer 733-940 1617 
DISCOTECA PRIMADONA - honor

arno zaposli dve dekleti za strežbo. 
Najrajši začetnice, prevoz zagotovl
jen. 045-481 1623 

Iščem delo na domu (leplenje, 
sestavljanje, pakiranje...). 0422-268 
1640 
PIZZERIJA TONAĆ išče žensko za 

čiščenje prostorov v dopoldanskem 
času. Grad 15, Cerklje 1654 
Iščemo TRGOVKO za delo v živilski 

trgovini. Informacije popoldan 
0061/823-198 1663 

Honorarno zaposlimo ČISTILKO. 
045-038 1693 

Z A H V A L E 

Čestitamo TOMAZIN AGATI iz 
Strahinja za 80 let in zdravja - želi 6 
sester) 1109 

Prodam TELIČKO simentalko, staro 

t tednov iz A kontrole. Sr.vas 55, 
enčur 1634 

Prodam BIKCA simentalca 120 kg. 
0682-125 1637 

Prodam dva TELETA simentalca, 
težka 90 kg. Podbrezje 130, 070-
096 ^ 9 

Prodam 9 tednov starega BIKCA 
simentalca. Škofjeloška 32, Kranj, 
0311-900 1643 

Prodam 10 dni starega črno belega 
BIKCA. 066-177 1645 
Prodam PRAŠIČA za zakol. Jama 

31, Mavčiče 1&49 

Ž I V A L I 

ODOJKE za zakol in PRAŠIČE za 
nadaljno rejo, prodam. Krivic, Zgoša 
22, Begunje, 0733-232 32 

PIŠČANCI ZA ZAKOL 1 kg/200 SIT. 
Suhadole 12, Komenda 1248 

Prodam mlado pašno simentalko, ki 
bo februarja prvič telila. Zali rovt 6, 
Tržič 1452 

Prodam skobčevke, kanarčke, 
nimfe, kače, kuščarje, hrčke, ribe. 
076-342 1573 
Prodam BIKCA simentalca 120 kg. 

0682-125 1581 

PRAŠIČE težke od 80 do 130 kg, 
prodam. Cena 200 SIT/kg. 0061/ 
749-176 1584 

Prodam KRAVO simentalko trikrat 
teletila, v 8. mesecu brejosti. 065-
698 1610 

Prodam delovnega KONJA starega 
12 let. Urh Jože, Stara Fužina 190, 
Boh. jezero 1613 

Prodam ŽREBIČKO, primerno za 
nadaljno rejo. Glavna c. 1, Naklo 1620 

TELIČKO SIMENTALKO, staro 5 
tednov, prodam. Zg. Brnik 37. 0 
422-758 1624 

Prodam TELIČKO frizjiko - 2 meseca 
za rejo ali zakol, KOZLA srnastega 
brez rog, VALILNICO za 30 jajc in Z 
101 Mediteran, letnik 1979, neregis
trirano v voznem stanju. Roš, Mlaka 
2, Radovljica 1655 

Prodam KRAVO drugič sedem 
mesecev brejo ali menjam za molz
nico poljubne starosti. 0633-940, 
Krajnik, Frankovo 4, škofja Loka 1681 
Prodam polovico mladega goveda. 

0692-104 1690 
Prodam bikovo MESO. Jenčlč, 

Trboje 110, Kranj, 049-049 1705 
Prodam PRAŠIČA 160 kg, domača 

reja. Praše 26, Mavčiče 1711 
Prodam 8 tednov staro JUNICO 

simentalko za zakol ali nadaljno 
rejo. 066-308 1721 

Prodam R 4, letnik 1982. 051-284 
1604 
Prodam IMV KOMBI 1600, letnik 

1988, 55000 km, cena 5300 DEM. 
»325-365, po 17. uri 1«7 

Prodam FIAT 126 P, letnik 1985, reg. 
d ? 21.10.94 za 800 DEM. 0876-
"4, po 18. uri 1609 

letnik 
1612 

Ugodno prodam ohranjen R 4, 
'979. Doki, Zoisova 5, Kranj 

Prodam Z 101, letnik 1987, registrir-
* j» celo leto. Voklo 47 1614 

Prodam R 4, letnik 1979, cena po 
pogovoru. 078-947 1622 
Prodam FORD ESCORT 1100, letnik 
ffl 0719-061 1630 
ŠKODO 120 L. letnik 1988, reg. do 

Jj*4, prodam. Cena po dogovoru. 
»64-088 1632 

Prodam BOLHO, letnik 1978. 
»725-053 1642 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi našega ljubljenega 
moža, očeta, starega očeta, brata, 
strica in botra 

M I R K A 
V O J S K A 
iz Stiske ceste 17 

se iskreno zahvaljujemo sosedom, prijateljem in znancem za 
vsestransko pomoč, darovano cvetje, izraze sožalja in številno 
spremstvo na njegovi zadnji poti. Posebna zahvala g. župniku 
in kaplanu iz Škofje Loke, pevcem, DO Mercator - meso-

izdelki, banki Slovenije in učencem SSTP. 

Žalujoči vsi njegovi 

SPOROČILO O SMRTI 

Sporočamo žalostno vest, da nas je zapustil naš upokojeni 
sodelavec iz Tovarne Sava Tech 

J A N E Z Š K R J A N C 
rojen 1914 

Od njega smo se poslovili v soboto, 22. januarja 1994, 
ob 15. uri na pokopališču v Šenčurju. 

KOLEKTIV SAVA 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi naše drage mame, babice, prababice, sestre, tete in tašče 

I V A N K E S T A R E 
roj. 1907 

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem, znancem in sodelavcem Centra za 
socialno delo Kranj, ki ste nam izrekli ustno in pisno sožalje, darovali številno cvetje in jo 
spremili na njeni zadnji poti. Zahvaljujemo se zdravnikoma U K C Golnik, dr. Krečevi za 
dolgoletno zdravljenje in dr. Škoficu za nesebično pomoč v zadnjih dneh njenega življenja. 
Posebna zahvala g. župniku Milanu Grđenu za lepo opravljen pogrebni obred in pevcem iz 

Naklega. Od nje smo se poslovili v soboto, 22. januarja 1994, na kranjskem pokopališču. 

ŽALUJOČI VSI NJENI 

Kranj, Ljubljana, Trebnje 

8. januarja 1994 nam je v 94. letu starosti umrla naša dobra mati babica in teta 

F R A N Č I Š K A J A V O R st. 
roj. Pogačnik 

Na njeno željo smo jo pokopali v družinskem krogu 11. januarja 1994 na Ovsiškem pokopališču. 
Srčna hvala sorodnikom, sosedom, prijateljem, znancem in krajanom za nesebično pomoč, skrb 

in sočustvovanje ob izgubi naše dobre matere. 

Javorjevi: Francka, Majda in Bogdan z družinama in Beba z otroki 

Podnart, Novi Sad, Ljubljana, 1L januarja 1994 

Z A H V A L A 

Živela si z zemljo in ljudmi, 
delala z voljo, kot je nI 

V 79. letu je odšla od nas nenadomestljiva mama 

M A R I J A S A T L E R 
p.d. Francetova Micka 

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za nesebično pomoč v 
težkih trenutkih, za izraženo sožalje ter podarjeno cvetje. Zahvaljujemo se tudi g. župniku, 
gasilskemu društvu Podbrezje, pevcem bratov Zupan, PTT podjetju Kranj in vsem, ki ste jo 

pospremili na zadnji poti. 

VSI NJENI 

Podbrezje, Schoeppingen, Kokrica 

Z A H V A L A 

Ob boleči izgubi dobrega moža, očeta, starega očeta, tasta, brata, 
strica, bratranca in svaka 

F R A N C A C A D E Ž A st. 
Tonetovega ata iz Delnic pri Poljanah 

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za izražena ustna in 
pisna sožalja, podarjeno cvetje in sveče in vsem, ki ste nam stali ob strani v teh težkih 
trenutkih in ga v tako velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti. Posebej se 
zahvaljujemo tistim dobrim ljudem, ki so mu pomagali v zadnjih trenutkih življenja na cesti, 

doktorju Debeljaku in medicinskemu osebju Z D Škofja Loka za nuđenje pomoči. 

Zahvala gospodu župniku Bonči za lepo opravljeni pogrebni obred, pevcem Gorenjevaš-
kega okteta m za zaigrano Tišino. Hvala g. Berniku, g. Kržišniku, g. Markliu za poslovilne 
besede in praporščaku ZB. Ljubezen in spoštovanje, ki ste ga izkazali pokojniku, nam je 
bilo v veliko tolažbo. Še enkrat hvala vsem, ki ste nam kakorkoli pomagali v teh težkih 

trenutkih, a ste ostali neimenovani. 

VSI NJEGOVI 



(^©IMlKIdl^nSI GLAS ^SMM^MGIJlLS^IlMMon^MGIJLSi 
Našli vlomilce v puškarno 

Z nahrbtnikom po orožje 
Kranj, 24. januarja - Kranjski in ljubljanski kriminalisti so 
naposled odkrili trojico, ki je tik pred novim letom 1991 vlomila 
v puškarno Orbis v Kranju in iz plombiranih zabojev odnesla 99 
pištol znamke makarov. Gre za 21-letna A.Š in P.V ter 22-letncga 
M. Z., doma z območja Domžal. 

Vlomilska trojka, od katere je bil prvi v tistem času zaposlen v 
puškami, je prišla v tovarno tako, da je prerezala žično ograjo in se 
splazila v skladišče, kjer so bili nakopičeni zaboji z orožjem. Iz 
dveh so nabrali 99 pištol znamke makarov, nato pa v zaboje nasuli 
pesek, jih zaprli in imitirali celo plombiranje, da bi vlom čim dlje 
ostal neopazen. To jim je zahvaljujoč temeljiti predpripravi tudi 
uspelo. A.Š., ki je kot zaposlen v puškami poznal tamkajšnje 
razmere, je kolega podrobno seznanil z možnostjo vloma, izdelali 
so popoln načrt in seznam opreme, dvakrat pa so si objekte tudi 
dodobra ogledali. Med vlomom so sicer povzročili nekaj ropota, 
vendar jih varnostnik ni odkril, ker so se mu skrili. Eden od trojice 
je namreč stal na straži. Ukradene pištole so odnesli v nahrbtnikih, 
v katerih so prej tovorih pesek, s katerim so potem napolnili 
izpraznjene zaboje. 

V dveh letih so orožje domala razprodali, kriminalisti so zasegli 
samo dve pištoli, vse ostale so verjetno še vroče menjale lastnike. 
A.Š. jih je prodajal po polovični ceni, od 450 do 500 nemških 
mark, sicer so vredne okoli tisoč mark. 

Trojico so zaradi vloma, ki je bil odkrit dokaj pozno, in zaradi 
nedovoljene trgovine z orožjem že ovadili, sumijo pa jih tudi 
drugih kaznivih dejenj, o katerih pa še zbirajo informacije. • D.Ž. 

Umrl v bolnišnici 
Ljubljana, 22. januarja - Pred 

mesecem dni se je v Bohinjski 
Bistrici zgodila prometna nes
reča, ko je voznik nissan micre 
Vladimir Sodja, star 46 let, 
doma z Jereke, nenadoma za
peljal v skladovnico drv. Hudo 
ranjenega so odpeljali v Klinič
ni center v Ljubljano, kjer je 
mesec dni po nesreči umrl za 
posledicami nesreče. Kot so 
povedali na današnji novinars
ki konferenci na Upravi za 
notranje zadeve v Kranju, je 
bil Sodja po izjavi zdravnika iz 
bohinjskega zdravstvenega 
doma epileptični bolnik. 

H u d o r a n j e n o t r o k 
na prednjem sedežu 

Kamna Gorica, 20. januarja -
Šestletni otrok, sopotnik na 
prednjem sedežu, je bil hudo 
ranjen v prometni nesreči, ki jo 
je v četrtek zvečer v Kamni 
Gorici povzročil 34-letni voznik 
Darko Ceferin. 

Voznik je namreč vozil ner
egistrirano stoenko iz smeri 
Lipnice proti domu. Zaradi 
prevelike hitrosti je zapeljal 
čez cesto in se pred mostom 
čelno zaletel v betonski varo
valni steber. Njegovega 6-letne-
ga sina Dejana, ki je nepripet 
sedel spredaj, je sunek vrgel na 
armaturno ploščo, pri čemer je 
utrpel hude poškodbe lobanje. 
Ranjenega so odpeljali najprej v 
bolnišnico na Jesenice, od tam 
pa v Klinični center. Na Jeseni
cah so vozniku odvzeli kri za 
analizo, saj sumijo, da je nesreči 
botroval tudi alkohol. 

Pri vzvratni vožnj i 
povozil žensko 

Škofja Loka, 20. januarja -
Voznik tovornega avtomobila, 
49-letni Janko Frakelj iz Škofje 
Loke, je pri vzvratni vožnji od 
Ljubljanske banke proti Nami 
in nato proti sodišču očitno 
spregledal 81-letno Ano Lotrič 
iz Puštala, ki je pripešačila z 
avtobusne postaje. Trčil je van
jo, da je padla, nato pa je s 
kolesom tovornjaka zapeljal 
čeznjo. Mimoidoči, ki so takoj 
priskočili, so ga opozorili na 
nesrečo in pomagali ponesre-

čenko izvleči izpod tovornjaka. 
Hudo ranjena se zdravi v Kli
ničnem centru. 

Zapeljal naravnost 
v pešca 

Virmaše, 22. januarja - 37-
letni voznik lade karavan 
Srečko Jezeršek iz Form, je v 
Virmašah v soboto povozil 
pešca. 38-letni Anton Bemik iz 
Virmaš je hodil pravilno ob 
cesti, voznik pa je zapeljal 
naravnost vanj. Pešca je pri 
trčenju vrglo na vctrobran, 
nato pa nazaj na cesto. Hudo 
ranjenega so odpeljali v Klinič
ni center. Voznik je po trčenju 

Eotegnil ročno zavoro, zaradi 
ssar je avto obrnilo v nasprot

no smer. Z elektronskim testom 
so pri vozniku izmerili prisot
nost alkohola v krvi, in sicer 
0,49 grama na kilogram. 

A v t o zaneslo na 
poledeneli cesti 

Zminec, 22. januarja - Med 
sobotno vozni oskozi Zminec se 
je ponesrečil 21-letni voznik 
stoenke Bogdan Kobe s Šutne. 
Na poledenelem mostu čez 
Soro je avto začelo zanašati, 
da je najprej bočno trčil ob 
ograjo, drsel ob njej več me
trov, nato pa ga je odbilo na 
nasprotni vozni pas in čez 
dovozno pot. Vrglo ga je v 
zrak, da je naposled pristal v 
cestnem jarku. Voznik je bil v 
nesreči hudo ranjen. Zdravijo 
ga v Kliničnem centru v Ljubl
jani. 

V minulem tednu se je na 
Gorenjskem primerilo 9 hu
dih prometnih nesreč, v 
katerih je bilo ranjenih 11 
hudi. Vzroki za nesreče so 
ze klasični: hitrost, izsilje
vanje prednosti, skoraj ved
no tudi alkohol. Največ 
nesreč se je zgodilo na 
območju občine Kranj in 
Škofja Loka. 

Zadel drug avto in 
pobegnil 

Bled, 23. januarja - Na par
kirišču za taksije na Bledu je 

"Poslovnež" oškodoval 19 podjetij 

Nabavljal blago, plačal pa ni 
Kranj, 25. januarja - Kranjski kriminalisti iščejo 26-letnega Vinka 
Miklavčiča, doma iz Kranja, ki je oktobra in novembra ogoljufal 
19 podjetij in jih oškodoval za skupno 9,5 milijarde tolarjev. Pri 
njih je namreč nabavljal različno blago, ki ga je potem kot grosist 
prodajal številnim kupcem. Poslovni partnerji so verjeli akcept
nim nalogom, ki jih je izdajal kot sopodpisnik firme v ženini lasti 
Finesa, d.o.o., kasneje pa se je izkazalo, da je račun te firme 
blokiran že od začetka leta. 

Miklavčič je v času "poslo
vanja" prestajal kazen v KPD 
Dob, in sicer zaradi goljufije. 
Med prostimi izhodi in med 
rednim dopustom v oktobru se 
je spet lotil nečednega početja. 
Pri omenjenih 19 podjetjih je 
nabavil blago, ne da bi ga 
plačal, poslovni partnerji so 
namreč verjeli garancijam o 
plačilu, ki jih je izdajal kot 
sopodpisnik v ženinem podjet
ju Finesa, d.o.o. Toda to pod
jetje je bilo lani že blokirano. 
Blago je prodajal raznim zaseb
nim trgovcem, za to je najel 
celo akviziterje. Sprejemal je 

čeke in gotovino, eno in drugo pa je sproti menjal v devize. To 
dejstvo daje slutiti, da je nemara pobegnil v tujino. Med svojim 
goljufivim poslovanjem je najemal kombije in dostavna vozila, z 
izposojenim avtomobilom (fiat 126 p) pa je naposled tudi 
pobegnil. Ker tudi njegove družine ni najti na nekdanjem 
bivališču, je sum o pobegu čez mejo še toliko boli utemeljen. 

Kriminalisti sumijo, da v času od 10, oktobra do 21. novembra 
lani ni ogoljufal le omenjenih 19 podjetij. Morebitni ostali 
oškodovanci, ki so imeli v tem času opraviti z lažnim poslovne
žem, naj se oglasijo na uradu kriminalistične službe pri UNZ 
Kranj. • D.Ž. 

Neprimerno obuti planinki zdrsnilo na ledu 
Železniki, 23. januarja - Včeraj popoldne se je pri sestopu z 

Ratitovca ponesrečila 18-letna Urška M. iz Železnikov, ki je 

Elaninarila skupaj s tremi prijatelji. Vsi so bili za zimski vzpon v 
ribe neprimerno obuti in le eno od deklet si je pri hoji pomagalo s 

smučarskimi palicami. Urško je pri sestopu čez Razor spodnesel 
led pod plastjo snega, zaradi česar je padla, zdrsnila in zadela v 
drevo. Pri tem si je zlomila roko in nogo. Tudi gorske reševalce je 
oviral led in šele pod noč so uspeli ponesrečenko spraviti v dolino. 
Prepeljali so jo v ljubljanski Klinični center. 

Urškina nezgoda tega dne ni bila prva. Uro predterr. je že 
zdrsnilo enemu od pohodnikov, ki pa jo je bolj poceni odnesel in 
se je uspel rešiti sam. Gorski reševalci ob tem opozarjajo na 
nevarne pasti, ki prežijo na poledenelih pobočjih na planince, 
zlasti če ti niso primemo obuti in opremljeni. Omenjeni štirje 
pohodniki so bili obuti v "skibutske" in zimske čevlje, kakršne 
navadno nosijo v mestu, zimske razmere v gorah pa tudi pri na 
videz nedolžnih vzponih na nižje vrhove terjajo dereze, cepin ali 
vsaj smučarske palice. 

Nočni rop na Jesenicah 
Jesenice, 20. januarja - Martin R, star 58 let, doma z Jesenic, je v 

četrtek zvečer doživel napad, zaradi katerega se je znašel v 
bolnišnici. Na Cesti maršala Tita sta ga dohitela dva neznanca, ga 
začela pretepati, lotila sta se ga celo s kolom, iz rok pa sta mu 
izbila manjšo ročno torbico. Iz nje sta pobrala nekaj čekov nemške 
banke in kartico te banke. Skušala sta mu odvzeti tudi kovček, 
vendar jima ni uspelo. Ranjen in v strahu se je mož zatekel v klet 
bližnje stolpnice, kjer so ga zjutraj našli stanovalci in ga poslali v 
jeseniško bolnišnico. Za nasilnežema še poizvedujejo. 

voznik iz Radovljice v nedeljo 
ponoči doživel neprijetno pre
senečenje. Ko je počakal, da bi 
dal prednost vozniku, ki je 
vzvratno speljeval s parkirišča, 
je slednji povečal hitrost in se 
zaletel vanj. Po trčenju je 
odpeljal. Radovljičan ga je 
skušal sam izslediti, vendar za
man. Voznika, ki bo moral 
odgovarjati za povzročeno 
gmotno škodo, zdaj iščejo poli
cisti. Njegov avto je znamke 
golf, serija 2, torej starejši tip, 
rdeče barve, kranjskega re
gistrskega območja. Poškodvan 
ima zadnji desni blatnik in 
odbijač, razbita je tudi luč, na 

Vrtne trajnice 
Kranj, januarja - Hortikul-

turno društvo Kranj prireja 
predavanje o vrtnih trajni
cah, ki bo danes, 25. januar
ja, ob 16. uri v sejni sobi 14 
skupščine občine Kranj, Pre
davala bo ing. Jožica Golob-
Klančič, ob spremljavi barv
nih diapozitivov. 

njem pa so tudi sledovi olivno 
zelenega oškodovančevega av
tomobila. • D.Ž. 

Otroka rešil iz goreče 
hiše 

Begunje, 19. januarja - Uro 
pred polnočjo je v stanovanjski 
hiši v Begunjah, last Franca B., 
izbruhnil požar. Zagorelo je v 
spodnjih prostorih, ki jih lastnik 
oddaja podnajemnikom. Ogenj 
je opazil lastnikov sin, ki ie iz 
gorečih prostorov rešil dvoje 
majhnih otrok, ki so jih sprejeli 
sosedje. Policisti so še pravi čas 
odstranili plinsko jeklenko, da 
ne bi bile posledice požara, ki je 
uničil pritličje, še hujši. Vzrok za 
požar, ki ie povzročil tudi precej 
gmotne škode, še vedno razisku
jejo. 

Popravek 
Nesreča v "križišču smrti" 

Kranj, 19. januarja - V sredo se je v križišču cest Kranj -
Brnik in Kranj - Jezersko pripetila prometna nesreča, ki jo je 
povzročil voznik tovornjaka s polpriklopnikom, nemški 
državljan Mario Rafael Sčhmid, star 25 let. Ta je nenadoma 
zavil levo proti cesti za Delavski most in zaprl pot voznici forda 
escorta Marjeti Pečnik, stari 25 let, iz Kranja. V prejšnji številki 
časopisa smo zapisali, da je v trčenju, ki je popolnoma uničilo 
prednji del forda, voznica utrpela le lažje praske, sopotniki pa 
so bili nepoškodovani. Kasneje smo dooili informacije, ki 
kažejo, da je bila Pečnikova hudo ranjena, saj je utrpela tudi 
več poškodb na hrbtenici. Tudi njen sopotnik, 54-letni Milan 
Pečnik je bil v nesreči ranjen, vendar le lažje. • D.Ž. 

Nevarne poti tudi na Gorenjskem 
Po uvodnih predstavitvah v Škofji Loki, Železnikih in 

včeraj zvečer v Ljubljani, se svetovni popotnik in novinar 
Zvone šeruga te dni s svojim mu Iti vizij s kim predavanjem 
predstavlja po vsej Gorenjski. Tako bo danes zvečer ob 20. uri 
predavanje z več kot 600 diapozitivi v kinu Center v Kranju, 
jutri, v sredo ob 20. uri, bo predavanje v kinu Železar na 
Jesenicah, v Četrtek ob 19. uri v kinu v THHCu, o vojnih 
območjih in nevarnih poteh po Bosni, Somaliji, Kambodži, 
Vietnamu in Kalkuti pa bo predaval še v petek ob 18. uri na 
Duplici. Po končanih predavanjih bo moč kupiti tudi njegovo 
najnovejšo knjigo Nevarne poti s 25-odstotmm popustom. • 
V.Stanovnik 

TRGOVINA i perilom in kopalkami 
Gregorčičeva 8,64000 Kranj 
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E K S P O Z I T U R A H R A N I L N I C A - G L O B U S 

PONOVNO ODPRTA 

Spoštovani varčevalci in poslovni partnerji, z zadovoljstvom vam 
sporočamo, da smo obnovili ekspozituro HRANILNICA - GLOBUS na 
Koroški cesti 2, v Kranju. 

Z rednim poslovanjem pričnemo v sredo, 26.1.1994po 12.00 uri. 

Za ekspozituro bo veljal isti poslovni čas kot pred obnovo: 

• ob delavnikih od 8.00 ure do 18.00 ure, 

• ob sobotah od 8.00 ure do 12.00 ure. 

VARNOST ZA ZA UPANJE 

Gorenjska^Banka 




